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På forsiden av denne jubileumsboken ser vi det

lille huset på Kvassheim som for over 50 år

siden ble tatt ned i tusen biter, flyttet fra Jæren

til Revheim og ble Stavanger Golfklubbs

første klubbhus.

De første årene sto det ganske alene, men etter

hvert ble det bygget på, og i jubileumsåret sto

det siste tilbygget ferdig.

År kommer og år forsvinner – men en ting er

sikkert – Jærhuset overlever oss alle. Det er selve

hjertet i golfklubben. Historien sitter i veggene.

Mellom permene i denne boken er fortellingen

om Stavanger Golfklubb, om de menneskene

som var med på det vågale prosjektet å starte

den, om slitet og entusiasmen, om oss – og om

en høyst levende 50-års jubilant.

“I ditt ansikts sved
skal du spille din golf ”

TORBJØRN SVENDSEN (red.)

Alder: 52
Yrke: Avismann
Golf: startet med tre luftslag i 1975,
så åtte timer på hull 9 med lånt 7'er
jern. I dag pasjonert bettinggolfer med
hvilepuls og hcp 4,5
Motto: alt konne vore værre

ROLF ERIK SANNE

Alder: 61 og senior i redaksjonskomiteen
Yrke: Siv.ing/konsulent
Golf: Medlem fra 1975. Startet med en
Ben Hogan bok i en hånd og golfkøllen
i den andre. Sliter enda med det.
Er stadig gjest på rangen. Uten bok. Og
ute på banen. Med stigende handicap.
Motto: Det er kjekkere å rydde i arkivet
enn å rote i roughen

ELLEN JEPSON

Alder: ...husker ikke, det er noe med 5
Yrke: Grafisk designer
Golf: Medlem siden 1979. Har ambisjoner
om å komme under 20 i jubileumsåret,
men innser at det er like kjekt å tape som
å delta
Motto: eg tror det ikkje før det e sant

Vi tre som har jobbet med jubileums-
boken for Stavanger Golfklubb har hatt en
voksende følelse gjennom hele prosessen:
Respekt og beundring for de ildsjelene
som bidro til at vi fikk en  golfklubb i
Stavanger.
Vårt håp er at dere som leser boken skal få
en større bevissthet om det arbeidet og de
hendelsene som samlet har bidratt til at vi
i 2006 kan hylle oss selv, klubbens grunn-
leggere og med sann glede feire vårt
50-års jubileum.

I en så omfattende bok med så mange årstall, navn og bilder, kan
det, (på tross av våre ambisjoner om å lage en så korrekt bok som
mulig) oppstå feil.Det er viktig at vi blir informert om dette, slik
at boken kan bli oppdatert ved eventuelle opptrykk.

Forfattere av boken er:
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En takk til

Torolf Smedvig

og alle de andre

som gjennom hardt

dugnadsarbeid og

ustoppelig entusiasme

gjorde det umulige

mulig.

På bildet fra venstre:

Colin Peck, Olav Flatheim,

 Michael Peck, Kari Peck

og Torolf Smedvig.

(Personen t.h. har

vi ikke navnet på)
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Forord

   Bare så det er sagt: Denne boken har jeg allerede blitt glad i.

Oppdraget virket uendelig, arbeidskrevende og litt farlig da jeg for drøye to

år siden sa ja til daglig leder Steinar Fløisvik, og tok det første spadetaket.

Jeg svettet, og jeg pustet tungt. Så sa Ellen Jepson ja til å utforme boken.

Hjertet slo litt lettere. Men det var da Rolf Erik Sanne feide gjennom metertjukke

papirbunker, gransket bilder, laget egne kapitler, sjekket og kryssjekket, kontaktet

sentrale personer lokalt, nasjonalt og på klodens fjernere strøk. Først da fikk

jeg hvilepulsen tilbake.

   Klubben har fått et ryddig arkiv i tillegg til en jubileumsbok.

Takk for uvurderlig innsats, Rolf Erik!

   Jubileumsboken 1956 – 2006 har én enkel idé i bunn. Eventyret Stavanger

Golfklubb startet med at sentrale personer i byen møttes, i arbeid og i fritid.

Sammen dyrket entusiastene fram sin felles drøm: Golfbane i Stavanger.

   Historien rundt, og arbeidet med, selve banen er vår viktigste arv.

Vi skal alle være glad for at gründerne ikke tok seg tid til å finregne på hva

en 18-hulls golfbane i dette terrenget egentlig kunne komme til å koste.

Hadde de gjort det, hadde vår utrolig flotte bane aldri blitt anlagt der den

ligger i dag.

Takk skal dere pigede ha!

Golfentusiaster i egen klubb, og alle

andre steder: Kos dere med boken.

Det har forfatterne gjort.

Og det håper jeg dere kan merke.

Torbjørn Svendsen

(redaktør)





Fra styrets formann

   Stavanger Golfklubb feirer i år 50 års jubileum. Gratulerer med dagen
5. april 2006.
   Klubbens golfbane ligger på et av Stavangers vakreste naturområder. For 50
år siden kunne vi takke for velvilje fra Stavanger kommune som ga Stavanger
Golfklubb muligheten til å bygge en golfbane, samtidig kunne vi takke sentrale
personer i Stavangers næringsliv som hadde visjon til å etablere en golfklubb og
bygge en golfbane. Tilsvarende ord ble brukt i jubileumsboken for 25 år siden.
Disse ordene gjelder like mye i dag som den gangen. Grunnen er den visjonen,
besluttsomheten og gjennomføringsevnen som klubbens grunnleggere hadde
tidlig i klubbens historie.
   Vi finner fortsatt den samme visjonen, besluttsomheten og gjennomføringsevnen
hos dagens medlemmer, komitéer og tillitsvalgte. Stavanger Golfklubb legger
stor vekt på å utvikle klubb og anlegg for framtidige generasjoner. Uten strategier
og planer for framtiden basert på våre visjoner, ville det ikke vært mulig å oppnå
den plassen Stavanger Golfklubb har i dagens golf-Norge.
   Stavanger Golfklubb bygger videre på visjonen til våre grunnleggere i klubbens
Strategi- og langtidsplan for årene som kommer. Denne planen er forankret i
klubbens medlemmer, komitéer og tillitsvalgte. Ved å bygge videre på våre visjo-
ner kan vi sammen legge grunnlaget for de neste 50 år.
SGKs visjon:
Utøvelse av golfsporten skal for den enkelte medlem av SGK representere en
givende fritidsaktivitet der spenning, mental utfordring og utvikling er viktige
elementer. SGKs anlegg skal ved riktig bruk og fornuftig videreutvikling bidra
til at medlemmene skal få dekket sine golfmessige ambisjoner i fremtiden. SGK
skal være et attraktivt og godt sted å være for alle aldersgrupper og begge kjønn.
SGKs overordnede mål er å legge forholdene til rette for å sikre:

• Utvikling og forbedring av klubbens anlegg
• Medlemmenes tilgang til anlegget skal prioriteres
• Høy kvalitet på junior- og elitesatsing
• Etablere grunnlag for en korthullsbane
• Videreutvikle sponsorrelasjoner
• Gode arbeidsvilkår for de ansatte
• Kvalitet, service og et godt utvalg i proshop og kafeteria

   Jeg benytter anledningen til å takke alle som har bidratt til å lage vår
jubileumsbok, som vil bli et viktig bidrag til norsk golfs og klubbens historie.

Januar 2006

Thomas McInally,
formann SGK



   olfklubbens 18 hullsbane var en 
realitet senhøsten 1963. Hele

klubben kunne rette ryggen etter år med
hardt dugnadsarbeid. Det var ingen
tilfeldighet at åpningen fant sted søndag
10. november. Arbeidet med å gjøre det
siste hullet, og banen, helt ferdig til spill,
pågikk ennå lørdagen før. Og lørdagene
var ikke fridager, slik som i dag. De aller
fleste som trakk i arbeidsklærne oppe i
jærhuset denne ettermiddagen, hadde
allerede vært på jobb fra morgenen av.
Slik var det. I 1963.

En fantastisk bane
   Det ble et enormt arbeid å anlegge
18 golfhull på det området kommunen
stilte til rådighet ved Store Stokkavatnet.
   ”Komiteen for anlegg av Stavanger
Golfbane” la press på på finansrådmann
Johs. Johnsen vinteren 1954/våren 1955,
og det var kommunen som i et brev foreslo
arealet som i dag er forvandlet til en nydelig
parkbane.
   Kvartetten som reiste på befaring til
Stokkavatnets bredd våren 1955 skal ha
all ros for sin framsynthet. Reidar Helliesen,
Torolf Smedvig, Chr. W. Bjelland og
president i Golfforbundet, R. S. Platou,
maktet å se mulighetene gjennom hundre-
vis av mål med myr, steinrøys og nyplantet
skog. Samtidig hadde de evnen til ikke å
la seg overmanne av oppgavens størrelse.
Noen vil nok si at deres vurdering av hva
klubben ville trenge av kapital og arbeids-
innsats var helt hinsides realitetene.

Vi får bare folde hendene og takke for det.
I dag.

”Området er ypperlig egnet som golfbane,”
var den presise meldingen fra kvartetten
som vurderte steinrøysmyra.

   Jeg har selv spilt utallige runder golf på
banen de siste 30 årene, og jeg er mektig
imponert over hvor godt klubbens 18
golfhull hevder seg i konkurransen med
Stavangerområdets nye 18-hullsbaner på
Sola, Solastranden og på Bærheim.

“I ditt ansikts sved skal du spille din golf ”

DRØMMEN
OM EN GOLFBANE

G

10

Klubbens uteområde har
endret utseende flere gan-
ger opp gjennom årene,
men Torolf Smedvigs
minnestein vil alltid ha en
sentral plass.
Drømmen om en golf-
bane, og ikke minst knall-
hardt dugnadsarbeid,
(ledet av Torolf), resulterte
i fullverdige 18 hull i
1963.

(Bildet er fra 2001.)
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Utsikt mot klubbhuset og innkjørselen til golfbanen, 1959.

Begge bildene
stammer fra
Widerøesamlin-
gen, Stavanger
byarkiv.)

1959

1959
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   Disse to flyfotoene ble tatt i 1959. Både
klubbhus, redskapshus og proshop er på plass.
Noen få biler er parkert utenfor proshopen.
Slåtthaug er enda ubebygd, det var først i
1964 at oljeimmigrantene trengte tak over
hodet og nye boliger erstattet slåttemark. Etter
hvert kjøpte nordmenn disse husene og mange
nye rekrutter fant vegen til golfbanen herfra.

Både Leif Ramsnes, Tom Fredriksen og Eirik
Tage Johansen vokste opp på/rundt Slåtthaug
og kunne med tiden bringe hjem 6 konge-
pokaler til dette området.
   På det nederste bildet skimter vi området
der Elin Malde vokste opp. Jammen kom det
ikke en kongepokal hit og.
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Min (bokens red.) personlige, og i høyeste grad inhabile, rangering av de enkelte golfhull på
våre fire lokale fullformatbaner, sier mye om hvor godt Stavanger Golfklubbs bane fra 1956/63
fortsatt holder stand. Ja, banen er faktisk ennå eneren vurdert med tanke på klassiske, gode
golfhull. Her er min rangering i kortversjon - distriktes beste er merket i grønt med stjerne (*)

Hull 1:*
Med klar margin distriktets beste åpningshull.
Ny plassering av green og innføringen av vann-
hinder i forkant har økt hullets verdi betraktelig.

Hull 2:
Vind, smal fairway og dårlig selvtillit kan felle deg her.
Litt for enkelt å spille kjipt. Og litt for rett fram.
Solastrandens hull 2 topper her.

Hull 3:*
Kanskje banens aller flotteste hull. En perle som har alt, både for kropp og sinn.
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Vurdering av banen



Hull 4:*

Nok et suverent golfhull.
Litt synd at vi måtte avstå
fra den tidligere backtee
som lå som en halvøy ute
i Stokkavatnet. Men ut-
bedringene de senere år
har løftet hullet opp mot
gamle høyder …

Hull 5:
Et pustehull for alle

som ennå ikke har
fått seg et par. Okei
hull, men litt for lett
i kampen mot Solas
par 5 - et vignetthull.

Hull 6:
Litt pregløst par 5. Kanskje

burde bunkerne fått vokse
sammen i forkant av green?
Solas tøffe par 4 er distrik-
tets beste.
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Hull 7:*
Ett av to nye hull i forhold til banen som
åpnet i 1963. Flott at også senere genera-
sjoner har klart å videreføre de gode
tradisjonene de arvet fra klubbens gründere
fra 1950-tallet.

Hull 8:*
Ikke mer enn rett
og rimelig at hullet
som er anlagt på et
område gitt til
klubben av Nora og
Torolf Smedvig, er
distriktets beste
hull 8.
Et utfordrende
par 4 med belønning
både til de modige
og de sindige.
Flott green og
grådige bunkere.

(Hull 9):*
Alle fire 18-hullsbaner har rett-fram-par-
5 som hull 9. Vårt er minst like bra som
de andres. Kanskje er trangere ”perleport”
løsningen for å heve hullet et hakk opp
fra kjedsomheten?

14
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(Hull 10):*
I sin nye skikkelse tar dette hullet kampen opp
med Bærheims hull 10.

Hull 11:
Et særegent og flott hull. Tidlig spilte man hull 11 motsatt
vei av dagens hull 14, mot dagens green 13, sånn omtrent.
Bærheims nye hull 11 er dog et hakk foran.

Hull 12:
Våre teesteder på hull 3, hull 7, hull 10, hull
12 og hull 14 er enestående på den måten at
de alltid fyller deg med respekt for det unike
landskapet klubben i sin tid fikk tilgang til.
Og ikke minst takknemlighet for at klubbens
stiftere så mulighetene. Solas hull 12 er nr.
1, men vårt fyller lungene med mest luft …
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(Hull 13):*
Et glimrende par 4 med belønning til de djerve og langtslående.
Men det er også mulig å spille hullet forsiktig i 3-gangen for
å unngå katastrofen (når gjorde vi det sist?!!) Skogen er i spill,
på riktig måte, på alle slag fram til green. Konkurrerer med
Sola golfklubbs dogleg-høyre par 4.

Hull 14:

Klubbens eneste blinde innspill, selv
om de fleste nå har lært seg å lure på
flaggplasseringen på vei fra green 10
 til tee 11. Litt inneklemt og rett fram.
Solas dogleg-venstre par 4 rager høyest.

(Hull 15):*
Torolf Smedvigs egne lille vri. Plan I
ble til Plan II og Plan III før dagens
hull 15 (tidl. hull 11) ble klekket ut.
”Banens beste hull,” skrev forfatterne
av jubileumsboken i 1981.
Et klassisk dogleg-høyre-hull som har
innspillet som sin store utfordring – i
likhet med sin jevnbyrdige konkurrent
på Bærheim. Hull 15 på Sola og Sola-
stranden er faktisk også svært gode
golfhull. Tallet er 15!
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Hull 16:
Har sin overmann i Solas råskinn av en dogleg-venstre,
som er med i kampen om distriktets tøffeste hull.
Men hull 16 er likevel en av mine favoritter. Enkelt
når du velger riktig og er ydmyk nok. Et monster når
du tror du er sjefen …

Hull 17:

Et sjeldent par 3. Langt nok til å by de fleste på ut-
fordringer, selv om nordavinden er mer husvant enn
sønnavinden her hos oss. Bærheims dogleg-høyre
par 4 (over kanalen) er vinneren.

Hull 18:*

En skikkelig klassiker avslutter banen vår. Et hull som fort
kan koste deg to, tre slag om du tar unødige sjanser. Det
skal en lang og målrettet drive til for å nå greenen i to og få
eagle-sjanse. Men det er mulig for mange av dagens spillere.
Akkurat det gjør vår par 5 til det klart beste.
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ELLEN JEPSON

17
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Det tok litt tid, men da er vi omsider
framme ved poenget:

Vår bane er i all hovedsak anlagt for et halvt
århundre siden. Noen hull er nyere, andre er
forbedret.

Konklusjonen er likevel krystallklar:

Ti av våre golfhull er fortsatt distriktets
beste hull.
Og kanskje enda viktigere:
Etter 50 års drift holder landets nesteldste 18-hulls-
bane et nivå som gjør at NGF uten problemer kan
legge NM hit igjen. Ingen spillere i verden plukker
denne banen fra hverandre. Den påstanden våger jeg.

NB! Vurderingen av hull/bane er selvsagt en på-sitt-
beste spiseseddel. Spesielt Solastranden er overlegent
mye bedre enn oss når regnet setter inn, men også
Bærheim er hakket bedre enn Sola og Stavanger.

Kvaliteten på greenene (helårs) er en annen viktig
”trivselsfaktor” for golfere. Her er Sola klart best,
mens både Bærheim og Solastranden slår oss store
deler av året.
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      Stavangers næringsliv har i hundrevis
av år vært sterkt knyttet til skipsfarten og
handelen over havet til Amerika, England,
og resten av Europa. London har på mange
måter vært vår ”nærmeste storby”. På
1920- og 1930-tallet var interesse og
utøvelse av golfsport i stor grad forbeholdt
mennesker i samfunnets øvre lag, for å si
det slik. Selv middelklassen hadde nok å
putle med for å ha til salt i grøten. Å bruke
en halv dag til å daske rundt på en liten,
hvit gummi-ball i et parkanlegg, var helt
utenkelig for folk flest.
   I boken ”Stavanger Golfklubb 25 år”,
forteller forfatterne Alf Thorkildsen og
Kjell Øverland at ivrige enkeltspillere,
helst engelske, tidvis dukket opp på egnede
områder med gamle køller, slitne baller
og uvant nobel framferd. Spesielt urinnvå-
nerne på gårdene rundt Strandhotellet på
Sola har nok sperret øynene opp når
d’herrer konsul Spence, fabrikkeier John
Roff og hotellets velkjente eier, danske
Axel Lund, slo seg på kryss og tvers bak
sanddynene langs hele Solaviken.

   Det var i området fra Strandhotellet og
sørover til der dagens Solatranden golfbane
har anlagt sine ni første hull, at shipping-
mannen Knud Sømme i 1946 fikk den
engelske eksperten George Duncan til å
tegne inn en golfbane med 18 hull ”av inter-
nasjonal standard”, som det het i omtalen.
   Det var ikke bare utlendingene som
begynte å få smaken på golf i Stavanger-
regionen. I Oslo hadde de fått til Bogstad
golfbane allerede i 1924, og både i Bergen
(1937) og i Trondheim (1950) hadde golf-
interesserte næringslivsledere hengt seg på.

Runways – ikke fairways
   Ved Solastranden hadde bl.a. Colin W.
Peck og Hans Chr. Henriksen inspisert
området i forkant av golfarkitekt Duncans
skisse. Og som Knud Sømmes advokat,
dukket Reidar Helliesens navn for første
gang opp i forbindelse med golfbanedrøm-
men. Det første Helliesen bidro med, var
å avlive planen om å anlegge golfbane ved
Strandhotellet: ”Området skal bli runways
– ikke fairways,” som den forrige jubi-
leumsboken så treffende beskriver det.

Tegnet inn bane på Solastranden

Fremstående forretningsmenn i Stavanger planla landsdelens første golfbane i det flate landskapet sør for Sola Strandhotell
(den hvite bygningen t.v. i bakgrunnen). Nesten 60 år etter slår Solfrid Foseide ut på det som i dag er Solastranden Golfbane

Knud Sømme introdu-
serte tanken om en golF-
bane i Stavangerområdet.

Reidar Helliesen, Knud
Sømmes advokat, var
sterkt imot plasseringen
av banen i Solaområdet

ELLEN JEPSON
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Forsvarsdepartementet satte foten ned.

   Kalddusjen kjølnet entusiasmen for en
tid. Det var nok annet å henge fingrene i
i etterkrigstidens Norge.

   Men Reidar Helliesen fikk ikke tanken
om en golfbane i Stavanger helt ut av hodet.
Utover på 1950-tallet var ”drømme-
prosjektet” et tilbakevendende tema i
kretsen av venner og kjente. Og da finans-
rådmann Johs. Johnsen sa ”Send et brev
om det,” i stedet for ”Nei!”, var ikke Reidar
Helliesen vond å be. Brevet til kommunen
gikk dagen etter.
   Resten av historien er velkjent:
Kommunen foreslo bl. a. området ved
Store Stokkavatnet som aktuelt. Kvartetten
som inspiserte så mulighetene. Snøballen
rullet.

Torolf Banemann
   Allerede da Handelsforeningen 15. juni
1955 nedsatte arbeidsutvalget ”Komiteen

for anlegg av Stavanger Golfbane”, var
rollefordelingen klar blant ildsjelene:
Med Reidar Helliesen som formann og
Cornelius Middelthon jr. som sekretær,
kastet utvalget seg over instanser, politikere
og byråkrater for å få fortgang i saken.

   Planleggingen og opparbeidelsen av selve
banen ble overlatt til Torolf Smedvig, med
Arnbjørn Lærdal, Frithjof R. Bjelland,
Colin W. Peck og Trygve Wallem som
hjelpere i den første banekomiteen.
At Smedvig havnet på rett plass, er bare
fornavnet …
   Sommeren 1955 valgte kommunen
Reidar A. Lorentzen til sin representant
i hovedkomiteen, og han utformet en
søknad (trolig sammen med Helliesen/
Middelthon jr.) til kommunen om å få
området stilt til disposisjon på gunstige

vilkår. Allerede 15. desember 1955 hadde
finansrådmann, formannskap og bystyre
godtatt avtalen.

20

Cornelius Middelthon
var sekretær i arbeids-
utvalget ”Komiteen for
anlegg av Stavanger
Golfbane”

Torolf Smedvig
– rett mann
–  på rett plass
–  til rett tid
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Stavanger

Tananger/Sola

Vaskehusodden

Storeholmen

STORE STOKKAVATN

TASTA

MADLA

FRIHEIM

Dyrsnes

Golfbane-
området

Longebakke

Området som ble utpekt som passende grenser mot
Alvasteinveien i vest (ved greenen på hull 6) og til
Store Stokkavatn i nordøst (se foto neste side).
Avstanden til Stavanger sentrum er ca 6 km.



Selv om det hele tiden lå i kortene å stifte
Stavanger Golfklubb, sier det litt om
komiteens autoritet og tyngde, at selve
klubben først ble formelt stiftet lenge etter
at kontrakten på leie av det aktuelle
området var i boks.

   A/S Veidekke gravde senhøsten 1955
en 600 meter lang hovedkanal gjennom
den verste myrstrekningen og ut i Stokka-
vatnet ved dagens hull 3. Det var før
bystyret formelt hadde strødd sand på
leieavtalen.
   De tre første månedene i 1956 ble det
ifølge historien gravd 5000 meter med
grøfter og ryddet uendelig med skog.
   5. april skiftet dugnadsgjengen ut
dongerybuksene og ullkoftene med
finskjorte, dress og slips. Det var tid for
konstituerende generalforsamling
(om valgene etc. se årsrevyen 1956).

Det startet rundt låvebrua
   Men ikke hele området var ødemark,
myr og stein. Et areal der siste del av hull
6 og første del av dagens hull 7 ligger, var
dyrket opp ved nødsarbeid en gang på
1920-tallet. Kommunen hadde siden

forpaktet det bort. Låvebrua mellom
fairwayene på hull 7 og hull 8, var opp-
kjøringen til en låve som lå på tvers. Det
var i dette området klubbens første profe-
jonelle golftrener, Mr. John Richardson
fra Chester, startet instruksjonen av
medlemmer som håpet å lære seg ”The
Noble Game”.

Reidar A. Lorentzen,
kommunens representant
i hovedkomiteen som
behandlet søknaden fra
”Komiteen for anlegg av
Stavanger Golfbane”.

Mr. John Richardson, Stavanger Golfklubbs
aller første trener.
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Flyfoto av det fremtidige
baneområdet med Alva-
tun og Alvasteinveien i
forgrunnen, tatt i 1954.
Lite ante man da at dette
50 år senere skulle være
arena for en av distriktets
største idrettsklubber.

(Widerøesamlingen,
Stavanger byarkiv)

Låvebrua

Alvasteinveien

21

1954
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Den historiske
avtalen mellom
Stavanger Golfklubb
og Stavanger kom-
mune ble signert
30. april 1956.

La oss håpe at
Stavanger kommune
ikke finner det nød-
vendig å disponere
området til andre
formål, slik de har
rett til hvis
kommunale hensyn
tilsier det.
Da skal vi i så fall
få et varsel på 6
måneder, i følge
avtalen.
Litt  vel kort tid,
synes vi!
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Planene settes ut i livet
   Så snart bystyret hadde strødd sand
på leieavtalen 15. desember 1955, tok
arbeidsutvalget ny kontakt med London-
firmaet Carters Tested Seeds Ltd. Firmaets
representant, golfarkitekt Mr. Fred Smith,
hadde allerede i august 1955 vært i
Stavanger for å studere området ved
Stokkavatnet, og i neste omgang lage et
forslag til utnyttelse.
   Problemet var at Rogaland Skogselskaps
mann i arbeidsutvalget (og i banekomi-
teen), grosserer Arnbjørn Lærdal, ikke fikk
gehør i Selskapets styre for Mr. Fred Smiths
plan for utnyttelse.
”Planen tar ikke tilstrekkelig hensyn til skog-
plantingen i området,” mente Skogselskapet.

Det hadde nok svart seg å tynne ut skogen
litt mens trærne var små …

   Løsningen ble et kompromiss. I januar
1956 la Torolf Smedvig fram en revidert
plan som var godkjent både av Rogaland
Skogselskap og golfarkitekt Mr. Fred
Smith.

Det ble antydet anleggskostnader på
250.000 kroner for en 18-hulls golfbane.
Carter Tested Seeds Ltd. og arkitekt Smith
lå enda lavere i anslagene. Klubbens
finanskomitè, med Christian W. Bjelland
i spissen, oppdaget fort at overslagene i
hovedsak var fundert på ukuelig optimisme
og stor blåøydhet.

Men det skal vi alle bare være glad for.

   I starten hakket medlemmene rundt på
de første enkelthullene. Torolf Smedvig
kom allerede på første årsmøte i februar
1957 med en sterk henstilling om å legge
tilbake oppslått torv! Utover sommeren
den første sesongen ble det satt sammen
en kortere 9-hulls sløyfe.
   Det sportslige høydepunktet var en opp-
visningsturnering på de fire helt ferdige
hullene i oktober (se bilder neste side).
Høsten 1956 var som en mild gave til den
nye klubben. De ivrigste spilte helt til jul.

1956 - Golfarkitekt
Fred Smith på høyden
bak greenen på hull 2.
Grantrærne var ennå
unge og det var jord-
bruket som dominerte
landskapet sør og øst
for Store Stokkavatn.

Finanskomiteens
formann, Christian W.
Bjelland, fikk tidlig en
anelse om at kostnads-
overslagene for Plan 1
kanskje var vel
optimistiske...
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K



24

Det var “hundrevis av stavangere” som for første gang fikk se golfspill under oppvisningsskampen 21. oktober 1956.

Otto Grieg Tidemand fra Bergen (senere president i NGF og
minister i 2 regjeringer) følges spent av de unge i søndagsfiffen.

Golfforbundets president Johan Horn (t.v.) og SGKs trener
John Richardson (i aksjon) spilte sammen oppvisningsdagen.

Hull 10 i tidlig fase, vinteren 1956/57. Fru Baby Sibbern fra Bergen svingte
køllene friskt på den nye banen.
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Spilte rundt myra
   De aller første klubbturneringene ble
spilt ”rundt myra”. Spillerne startet på
hull 1, gikk hull 2, hull 3 (dagens hull 15)
og hull 4 (dagens hull 4 med utslag fra
dagens teested på hull 16). Deretter ruslet
de bort til starten på den nye kanalen, og
slo seg opp bakken på gamle hull 8 (det
blinde). Det sjette hullet var dagens hull
9 (spilt som par 4), og som sjuende og
siste hull på sløyfen kom dagens hull 10.

Altså: 1-2-15-4-8 (gamle)-9-10
Som 18 hulls ble den spilt
slik: 1-2-15-4-8-9-10-
2-3-4-8-9-1-2-
15-4-8-9

   Vi er nå framme ved sesongen 1957.
Pro Mr. John Richardson hadde i sin
kontrakt at han skulle utføre greenkeeper-
arbeid ”i ledige stunder”. Sjelden har
klubbens vanlige medlemmer trent så mye
vinterstid. Richardson likte nok golfkøllene
bedre enn spade, grev og trillebåre.
Tre ganger i uken var det tilbud i gymsalen
på Kampen skole (se eget kapittel om
innetrening og vintertrening).

                          Fram til juni var det
                      vintergreener. Men til
              åpningsturneringen i slutten av
        måneden spilte de på nye, flotte
  greener på alle sju hull. Kjell Øverland
 vant med 114 slag (par 68).
   Banen grodde fram foran øynene på
medlemmene den første skikkelige seson-
gen, sommeren 1957. I tillegg til de sju
nevnte hullene, ble hull 5 og hull 11 (som
i starten ble spilt fra dagens 14. green og
motsatt vei mot dagens 13. green) tatt i
bruk. Først med provisoriske greener, så
med greenene som A/S Veidekke oppar-
beidet høsten 1956, og som banemester
Marthon Østbø og hans menn dyrket
fram til spillbar stand.

                                   Plan 1 for 18-hulls banen
                             som Torolf Smedvig presen-
                         terte i januar 1956 og som ble
                     gjennomgått av golfarkitekt Fred
                 Smith og approbert av de ulike berøret
               instanser. Kostnad: 250 000 kroner.

           Vi har lagt litt farge på planen for å gjøre
      den  litt tydeligere. Gulfarge i sirkel og spille-
retning i rød strek antyder de hullene det ble spilt
på sommeren 1957. Spillet er i gang!
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Dugnad, dugnad og dugnad

  Utover våren 1959 oppfordret Torolf
Smedvig alle klubbens medlemmer til å
slutte opp om dugnadsarbeidet på banen.
Sommeren før hadde Stavanger Golfklubb
vært en stolt arrangør av ”Golfuken”, der
spillere fra Oslo, Bergen, Borregaard og
Trondheim møtte hjemmelagets ferske
golfere i vennskapelig bykamp og la planer
for golfsportens utvikling i Norge. En stor
suksess for banen – og for klubben.

Men Torolf var utålmodig.

   Han visste at det var viktig å utnytte
entusiasmen i startårene for alt den var
verdt. Og han ble stadig mer bekymret
for at 18-hulls banen skulle dra ut i tid.
Våren 1959 var hull 6 og hull 7 (det
tidligere, over låvebrua og ned på dagens
treningsgreen mellom hull 8 og 18) klar.

   Nå kunne en variere 9-hulls sløyfene
litt, og få en interessant 18-hulls runde.
De ivrigste golferne mente det var tid til
å roe ned ”anleggsvirksomheten” litt. La
hullene få sette seg. Konsolidere finansene
etc. etc.
   Smedvig hadde ikke ro i kroppen. Hans
drøm var en fullverdig 18-hulls golfbane
i Stavanger. Og han verket etter å fullføre
drømmen. Mens de andre la ut både på
andre og tredje runde på de 11 ferdige
hullene, brukte Torolf de lyse sommer-
kveldene til å måle opp og vurdere nye
måter å utnytte den gjenstående myra på.
   Slik fikk medlemmene i klubben
18. november 1959 forelagt det Torolf
Smedvig kalte Plan II (se neste side).

Flere nye hull ble anlagt
de første årene. Dette
krevde kontinuerlig og
stor innsats fra både fri-
villige medlemmer og
innleide mannskaper.
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Måtte kutte kostnader
   Etter at de 11 letteste hullene var anlagt,
gjensto som nevnt tidligere problemet
med myra. Det var ikke slik at en bare
kunne grave seg den tiltrengte meteren
ned i grøfta for å forbedre dreneringen.
Flere steder var myra tilnærmet bunnløs.
En utnyttelse av området etter Plan I
(se skisse side 25), ville ført til at man
måtte støpe betongfundamenter i bunnen
av grøfta for å være sikker på at dreneringen
ble god nok.
   Ingen kunne gi et sikkert overslag over
kostnadene. Frykten var at de titusener av
kroner, som var tigget inn i klubbkassen
fra velvillige ”sponsorer”, skulle forsvinne
i myra med et svupp. Og kanskje få følge
av titusener de ennå ikke hadde.

Uendelig grøfting
   På høsten 1958 grøftet Østbø og
hjelperne 400 meter bare på det nye hull
6 (dagens).

        Teesteder ble laget
                       for både hull 6 og hull 7.
              Green på hull 6 ble gjort ferdig
        til isåing våren 1959, mens green
   hull 7 (dagens treningsgreen) var klar
til jordpåfylling. Hullene ble første gang
spilt med greener i september.
   Grøftingen på de ni spilleklare hullene
ville heller ingen ende ta. Hele våren 1959
ledet formann Marthon Østbø og bane-
komiteens leder Torolf Smedvig en hær
av dugnadsarbeidere og innleide mann-
skaper. Nye teesteder ble bygget på hull
1, 2, 4, 5, 7 og 8. Over 400 meter grøfter
med drensrør og steinsetting ble anlagt på
hull 2, 4, 5, 8 og 9. Også mange av
greenene fikk nye, eller ekstra grøfter.

Nåværende
fairways og green

Prosjekterte
fairways og green

Banekomiteens formann,
Torolf Smedvig, var pri-
mus motor for dugnads-
arbeidet. Han la selv ned
utallige timer i rydding,
graving og grøfting.
Bildet over er tatt bare
noen timer før han skal
iføre seg kjole og hvitt og
feire 40-årsdagen sin.
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Store Stokkavatn

Plan II
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Vanntank og pumpe
   Forsommeren 1958 avslørte banens
svakhet når finværet satte inn. Ukevis uten
regn tørket opp og svidde av greenene. En
transportabel vanntank med pumpe ble
anskaffet, men det tok uendelig lang tid
å få vannet greenene med slikt utstyr.
   Planen var å anlegge permanent vanning
ved green 1, 2, 7 og 8 (7 og 8 er altså
dagens hull 9 og 10) i forbindelse med
innleggingen av vann i jærhuset våren
1959. Alt utstyr ble innkjøpt, men selve
anleggingen ble utsatt til senere.

Hull 3 og 4
   Til tross for at mange var såre fornøyd
med de 11 flotte hullene som var spillbare
utpå sensommeren 1959, hadde bane-
mester Marthon Østbø og ildsjel Torolf
Smedvig hele tiden nye baller i luften.
Akkurat når og hvordan ideen til hull
3 kom, har det ikke vært mulig å grave
fram fra klubbens rikholdige arkiver.
   Det som er helt sikkert, er at mester
Østbø og mannskapene hans gjorde et
glimrende arbeid da beslutningen først

var tatt høsten 1959. Men opplysningene
i vår forrige jubileumsbok, om at ”hull 3
ble spilt allerede i tidenes første Canners Cup
lørdag 10. og søndag 11. oktober 1959,”
er ikke troverdig.
   Årsrapporten for 1959 omtaler kun
anleggsstarten, og konkluderer med at
”En regner med å kunne spille hullet utpå
høsten 1960”. Samtidig ble også de nye
teestedene for hull 4 tatt i bruk. Ifølge
styrerapporter utover i 1960, var det i det
andre Canners Cup at hull 3 og nye hull
4 ble tatt i bruk. Til dette arrangementet
ble også ”Rogalandspokalen” satt opp.
Den var ikke med i originalen fra 1959.
   Spesielt backtee herrer, som var lagt som
en halvøy ut i Stokkavatnet, var impone-
rende på det nye hull 4. Det er veldig trist
at kravene til sikkerhet for turgåerne satte
en stopper for bruk av dette teestedet.
Veldig trist. Men helt riktig, selvsagt.
Allerede i leiekontrakten med kommunen
fra 1955 blir det presisert at en tursti rundt
Stokkavatnet skal ha forkjørsrett foran
golfspillet!

Her jobbes og graves
det på nåværende
hull 12.
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Skjærpen dukker opp
   Det hersker en viss usikkerhet om når
velkjente Ragnvald Skjærpe egentlig
dukket opp med sin traktor-gravemaskin
på golfbanen. Forrige jubileumsbok mener
våren 1960, men i banekomiteens rapport
for 1961, skrev komiteformann Torolf
Smedvig at fairwayene på de nye hull
12 og 13 (dagens hull 16 og 13) ble ryddet,
pløyd opp og drenert av herr Skjærpe
våren 1961.
   Mye tyder på at Smedvigs tidsangivelse
er den rette. Sportskomiteen skriver i 1961
at de hadde håpet å innlemme de nye hull
12, 13 og 18 i Canners Cup høsten 1961,
men at banene ikke var i den stand de
hadde ønsket seg. Derfor ble spill på hull
12, 13 og 18 utsatt til  sesongen 1962.
Det harmonerer dårlig at to hull isådd
våren 1960, først ble spillbare til sesongstart
1962.

   Uansett. ”Skjærpen” viste sine kunster.
Spesielt viktig var innsatsen for å få dybde
og dimensjon på hovedgrøften fra myra
over hull 11 (nåværende hull 15/tidligere
hull 3) og ned til Stokkavatnet foran
greenen på nye hull 3. Dette var et stort
stykke arbeid. Både de faste banefolkene
og ”Smedvigs Army” la hundrevis av timer
i denne grøften. Torolfs Canyon, kalte
klubbens medlemmer den.
   Torolf Smedvig hadde utvilsomt sansen
for driftige folk, som herr Ragnvald
Skjærpe, som Skjærpen alltid ble omtalt
i banekomiteens rapporter til generalfor-
samlingene. Jærbuen gjorde solid arbeid,
og ble engasjert også i 1962 for å forbedre
hovedgrøften inn i myra der hull 13 og
tidligere hull 16 (dagens hull 12) ligger.
På hull 13 ble det lagt ned store rør, mens
grøften på hull 11 (dagens hull 15) ble
preparert til en slags kjempebunker. Gamle
hull 11 var nok ikke banens letteste par
4, for å si det slik.

Det var en formidabel
oppgave å drenere myra,
og senke hovedkanalen
som førte ut i Stokka-
vatnet. Grøfta ble kalt
“Torolfs Canyon”.

Oppgavene sto i kø både
på banen og rundt klubb-
huset de første årene.
Her er det anlegg av
1. tee som står for tur.
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   Forsommeren 1961 hadde radarparet
Østbø/Smedvig kommet enda et slag nær-
mere 18-hulls banen. Greenene på hull
12 (dagens hull 16), hull 14 og hull 18 ble
sådd i på våren, og på  det uendelig lange
hull 18 ble det tatt opp stein, hugget trær
og revet opp røtter. Lass etter lass ble kjørt
vekk.
   Torolf Smedvig og banekomiteen hadde
til nå jobbet etter Plan II. Etter som arbei-
det med drenering og nye hull gikk fram-
over, ble det behov for nok en oppgrade-
ring av ”Masterplanen”. Plan III avviker
ganske mye fra dagens (hullrekkefølge,
hull 7, 8, og 9, 1, 4, 17 og 18.
     På høsten 1961 gjorde de faste bane-
mannskapene klar greenen på hull 17 til
isåing. Fairwayen ble gjort ”klar til pløying”
som det het i rapporten. Utallige meter
grøfter måtte også til.

14 hull helt klare
   Sesongåpningen 1962 var 14 hull helt
spilleklare. I tillegg nærmet hull 17 og
hull 15 (dagens hull 11) seg isåing. Hull
18 hadde ferdig green og teested, men
manglet litt på spillbar fairway. Hull 16
(dagens hull 12) sto igjen i påvente av at
hovedkanalen ble senket på den kritiske
strekningen fra hull 11 (dagens hull 15)
og ut i Stokkavatnet foran greenen på hull
3. Det var helt nødvendig for at vannstan-
den i myra skulle synke tilstrekkelig til å
begynne arbeidet med fairwayene på hull
18 og hull 16.

Avspist med to hjelpere
   Banemester Marthon Østbø ble for øvrig
avspist med to faste hjelpere til banearbei-
det i 1961. Det fikk diplomaten Torolf
Smedvig til nesten å komme med kritikk
i rapporten fra banekomiteen:
”Dette er i minste laget, hvis vi skal ha
noe håp om å komme videre med utvidel-
sen og samtidig holde banen i god stand.”

Stadig nærmere 18-hulls bane

Dugnadsarbeidet på
hull 9.

Plan III
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14 hull var klare til sesongen 1962.
I november 1963, de siste
hullene, 15, 16, 17
og 18 ferdigstilt.

                                                 Den tøffeste delen
                                          av grøftingen foregikk
                                        over faiway på hull 11,
                               den  såkalte “Torolfs Canyon”.
                        På hjørnet til dog-legen var det
               observert hoggorm mellom de knehøye
            grantrærne. Colin Peck døpte dette hjørnet
     for “Snakes Corner”.
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(I utkastet til rapport hadde han rost med-
lemmene for godt vedlikehold av bunkere,
men tilføyd ”andre ivaretok oppgaven til
dels dårlig”. Han strøk refsen i det endelige
utkastet.)
   Til tross for knappheten på eget bane-
mannskap, ble det jobbet usedvanlig godt
disse helt spesielle årene, 1962 og 1963,
da banen nærmet seg ”drømmen om en
fullverdig 18-hulls golfbane”, slik den tørt
og oversiktelig hadde tatt seg ut på Torolfs
Plan III.
   De to siste greenene, hull 15 (dagens
hull 11) og hull 16 (dagens hull 12), ble
drenert og gjort ferdig til isåing av banefor-
mann Marthon Østbø og hjelpere våren
1963. Samtidig pløyde og drenerte
Ragnvald Skjærpe for harde livet på hull
16, banens aller siste hull. Også dette ble
sådd i sommeren 1963.

Snipp, snapp, snute
   Men eventyret var ikke ute. Søndag
10. november markerte snarere starten på

eventyret for Stavanger Golfklubb. Det
som var ute, var selve pionèrtiden. En
formildet værgud ga medlemmene lov til
å spille 18 fullverdige hull fire uker fra
åpningssøn-dagen. Så var vinteren her.

Hvilken utrolig følelse det må
ha vært!
   Og den slapp nok ikke taket i klubbens
første generasjon over natten. Sju vintre
og sju somre måtte det nok til …
   Det var ikke slik at medlemmene nå
kunne stuve bort høystøvler og arbeidstøy.
Behovet for dugnadsinnsats var minst like
stort i årene som fulgte. Utrolig mye arbeid
gjensto. Allerede i 1964 var det NM i
Stavanger igjen (sist med 14 hull i 1962).
   Men anleggstiden var forbi. Det ga
dugnadene en ny dimensjon. Klubben
hadde tatt steget inn i en ny tidsregning.
For mange ble dugnadene aldri så kjekke
som i ”anleggstiden”.

Slik er det bare.

På oversiktsbildet fra mai
1962 skuer vi ned på hull
6 med greenen i forkant
av bildet.
En liten del av det opp-
rinnelige hull 7 skimtes
i høyre billedkant.

Midt på bildet til høyre
ser vi den nyanlagte
greenen på hull nr 17,
og der starter kanalen
fra det myrlendte midt-
partiet. (se Plan III).
Trærne ved 150 m er
ikke plantet enda.

Torolf Smedvig fikk
også spilt golf inni-
mellom dugnadsøktene.
Her under Golfuken
i Sarpsborg 1960.

green 17
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  Stifterne av Stavanger Golfklubb var
driftige folk. Det er i tillegg helt tydelig
at gjengen rundt Torolf Smedvig var
vant med å tenke store tanker. ”Eg e fra
Stavanger. Gjørr d någe?” kom ikke herfra.
Det er sikkert.
   Inspirasjonen til golfbanen og golfklubben
kom fra miljøene som drev business i Lon-
don spesielt, og i det store utland generelt.
Oslo? Jo, da. Litt derfra også.

   Hva hadde man rundt Bogstad som
ikke fantes i Stavanger? Hva var typisk
for golfparkene i England?

   Akkurat! Stavanger måtte få tak i sine
egne fasaner.

   Torolf Smedvig hadde ideen. De andre
kastet seg på i entusiasme. Kyllinger av
den hardføre Korea-fasanen ble framskaffet
av Heikki Henrichsen, tidligere skytter-
konge under fasanjakten hos selveste
Treschow-Fritsøe. Kyllingene ble sluppet
ut en vakker vårdag tidlig på 1960-tallet.
Hólsvoltne villkatter trodde nesten ikke
sine egne øyne. En og annen villmink som
jaktet langs Stokkavatnet fikk seg nok også
et enkelt måltid. Ingen kyllinger overlevde
sommeren.
   Men Heikki Henrichsen visste råd.
           I stedet for fasanjakt, ble det hagle
               i golf-bag’en og villkattene falt
                             i rekke og rad for den

erfarne jeger. De som ikke traff på Heikki,
valgte trolig andre jaktmarker. Villkatt-
plagen ble i hvert fall raskt borte.
   Noen år senere dukket det opp både sky
høner og bøsne fasanhanner i underskogen.
I begeistringen over å ha fått fram noen
kull, ble ”Fasanklubben” startet opp.
Arbeidet med å sette ut kyllinger ble
organisert, penger ble samlet inn og planer
klekket ut.
   I 1965 hentet Fasanklubben ti voksne
verpehøner og tre haner fra et fasanklekkeri
på Helgøya i Mjøsa. De ankom Sola i
perforerte kartonger. Jens Magnus
sto klar og tok imot. En hane
hadde klart å brekke nakken
underveis. Resten ble sluppet
ut etter tre døgns akklimati-
sering. Pro Raymond Lees lot
burene være åpne da han gikk
hjem den tredje dagen.
   Prosjektet ble en suksess.
Fasanklubben kunne nedlegge
seg selv. Utover på 1960-tallet
ristet Fasanklubben likevel støvet
av den gamle entusiasmen for å
nødfore fasanene i snørike vintre.
   De som har øynene med seg vil
også i 2006 kunne se at Fasan-
klubbens intensjon i aller høyeste
grad er oppfylt. Det kryr av flotte
fasaner.

Fasaner – på våre baner

Fasanklubbens formann,
Johan Chr. Paaske, fikk
ideen til foringssiloer
fra Danmark. Tre siloer
ble satt ut på forskjellige
steder på banen, og
bidro ganske sikkert til
at fasanenen overlevde
snøvintrene.

Hunfasanen - litt mer
anonym i fargene enn
hannen.
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   Med en fullverdig 18-hulls bane i ryggen
satset Torolf Smedvig (nå som formann)
og styret offensivt for å skape et drivverdig
fundament for golfklubben. Regnskapet
for 1963 etterlot ingen tvil om at dette var
en klubb som drev for ”kreditors regning”.
Det totale budsjett balansert på ca. 76.000
kroner. Kontingentene ga 28.000 inn,
”Golfentusiasten” bidro med ca. 10.600
(i hovedsak på grunn av lokale støttean-
nonser) og greenfee-avtalen med Hotell
Atlantic ga 5.000 kr inn. Underskuddet
var på nærmere 30.000 kroner før evt.
uforutsette utgifter dukket opp.

Slagplanen var slik:

1. Hvert medlem skulle verve ett nytt 
medlem til klubben

2. Brosjyren ”Spill Golf” ble laget for å 
få fart på medlemsvervingen

3. Dugnadsarbeidet må holdes oppe på 
et høyt nivå for å spare kroner på 
driften

4. Tidlig baneåpning (25. april)

5. Ny profftrener etter John Richardson
som sa opp i februar 1962

6. Stenge hull 9 på ukedagene til trening/
instruksjon for ny trener

Traktorveien fullført i 1964
   Ute på banen gikk arbeidet sin gang for
baneformann Marthon Østbø og med-
hjelperne. Den nye greenen på hull 16 ble
isådd, det nye redskapshuset sto ferdig og
traktorveien ble fullført slik at en kom i
nærheten av samtlige 18 hull med redskap
og last. I løpet av forsesongen ble en del
teesteder forbedret, og hull 11 (dagens
hull 15), hull 12 (dagens hull 16) og hull
16 (dagens hull 12) fikk bredere fairways.

Steinmur på hull 3
   Vinteren 1966/67 gikk Marthon Østbø
og banemann Jens Haaland i gang med et
par prosjekter som har satt spor etter seg.
Steinmuren ut mot Stokkavatnet på hull
3 ble stablet til denne beinkalde vinteren
som var så kald at ”flere greener ble ødelagt”,
som det heter i banekomiteens rapport.

Offensiv for å doble medlemstallet

Traktorveiene som
ble opparbeidet i
begynnelsen av
60-tallet brukes
flittig av SGKs
banemannskap og
fører også Course
Marshall greit
fram til alle
banene (bildet
nederst).

Steinmur på hull 3.
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   Etter at banen var utbygd til 18 hull

i 1963 var det nærmest slutt på dugnadene
som hadde gått på grøfting, steinplukking
og annet arbeid som hørte under ”jord og
stein”. Dugnader som generell fritidssyssel
ble det dog ikke slutt på. Det var fortsatt
nok arbeid som krevde både mange hoder
og mange hender. Skogen som var blitt
plantet like etter krigen vokste i høyden,
vinterstormene løsnet tørre kvister og grei-
ner og feide dem utover fairwayene. Større
trær knakk, eller mistet rotfestet og veltet.
   Banemannskapene hadde sine oppgaver
å ta tak i på vinteren, og dugnadsmann-
skapene måtte igjen på banen. Arbeidet
ble organisert gjennom banekomiteen, og
ofte var det banekomiteens medlemmer
som var ryggraden i dugnadene.
   De aller fleste lørdagene fra desember
til april ble avsatt til dugnad for de ivrigste..
Og de satte tydelig pris på denne lørdags-
aktiviteten. De arbeidet, pratet, fleipet,
drakk kaffe og fikk den gode følelsen av å
ha gitt et bidrag til banen og klubbens
beste. Ekstra kjekt ble det da huskomiteen
i 1983 satte i gang med kaffe og servering
på dugnadslørdagene.

Ustoppelige Martin
  Martin Roa, som overtok ansvaret i bane-
komiteen etter at Torolf Smedvig døde,
var kyndig både med motorsag og traktor,
og en turbo-pådriver i å få banen ryddig
til sesongåpningene. Martin har vært
ustoppelig i dette arbeidet i en årrekke,
og har nedlagt en uhorvelig mengde
arbeidstimer til klubbens beste gjennom
mange år. Æresmedlemskapet som ble han
til del i 2001 var vel fortjent.
   Naturkreftene slo seg vrange fra tid til
annen, ødela trær og påførte dugnads-
mannskapene større oppgaver enn det som
var planlagt. I februar 1969 brakk store
snømengder ned en rekke trær og stor-
stormen i september samme år knakk ned
enda flere.

   En voldsom nordvest veltet i november
1981 en hel trerekke til venstre for teestedet
på hull 2, og ved en dominoeffekt ble en
hel gate i skogen lagt i bakken. Å rydde
etter slike hendelser var ikke planlagt arbeid,
og arbeidslisten måtte rokeres. Skadene
var så omfattende ved den siste stormen
at både de faste mannskapene og dugnads-
gjengen måtte melde pass. Parkvesenet i
Stavanger kommune stilte da velvillig opp
med mannskap og utstyr og fjernet
brorparten av den ødelagte skogen.
  Lørdagsdugnadene har tilført klubben
uendelig mange gratis arbeidstimer gjen-
nom årene. Forhåpentligvis blir innsatsen
fortsatt satt pris på av dagens medlemmer.

Dugnader etter 1963

Martin Roa - dugnadsbas med motorsag.

Se opp - her kommer
Martin med traktoren!
Det er ikke få lass med
greiner og kvist som
i årenes løp er blitt kjørt
bort.



35

Banekomiteens formann, Cornelius Middelthon, appellerte i 1970 alle bunkersansvarlige til å være sitt ansvar bevisst.
Vi kjenner igjen flere av navnene på listen - det er medlemmer som også i dag deltar i klubbens dugnadsøkter.

Cornelius Middelthon



Seniorene kuppet dugnaden
   Seniorene, med den alltids nærværende
Martin Roa i sin midte, så at det gikk mot
andre tider. Banekomiteen utviklet seg fra
en utførende til en administrerende enhet.
For å få utført skogrydding og bortkjøring
mens spilleaktiviteten var lav tok denne
gruppen av medlemmer ansvar for å
videreføre dugnadsarbeidet.
   Slik situasjonen i klubben og ved banen
etter hvert er blitt, er tre, fire dugnads--
lørdager (med innkalte ressurser fra olje-
selskaper etc.) nok til å gi banen et presen-
tabelt inntrykk til sesongåpningene.

   Men uten videreføring av den rotfestede
dugnadsånden fra perioden 1956-1963
ville kvaliteten på banen, kostnadene på
hvert medlem og miljøet i klubben vært
på et helt annet nivå.
   Martin Roa har på sine mange spaser-
turer på banen, uten golfutstyr, systematisk
talt opp alle trær som vokser inne på
golfbanens område. Over 10 450 kom
han til. Dette skulle borge for at fram-
tidige generasjoner også får litt å henge
fingrene i, og for at ekornene fremdeles
kan hoppe fra tre til tre på banen vår.

Sanddugnader
   Golfklubben har fra tidlig av tradisjoner
for dugnadsarbeid, og vedlikehold av
bunkerne ble noe som utvalgte med-
lemmer måtte ta seg av.
   Fra tidlig på 1960-tallet og fram til ca.
1980 (i det minste) ble det sendt ut skriv
til de utvalgte, som var en eller to mann
pr. bunker. 10.8.1970 gikk det eksem-
pelvis ut skriv fra banekomiteens formann,
Cornelius Middelthon, til 28 mannlige
medlemmer som samlet hadde i oppgave
å gjøre de 23 bunkerne på banen i best
mulig stand etter ferien. Instruksen gikk
på at kantene skulle renskjæres, ugress lukes
vekk og sanden snus – samt at bunkeren
måtte vedlikeholdes gjennom sesongen.
  Ikke alle de utvalgte var like samvittig-
hetsfulle, og enkelte måtte ha påminnelser,
særlig foran større konkurranser i klubbens
regi. De som ikke skjøttet sine oppgaver,
eller syntes de hadde holdt på lenge nok,
ble raskt byttet ut med nytt mannskap.
   Denne type dugnad var jo litt annerledes
enn andre former for dugnad, vedlikehold
av bunkere var soloprosjekt som ble utført
uavhengig av andre, og hadde ikke det
sosiale aspektet som man for eksempel ser
på bildet under.

“Dugnadsgjengen” er
opptatt med skoghogst
og rydding gjennom
hele vintersesongen.
(Fra 2004)

Bunkeransvarlige med-
lemmer fikk “strenge”
instrukser om hvordan
bunkerne skulle skjøttes
og vedlikeholdes.
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Ordningen med tildeling av bunkere
gjennom banekomiteen tok slutt engang
på 1980-tallet.
   Den siste sanddugnaden av stort format
foregikk tidlig på 1980-tallet, da klubbens
medlemmer hadde gått lei av ”betongen”
i de gamle bunkerne. Etter å ha kryssjekket
blant medlemmene kom man fram til at
golfbanen i Trondheim hadde den beste
bunkersanden. Dermed ble et betydelig
antall storsekker med spesialsiktet elvesand
bestilt. Sanden ankom byen per båt. Etter
at sekkene ble dumpet på parkerings-
plassen, var neste oppgave å få fordelt inn-
holdet over i bunkerne. Det ble nok en mer
omfattende jobb enn hva banekomiteen
hadde tenkt seg. Arbeidet skulle utføres
på dugnad, en strevsom jobb med begren-
sede hjelpemidler. Men sanden kom omsider
på plass, og ga spillerne gode bunkere å
hanskes med i flere sesonger etterpå.

“Rough, tough and good looking”
   Mot slutten av 1960-tallet begynte banen
å bli skikkelig bra. Gresset på fairwayer
og greener ble tettere for hver sesong.
   Men det var nok å henge fingrene i.
Banemannskapet var kuttet til margen.
Vinterstid var formann Marthon Østbø
og banemann Jens Haaland alene med
oppgavene. Og om sommeren grodde det
sånn at medlemmene nesten hørte det i
baksvingen.
   Bakken på hull 18 ble ryddet vinteren
1967, og dugnadsgjengen gjorde et hel-
hjertet forsøk på å forbedre røffen mellom
hull 9 og hull 18. Det var kanskje likevel
asfalteringen av veien opp til klubbhuset
og datidens parkeringsplass som viste mest
igjen denne sesongen.

Måtte ty til asfalt på banen
   Det var i årene 1967 og 1968 vi hadde
et anfall av ”asfaltsyke”. Etter at veien opp
til jærhuset og noen parkeringsområder
var blitt asfaltert, spredde det seg inn på
selve baneområdet. Først ble den vanske-
lige bakken ned fra klubbhuset mot hull
15 (dagens hull 11) asfaltert. Det sparte
vedlikehold, så det var bare en liten chip

videre til å asfaltere veien fra green 9 til ut-
slaget på hull 10. Asfaltsporene er der fak-
tisk ennå, en del steder, nesten 40 år etter.
Ja, ja.
   Et av banens største trær ble felt i 1968.
Det ene av de store mellom greenen på
gamle hull 7 og teestedet på gamle hull 8
måtte i bakken. På denne tiden ble det
også anlagt reparasjonsområder for både
fairwayer og greener på Smedvigs eiendom
til høyre for (sør for) spilleretningen på
gamle hull 7 (dagens hull 8 ligger på deler
av denne eiendommen). Tjue staute karer
fra Madlamoen plukket stein i to hele
dager før området ble isådd våren 1969.
   Foranledningen til opparbeidelsen av
”reserveområder” på Smedvigeiendom-
men, var innkjøpet av en spesiell torv-
skjæremaskin. Maskinen ble testet ut året
før ved at teestedene på hull 3 og hull 6
ble torvsatt midt i sesongen med godt
resultat.

Medlemmer har “til alle
tider” blitt manet til
dugnadsinnsats. Her er
det Sigrun Øverland
som energisk håndterer
riven, mens Olav Flat-
heim tar det litt mer
bedaglig i bakgrunnen
t.h.
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   Årene på slutten av 1960-tallet viste at
behovet for banemannskap var langt større
enn de to vi hadde ansatt. Budsjettene ble
kraftig overskredet, og bønnen om mer
dugnadsinnsats økte i styrke. I bane-
komiteens rapport (Cornelius Middelthon)
1969 heter det:

” Vi vil på nytt appellere til samtlige
medlemmer om å delta i dugnadsarbeid.
Det skulle være arbeid nok som kan passe
for både damer og herrer, med og uten
dårlige rygger.”

Sportskomiteens gjennomgang
   Senhøsten 1969 sender sportskomiteen
et brev til banekomiteen der en ut fra
sportslige kriterier gjennomgår plassering
av eksisterende bunkere/ønsker om nye
bunkere.

Her er et lite utvalg av komiteens syns-
punkter som kanskje også har relevans i
2006:

Hull 2: Bunker foran green kan fjernes
uten at hullet taper seg (er borte)

Hull 4: Venstre greenbunker bør beholdes
(hvor ble den av?)

Hull 6: Kulene på nedsiden av green bør
fjernes (borte nå), korte inn høyre green-
bunker for å få litt større bredde for innspill
med rull (er nok gjort). Vurdere et par
bunkere på fairway (niks)

Hull 9: Litt lite med bare èn greenbunker
(fortsatt èn)

Hull 12 (dagens hull 16): En flat green-
bunker bør overveies (ingen bunkere her)

Hull 14: Greenbunkeren er feilplassert
(ryktene vil ha det til at anleggskartet ble
feiltydet!) Bunkeren bør vurderes flyttet
til venstre, eller trukket nærmere veien
(den ble liggende).

Hull 16 (dagens hull 12): Fairway-
bunkeren er unfair (fjernet). En velplassert
greenbunker vil høyne hullets kvalitet
(de fikk to).

Hull 17: Hullet med banens største green
ville vunnet på å få en bunker mellom
bekk og green. Kanskje også en bunker
langs venstre side av green (fortsatt
bunkerløs)

   Øvrige hull fant veien gjennom sports-
komiteens nåløye uten vesentlige merk-
nader.

Disse staute “gutta” har
gjennom mangfoldige
år gitt av sin fritid for
å forbedre banen vår.
Fra v. Willy Hagen,
Martin Roa,
Erik Schanche og
Rolf  Thorsen.
I bakgrunne ser vi det
gamle verkstedbygget
som måtte vike plassen
for et nytt og mer
tidsmessig verksted-
og kontorbygg.



Banen ble på denne tiden forsøkt tilpasset
maskinmessig vedlikehold i størst mulig
grad. Klubben hadde to fast ansatte bane
folk, og det var viktig å bruke dem riktig.
   Sportskomiteen var (naturlig nok)
bekymret for at ”tilpasningene” skulle gå
ut over selve kvaliteten på hullene. I etter-
påklokskapens lys ser det ut som bunkers-
krigen av 1969 døde ut til alles tilfredshet.

Hard vinter og èn banemann
   Baneformann Marthon Østbø glemmer
nok ikke så fort vinteren 1969/70. Høst-
stormene hadde herjet til dels voldsomt
med skogen, og fra januar til april måtte
Østbø klare seg alene. Gangstien fra parke-
ringsplassen og ned til Stokkavatnet ved
teested på hull 2 ble opparbeidet denne
vinteren/våren. Kommunen bidro med
folk til dette arbeidet, som dessverre ikke
ble fullført i løpet av 1970.
”Trafikken av turgåere øker for hvert år,”
står det i rapporten fra banekomiteen,
som håper stien snart blir strukket helt
ned til Stokkavatnet.
Turgåere på hull 1? Vi ser dem for oss.
!! Kjell Øverland fikk laget river til alle
bunkere. ”Disse fikk merkelig nok ligge
i fred,” skriver banekomiteen.

Rolige baneår på 1970-tallet
   Dugnadene dreide seg i hovedsak om
rydding av greiner og kvist som hadde
blåst ned i løpet av vintermånedene, lessing
av stein som de faste hadde vippet opp på
fairwayene, utjevning av hullete partier
og tilkjøring/bortkjøring av masse. Banen
ble stadig utbedret med tanke på rasjonell
drift i sesongen.

!! Men våren 1971 var utplanting av lerk
og gran èn av dugnadsjobbene.
(Det må ha vært før Martin Roa talte
skogen for bare trær …)

• Treningsgreenen ble påbegynt i 
desember 1971

• Vi fikk tilkjørt så mange lass med masse/
matjord at parkeringsplassen ble tatt i 
bruk til lagringen (150 lass fra Dusavik
bl. a.)

• 1972 ble treningsgreenen fullført. Gratis
tilkjørsel av 15 lass stein og deler av 
matjorden fra parkeringsplassen gikk 
med her.

• Hele den åpne delen av kanalen ble 
rensket opp med en Brøyt. Slammet ble
puttet i dumpene både i fairway og røff
(med godt resultat).

   Selv om de første årene på 1970-tallet
ikke utmerket seg med store baneprosjek-
ter, ble det jobbet godt. ”Banen ble åpnet
1. mai – i bedre stand enn noen gang
tidligere,” het det i banekomiteens rapport
til årsmøtet 1972.

• Garasje og maskinhus ble vesentlig 
utvidet i 1973 (Fredrik Knutsen var 
primus motor).

• Teestedet på hull 7 ble lagt om for å 
unngå beskytningen av nabo Johansens
hus og hage.

• Hundrevis av lass matjord ble tilkjørt 
og lagret alle tenkelige steder på banen.
Det skulle ikke stå på matjorda når tee-
stedene skulle utvides. Dessverre, vil 
nok enkelte kunne si, med fasit
i hånd …
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Heftige stormer har
flere ganger herjet med
trær på golfbanen og
skapt masse ekstra-
arbeid for bane- og
dugnadsmannskap.
En vinterstorm på
nyåret 2002 felte flere
store trær, bl.a. rundt
greenen på hull nr. 2.

Fredrik Knutsen
(Svein Knutsens far)
var primus motor for
utvidelsen av garasje
og maskinhus i 1973.



   I årene 1974, 1975 og 1976 ble de aller
fleste teestedene utvidet, både for damer
og herrer. Den første stien for turgåerne
fra greenen på hull 2 og gjennom hull 3
til vannkanten ved fairwayen på hull 4,
ble også laget våren 1974.

!!  At golfsporten ikke var tenkt som en
helårssport på denne tiden, viser innholdet
i et brev fra banekomiteens allmektige
Torolf Smedvig til formann Tore Helliesen
datert 30. oktober 1974:
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Tore Helliesen Torolf Smedvig

(Vi har tillatt oss å legge inn bilde av Torolv Smedvig og Tore Helliesen på kopien av dette brevet)



• Våren 1976 ble den åpne grøften som
går fra teestedet på hull 5 og helt ut i 
Stokkavatnet gravd ut og fornyet på 
dugnad.

• Teesteder ble stadig utvidet og forlenget
bakover. Backtee på hull 13 ble bl. a. 
laget ferdig av banemannskapene.

• Veien ned fra utslaget på hull 10 ble 
flyttet fra lyngbakken og ned i
skogkanten – på dugnad.

Gode forsetter – på papiret
   Styret hadde satt opp 18 gode forsetter
for dugnadsarbeidet i mars 1977 og utover
sesongen. Det var ikke måte på hvor
mange teesteder og fairwayer som skulle
forbedres. På slutten av sesongen måtte
banekomiteen konstatere at det bare var
hull 18 som i noen grad ble jevnet til med
jord. Et par hauger ligger bak teestedet på
hull 7 – i påvente av at dugnadsånden
blomstrer.
   For banemannskapene gikk kreftene med
til å opparbeide den nye driving rangen
på leiet grunn ned mot Stokkavatnet i
samme retning som fairwayen på hull 1.
  Vi merker oss at ”kvisting og felling av
trær” er blitt en større og større del av

dugnadsarbeidet. Og at det alltid er de
samme sliterne som stiller opp for klubben.
   Heller ikke sesongen 1978 bød på
vesentlige endringer ved banen. Det ble
kjørt ut jord, fylt i dumper i fairways,
grøftet, kvistet, hogd og stier ble gruset.
I det hele tatt. Som vanlig.

!! Verd å merke seg er banekomiteen
erkjennelse: ”… etter særlig sterk innsats av
juniorene kunne banen åpnes til fastsatt
tid.”  Ungdommen var ikke fortapt.
I hvert fall ikke i 1978.

   To saker som stadig dukket opp på styre-
rommet (og sikkert også andre steder), var
den åpne, bunnløse hovedgrøften, og
plasseringen av utslaget på hull 7. Sekretær
Flatheim fryktet at ungene som fisket etter
baller i kanalen, kunne ramle uti og drukne
i ”bunnløs gjørme”, som han beskrev det.
En slik ulykke var det siste golfklubben
trengte. Formann Per Våland lovet å disku-
tere problemstillingen med parksjefen.

   Teestedet på hull 7 måtte utvides og
snus på. Det var alle enige om.

   Vinteren 1979/80 ble kald og snørik.
Hele banen var streket opp av skiløpere.
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Vinteren 1979/80 er
nok ikke første gang
banen ble “streket
opp av skiløpere”.

Bildet t.h. med utsikt
mot hull 6 og 7 og
skiløpere på banen
er fra ca 1960.
Det er ennå sparsomt
med bebyggelse i om-
rådet, og trærne er
ikke spesielt høye.
Det er til og med mulig
å skimte klubbhuset
som titter opp omtrent
midt på bildet.

“Låvebrua”

“Tidlig krøkes den som
god dugnadsmedlem
skal bli”...
Det er mange eksempler
i SGK på at dugnads-
innsatsen har gått i arv.
Her er det unge Håvard
Waldeland Næss som
med stor iver håndterer
en ganske så stor rive
(våren 2002).

Ungdommen er nok
ikke “fortapt”.
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Likevel var det en skånsom vinter for
greenene. De var sjeldent fine ved sesong-
åpningen.

   Klubben hadde bedt Skogselskapet hugge
en del av skogen mellom greenen på hull
4 og teestedet på hull 17. Å kappe opp alt
som var felt ble vinteren store dugnads-
jobb. Stor jobb var det også å fylle stein
i bekken på hull 16, og å legge deler av
den i rør. Teestedet på hull 7 fikk nytt
gjerde for å skjerme naboene mot skeive
utslag.

Ble lei silosaften på hull 6
   I august 1980 så klubben seg nødt til å
sende et skarpt brev til gårdbruker Fløisvik
som er nabo til hull 6. Silosaft og utslipp
av andre avfallsstoffer hadde nok en gang
tettet til grøftene på fairwayen på hull 6.
Styret krevde at bonden laget egen samle-
kum for sine utslipp. ”Omgående,” var
formuleringen styret valgte.
   Årene fra 1978 til 1981 var på mange
måter klubbens storhetstid, på den sports-
lige fronten. Spillere som Tore Chr.
Sviland, Leif Ramsnes, Svein Knutsen,
Per Berge og en purung Tom Fredriksen
sørget for at NM for lag (tre spillere den
gang) gikk til Stavanger fire år på rad!

  Kanskje kan en usedvanlig flott bane ha
gitt spillerne det lille ekstra som skulle til
for å prestere noe slikt? Rapportene fra
disse årene går i hvert fall på at greenene
stadig vekk holder meget god standard,
og selv om teestedene ikke henger helt
med, var forholdene gode for å dyrke fram
toppspillere.

Orkan laget ekstraarbeid
   Orkanen i slutten av november 1981
veltet mellom 100 og 150 trær, og sørget
for mye ekstraarbeid. ”Høststormene tar
sjelden de trærne vi har blinket ut til
hugging,” bemerket banekomiteen tørt.
Oppgradering av bunkerne ble denne
våren valgt som hovedoppgave. Kant-
skjæring, utvidelser, flytting av masse,
legging av fiberduk og ny sand. På grunn
av kapasiteten i tørkeanlegget, ankom
sanden litt i seneste laget til sesongstart.
Men ut på sommeren var bunkerne helt
på G.

   Til tross for relativt nytt beskyttelsesgjerde
ved herreteestedet på hull 7, ble tilstan-
dene slik at teestedet måtte stenges helt
denne sesongen. Herrene flyttet fram til
dameteestedet (og slet det ut!). ”Man bør
nå begynne å tenke på hva som skal skje
med hull 7 og hull 8,” understreker
banekomiteen.

!! De kraftige regnskyllene senhøstes skylte
vekk mye av den nylagte grusen på vei-
nettet. Selve banen ble også svært våt.
Diskusjonen om utskifting av masse på
de verste fairwayene blusset opp igjen …

Vant kampen mot generalplanen
   Den årelange kampen mot boligbyg-
gingen som var regulert inn langs hull 7,
og kloss opp mot gamle hull 8 (der
nåværende hull 8 ligger), endte så nær opp
til seier som overhodet mulig. De regulerte
36 mål ble redusert til seks eneboliger,
noe som ga klubben større spillerom med
hensyn på en baneutvidelse.

Kan det tenkes at ny driving range kan ha hatt
betydning for bl.a. Tore Chr. Svilands fantastiske
golfkarriere ?

Det var ikke orkanen
som felte den store
furua på parkerings-
plassen bak det gamle
verkstedbygget.
Treet måtte vike plass
for ny parkeringsplass og
nytt verksted- og kon-
torbygg.
Her er Olav Nordskog
i ferd med trimming av
greiner.

Dugnadsarbeide trengs
rundt bygg og bane.
Her får (den gamle)
terrassen en omgang
med høytrykkspyleren.
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Det var mange artikler om reguleringsplanen for
Slåtthaug og prosessen rundt behandlingen i årene
rundt 1980.
Boligbygging på det omtalte området ville
vært katastrofalt for SGKs planer om utvidelse,
men heldigvis seiret fornuften til slutt.



   Klubben pustet lettet ut – et lite øyeblikk.
Gigantarrangementet ”EM for damer
1985” vokste ut av morgentåken som kom
sigende inn fra Stokkavatnet. Komiteen
hadde allerede i 1983 laget en grundig
rapport om hva som måtte til. Men ville
banen holde mål?
   Økende medlemsmasse førte til økt spille-
frekvens som igjen ga økt slitasje. Spesielt
teestedene var utsatt. Greener og bunkere
var bra, spesielt i sommermånedene. På
høsten merket en at dreneringsgrøftene
for 1950- og 60-tallet ikke klarte å få bort
nedbøren skikkelig. Banen ble fort for våt.
   Det ble stadig tydeligere at utsatte om-
råder på hull 9, hull 13, hull 4 og hull 16,
for å nevne noen, tålte lite nedbør.
Mange teesteder lå uspillbare store deler

av sesongen, og ”mattespill” ble stadig
vanligere.
   Det ble hugget en del trær rundt
teestedene på hull 6, 15 og 16, men det
var mest med tanke på spill. Lys og luft
var stadig en mangel – i 1983 og 84.
   Utover i den viktige 1984-sesongen ble
dreneringsarbeidene intensivert rundt om
på banen. Hull 1, 2, 4, 9, 11 (dagens hull
15),13,15 (dagens hull 11),16 (dagens
hull 12) og 18 fikk alle nye grøfter på de
mest kritiske stedene. Utallige timer ble
lagt ned i grøftene. Men det viste igjen.
Bunkerne fikk ny påfyll av ”Trondheims-
sand”. Den store steinen ved teestedet på
hull 11 (dagens hull 15) ble sprengt til de
evige steinmarker.
Det nærmet seg EM.

Felling av trær er ingen
ny dugnadsoppfinnelse.
Det har pågått i større
og mindre omfang fra
ca 1980 og vil nok
være aktuelt dugnads-
arbeide også i de
kommende år.
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Effektiv drenering har
i alle år vært (og er) den
store utfordringen på
SGKs bane.
Utallige meter rør-
ledning er lagt ned
i grunnen.

Bildet fra ca 1971
fra nåværende hull 12,
og kjekkingen på
traktoren som får seg
en prat med jentene,
er Inge B. Østbø.



   To store prosjekter kommer i gang
med 1990-årene. Klubben har fått
kommunen på sin side etter et vellykket
samarbeid om VM i terrengløp påsken
1989. Boligfeltet på Slåtthaug blir likevel
ikke utvidet ned mot hull 9. I stedet får
golfklubben bruke det meste av Smedvigs
eiendommer (nåværende hull 8 og driving
range) til å utvide banen, og å sikre med-
lemmene skikkelige treningsmuligheter.
For øvrig i tråd med Nora og Torolf
Smedvigs egne ønsker.
  Den tidligere banekomiteen blir i disse
årene delt i to prosjektgrupper. Den ene
får ansvaret for byggingen av ny driving
range, og den andre, ”baneprosjekt-
komiteen”, skal utvikle banen fram mot
par 71 (nytt par 4 hull 8, nytt hull 7 og
forlenget hull 9 fra par 4 til par 5).
   Klubbens egne banefolk gjorde mye av
arbeidet i disse sesongene fram mot ferdig
par 71, men hadde hjelp av ekstern
entreprenør til det grøvste grunnarbeidet.
Steinsanking på hull 7 var et eget dugnads-
prosjekt – nesten som i hine, hårde dager.

Ny driving range og par 71

Oversikt over en del av de nye planene i forbindelse
med par 71 (gjengitt i Røffen nr 2/1993).
Bygging av hull 7 og 8, forlengelse av hull 9 samt
ny driving range var de vesentligste forbedringene.

Distriktets beste hull 8?
Bildet under er fra herre-
teestedet med faiway hull
7 i bakgrunnen. Helt
bakerst fairway på hull 6.
Stian Soltvedt slår ut og
ballen følges spent av
Lars Vinje, Magnus Jepson
og Terje Bakka (2004).
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Vi utvider banen - meter for meter
   Ved kontrollmåling i forkant av EM

fant Inge Ullestad ut at flere av våre hull
var oppmålt med unøyaktighet og god
tro. Banen var rett og slett kortere enn
scorekortets vedtatte sannheter.
   Derfor hjalp det litt at flere teesteder
etter hvert ble utvidet bakover. Backtee
på hull 4 ble gjort klar til torvlegging,
backtee på hull 6 ble planert og klargjort
for såing/torvlegging, utvidelsen av teested
på hull 12 er i gang og ny backtee på hull
16 (dagens hull 12) er også opparbeidet
og klar til torvlegging.
Meter for meter henter vi inn igjen ”det
tapte”.

   !! For de med god hukommelse, og sans
for landemerker: Våren 1986 ble det store
treet mellom veien og venstre del av fair-
wayen på hull 15 (dagens hull 11) felt.
Spesielt hookerne husker nok dette treet,
er det nærliggende å tro.

Store arbeider på baneområdet
   Stavanger kommune er 1987 i gang
med en del arbeid ute på banen, bl. a. på

hull 11 (dagens hull 15). Årsaken er for-
beredelser til VM i terrengløp 1989.
Klubben har en dialog med arrangøren
om en skånsom trasè for dette løpet.
   Klubben har på denne tiden også et
svare strev med å kjempe mot leggingen
av en 50 kV jordkabel som er regulert/
varslet gravd rett gjennom golfbanen fra
Stokkavatnet til Revheim. ”Helst sjøkabel
utenom golfbanen, men heller oppgradert
luftspenn enn graving av jordkabel,” var
golfklubbens ønske.
   Parksjef Døhlen delte klubbens syns-
punkter mht. sjøkabel, men verken de
kommunale instanser eller SGK nådde
fram. Lyse-trollet snudde det døve øret
til, og gravde seg vei fra hull 2 og helt
fram til hull 4. Jordkabel og endevendte
fairwayer ble det.
   VM i terrengløp gikk sin gang i mars
1989 i et forferdelig vær. Både løpere og
arrangører føyk rundt i sørpe til knærne.
Likevel hentet banen seg ufattelig fort inn
igjen. Både etter VM og etter Lyse-trollet.

Gjennom en liten spalte
i Stavanger Aftenblad des.
1986 uttrykker SGKs sin
bekymring for banen.

Banen ble utvidet litt her
og der både før og i tiden
etter EM. Her fra hull 1.
(For å komme til hull 2
måtte du i den tiden følge
stien gjennom skogholtet
til venstre.)

1

2

3

4
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I forbindelse med par 71
ble det investert i nytt
datastyrt vanningsanlegg
som innebar bygging av
ca 4 km grøfter på kryss
og tvers over banen.
I tillegg ble det lagt ned
ca 1 km med dreneringsrør.
Greenkeeper Atle Hansen
(t.v.) sto i spissen for dette
arbeidet.

   Ved sesongåpningen 1992 kunne den
nye driving rangen tas i bruk. (se eget
kapittel om utviklingen av driving range)
   Etter at den nye rangen i starten ble styrt
av en egen komité, ble oppgavene etter
hvert tilbakeført til den ordinære bane-
komiteen (som i en del år kalte seg bane-
prosjektkomiteen).
   Til sesongåpningen 1993 (rekordtidlige
8. april), hadde kommunen og IVAR gjort
ferdig arbeidet med bekken ved greenen
på hull 7. Rensedammene til et par millio-
ner kroner lå steinsatt og klar som tripp-
trapp-tresko ned mot hovedkanalen på
hull 12 (daværende hull 16).

   Første del av nye hull 8 blir påbegynt
våren 1993. Skoghogst på dugnad, opp-
dyrking, åpen bekk og 500 billass med
overskuddsmasse for å fylle opp terrenget
i forkant av greenen måtte til. Hullet ble
forlenget litt i forhold til de første planene.
Sesongen 1995 kunne vi spille et veldig

bra par 4 på hele 340 meter. Utvilsomt et
godt tilskudd til den flotte banen vår.

Par 71 endelig i mål

   Etter åtte sesonger er vi ved målet: Banen
er utvidet til par 71, i og med åpningen
av det nye hull 8, og driving rangen er i
full drift. Nytt vanningsanlegg står også
klar våren 1995. ”Nå tar vi gjerne en
kjempesommer uten regn,” utbasunerer
formann Inge Ullestad i det som fortsatt
blir kalt ”baneprosjektkomiteen”.

Milliondammene kommer

Rensedammer- og bekker har tilført banen flere nye
blomster og planter.
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   Greenene på hull 1, hull 9 og hull 10
har i årevis bare gått under navnet ”pro-
blemgreenene”. På senhøsten 2004 opp-
summerer head greenkeeper Inge Ullestad
slik:

Green 1: Her er det en konstruksjonsfeil.
Tykkelsen på vekstmassen (sand) er alt for
liten. Vann blir stående i deler av greenen,
og laget under graset blir forgiftet. Eneste
mulighet er å fjerne nåværende vekstmasse,
legge på ny masse (evt. torvlegge), slik at
greenen blir spillbar relativt fort.

Green 10: Grasveksten har vært for dårlig,
og deler av greenen har partier med meget
sparsomt dekke. For lite vekstmasse i
sidene. I tillegg er vannsiget i forkant av
green et stort problem. Type løsning er
per dato ikke bestemt.

Green 9:  Tross alt den beste av de tre
(uten å være i nærheten av akseptabel
standard!). Også her er det alt for lite
vekstmasse i sidene, og grasveksten meget
varierende. Løsning? Usikkert per dato.

   Denne høsten ble også den nye 800
kvm store hentegreenen på gamle hull 8
opparbeidet og sådd i. Den vil bli et meget
godt tilskudd når skader på greener og
teesteder må utbedres (Aldri godt å vite

hva som kan skje. Det begynner å bli noen
år siden et par ungdommer lekte James
Dean med pappas bil på green 6 nå …)

Lønn for strevet

   Utover våren i 2005 begynte også den
vanlige golferen å se miraklene med egne
øyne. Headgreenkeeper Inge Ullestad
hadde merket seg tendensene i lang tid,
og på mange forskjellige steder. Men mot
sesongstart 2005 var det ingen tvil: Mål-
rettet trefelling gjennom flere sesonger,
kombinert med regelmessig lufting og
dressing, har gitt oss merkbar kvalitets-
heving på greener og teesteder. ”Bedre enn
de gamle greenene var denne sommeren,
er det ikke mulig å få dem,” hevdet
Ullestad med dårlig skjult stolthet.
   Også utskiftingen av masse, og ny dre-
nering, på mellomstykket av hull 18, viste
godt igjen. Området ble torvlagt for å
teste ut nye ideer. ”Forsøksprosjektet” ble
en stor suksess. Hull 18 har aldri vært
bedre.

Måtte grave driten opp

   Etter årevis med problemer på de nye
greenene på hull 1, hull 10 og hull 9, ble
det på forsommeren endelig bestemt at
alle tre greenene skulle graves opp.
Greenen på hull 9 viste nok livskraft utover
sommeren til å få en ny sjanse, men 1’en
og 10’en måtte til pers.

The final countdown

Ny hentegreen som
produserer torv til nye
greener kan i fremtidem
bli gull verd for klubben.

“Ommøblering” på hull 18.

En bekymret formann
Thomas McInally peker
på green nr 1 som Inge
har klassifisert som
“problemgreen”.
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Nye, flotte teesteder

   Sesongen 2005 ga oss også flere nye tee-
steder. At damene har fått nye teesteder
på hull 10 og hull 13 er ikke mer enn
rimelig. De har stått beskjedent i skog-
kantene lenge nok. Med stadig flere
oppbygde, flotte utslagssteder på banen,
så går det nok slik som det går hjemme.
Skifter du først ut den halvgamle salongen,
så e du i gang … signe arbeidet, Inge.
   Herrene har fått skikkelige backtees på
hull 7 og hull 10. Suksessen med torv-
legging har gitt banegjengen blod på tann.
Trolig spiller vi på strøkne teesteder allerede
tidlig i jubileumssesongen.
   Problemområdet på venstre side ved
kanalen på hull 12 har også vært utsatt
for kreativiteten til ”Ullestads army”. Her
er grøften senket og en ekstra jordvoll
anlagt for å demme opp for vannsiget inn
mot fairway.
   Banegjengen og banekomiteen ser om-
sider ut til å ha funnet en riktig rytme for
å forbedre kvaliteten på golfbanen vår.
Høsten 2006 er turen kommet til greenene
på hull 2 og hull 13. Forutsetningen er at
alt det andre gode arbeidet vokser seg
skikkelig til gjennom sommeren. Skjer
det, så har ikke vanskelighetene de siste
sesongene vært helt forgjeves.

Jeg påstår glatt at alle involverte har lært
helt vesentlige ting som golfklubben vil
få glede av i 2006, 2007, 2008 etc. etc.

Den trofaste dugnads-
gjengen har gjort, og gjør,
en fantastisk innsats
med rydding og trefelling
på banen. Ingen svinger
saga som basen sjøl,
Martin Roa (t.v.).
De øvrige gode hjelperne
er Jan Aanonsen, Harry
Bøe, Sigurd Hamre,
Bjørn Lorentzen og
Kjell Holter.

Klubben tok ingen sjanser når det omsider
ble bestemt å anlegge green 1 og green
10 på nytt. Gressekspert George Shields,
som også er benyttet som konsulent i
European PGA, ble flydd inn for å vurdere
kvaliteten på det lokale graset. Resultatet
ble flere vognlaster med spesialgress fra
Østerrike. Bommer du kortputten på èn
av de nye greenene i sommer, så ikke
skyld på banen. Den har i hvert fall fått
sitt!.

Fra green 1. Gresset er
skåret i remser og rullet
opp til senere bruk -
gravingen kan begynne.
Arbeidet følges nøye av
representanten fra Niblick
Golfdesign.
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Caddiene i Stavanger
For den vanlige nordmann, oppvokst langt vekk fra en golfbane, er det
ett begrep som mer enn noen andre trigger gjenkjennelse til sporten golf,
nemlig ordet caddie. Dette ordet har av en eller annen grunn en merkelig
tildragelse på menneskesinnet. Golf og caddie er blitt hengende sammen
som salt og pepper. For de fleste av dagens golfere er en caddie en mann
de har sett på tv, og som bærer køllene til godt betalte proffspillere, og
som faktisk tjener til livets opphold ved å gjøre det.

Mangeårig norgesmester,
John Johansen (Oslo GK)
og caddie Steinar Fløisvik.
Året er 1962 og Johansen
vinner sitt 7. NM.



Forankring og tradisjon
   Det skal ikke stikkes under en stol at
det golf-Norge man skimtet i etterkrigs-
tiden hadde sitt ståsted i de høyere sosiale
lag. Og det bar spill og oppførsel preg av.
Golf var en fritidsaktivitet for de bedre-
stilte, med små konkurranseelementer
spunnet inn. På linje med ski, skøyter,
fotball og friidrett var sporten ikke. På
langt nær.

   Golfen i Norge hadde sin forankring og
tradisjon fra Storbritannia, der alle større
baner, med respekt for seg selv, kunne til-
by medlemmene og gjester caddie-
assistanse. Det var helt naturlig at de norske
etterkrigsgolferne tok etter. Først Bogstad,
så miljøene i Bergen, Trondheim og
Stavanger.
   Ett av medlemmene, Cornelius
Middelthon, hadde vært på besøk i Bergen
i mai 1957, og han ga en skriftlig rapport
til sportskomiteens leder, Trygve Orre,
etter hjemkomst. Her skrev han blant
annet:

”Med hensyn til betalingen til caddies, hadde
de i Bergen to grupper, nemlig: A-caddies
(som fikk kr. 4,00 for 18 hull) B-caddies
(fikk kr. 3,00). Ved turneringer ville man
helst benytte A-caddies, og de fikk da
kr. 5,00.
Det var strengt forbudt å kjøpe baller av
caddiene eller av gutter på banen. De som
fant baller ute på banen ble henvist til pro-
en. Han satte en ”finnerlønn” etter ballenes
kvalitet, og medlemmene fikk så kjøpe de
brukte ballene tilbake hos ham.

Caddier i Canners Cup
   Og caddier ble det i Stavanger også. De
første årene i litt uorganiserte former. Da
Canners Cup ble arrangert i oktober 1959,
var det proen John Richardson som ordnet
med caddies og traller begge dager. Han
satte bl. a. oppslag i klubbhuset med opp-
fordring til medlemmene om å melde seg
som caddier.
   Foran Canners Cup i 1960 var det en
egen caddie-master, Henrich Henrichsen,

som skulle skaffe til veie caddier og traller
for spillerne.
   Generalforsamlingen i 1961 valgte så
en egen caddiekomite på to medlemmer,
og det hele kom over i mer organiserte
former. Henrich Henrichsen laget egne
caddie-merker til klubben. Merkene skulle
caddien alltid ha på seg på golfbanen som
bevis på at han/hun var godkjent.
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Caddienes lodd i livet
var som drosjesjåførenes,
vente på tur. Her er
gjeng fra 1963.

Golfentusiasten (1969)
anbefaler at også kjæle-
degger setter seg inn i
golfregler hvis de skal
benyttes som caddies.
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Eget caddie-regelverk
Blant de 16 caddie-reglene som finnes i
et skriv fra mai 1963, er følgende verdt å
framheve:

1. I golfsesongen skal caddien oppholde 
seg på anvist plass så ofte han/hun har an-
ledning, og ta caddieoppdrag uansett hvem
som gir oppdraget!  Hvis ikke annet er
avtalt, skal caddiene ta oppdrag efter tur.
Caddiene har ikke adgang til klubbhuset,
og heller ikke til rommet for køller og
traller. (Spillerne skal derfor selv hente
utstyret sitt).

8. Efter avsluttet runde skal caddien om 
nødvendig vaske køllene. Dette avgjør 
spilleren, som selv må sette utstyr på plass
hvis det skal i rommet for køller og traller.
Efter dette har caddien krav på sin betaling
uten unødig venting.

9. Caddiekomiteen deler caddiene i gruppe
A for de med øvelse og gruppe B for de 
uten særlig øvelse. En B-caddie som blir 
anbefalt av en seniorspiller, kan efter 
caddiekomiteens avgjørelse bli A-caddie.
Alle mindreårige caddier må ha skriftlig 
samtykke fra foresatte for å bli godkjent.

11. Caddien får utlevert Stavanger Golf-
klubbs caddiemerke som caddien alltid
skal bære som bevis på at han/hun er god-
kjent. Hvis merket ikke vises frem, risikerer
caddien å ikke få betaling. For merket
legges kr. xxx i pant, som fås tilbake når
merket blir levert tilbake til klubben.

14. Caddier som ikke overholder caddie-
reglene kan bli utelukket fra å starte i caddie-
konkurranser, og dessuten nektet å gå som
caddie. En bortvist caddie kan bli nektet
opptagelse som juniormedlem. Fravær i
lengre tid uten rimelig grunn, og særlig
ved konkurranser, er brudd på reglene.
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Rolf Bellesen går caddie
for Thorstein Rugland.
Bak t.v. skimter vi R.A.
Lorentzen og  Olav
Flatheim.

“ You´ll find the hardest
part is trying to keep a
straight face for 18 holes”
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   “De fysste årå hadde nesten adle medlem-
mer initialane sine på golfballane. Dette
førte te at me keddiar kalte spelaren for
det ’an hadde på golfballen. Det jekk i
TR’en, RH’en etc. etc.
   Nårr me keddiar fant desse golfballane
med initialar på, fekk me 50 øre stykket.
Trenaren John Richardson hadde esker
med de forskjellige initialane på, sånn at
spelaren fekk kjøba igjen sin egen golfball
for 1 krona.

   Nye golfballar uden merke på fekk me
2,50 for. Tenk så på at de to fysste årå som
keddiar ga oss 3,00 kroner for å gå 18 hål.
Det seie seg sjøl kor jevt det va å finna
ballar uden initialar på.
   Det va spesielt to spelarar så spelte banen
med nye ballar uden merke på. Den eine
va Torolf Smedvig, å den andre va pro’en
John Richardson. Å gå caddie for desse to
va alltid kjekt. Då konne me leida itte
ballane de hadde slått vekk nå ronden va
ferigge. Spesielt kjekt va det nårr ballane
jekk i vannet. Då va det jo bare å legge på
sprang ner te Stokkavannet … å det va
aldri snakk om å kle av seg. Det va bånn
gass, å rett udi.
   Med ein prisøkning fra 50 øre te 2,50
for ein ball uden initialar, seie det seg sjøl
at me blei kreative. Det blei gjort mange
forsøk på å fjerna neglelakken som boks-
tavane oftast va malt på med, men trenar
Richardson jønåsku oss alltid. Glansen i
ballen forsvant med neglelakken.

   Di fleste av medlemmane hadde faste
keddi. Va det någen me ikkje ville gå keddi
for, så sprang me rett å slett å gjømte oss.

   Eg har ein heilt spesielle historie ront
dette med initial-ballar på vår bane. I 1957
kom to norske USA-studentar på besøg
her. De bodde på Heimly gjesteheim, å
spelte golf her i ei heile uga. Normalt
hørrte de te på Borregaard.
   Arne Håland å meg fulgte itte di kver
eineste dag fordi di slo så langt. Me hadde
aldrig sitt någen slå golfballar så langt så
disse to studentane. Eg hadde ikkje peiling
på ka di hette, men den eine hadde
initialane K.A.H., å den andre J.P., så då
kalte me di for KAH’en og JP’en.
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Nåværende head greenkeeper, og tidligere mangeårig formann, Inge Ullestad,
er en av dem som prøvde å etterleve caddie-reglene i klubbens aller første år.
Han husker godt hvordan enkelte av medlemmene mislikte at caddiene vaglet
seg i bislaget i påvente av tur …

Helt upåklagelig sving
på 10-åringen Inge
Ullestad som trente golf
så ofte han kunne når
han ikke gikk “keddy”.

“I like that caddy!”

“Watch this chip shot!”
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CM i rød neglelakk står for Cornelius Middelthon.
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   40 år seinare va eg på ein golfbanekonfe-
ranse i Oslo. På vei heim fekk eg haik med
ein av di andre så sko ud te Fornebu. Han
spurte kor eg kom fra, å då eg sa Stavanger,
så sa an at an hadde spelt golf der ein gang
i ungdommen … samen med ein kamerat.
”Då e du enten KAH’en eller JP’en,” datt
det ud av meg. Han holdt på å kjøra av
veien! ”Eg er KAH’en, og eg snakkte med
JP’en i går,” sa maen.

(”K.A.H” er initialene til Kjell Hansen -
forbunds dommer og tidligere formann i
slopekomiteen)

   Di fysste keddimerkene va nommererte.
Merke nr. 1 hadde Reidun Stensland
(Røed), nr. 2 hadde Lars Eltervåg osv.
Di eldste fekk fysst. Eg husk ikkje ka
nommer eg va i køen.
   Det blei satt opp eget skilt i bislaget på
jærhuset der det sto følgende:

“CADDIENE HAR IKKE LOV TIL

Å OPPHOLDE SEG I KLUBBHUSET

ELLER UTE PÅ TRAPPEN.”

   Me sad jo alltid i bislaget å venta på tur.
Men det blei tydeligvis for møje for någen
av medlemmane. Snart blei dorr snekra
opp ein egen keddibenk langs med
trallehuset.

   Som tidligare nevnt fekk me 3 kroner
for 18 hål. Det va tri rundar, for banen
va bare på seks hål di fysste årå.
   Så ein sommar dokkte dorr opp någen
flygarar fra USA så ville spela golf. Di va
med på et flystevne her, å styrte fly så
konne fylla bensin mens di va i loftå. Me
jekk keddi for di. Då di va ferigge med
ronden, tømte di lommane for pengar å
ga oss 30-40 kroner. Det va sinnssykt møje
pengar, så me blei jo heilt vidle. Dessverre
varte det ikkje mange dagane. Någen av
medlemmane våre fekk nyss i det, å ga di
beskjed om å ikkje ”ødelegga” keddiane,
så ittepå fekk me bare litt merr enn vanligt.

Mange kjente i caddie-arkivet
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“Keddiane” hadde ikke
lov å  sitte på trappa, ei
heller i bislaget, så ofte
satt de på gresset rundt
klubbhuset. Etter en
stund fikk de egen benk
utenfor trallehuset.

Colin W. Peck (t.v.) med caddie Øyvind Østbø.

Godt å få hvile beina
litt mens spilleren slår
ut fra (datidens) hull 4.

“...Kølle nr. 7, herr doktor”

“It looks like fun!”
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Mange kjente i caddie-arkivet
  I årsrapporten for 1966 kunne caddie-
komiteen fortelle at det var avholdt fire
møter med caddiene i løpet av året. 41
gamle og nye caddier hadde vært til stede.
Dagfinn Klovning var caddienes tillits-
mann dette året. Det ble også gjort opp-
merksom på at en del tilfeldige gutter
hadde tilbudt sine tjenester som caddies,
og at de i enkelte tilfeller var blitt engasjert
før klubbens egne caddies, som ventet ved
klubbhuset. Aner vi en liten fagforenings-
fight her, fra de organiserte caddiene?
   På styremøtet i mars 1967 ble betaling
for caddies fastsatt til 7,50 for A-caddies
og 5,00 for B-caddies. Styret vil anmode
caddie-komiteen om å se på spørsmålet
om turordning for caddies. Styret anmodet
også komiteen om å opprette C-caddies
for de helt ulærte, samt om å se på spørs-
målet om at alle må innregistreres for å
kunne gå som caddie på banen.
   En liste over caddies fra 1968 inneholdt
27 navn på A-listen og 26 på B-listen.

Videre var det oppført 10 navn på en
aspirantliste dette året, blant dem var blant
andre Terje Bakka. Daglig leder i jubile-
umsåret, Steinar Fløisvik, var caddienes
tillitsmann i 1968.
   Fra listen over A-caddier finner vi igjen
flere som senere er blitt medlemmer, og
som fremdeles er å se i aksjon ute på
banen. Berit Håland (Gilje), Petter Hamre,
Rolf Bellesen, Lisbeth Sverdrup (Schmidt)
og søskenparet Thorkildsen, Alf Chr.
og Elsie (Kvassheim) var alle i denne
gruppen. Blant daværende B-caddier er
det kun Øivind Østbø og Dag Øverland
som fremdeles er å finne i vårt
medlemsarkiv.

- I wish you were my son
for about five minutes!

Det er mange kjente navn
på denne listen fra 1968.

1968

Colin W. Peck slår ut mens caddien passer bag
og køller.
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Caddiene ville spille selv
   I 1969 økte honoraret fra kr. 7,50 til
kr. 10.- for A-caddies og fra kr. 5,00 til
kr. 7,50 for B-caddies. For dette året fore-
ligger en halvannen sides rapport fra caddie-
komiteen. Rapporten tyder på at caddie-
ordningen var i ferd med å gå i oppløsning.
Det var vanskelig å mobilisere caddier til
viktige turneringer. Caddiene, som var
blitt juniorspillere, ga også uttrykk for at
de ville spille fremfor å gå caddie (litt
opprørske tendenser i takt med hva som
skjedde ellers rundt i verden?). Også i
denne årsmeldingen nevnes de vilt
fremmede guttene som ikke hadde vært
caddie før, og som ikke burde vært der.

For Inge Ullestad (bildet
t.h.) begynte golfkarri-
eren med krokketkøller
i 1958. Han og Reidun
Stensland var caddier
samtidig, men kvittet
seg etter hvert med
caddie-merket og
begynte å spille selv.
Her sammen med
Babben Borge (t. v.) og
Cecilie W. Wilhelmsen
(med den litt spesielle
hatten) - alle spente på
hvor Reiduns ball skal
lande.

IN
G

E
 U

LL
E

ST
A

D
IN

G
E

 U
LL

E
ST

A
D



57

   De organiserte caddielistene døde helt
ut i 1973. Riktignok overtok trener Ray-
mond Lees ansvaret med å skaffe tilveie
caddies hvis behovet meldte seg, men ny-
rekrutteringen var liten og begrepet caddie
forsvant liksom ut av golfklubbens historie
på denne tiden. Unntaket med stor U, var
de årvisse Oilmansturneringene som på
1970-tallet var dominert av amerikanere.
Da dukket en rekke ungdommer opp for
å tilby sine tjenester. Mange fikk napp, og
kunne gå hjem med en god slump penger
i lommen. Men også denne epoken tok
slutt. I dag er caddies helst venner eller
familiemedlemmer som trekker trallen for
sine i en større konkurranse.

Terje Øverland var
A-caddie i 1968, men
tok køllene i egen hånd
og  vant juniorpokalen i
1970.
“Things go better
with Coke...”

Tidligere SGK-caddie og legendarisk golfprofil,
Reidun (Stensland) Røed, kan i jubileumsåret
trygt sitte på trappen til klubbhuset uten å bli
jaget bort. Her sammen med en annen av de aller
første caddiene, Lars B. Eltervåg.

Det gamle caddieskiltet
bærer preg av at det
har gått noen år...
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      I 1956 var det ingen av byens golfere
som hadde fått spillet inn med mors-
melken. Trening måtte til for å nå et aksep-
tabelt nivå. Den første pro’en, Mr. John
Richardson, overvintret i Stavanger de
første årene, og allerede i finanskomiteens
rapport for stiftelsesåret kan vi lese at
klubben leide seg inn på Kampen skole
for å gi ”golfundervisning”. I januar 1957
sendte klubben søknad om å få benytte
gymsalen på den nye brannstasjonen til
innendørstrening. Søknaden ble trolig
avslått, da gymsalen på Kampen skole ble
brukt tre ganger i uken også dette året.
I 1958 var innendørstreningen redusert
til to ganger ukentlig.
   I Bjergsted hadde Lilleborg en fabrikk-
bygning og her fikk man, ved hjelp av
fabrikksjef Olav Flatheim, vinteren 1962/
63 adgang til Blendasalen. Der ble det
hengt opp nett og lagt ut matter, slik at

en kunne drive slagtrening også i den
mørke årstid.
   Da Richardson sluttet som pro i Stavan-
ger, og trekkfuglen Raymond Lees ble an-
satt som ny trener i 1964, ble det slutt på
organisert innendørstrening. Vintertrening
ble igjen et forsømt område for de fleste.
Men de første medlemmene hadde da fått
sin grunnopplæring, og få nye medlemmer
kom til klubben, så behovet var ikke så stort.
   I januar 1971 ble det satt i gang innen-
dørstrening i kjelleretasjen på Revheim
skole. Det ble trent både vanlig slagtrening,
og arrangert pitch- og puttkonkurranser.
Revheim skole ble også tatt i bruk gjennom
senere vintre sammen med Ullandhaug
skole, der Svein Knutsen var undervis-
ningsinspektør. Generelt ble vintertrenin-
gene i disse årene mest brukt til fotball og
innebandy for å bedre fysikken. Slagtrening
var det lite av.

Øvelse, og atter øvelse gjør mester

Innetreningen 1962/63
foregikk i Blendasalen
tilhørende Lilleborg
Fabrikker. Det er
Johan Fr. Sverdrup som
i dyp konsentrasjon
svinger golfkøllen i
forgrunnen.

Stavanger Golfklubbs
trener gjennom 40 år,
Raymond Lees fra
Sheffield kom til
Stavanger i 1964.
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   I en periode på slutten av 1970-tallet
ble det åpnet for slagtrening vinterstid i
et større tilfluktsrom under Valberget
(nåværende parkeringsanlegg). Stavanger
Golfklubb besørget opphenging av nett,
og de mest ivrige fikk litt ekstra golftrening.
   Da golfinteressen blomstret opp for
alvor tidlig på 1990-tallet, ble det igjen
mer systematikk over treningene innen-
dørs. At Golf Management overtok store
deler av Tennisland, og klargjorde en

seksjon for innendørs slagtrening, var nok
også en medvirkende årsak til dette.
Samtidig har kravet om muligheter til
helårstrening kommet både fra utøvere,
ledere og trenere.
   Klubben legger nå ned ressurser i vinter-
trening for de som er satser seriøst (og
ikke bare vil leke). Nivået øker blant våre
unge spillere, og seriøsiteten ligger tjukt
utpå de mest ambisiøse. Skillet mellom
klubbgolfere og elite blir større år for år.

Fra ca 1990 har det vært
en stor og bevisst satsing
på junior- og elitegolfen.
Som et ledd i treningen
og oppkjøringen til seson-
gen har de beste spillerne
detatt i samlinger i Syden.
Her får unge Lars Engseth
instuksjon av trener
Jan Egil Nærland.
(Spania 2003)

Elitekomiteen startet
vinteren 2004/2005 et
målrettet treningsopp-
legg for en nøye utvalgt
gruppe kalt “Team NM
2006”. Teamet består av
ca 20 spillere som er
stammen av elitespillerne,
de beste juniorene og
noen "senior" elitespillere.
Alle har ambisjoner om
å kvalifisere seg og gjøre
en god prestasjon under
NM på Stavanger GK i
2006.

t e a m

2 0 0 6

Hans Petter Solberg
(leder Elitekomiteen),
Are Åsland Friestad,
Lise Lørup og Erlend
Engelsgjerd følger nøye
med når trener Jan Egil
Nærland viser hvordan
ballen best hjelpes ut av
bunkeren (våren 2005).
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   De aller første mulighetene til å
drive organisert slagtrening fikk klubbens
medlemmer da en provisorisk range ble
arrangert mellom låvebroen på gamle hull
7 og greenen på hull 6. Her fikk medlem-
mene tilgang til et område dyrket mark.
Området var blitt planert og sådd i som
nødsarbeid i de harde årene etter 1. ver-
denskrig, og var det første grønne området
som liknet fairway på hele det arealet golf-
klubben i 1955 fikk leie av Stavanger
kommune. Et stort nett ble spent opp ved
for å fange opp ballene. Denne treningen
ble ledet av klubbens første profesjonelle
trener, Mr. John Richardson.
   Etter hvert som banen ble bygd ut, og
flere og flere hull gjort spillbare, ble dette
første treningsfeltet prioritert som baneom-
råde. Klubben var i realiteten uten driving
range med muligheter til å slå lengre slag
disse første årene. Hull 9 ble ganske tidlig
tatt i bruk som et alternativ for å trene
også de lengste slagene. Lenge sto man
bare på fairwayen og hamret ballene mot
spilleretningen. Senere ble en rampe, med
matter og tak over, anlagt bak den
daværende proshop (dagens juniorhus).

   Fairwayen på hull 9 var lenge det klubben
kunne tilby som driving range. De som
aktet å spille en full runde spilte hull 9 fra
toppen av bakken på dagens hull nr.18.
Dette lot seg gjøre den gang da trafikken
på banen tidvis var beskjeden. Intensjonen
var at rangen skulle være stengt i helgene,
og at hull 9 da ble holdt åpent for vanlig
spill.

   Imidlertid oppsto det situasjoner som
fyrte opp ganske høye temperaturer. Et
amerikansk ektepar som spilte banen en
søndagsmorgen i midten av august 1975,
med hull 9 innlagt, fikk seg litt av et sjokk
da golfballene plutselig haglet rundt ørene
på dem. Det brevet amerikaneren skrev
til klubbens formann to dager senere
etterlot ingen tvil om hva han mente om
situasjonen:

”Since this is the third incident this
year for us on no. 9, all my wife and
I want is some sanity on how to play
golf at the Klubb without being
harassed, intimidated and your very
life imperiled in the process”.

Den smale vei mot driving range

EL
LE

N
 JE

PS
O

N



61

Driving range tvang seg fram
   Denne og lignende hendelser, ved siden
av inadekvate treningsforhold for de som
tok sin golf alvorlig, tvang klubben til å
se seg om etter alternativer. Et område på
vel 30 mål, beliggende ved innkjørselen
til parkeringsplass og parallelt med hull 1
ned mot Stokkavatnet, pekte seg ut.
   12. januar 1977 ble det undertegnet en
kontrakt mellom golfklubben og de to
eierne av området. Dette området, kalt
Mortvedt-marka, ble nå leid for en periode
på 10 år med en årlig leie på 4000 kroner.
Leien skulle være uendret i de 5 første år
for deretter å reguleres årlig etter prisin-
deksen. Arbeidet med rangen ble satt i
gang, og marka tatt i bruk som driving
range i august 1978.
   Da kontrakten etter 10 år kom opp til
reforhandling, hadde eierne satt krav om
en årlig leie på 30.000 kroner med regu-
lering etter konsumprisindeksen, et beløp
som ville gjøre et alvorlig innhugg i en
slunken klubbkasse. Våre advokater ble
engasjert for å vurdere kravene, men jord-
eiernes advokat sto på sitt, og saken endte

med at klubben i april 1987 inngikk en
ny 5-årskontrakt til den leie som var krevd.
   Klubben ble skvist av utleierne, og hadde
ingen andre valg om den skulle kunne
tilby medlemmene tilfredsstillende
treningsforhold.
   Da striden om den nye reguleringsplanen
for Slåtthaug gikk i golfklubbens favør,
og boligbygging ikke ble tillatt på marka
sørvest for hull 9, så golfklubben mulig-
hetene til at deler av dette området kunne
utvikles til en fremtidig driving range.
Kommunen var positiv til disse planene,
men det var ikke bare å stikke spaden i
jorda. Naboer på Slåtthaug som protesterte
mot rangen fikk ikke medhold men  anket
både til kommune og fylkesmann før ved-
taket ble endelig og man kunne sette i
gang.
   Ved sesongåpningen 1992 kunne den
nye driving rangen tas i bruk. Anlegget
var moderne, med 40 utslagsmatter,
automat med ballvasker og motorisert
ballsamler. Rangen ble raskt et yndet sted
for nybegynnere, viderekommende og ikke
minst for elitespillerne.

Den første driving
rangen var temmelig
provisorisk,og ballen ble
slått i motsatt retning av
spilleretning på hull
nr. 9. Bildet er fra
desember 1956.

Egne rangeballer fikk vi
først i 1992.

SGK
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   Et par uheldige episoder, der baller fra
rangen havnet i husveggene i Ragveien,
fikk stor spalteplass i byens aviser og
klubbens styre hadde litt å stri med.
Heldigvis har bølgene etter hvert lagt seg
og medlemmer, gjester og klubben generelt
har kunnet glede seg over denne tilveksten.

   I den tidlige fasen ble den nye rangen
styrt av en egen komité som sto ansvarlig
for drift og økonomi. Disse oppgavene
ble etter hvert overført til banekomiteen.
   Driving rangen er kommet for å bli,
men det mangler nok litt ennå før det er
helt trygt å ferdes i området rundt.

Effektiv junior- og
elitetrening hadde vært
svært vanskelig uten
driving rangen.
Her tester Karen
Vatnamot svingen.
I rekken foran skimtes
Susanne Jepson,
Stian Soltvedt  og
Eirik Tage Johansen.

Fra treningssamling
sensommeren 2000.

Trener Jan Egil Nærland
instruerer mens junior-
spiller Lars Engseth
venter på tur.
(Sensommeren 2000)
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   Golf i SGK har ikke alltid vært forbundet
med treningskultur og eliteidrett. De første
medlemmene besto for det meste av per-
soner som ønsket seg en hobby i friluft og
blant gode venner, og treningen besto i å
tilegne seg den grunnleggende teknikken.
Treningsmulighetene for mer ambisiøse
medlemmer var uansett temmelig dårlige.
   Den første av våre medlemmer med
ambisjoner om å nå den norske golfeliten
var nok Svein Knutsen. Han begynte å
vise igjen midt på 1960-tallet og tok i
1971 klubbens aller første NM-gull. I det
neste tiår kom spillere som Tore Chr.
Sviland, Leif Ramsnes og Tom Fredriksen.
Klubben begynte å sette litt preg på norsk
elitegolf.
   De første elitespillerne var oftest overlatt
til seg selv med den trening de på egen
hånd maktet å legge ned. Organisert
gruppetrening med instruktør var de første
tiårene et ukjent begrep.
   Trening og oppfølging av klubbens juni-
orer ble satt skikkelig i system først fra
midten av 1990-årene. Resultatet kan man
til en viss grad lese se av vår NM-oversikt.
   Stavanger Golfklubb har, ut fra sine
forutsetninger, greidd å legge forholdene
til rette for alle de tre tidligere nevnte
”ambisjonsgruppene”, og kan i dag tilby
instruksjon og gode treningsforhold for
alle som ønsker å forbedre sin golf.

Organisert elite- og juniorarbeid
   Arbeidet med å legge de sportslige for-
holdene til rette for ungdommen ble nok
forsømt i de første årene. Klubben hadde
bare et fåtall juniormedlemmer, og juniorer
ble helst sett på som mulige caddier. Selv
ikke da gjengen som startet som caddier
selv kom i en alder hvor de kunne ta opp
golf, ble det gjort noe særlig fra klubbens
side for å hjelpe dem i gang eller tilby
instruksjon.
   Klubben fikk egen junioravdeling på
1970-tallet, men de voksne medlemmene
involverte seg lite, og avdelingen var i mange
år en ren interessegruppe for de yngste.
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Trening, sportslig utvikling
og... våre Norgesmestre
Golfspillere kan grovt sett deles inn i tre ambisjonsgrupper: nybegynnere,
klubbgolfere og elitespillere. Felles for dem alle, uansett gruppe og
ambisjoner, er at de trenger instruksjon og skikkelige treningsforhold for
å forbedre prestasjonene sine.

Anne Sverdrup og Svein
Knutsen er klubbens
aller første norgesmestre.
Anne vant klassen for
damer junior på Bogstad,
og Svein slo herreeliten
på hjemmebane.
Året var 1971.
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   På 1990-tallet skjedde det endringer.
Økonomien var blitt vesentlig bedre og
med en betydelig tilstrømming av medlem-
mer fra alle samfunnslag og aldersgrupper,
var det ikke lenger mulig for ledelsen å la
talentfull ungdom bli overlatt til seg selv.
   Leif Magne Dalheim var den første
formannen for juniorkomiteen som fikk
ressurser til, og hadde interesse for, å sette
i gang dette viktige arbeidet. Resultatene
lot ikke lenge vente på seg.
   Ole Aksel Johansen og Bjørn Engseth
drev dette arbeidet videre. Med langsikt
planlegging og kontinuitet har denne
komiteen bidratt sterkt til at interessen
for elitegolf har utviklet seg blant våre
lovende ungdommer.
   Proene Henning Lindanger og Jan Egil
Nærland m. fl. har bidratt med instruksjon
og trening og har medvirket til å skape et
godt miljø for våre beste unge.

SGKs norgesmestre
   Talent, psyke, ambisjoner, treningsiver,
miljø, dyktige instruktører, mentorer,
caddie, utstyr – og flaks – er elementer
som ligger i bunn for hver seier i et norges-
mesterskap. Hadde klubbens norgesmestre
opp gjennom tidene blitt bedt om å oppgi
tre hovedgrunner til seieren (i rangert
rekkefølge), ville svarene sikkert spriket
en god del. Det er som regel flere årsaker
til at enkeltspillere eller et lag kan stille
seg øverst på seierspallen, og det er ikke
alltid at favorittene stikker av med seieren.
Ingenting er forutsigbart i golf.
  Det tok som sagt 15 år fra klubben ble
stiftet til den fikk sin første norgesmester,
Svein Knutsen. Og det på hjemmebane!
Samme år ble Anne Sverdrup norgesmester
for junior. I de påfølgende 35 år har
Stavanger Golfklubb høstet en rekke NM-
titler, både individuelt og for lag.
   Totalt er 29 navn å finne på vår NM-
oversikt. Tore Chr. Sviland er den av våre
spillere som kan smykke seg med flest
titler, 11 i tallet. Eirik Tage Johansen, har
til tross for sin unge alder, allerede
innkassert 9 NM-titler. På spinnesiden,
fikk Elin Malde med seg 5 NM-titler, 3
individuelle og 2 for lag før hun ga seg i
ung alder.

Trekløveret Reidun
(Stensland) Dirdal,
Elin Malde og Sigrun
Øverland vant NM for
lag damer både i 1981
og 1983. Bildet er fra
seier på hjemmebane
i 1983.
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I 1983 vant (fra v.)
Svein Knutsen, Tom
Fredriksen og Tore Chr.
Sviland NM for lag
på hjemmebane.
Navnene deres er å finne
flere plasser i vår NM-
oversikt på neste side.

E
G

IL
 E

R
IK

SS
O

N
, S

A

Eirik Tage Johansen
- norgesmester 9 ganger.
Bildet er fra NM herrer
på Sola Golfklubb
i 2003.
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Herrer

1971

1972

1975

1977

1977

1978

1978

1979

1979

1980

1980

1981

1981

1982

1983

1983

1983

1984

1985

1986

Stavanger GK

Bergen GK

Stavanger GK

Vestfold GK

Stavanger GK

Bergen GK

Trondheim GK

Stavanger GK

Borregård GK

Oslo GK

Vestfold GK

Bergen GK

Bergen GK

Stavanger GK

Kristiansand GK

Stavanger GK

Stavanger GK

Vestfold GK

Trondheim GK

Stavanger GK

1989

Elin Malde

Tom Fredriksen
Tore Chr. Sviland
Rune Håversen
Jan Egil Nærland

Tore Chr. Sviland

Johan Fr. Sverdrup

Tom Fredriksen
Ådne Stensland
Gunnar Løvik

Rune Håversen

Harald Abrahamsen

Eirik Tage Johansen
Magnus Jepson
Per Skaanes
Tom Børresen

Eirik Tage Johansen
Magnus Jepson
Tom Børresen
Erik Marthon Olsen
Daniel Gallaher

Eirik Tage Johansen
Daniel Gallaher
Magnus Middelthon
Lars Pittman
Rolf Chr. Evensen

Eirik Tage Johansen

Eirik Tage Johansen

Eirik Tage Johansen

Eirik Tage Johansen

Christopher Juvkam
Erlend Engelsgjerd
Jens A. Lydersen
Lars Engseth
Stian Soltvedt

Eirik Tage Johansen

Eirik Tage Johansen

1987

1988

1990

1990

1996

1997

1998

1998

1999

2000

2001

2001

2003

2004

1991

Vestfold GK

Stavanger GK

Stavanger GK

Stavanger GK

Vestfold GK

Kjekstad GK

Elverum GK

Drøbak GK

Stavanger GK

Grenland GK

Oslo GK

Stavanger GK

Hauger GK

Drammen GK

Sola GK

Losby GK

Stavanger GK1986

Junior
herrer Damer Damer

junior

56 57 58 59 60 61 62 63 64 65 66 67 68 69 70 71 72 73 74 75 76 77 78 79 80 81 82 83 84 85 86 87 88 89 90 91 92 93 94 95 96 97 98 99 01 02 03 04 0500

Norgesmestre fra Stavanger Golfklubb 1956 – 2005

NM-oversikt. SGK har vunnet NM i år som er markert med gult

1956 2005

ÅR NORGESMESTER ARRANGØR ÅR NORGESMESTER ARRANGØR

Old boys/
veteran

Herrer
LAG

Herrer
junior LAG

Damer
LAG

Anne Sverdrup

Svein Knutsen

Anne Sverdrup

Per Berge*

Tore Chr. Sviland

Leif Ramsnes

Tore Chr. Sviland

Tore Chr. Sviland
Per Berge
Leif Ramsnes

Tore Chr. Sviland

Svein Knutsen
Per Berge
Tom Fredriksen

Tore Chr. Sviland

Tore Chr. Sviland
Leif Ramsnes
Tom Fredriksen

Tore Chr. Sviland
Svein Knutsen
Tom Fredriksen

Reidun Stensland
Elin Malde
Sigrun Øverland

Tore Chr. Sviland

Elin Malde

Tore Chr. Sviland
Svein Knutsen
Tom Fredriksen

Reidun Stensland
Elin Malde
Sigrun Øverland

Tom Fredriksen

Grete Middelthon

Elin Malde

Tom Fredriksen

1971 Oslo GK

* Per Berge var BGK-medlem da han vant i 1975, men ble SGK-medlem like etter



66

Jærhuset

   Da byens ”bedste mænd” for alvor startet
arbeidet med å anlegge golfbanen, sto alle-
rede Klubbhuset vårt på 30. året i havgapet
på Kvassheim. Kulingen fra nordvest hadde
nok slipt av flere strøk maling på det stase-
ligte jærhuset som Gudmund Olsen, far
til Alf Gowart-Olsen, bygde seg som land-
sted i 1924. Huset var tegnet av arkitekt
Finne, og var rederfamiliens sommerbolig
på 1920- og 1930-tallet.
   Helt fram til tyskerne okkuperte landet
9. april 1940, var jærhuset på Kvassheim
i bruk nesten hver eneste sommer. Familien
tok toget til Brusand, og ble hentet på
stasjonen av husbondsfolket fra Kvassheim
i standsmessig kjøretøy. Gowart-Olsen
hadde kjøpt seg inn som medeiger i trans-
porten fra stasjonen på Brusand. På den
måten sikret han seg trygg og standsmessig
kjøring ut til sommerboligen.

Tyskerne overtok

   Men sommeren 1939 ble den siste på
Kvassheim for rederfamilien. Tyskerne
beslagla huset, og selv om Gowart-Olsen
renoverte det fredssommeren 1945, ble det
aldri det samme. Familien valgte bort Kvass-
heim og ”Mira Mare” som huset ble kalt.
   Tyskerne var ivrige til å dekorere sine
besittelser med slagord, og over vinduet i
skuten som i dag vender ut mot 18. green,
kan en lese: ”Nur mit Wagemut kommt
man zu grossen Dingen”. Selv om det er
fristende, tror jeg ikke vi skal trekke paral-
lellen til klubbens stiftere og ildsjeler. Et
ordtak er det man selv legger i det, og net-
topp dette ordtaket prydet også bunkerne
der de tyske okkupantene arbeidet mens
de med stålmakt og kanoner truet omver-
denen til underkastelse. At den største
kollossen av dem alle ble kalt ”Big Bertha”,
er et paradoks. Alt blir til underholdning,
om vi bare venter lenge nok.

Og klubbhuset overlever oss alle

Orre

Nærbø

Vigrestad

Brusand

SANDNES

STAVANGER

Varhaug

Bryne

Egersund

Bore

Sola

Tananger

Stavanger Golfklubb

Kvassheim

Ålgård

Bjerkreim

Det var i havgapet på
Kvassheim klubbhuset
vårt ble “født”.
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Utleid til Bergsaker
   Huset på Kvassheim sto tomt i flere år.
I 1950 var skipskaptein Thomas Bergsaker
på jakt etter hus til familien. Bergsaker
seilte for Gowart-Olsen, og fikk leie ”Mira
Mare” fram til de flyttet inn til Sandnes
i 1954. Fylkesordfører i SGKs jubileumsår,
Roald Bergsaker vokste opp i jærhuset på
Kvassheim (på bildet vi har lånt av familien
Bergsaker, sitter Roald på gelenderet mens
farfar Rasmus slapper av i en stol inne ved
husveggen. Roald var åtte år da faren leide
”Mira Mare”).

Golfbane og klubbhus
   Det må ha passet ganske godt at Bergs-
akerfamilien flyttet ut i 1954. Den høsten
startet arbeidet med golfbanen ved Stokka-
vatnet, og Alf Gowart-Olsen var en av
”gründerne”. Han dukket opp i det første
styret som ble valgt på Atlantic i april 1956,
og som formann i huskomiteen, sørget
han rett og slett for at klubben fikk seg et
høvelig klubbhus. Sammen med konen
Randi tilbød Alf Gowart-Olsen golfklub-
ben å overta ”Mira Mare” vederlagsfritt.
Tilbudet ble selvsagt akseptert, og snart
var de driftige stifterne i gang med plan-
leggingen av selve flyttingen.

Grunnmur ble støpt, huset ble tatt ned
bord for bord, bjelke for bjelke, ute på
Kvassheim. Alt ble behørig merket og
fraktet den lange veien inn til Revheim,
der det ble gjenreist med svært små
endringer. Det smale ”Mira Mare-bislaget”
måtte vike plass for en litt breiere versjon,
blant annet.

Rabalder og rettssak
   Men mens selve flyttingen gikk knirke-
fritt, gikk ikke papirarbeidet like greit.
Formann Reidar Helliesen og banekomi-
teens Torolf Smedvig ble begge anmeldt
for å ha flyttet huset i strid med de gjel-
dende forskrifter. Hafrsfjord herredsrett
frikjente begge to, og de ble også tilkjent
saksomkostninger. Lokalpressen fulgte
oppstyret med interesse, og Stavanger
Aftenblads tegner (Henry Imsland) laget
den kostelige tegningen som i dag henger
innrammet i stuen i klubbhuset
   Huskomiteen gjorde et stort arbeid for
å tilpasse jærhuset til medlemmenes behov.
Følgende sitater fra protokollen i april
1957 er kanskje illustrerende for komiteens
mange gjøremål:

Pkt. 1: ”Regnvann fra taket skal oppsamles
i to tønner. I tillegg anskaffes enten to
store melkespann eller to ballonger.

Randi og Alf Gowart-
Olsens store generøsi-
tet koplet med en god
porsjon kreativitet
brakte klubbhuset
(i tusen biter) den
lange veien fra Kvass-
heim til Revheim.
Her ble det solid
plassert midt i hjertet
av Stavanger Golf-
klubbs “jomfruelige”
område.
På bildet fra 1959 ser
man spillere i ferd med
å slå ut på hull 1 og
hull 10. På selve bane-
området gjenstår det
ennå mye arbeid og
tusenvis av dugnads-
timer før  klubben
har fått sine 18 hull.
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Det blir medlemmene med bil som må
assistere for å holde disse fylt. Vann kan
vel hentes på nærmeste bensinstasjon
(Madlakrossen).”

pkt. 2: ”Der bygges to do, langt fra
hverandre.

pkt. 3: ”Videre må vi skaffe ca. 48
pjolterglass, 48 drammeglass og ølglass.
(red. anmrk: uthevingene er våre)

Garderober og 19. hull
   Klubbhuset ble raskt samlingsstedet for
klubbens medlemmer. Stavangerflint ga
klubben tallerker, kopper, fat etc., alt vi
trengte av det bedriften produserte. Resten
kom på plass etter behov.
   Skuten på østsiden ble innredet med
wc, vask og dusj. Der ble det (utrolig nok)
plass til 19 garderobeskap for herrene og
11 skap for damene. I tillegg ordnet man
til 11 skap for begge kjønn ovenpå. Over
østskuten oppe rigget man også til et
”19. hull”, som ifølge forfatterne av forrige
jubileumsbok, Alf Thorkildsen og Kjell

Øverland,  ”kunne være ganske populært og
trøsterikt …”
   Klubbhuset ble brukt til sosiale sammen-
komster i forbindelse med store arrange-
menter i SGKs regi, så som ”Friendship
Trophy”, ”St. Hans Mix” o. l. Under NM
og Skandinavisk ordnet man til lunsjer
der spesielt ”våre raske damer i huskomi-
teen,” som det het på den tiden, utmerket
seg med godt arbeid.

Ombygging av klubbhuset
   For en golfklubb med ambisjoner om
medlemsvekst, om store arrangementer
og om et mer sosialt miljø, kom etter hvert
erkjennelsen om at fasilitetene for med-
lemmer og gjester var utilstrekkelige. De
få som var så heldige å ha fått seg et gar-
derobeskap i 1956/57 ga nødig slipp på
det, og det ble dårlig med skaptilbud for
de nye medlemmene. Dusjfasilitetene for
gjester ved større mesterskap var under en
hver kritikk.

MEN NISSEN FLYTTET MED

Tegningen i Stavanger Aftenblad ble ledsaget av følgende tekst: “Golfklubbens ledere, advokat Helliesen
og skipsreder Smedvig, trodde at de kunne unnslippe rasjoneringsbestemmelsene ved å flytte et helt hus fra et
sted til et annet.”

Henry Imslands
kostelige tegning var
bygget på den gamle
folkevisen:
Og mannen ville fra
nissen flytte,
Men reisen ble han
til ingen nytte,
For høyt på vognlasset
nissen lo,
Jeg tror vi flytter i dag
vi to, jeg tror vi flytter
i dag vi to.



I tillegg innså man at kjøkkenet var for
lite for huskomiteens driftige damer som
måtte mobilisere til innsats foran hvert
stort arrangement. Noe måtte gjøres!
   Flere av klubbens medlemmer hadde
tanker og ideer om dette, og det var Kaare
Sviland som fikk lov til fortsette planleg-
gingen i neste fase. Han hadde vært primus
motor ved kjøp og ombygging av huset i
Dronningens gate, noe som hadde gitt
trener Raymond Lees en mer forutsigbar
bostedsadresse i Stavanger. Kaare var tyde-
ligvis klar for større og mer utfordrende
oppgaver. På generalforsamlingen i 1980
ble det vedtatt planer for sanitære fasiliteter,
garderobeskap, kjøkken, oppholdsrom –
og ikke minst – leilighet til trener Ray.
   Med de store kjellerlokalene en fikk “på
kjøpet” var det fristende å planlegge garde-
rober i kjelleren og klubbfasiliteter oppe.
Men STUI, en av de offentlige premiss-
giverne for finansieringen, ga klart uttrykk
for at tilbygget primært skulle være et
garderobebygg, og at tilskudd på 300.000.-
ble gitt under den betingelse. Basta.
Og derfor ble det sånn. Den gang.
Kroner 1.700.000.- lød budsjettet på.

   Ved årsmøtet 1981 ble det etablert en
egen byggekomité som skulle iverksette
byggingen av det nye garderobebygget.
Kaare Sviland tok på seg oppgaven som
leder av dette prosjektet.
   Helgen 14-15 november 1981 var det
nok en gang dugnad. Med to ”sagførere”,
Martin Roa og Inge Ullestad (hvem ellers?)
i spissen samt et snes frivillige, ble tomten
ryddet for trær. Følgende mandag rykket
entreprenøren inn, og så gikk det slag i
slag. 5 mars 1982 var det kranselag.
  I denne byggeperioden skjedde det også
endringer i det gamle jærhuset. Gardero-
bene, dusj og toalett i østskuten ble fjernet
og en ny spisestue kom som erstatning.

Byggelederen
   Kaare  Sviland hadde det man vil kalle
“økonomisk bondevett”. Han var daglig
å finne på tomten – ingen avgjørelser
skulle finne sted uten hans viten. Bygge-
regnskapet måtte ikke overskrides. Utstyr
som var blitt overflødig ved modernisering
av KNA hotellet samt en del utstyr fra
hotell Alstor, endte opp i golfklubben, og
derved ble budsjettet stort sett fulgt.
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Kaare Sviland hadde en
sterk hånd med i utbyg-
gingen av klubbhuset
i 1982.

Inger Paaske og Reidun
Stensland koser seg i
jærhusets opprinnelige
dagligstue med vinduet
ut mot 18. green.

SG
K

Blomster har i alle år
pyntet opp rundt
klubbhuset.



   Det nye garderobebygget med nytt
kjøkken og ny leilighet til trener Lees, ble
tatt i bruk på sommeren. Kaare hadde
hatt god hjelp av Kjell Øverland, Olav
Nordskog og Roy Tunge i arbeidet.
   22. november var det innvielsesfest der
Cannerssangens far, Alf Thorkildsen, bidro
med sang til ære for nybygget.

   Byggekomiteen ble oppløst på årsmøtet
23.02.1983. På det samme årsmøtet ble
Kaare Sviland utnevnt til æresmedlem i
SGK for sin uegennyttig innsats i arbeidet
med klubbhusutvidelsen.
   SGK var likevel ikke fornøyd med løs-
ningen som på grunn av STUI’s rigide
regelverk var blitt “pådyttet“ klubben.
- Det blir liksom ikke skikkelig klubbmiljø
i en garderobe.
   På høsten 1988 begynte så arbeidet med
å bygge garderober i kjelleretasjen og for-
samlingsrom og pro-shop i 1. etasje.
   På denne tiden lå norsk bankvesen nede
med brukket rygg. Flere års jappefest
hadde kuliminert i en internasjonal finan-
siell krise i 1987. Lån i bank var dyrt, og
lånene på det gamle garderobebygget var
ennå ikke nedbetalt. Ombyggingen ble
finansiert ved at de voksne medlemmene
(obligatorisk) kjøpte klubbhusaksjer à kr
1.000.-. Ved årsmøte i 10 år fremover
skulle så 40.000.- trekkes ut til 15 heldige
aksjeeiere.
   Og klubben fikk den løsningen de hadde
ønsket. Hele partiet i kroken ved inngangs-
partiet ble bygget om med steinvegg, dør
og store vinduer. Det ble laget proshop
med utsyn til 1.tee samt et stor kombinert
møterom og kafeteria. Ikke minst ble
kjøkkenet åpnet mot kafeteriaen, omtrent
slik det er i dag.
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JÆRHUSET
“Mira Mare”

Terrasse
Midt-
gang

Nybygg 1982

Det var en betydelig
utvidelse klubbhuset
undergikk i 1982
(orange farge)

Utvidelsen sett fra vest

1956

1982

Klubbhuset slik det
fremstår i 1993.

SG
K



   Huset var klart til sesongstart 1989, og
styret var fornøyd. Uteplassen var også
blitt riktig koselig. Planer om terrasse ut
mot hull 15 (nå hull 11) ble iverksatt.
   Årsrapporten for 1994 sslår fast at det
er laget et nytt inngangsparti til proshop/
kafeteria og at svalgangen på vestsiden er
kledd inn.
   Uteplassen i kroken ble hellelagt i 2004.
Året etter sto uteplassen mot 18. green for
tur med steinmur og fliser.
   Nok en utbygging har funnet sted i løpet
av vinteren i selve jubileumsåret 2006.
Garderobebygget er forlenget mot øst,
proshopen har fått større plass og en
resepsjon med IT-tilkobling er integrert i
tilbygget. Leiligheten i annen etasje er også
blitt utvidet.
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Klubbhuset 2003.

Uteplassen 2003.

Uteplassen 2004.

Uteplassen 2006.

Terrassen legges på ute-
plassen mot hull 18.
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Terrassen ut mot hull 18
har fått ny belegning og
er utvidet. Den vakre
muren som luner rundt
terrassen (Inges for-
tjeneste, selvsagt) er lødd
opp av Rennesøystein.

I jubileumsåret 2006
fremstår SGK-anlegget
i sin aller nyeste skrud.
Nytt tilbygget med ut-
videt pro-shop og IT-
rom representerer en
stor forbedring. Inge og
mannskapet har hatt en
svært travel vinter, og
området rundt teestedet
på hull 1 og 10 er blitt
en sann fryd for øyet.
Et koselig ventehus er
satt opp ved hull 10, og
langs gangveiene har Inge
lødd opp de nydeligste
murer av Rennesøystein.

På bildet nederst ser vi
SGK- administrasjonens
Steinar Fløisvik og
Terje Haukelid utenfor
klubbens nye tilbygg.
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Proshop og juniorhus
   John Richardson kom ikke akkurat til
luksuriøse forhold i 1956. Proshop i dagens
betydning fantes ikke. Richardson ble av-
spist med litt plass i det temporære skuret
som var satt opp ved 10. teested – en plass
han måtte dele med spader og hakker.
   Proshopen (dagens juniorhus) ble an-
takelig bygget høst/vinter 1957 eller året
etter. I proshopen ble nye trender og merke-
varer innen klær og golfutstyr presentert
– så godt det lot seg gjøre.
   Men proshopen hadde sine begrensnin-
ger. De første årene frem til 1964 måtte
den dele plass med medlemmenes køller
og bagger. Da ble døren i østveggen tettet
igjen og trallerommet omgjort til verksted/

bakrom for Raymond. Han fylte om våren
opp bakrommet med køller, baller, klær
og gimmicks fra England, og forventnin-
gene var like store foran hver sesong. Var
det noe nytt på markedet i år? I proshopen
kunne en også få kjøpt brus og sjokolade,
og det er  mange som husker Raymonds
“toasties special” som smakte riktig godt
etter runden.
    Proshopen flyttet over i klubbhuset i
1989, og det lille huset ble ombygget til
juniorhus.  Med stor innsats fra en del
foreldre, blant annet Tove Johansen, fikk
dette huset en nødvendig ansiktsløfting
før det ble tatt i bruk av juniorene. Endelig
hadde de, etter mange års med midlertidige
løsninger, fått et skikkelig sted å være.

I dette lille huset var det
Raymond hadde pro-
shopen sin i årene fram
til 1990. Bildet fra 1992,
viser et nyombygget og
renovert juniorhus. På
benken sitter primus
motor for juniorhuset,
Tove Johansen (t.v.) sam-
men med Åse Dalheim.

Den fremstår ved sesong-
åpning i 2006 i ny drakt
og har enda bedre plass
takket være det nye
tilbygget.
Proene Jan Egil Nærland
(fra v.), Henning Lind-
anger og Gunnar Løvik
er klubbens faste proer i
jubileumsåret.

Raymond var glad over
bedre plass i pro-shopen
som flyttet til klubbhuset
i 1989.
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Trallehus og tralleskap
   Vinteren 1963/64 gikk Johan Sverdrup,
Alf Thorkildsen, Jacob Vabø og Torolf
Smedvig i gang med planleggingen av et
såkalt ”caddycarthus” Baneformann Mart-
hon Østbø ble engasjert til grunnarbeidet,
og raskt var det orden både på finansiering,
tegninger, byggeanmeldelse og byggeløyve.
128 skap + et lite verksted ble det plass til.
Våren 1976 ble trallehuset utvidet fra 17
til 26 meter og juniorrommet kom til.
  På generalforsamlingen i desember 1994
ble det vedtatt å bygge om trallehuset for
å gi flere og sikrere tralleskap.

   Årsmeldingen for 1996 forteller at om-
byggingen av tralleskapet var prioritert
denne sesongen. Og den ble da endelig,
etter flere års utsettelse, ombygget. Vi
endte opp med 386 skap (og ikke 440
som planlagt).

Redskapshus
   Etter at klubben var etablert og det
meste dreide seg om grøftegraving og stein-
plukking, var spade og hakke de mest
nyttige redskapene. De hadde plass i det
første og midlertidige skjulet som ble delt
med trener John Richardson.
   Anskaffelse av motoriserte redskaper og
utstyr til banen medførte plassproblemer.
Et større redskapshus/skjul ble oppført
ved innkjørselen til klubben, trolig i 1957.
Det ble påbygd etter hvert, og eksteriør-
messig var det nok ingen pryd for klubben.
   Men utviklingen gikk sin gang. Flere
maskiner krevde større plass. Forholdene
for banemannskapet var heller kummer-
lige, både når det gjaldt spiserom og
sanitære forhold.
   I 1998 begynte forprosjekteringen til
det nye redskapshuset. Den opprinnelige
planen gikk på et nytt redskapshus rett
nord for det gamle samt et garasjeanlegg
på området mellom hullene 12 og 13.
Dette siste ville ikke Stavanger kommune
være med på og klubben måtte tenke nytt.
Et forslag om kombinert veksted/redskaps-
hus mellom det gamle redskapshuset og
marka til Rettedal ble bifalt. Etter litt frem
og tilbake endte klubben opp med et for-
slag fra ESS-bygg med garasjer i kjelleren
samt verksted og fasiliteter for banemann-
skapene i første etasje. I tillegg fikk klubben
kontorplass for administrasjon samt
møtelokaler i toppetasjen.
   Verkstedbygget sto klart ved sesong-
åpning 2001 – kostnad ca. 4,2 mill.
Overskridelsen på ca 0,7 mill i forhold til
tidligere budsjett skyldtes omkostninger
med drenering samt innredning av
kontorer i 2. etasje. Tomten ble etter riving
av det gamle redskapshuset asfaltert og
omgjort til parkeringsplass.

Kranselagsflagget til topps
på det nye trallehuset i
1964 (bildet øverst),
mens solen går ned for
det gamle redskapshuset
i 2001 t.v. i bildet under).
Det nye verksted/kontor-
bygget (til høyre) er
nesten ferdig.

Østbøen m/banemann-
skap var ikke akkurat
bortskjemt hva angikk
pauserom og øvrige
fasiliteter .
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   Stavanger Golfklubb har alltid vært
stolt av banen sin, og hadde tidlig ambi-
sjoner om å vise den fram ved å arrangere
internasjonale turneringer ved Stokka-
vatnet. Baktanken var at et slikt arrange-
ment også ville føre til skippertak som fikk
banen oppgradert til et høyere nivå.
   Store internasjonale mesterskap går
gjerne på rundgang blant de deltakende
land, og da Norge sto for tur til å arrangere
lag-EM for damer, hadde klubbens ledelse
allerede drevet litt korridorpolitikk for å
mesterskapet hit til byen.
   Så tidlig som i 1982 gikk klubben ut
med at de har søkt om å stå som arrangør
for EM i 1985, og Stavanger Aftenblad
kunne 16. august samme år fortelle at
Stavanger Golfklubb var blitt tildelt
arrangementet.
   Det var med skrekkblandet fryd det da-
værende styret fikk beskjed om at Stavanger
golfklubb var tildelt det 14. ”European
Ladies Team Championships”. Skrekk
på grunn av arrangementets størrelse, og
fryd over et dette var en utfordring som
klubben skulle greie.

   Hovedkomiteen besto i starten av Svein
Knutsen, Rolf Erik Sanne, Nina Middel-
thon, Walter Sørli, Knut Kloster og Eivind
R. Andersen. Andersen ba seg fritatt på
grunn av arbeidssituasjonen, og Harald
Abrahamsen tok hans plass. Senere kom
også Alf Thorkildsen med. Komiteen
hadde regelmessige møter gjennom 2 år
for å sikre at alt gikk som planlagt. Fra
1984 og frem til arrangementet var vel i
havn ble 23 møter avholdt. Ingenting
skulle overlates til tilfeldighetene.
   Da EM i 1983 ble spilt på banen til
Royal Waterloo GC utenfor Brussel var
Nina, Knut, Svein og Rolf på plass som
observatører. Var det noe ved arrangemen-
tet som vi ikke kunne takle i Stavanger?
Neppe. Selv om størrelsen på arrange-
mentet og kvaliteten på spillet imponerte
våre utsendte.
   Det kom etter hvert frem en del mishags-
ytringer fra klubbens medlemmer. Tenk
ikke å få spille golf på hjemmebanen i en
hel uke. Særlig en del amerikanske oljefolk
sa fra. De delte ikke klubbens synspunkter
på nytten av et slikt arrangement.

EM for damer 1985

En imponerende flaggrekke prydet datidens
driving range (nåværende P-plass) og innkjørselen
til golfklubben.

Det var sterk kvinne-
representasjon i EM-
året. Nina Middelthon
(øverst) var klubbens
formann, og Kari Thu
var ordfører i Stavanger.
Sistnevnte hilste EM-
deltakerne velkommen
i programmet som ble
trykket i anledning EM.

Her er observatørgruppen på besøk i Belgia i -83.
SGK’s Reidun Stensland (nr. 2 fra høyre) hadde
i dette EM sin siste representasjonsoppgave for
NGF. Ellers fra v.: Nina Middelthon, Knut Kloster,
Rolf Erik Sanne og helt til h. Svein Knutsen.
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Banen ble for anledningen gjort om til
par 71, der både hull 4 og hull 9 ble spilt
som par 5. Et av kravene som ble stilt fra
EGA, var daglig klipping av greener, tee-
steder og fairways. Et umulig krav for vår
beskjedne arbeidsstokk og ikke minst
maskinpark. Heldigvis stilte Stavanger
kommunes parketat opp med fairway-
klipper og mannskap, og hele banen ble
frisert daglig i tråd med EGAs krav.
NB! Det eneste EGA-kravet som vi ikke
var i stand til å oppfylle, var kravet om at
en golfcart skulle være tilgjengelig for

hoveddommeren. Det var først mange år
senere at et slikt kjøretøy ble anskaffet av
vår klubb. Hoveddommer Einar Horn
hadde rolige dager, og savnet ingen golfbil
til akutt utrykking.
   I god tid før EM ble det laget en egen
plakat og et fargerikt program på 56 sider
med beskrivelse av byen og regionen på.
Innrykket av journalister og fotografer var
likevel ganske så beskjedent. Amatørgolf
for kvinner har vel aldri tatt helt av. Men
i alle fall én kvinnelig golfjournalist i en
større engelsk avis fant veien til Stavanger
for å informere verden om det som fore-
gikk på banen vår.
   Daværende restauratør hadde søkt om
ambulerende skjenkebevilling - og fått
nei. Det så ikke ut som om noen brød seg
om det. For spillerne var det ikke noe
tema, og om noen av de tilreisende
savnet og om noen av de tilreisende savnet
noe sterkere enn te og kaffe, ble det aldri
gitt uttrykk for det.

Og selve mesterskapet?
Det gikk som smurt.

England vant etter å ha slått Italia med 4
– 3 i finalen (og den engelske journalisten
hadde fått noe igjen for turen til Norge.)
Norge, med klubbens egen Elin Malde på
laget, havnet på en (litt skuffende) 12. plass.

På forsiden av program-
met og på en egen EM-
plakat var SGKs Trine
Kloster innmontert på
toppen av Preikestolen.
I programmet hadde
bildet følgende for-
klarende tekst:

The front page is not
the first tee of Stavanger
golfcourse, but a young
girl trying to drive the
Lysefjord from the Pulpit.
(It must have been a bad
shot that brought her up
there in the first place).

Say no more!

Selv om det ikke akkurat
krelte av folk på EM-
banen, var det da noen
“frelste” som fulgte med.
Her på hull nr. 8 (nå-
værende treningsbane).

SGK

76



77

Elin presterte forresten en runde på 74
slag under kvalifiseringen – uten at det
hjalp så veldig. De norske jentene leverte
litt for ujevnt spill til å plassere seg blant
de 8 lagene som skulle spille om de gjeveste
plasseringene.
   Svenske Helen Alfredsson spilte banen
på 144 slag i kvalifiseringen (delt 1. plass).
Etter at hun ble profesjonell i 1991, tok
hun ti seire på europaturen, fire LPGA-
seire og deltok sju ganger i Solheim Cup.
Hun er også utpekt til Solheim Cup-
kaptein i 2007
   Været denne uken var spesielt. Alt hva
sommer-Norge kunne by på av vær var
representert, sol, vind, varmt, kjølig, lett
regn, tåke, alt var med på å gjøre uken
spesiell. Dermed var dette med på å
forandre spilleforholdene slik at banen ble
helt forskjellig fra dag til dag. Og heldigvis
ble ingen av dagene gjenstand for vest-
landssommeren på sitt verste.
   Sølve Grotmol og et lite team fra NRK
laget et ikke helt profesjonelt innslag til
”Sportsrevyen” søndag kveld. Men golf og
Stavanger Golfklubbs bane hadde i det
minste vært på norsk tv.
   SGK hadde intensjoner om å få gjennom-
ført arrangementet i økonomisk balanse.
Et EM i golf for damer, i en by som
Stavanger anno 1985, var ikke det mest

salgbare, og det viste seg vanskelig å få inn
de inntekter man hadde kalkulert med.
Klubben måtte selv dekke underskuddet
på rundt 35.000 kroner.

Den spesielle EM-komiteen gjorde en fantastisk
jobb og sørget for at alt gikk som smurt.
I EM-sekretariatet kjenner vi igjen Knut Kloster
(stående), Trine Kloster (innerst) og Harald
Abrahamsen til høyre.

Det norske EM-laget
besto av kaptein Hans
Hoff (t.v.), vår egen
Elin Malde, Cathrine
Schrøder, Anette Bech,
Jannicke Nielsen, Anne
Marie Giørtz og
Sigrid Hansen-Tangen.

En stor stab av frivillige
hjelpere sørget for at
EM-arrangementet gikk
knirkefritt.
Her et lite knippe av de
mange damene som var
involverte.
De tre i midten er fra v.
Aud Egeberg, Molly
Anstee og Else Sverdrup.
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   Verdensmesterskapet i terrengløp som
ble arrangert i Stavanger påsken 1989,
hører strengt tatt ikke helt hjemme i
historien om Stavanger Golfklubb. Men
når løpet ble lagt til klubbens bane, er det
grunn god nok til å reflektere litt over
denne kontroversielle saken.
   Det var et meget godt løpermiljø i regio-
nen på midten av 1980-årene, og NM i
terrengløp var flere ganger blitt arrangert
på golfbanen uten større problemer eller
innvendinger. Allerede høsten 1983 hadde
lokale friidrettsarrangører begynt å leke
med tanken om å arrangere VM i terreng-
løp i Stavanger. Stavanger Golfklubb fikk
tidlig forespørsel fra kommunens park-
og idrettsvesen om mulighetene for å
arrangere VM på golf-banen i 1987. Styret
sa seg ikke uvillig til at banen ble benyttet
til VM, og Knut Kloster ble valgt til vår
forhandler i det videre arbeidet.
   Stavanger fikk ikke VM i 1987, men
søkte på nytt for 1989, og lyktes ved denne
anledning. Tildelingen av VM kom likevel
overraskende på medlemmene i klubben.
Reaksjonene lot ikke vente lenge på seg.

Mange mente at løpere, funksjonærer og
tilskuere ville lage et gjørmehull av hele
banen vår. Formannen tok kontakt med
ordfører Kari Thu, som i hvert fall sørget
for at SGK ble involvert i planleggingen
av arrangementet.
   Daværende president i friidrettsforbundet,
Trygve Tamburstuen, hisset stemningen
ytterligere opp da han helt uanmeldt in-
spiserte baneområdet fra helikopter og
etterpå, uten å kontakte noen i styret,
inntok klubbhuset med arrogant eiermine.
   Løypetraseen, som først var tenkt å ligge
helt og fullt inne på baneområdet, ble etter
påtrykk fra golfklubben, lagt i utkanten
av banen slik at den berørte spille-feltet i
minst mulig grad.
                Startområdet ble lagt til (dagens)
                       hull 15, så over til hull 12
                             og derfra opp mellom
                                    greenene på hull
                                            5 og hull 7.

VM i terrengløp 1989

Banekartet med dagens
situasjon viser  VM-løypa
fra 1989 med rød strek.
Start- og målområdet ble
plassert på det som er
dagens hull 15. Pilene
indikerer løps-
retningen.

Startskuddet går på hull 15.

78

                Startomr det ble lagt til (dagen
                       hull 15, så over til hull 1
                             og derfra opp mellom
                                    greenene på hul
                                            5 og hull 7

situasjon viser  VM-løypa
fra 1989 med rød strek.
Start- og målområdet ble
plassert på det som er
dagens hull 15. Pilene
indikerer løps-
retningen.
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Så skar løypa seg opp gjennom gaten i
skogen mellom fairway 6 og fairway 7,
dreide over hull 7 og ned til det som nå
er hull 8. Videre gjennom skogen og ut
på utmarka som nå er  driving range, ut
langs marka til Rettedal, langs hull nr. 9,
over innkjørselsen til golfbanen og ned på
den forrige driving rangen. Innspurten
gikk langs fairwayen på hull 2 og til venstre
inn på hull 15 igjen. Publikum ble med
suksess styrt utenom de mest sårbare
områdene våre.
   Stavanger opplevde et voldsomt regnvær
dagen før mesterskapet, banen ble gjen-
nomvåt og man fryktet det verste. Men
da formannen i banekomiteen, Inge Ulles-
tad, skulle oppsummere i årsrapporten for
1989, ble konklusjonen at banen hadde
fått minimale skader.
   Fikk så Stavanger Golfklubb noe godt
ut av dette? Ja, faktisk.
   På hull nr. 15 lå det en steinhaug helt
fra den tid steinarbeidet pågikk som verst
rundt 1960. Den var pent kledd med gress,
men ikke det som banemannskapene fore-
trakk å klippe. Denne ble fjernet. Området
mellom hull 12 og 13 besto av ujevn torv,
vanskelig å klippe, dette ble jevnet ut.
Fairwayen på hull 12, mellom bekken og
greenen ble jevnet ut, en bred gate ble
laget i skogen mellom fairways 6 og 7 og
en gate/veg ble laget i skogen mellom nye
og gamle hull 8.  Stavanger kommune
hadde folk i jobb på banen før og etter

mesterskapet og disse gjorde nok mer for
banen enn det de strengt tatt trengte.
   Og en kan ikke underslå at SGK i tillegg
fikk litt tiltrengt goodwill, både i park- og
idrettsvesenet og i det øvrige idrettsmiljø
i byen, ved å stille baneområdet til dispo-
sisjon. Det er ikke sikkert at den senere
omreguleringen av den nye driving rangen
ville gått like lett om ikke golfklubben
hadde vist en smidig holdning i forbe-
redelsene til terreng-VM 1989.
   Men det lærte oss også å ta utfordringen,
vise muskler, heve røsten og si fra når man
er i ferd med å bli overkjørt, uansett hvem
motparten er. Ved å søke samarbeid tidlig
fikk vårt styre mye ut av en vanskelig
situasjon.

Godt jobbet!

Et eget frimerke ble
utarbeidet for VM -89.

Stor jubel og vaiende flagg
da juniorklassen startet på
hull 15.

Dette bildet er tatt fra
kvalifiseringen forut for selve
VM-løpet.

ALFRED AASE, RA

ARILD O. OMMUNDSEN, RA
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   Stavanger Golfklubb har hatt besøk av
mange meritterte personer opp gjennom
årene. Kjente navn fra næringsliv, politikk
eller artistverdenen. Klubben har flere gan-
ger vært vert for konkurranser der spillere
fra den britiske marine har møtt klubbens
egne. Anledningen har som oftest vært
anløp av marinefartøy i Vågen. En rekke
skjold i klubbens eie, med navn på britiske
marinefartøy, vitner om dette. Litt ekstra
var det likevel da prins Andrew, The Duke
of York, dukket opp på golfbanen vår
under et flåtebesøk i slutten av april 1991.

   Hertugen var annenflyver på helikopteret
som var stasjonert om bord på fregatten
”Campbeltown”, og syntes tydeligvis at
det var lenge nok siden han hadde hatt
grønt gras under sålene.
   Etter at henvendelsen fra skipet kom,
tok trener Raymond Lees kommandoen.
Han henvendte seg til en av Andrew’s
landsmenn, Malcolm Thorniley, som var
bosatt i byen og medlem av SGK. ”Kunne
han tenke seg en runde golf med en
representant fra det britiske kongehus?”

Malcolm var ikke den som takket nei.

   Oppbudet av sikkerhetsfolk var relativt
stort, men likevel ikke påtrengende, og
flighten fikk seg en fredelig tur rundt
banen. Det var få medlemmer som spilte
akkurat denne tirsdagen 23. april.
Oppmøtet hadde nok vært større om man
visste hvilket selebert besøk klubben hadde.
Sikkerhetsvaktene som voktet prinsen
hadde derfor en rolig dag.

Da hertugen dukket opp

Malcolm reiste siden tilbake til England, i de første
årene jobbet han som Sports Director ved Portal
Golfclub i Dorset i Sør-England.

Prins Andrew på vei
tilbake til bilen etter en,
etter sigende, god runde
golf på en bane som nok
ennå bar preg av at det
var tidlig i sesongen.
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   Det mest dramatiske inntraff da fotograf
Roy Storvik fra Rogalands Avis dukket
opp sammen med journalist Wenche
Solberg Hansen. På spørsmål fra sikker-
hetsvaktene om hvor de kom fra, svarte
Storvik: ”Me jobbe i RA”
”IRA?!”
”Nei, i RA!” sa Storvik.
Muskelbuntene i dress og solbriller skvatt
til. Men alarmen ble fort avblåst. Det halv-
meterlange objektivet til fotograf Storvik
fikk passere etter grundig visitasjon.
   Hertugens scorekort for runden har vi
ikke klart å oppspore. Den sosiale avkob-
lingen var nok det primære. Etter runden
ble Prins Andrew fotografert på trappen
foran jærhuset. Bildet har siden hatt en
sentral plass inne i klubbhuset.
  Ettermiddagen avsluttet hertugen og
følge med forfriskninger på MK Bistro i
Madlakrossen. Vår pro Raymond Lees,
Nic Jepson og Trond Nordskog var ”vert-
skap” under denne seansen. Det gjorde
inntrykk på de sistnevnte at den celebre
gjesten hele tiden holdt seg til juice. Det
så forøvrig ikke ut til å legge noen demper
på prinsens gode humør.
   SGK’s medlemmer, som ikke akkurat
var vel bevandret i de kongelige sirkler,

måtte forhøre seg om hvorledes gjesten
skulle tiltales.
   ”Duke” (hertug), var greit. Stemningen
var upåklagelig, men èn av livvaktene
hadde observert en journalist fra en hoved-
stadsavis på et bord i nærheten, og anbe-
falte at man ikke ble for høyrøstet. Etter
at prinsen sa takk for seg, og dro med sitt
lille følge tilbake til skipet, lurte journalis-
ten på om han kunne få noen ord og et
bilde av våre gutter. Raymond, Nic, Trond
og Malcolm fant ut at de ikke ville dele
denne spesielle kvelden med resten av
landet og avslo ”tilbudet”.
   Om dette var et høydepunktet i prins
Andrews golfkarriere kan sikkert diskuteres,
men for Stavanger Golfklubb og gutta boys
var det utvilsomt det. I denne sporten er
avstanden mellom Kong Salomo og Jørgen
Hattemaker ubetydelig.

Prins Andrew putter
selv golfkøllene tilbake
i bilen etter endt runde.
MK Bistro next!

Fregatten
“Campbeltown” hvor
prins Andrew var annen-
flyver på et helikopter.
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Mange hadde bidratt for å kunne realisere
en golfbane i byen. Direktør Knud Sømme
bekostet banearkitekt fra London, skips-
reder Alf Gowart-Olsen og fru Randi ga
like godt et helt jærhus til bruk som klubb-
hus og både Stavanger kommune og
Stavanger Skoglag fikk takk for hjelp og
velvillighet i sakens anledning.
   Utvalget som hadde jobbet fram mot
generalforsamlingen ble nedsatt på et møte
i Handelsforeningen 15. juni året før.

Disse var med:
Høyesterettsadvokat Reidar Helliesen
(formann) og redaktør R. A. Lorentzen
(oppnevnt i formannskapet som kommu-
nens representant).
Banekomité:  Skipsreder Torolf Smedvig
(formann), grosserer Arnbjørn Lærdal,
direktør Fr. R. Bjelland, konsul
C. W. Peck og ingeniør Trygve Wallem.
Finanskomité:  direktør Chr. W. Bjelland
(formann), direktør J. D. Behrens,
skipsreder Alf Gowart-Olsen, direktør
Trygve Orre og dampskipsekspeditør C.
Middelthon jr. (utvalgets sekretær)
   Generalforsamlingen vedtok at Reidar
Helliesen (formann), Chr. W. Bjelland
(finans) og Torolf Smedvig (bane) skulle
fungere som et arbeidsutvalg ut fra det
styret som ellers ble valgt for året.
   Utkastet til vedtekter ble enstemmig
vedtatt. Kontrakten som i god tid var
forhandlet fram med kommunen, ble opp-
lest og vedtatt. 83 medlemmer tegnet seg
på stiftelsesdagen. I løpet av året greide en
iherdig finanskomité å fordoble medlems-
tallet til ”ca. 175, som det het i årsmøtere-
feratet fra mars 1957”
   I april 1956 averterte golfklubben i ”Golf
Illustrated” etter profesjonell golftrener.
Blant søkerne fant man John Richardson
fra Chester, en kar som allerede hadde del-
tatt i flere turneringer i England. Han kom
til Stavanger i juli, og gikk straks i gang
med å instruere klubbens medlemmer.
Noen enkeltbaner ble tatt i bruk høsten
1955. Utover våren og sommeren 1956
ble det laget en kortere 9-hullsbane. På
høsten var det mildt og spillbart. Trener
Richardson satte også i gang innendørs-
trening første vinteren.
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Stiftet på Atlantic
Stavanger Golfklubb oppsto formelt sett ved den konstituerende general-
forsamlingen på Hotell Atlantic 5. april dette år. ”Komiteen for anlegg
av Stavanger Golfbane” sto for innkallelsen. Første formann ble høyeste-
rettsadvokat Reidar Helliesen, og det var også han som orienterte de
frammøtte om det arbeidet som lå i forkant av generalforsamlingen.

Reidar Helliesen,
klubbens aller første
formann.
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John Richardson fra
Chester ble klubbens
aller første trener.



Ikke akkurat fritt valg
   Den første sesongen var ikke utvalget i
proshopen det helt store. Flere av ildsjelene
i klubben benyttet seg av sine kontakter
i England for å få hjem utstyr. En lisenstil-
deling fra NGF gjorde at slik ”luksus” lot
seg frakte over Nordsjøen i en ellers stram
tid for det meste. Klubbene i Oslo, Bergen
og Trondheim fikk solgt alt de kunne skaf-
fe av brukte køller. Direktør Knud Sømme
i London var igjen en nyttig mann for oss.

Østbø ble baneformann
   Leieavtalen med kommunen var på 99
år (til 2055). De første månedene klarte
man seg med de områdene som allerede
var ryddet, men skikkelig fart i sakene ble
det først da klubben fant fram til Marthon
Østbø. Som baneformann skulle Østbø ut-
føre vanlig vedlikehold, grøfting og anlegge
nye baner. Sammen med Torolf Smedvig
og banekomiteen, golfarkitekt Fred Smith
og dugnadsgjengene, kastet Østbø og hans
innleide hjelpere seg over den gigantiske
oppgaven det var å forvandle myr, stein
og busk til spillbare golfhull.

Oppvisningsturneringen
   I oktober 1956 arrangerte klubben en
oppvisningsturnering der trener John
Richardson, Torolf Smedvig, Kjell Øver-
land og Fr. Aarøe møtte spillere fra Bergen
og Oslo. Bergens Johan Horn ble best av
amatørene, mens Kjell Øverland bare var
ett slag fra å slå Torolf Smedvig. Sistnevnte
hadde prøvd seg litt på golfen i årene før
Stavanger plasserte seg på golfkartet. Ingen
lokale damer deltok. Bergens Baby Sibbern
ble beste damespiller. Ganske mange

nysgjerrige tilskuere hadde gleden av å
følge oppvisningen på de fire banene som
nå var helt ferdige (tre til er ferdig anlagt
og to er under arbeid). Ni spilleklare hull
venter medlemmene sommeren 1957 …

Bogey i 1956
   Allerede i august 1956 ga Stavanger
Golfklubb ut et eget golfhefte kalt ”Golf-
entusiasten”. Bladet henvendte seg til alle
golfere i landet, og ble forløperen til NGFs
eget medlemsblad. Et av Spørrespaltens
første spørsmål var: ”Kan Golfentusiasten
gi en klar definisjon av hva bogey er?”
Webster Evans i ”Golf Illustrated”:
Bogey er den uoffisielle score satt av den
enkelte klubb. Standard Scratch Score er
banens offisielle standard score, mens par er
scoren for en bestemt dag (kan variere med
forholdene). Ble 2006-golferen klokere av
den forklaringen??

“Østbø’en” var banefor-
mann like til 1989 og var
Torolf Smedvigs “høyre
hånd” når det gjaldt ut-
formingen av banen.

“Oppvisningsturneringen
vakte stor begeistring hos
stavangerne”, sto det
å lese i byens aviser.
Vi ser SGKs trener
John Richardson helt til
høyre på bildet.

Golf-film på kinoen

Smedvig fikk i slutten av januar 1956 kinosjef
T. Oftedal til å rekvirere en golf-film, som ble
kjørt som forfilm i Folketeatret i en ukes tid.
Håpet var å rekruttere flere medlemmer til
konstitueringen av klubben i april 1956.

Nora Smedvigs fulltreffer

Torstein Rugland fikk seg en skikkelig vekker under treningen denne høsten.
Fra tjue meters hold drivet Nora Smedvig nemlig hatten hans av. Golfentusiast
Rugland vurderte ifølge referenten å anskaffe seg styrthjelm til neste trening.
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   Pro John Richardson hadde instruert
de treningsvillige både ute og inne
gjennom vinteren. Sesongåpningen var
17. mai (!), og de sju helt ferdige hullene
ble i starten spilt med provisoriske greener.
Fra midten av juni ble greenene åpnet på
alle hull. I henhold til planen for 18-hulls-
banen var det hull 1-2-3-4-8-9 og 10 som
nå var spillbare.
   Sesongens første turnering over 18 hull
gikk i månedsskiftet juni/juli, og banen
ble spilt slik: 1-2-3-4-8-9-10-2-3-4-8-9-
1-2-3-4-8-9 med en total bogey på 68 slag
(som det het den gangen). Junioren Steffen
Kierulff var bare ett fattig slag fra å vippe
Kjell Øverland av pinnen (114 mot 115).
Torolf Smedvig deltok ikke.
   Kort tid etterpå ble det arrangert uttak
til en vennskapskamp mot Gowart-Olsens
skipsmegler-firma i London, Clarkson &
Co. Ltd. Her var konsul C. W. Peck
suveren (117 slag i forferdelig vær).

Ellers var det Torstein Rugland, Torolf
Smedvig, Kjell Øverland, Johan C. Paaske
og R. A. Lorentzen som utgjorde klubbens
lag (Paaske måtte på reise, og Jacob Nanne-
stad fikk plassen). Lagkampen fant sted
13. juli, og banen ble spilt i samme rekke-
følge som ved sesongens to øvrige 18-hulls
turneringer. Lagkampen ble avgjort ved
match. Etter seks hull ledet SGK, men
engelskmennene valgte da å legge woodene
bort, og bare bruke jernkøller. Til slutt sto
det 4.5 vs. 1.5 til gjestene. Alle lokale spilte
fra hcp 24, mens engelskmennene hadde
hcp 4, 8, 9, 14, 18 og 18. Colin W. Peck
klarte å dele sin match med Peter Bray
(hcp 4), og var igjen klart beste SGK-er
(117 slag). R. A. Lorentzen vant sin match,
men var 11 slag svakere enn Peck brutto.
   Senere på sommeren trommet vi sammen
ti spillere for å møte ”Royal Navy” under
et flåtebesøk i byen. Til stor jubel halte
hjemmelaget seieren i land med 7-3.

Full rulle med sju hull
Mild vinter og vår gjorde at de ivrigste fikk svingt køllene ganske ofte
i forkant av den andre, og enda mer spennende, sesongen for byens
ferskeste sportsaktivitet. Generalforsamlingen ble gjort unna 22. april,
og fra årsberetningen kan vi lese at klubben nå har 198 medlemmer .
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Colin W. Peck var riktig
i slaget under Clarkson
Match. Her på green 10,
et av de sju  ferdige
hullene.

Stavanger GK stilte med
observatører under Golf-
uken på Bogstad 1957.
Fru Gerd Bjelland finner
en anledning til å svinge
køllen (utenfor konkur-
ranse iflg. Golfentusias-
ten) og slår fast at golf
ikke er en sport bare for
herrene.
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Utsikt over banen fra
klubbhuset 1957.
Datidens hull 3 ligger
midt på bildet og deles
i to av  kanalen (såkalte
“Torolfs Canyon,”) som
gikk fra myra (til v.) og
ut i Stokkavatnet ved
nåtidens hull 3.
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Noe var på gang …
   Turneringsprogrammet begynte å bli
fyldigere utover høsten 1957. Medal, four-
somes, mixed foursomes og den evig-
vandrende Clarkson-pokalen dominerte
sportsrapporten.
   En kikk på resultatlistene tidlig og sent
i sesongen kan gi oss et lite innblikk i hvor
variabelt spillet kunne være i starten. Men
det sier trolig også noe om anlegg og
treningsiver hos de involverte. Colin W.
Peck var som nevnt klar bestemann midt
på sommeren. Kjell Øverland ble slått
med 11 slag i Clarkson Cup (117 mot
128). I klubbmedal 31. august toppet
Øverland med 98 brutto (nå på hcp 8),
mens Peck noterte 141 slag.

Telefon i klubbhuset
   Banen grodde til foran øynene på med-
lemmene denne sommeren. 5-en og 11-
en tok form, og enkelte av de sju eldste
greenene var forbausende fine etter så kort

tid. Klubbhuset beskrives i Golfentusiasten
som ”lekkert”. Telefon er nå innlagt.
Medlemmer og gjester bes ringe 42 431.

Kjekkest å trene?
   Pro John Richardson er stadig frampå
for å minne medlemmene om at de bør
trene/ta instruksjon. Hans kontrakt sier
også noe om å jobbe som greenkeeper på
banen ”i ledige stunder”. Kanskje instruk-
sjonen tross alt var det kjekkeste? Vinteren
1957/58 var det tre ukentlige økter innen-
dørs på Kampen skole. Her skulle det bli
golfspillere.

Internasjonalt
Mange hadde avskrevet Bobby Locke i årets
Bristish Open etter to svake sesonger. Men
mesteren fra 1949, 1950 og 1952 slo tilbake.
Golfentusiasten skrev følgende: ”Selv om han
med sitt store korpus ser ut som en 50-åring,
er han bare 39 …” Var det noen som klaget
på dagens sportspresse?!
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   Under Golfuken på Bogstad 1957
(som inkluderte golftinget), tok de ukuelige
optimistene i Stavanger Golfklubb på seg
å arrangere Golfuken 1958. Styret med
Reidar Helliesen, Chr. W. Bjelland, Torolf
Smedvig, Arnbjørn Lærdal, Trygve Orre,
R. A. Lorentzen, Alf Gowart-Olsen og
Joachim Berner jr. hadde overvunnet større
hinder før. Likevel var Golfuken et nerve-
pirrende stort arrangement for en fersk klubb.
   Bergen, Borregaard, Oslo, Trondheim
og Stavanger stilte hvert sitt 6-mannslag.
Klubbkampen ble nesten regnet som et
norsk mesterskap, selv om det dreide seg
om ”selskapsspill” i den forstand at spil-
lerne benyttet sine hcp og turneringen
benyttet stableford. De fire beste poeng-
summene ble regnet med for hver klubb.

Hjemmelaget viste ingen gjestmildhet ute
på banen. Kometen Trygve Hamre startet
med å score 37 poeng på første runde.
Siden kunne ingen hente ham inn igjen.
Kjell Øverland og Torolf Smedvig endte
nærmest. I klubbkampen var Stavanger
51 poeng foran Trondheim på andreplass.
De beste spillerne fra utenbysklubbene
var nå helt nede på 35, 36 slag for de ni
hullene som ble spilt (banens bogey var
33 slag).
   Dette året deltok to spillere for første
gang i NM (ble regnet som en selvfølge
at Oslo-spillerne tok pokalen). Opplegget
var match-spill, og begge våre ble utslått
i 1. runde. Men høsten 1958 vant en kar
ved navn Svein Knutsen juniorpokalen 15
slag foran nestemann. Det var et varsel
om framtiden …

Manglet husmannsånd …
Klubben som i sin tid ble formalisert på Hotell Atlantic, og som i starten
ble drevet fra diverse skipsreder- og advokatkontorer var egentlig helt
ukjent med det vi kaller husmannsånd. Typisk nok ble medlemsbladet
Golfentusiasten helt fra starten av et golfmagasin for hele landet.
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Dagens hull 10 anno
1958. Dette hullet ble
spilt to ganger, som hull
8 og 17 under Golfuken
fordi bare 9 av banens
hull var ferdige.
Den lette påkledningen
til spillerne bekrefter
Golfentusiastens utsagn
om at “Golfuken var
begunstiget med det her-
ligste vær som gjorde det
hele til en fest.”
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Torolf ble klubbmester
   De siste dagene i august ble klubbmester-
skapet avviklet. Kometen Trygve Hamre
hadde nærmet seg ”gamlegutta” i løpet av
sesongen. Kunne han gå helt til topps?
Hamre slo både Kjell Øverland og Colin
W. Peck, men det var Torolf Smedvigs
helg. Med scoren 99-92 var han hele åtte
slag foran ferskingen Trygve Hamre.

Jevnt hos damene
   Også damene avviklet klubbmesterskap.
Over 27 hull var det til slutt Randi
Gowart-Olsen som holdt unna for framad-
stormende Rigmor Hamre. Sistnevnte
hadde vunnet Eclectic i juli 21 slag foran
neste dame (85 slag brutto). Nå holdt 167
slag til seier over 27 hull. Skal vi antyde
at stabiliteten ikke var påfallende stor i de
første sesongene?

Utsatte vinduer ved green 6
   Banen fikk hard medfart i nordavind og
tørke på forsesongen, men kom seg raskt
utover høsten igjen. Banemannskapene
jobbet febrilsk hele sensommeren og høsten
for å bedre kvaliteten på greenene til neste
sesong. Hull 6 og 7 vil stå ferdig sommeren
1959. Golfentusiasten skriver om hull 6:
”Banekomiteens formann Torolf Smedvig
har anlagt to utspekulerte bunkers (regner
med at baneformann Østbø også hadde
et par fingrer med) som flankerer den smale
åpning til greenen. Her gjelder det å ha
tabbeforsikringen i orden dersom en tar for
lite sand i et eksplosjonsslag. Vinduene i
huset over veien er sikkert ikke splintsikkert!”

220 medlemmer
   Årsmøtet for 1958 fant sted 10. mars
1959. Medlemstallet var nå oppe i 220.
Herav var 117 hovedmedlemmer, 52 ekte-
feller, 18 juniorer og 33 livsvarige utenbys
medlemmer. Nettotilvekst i 1958 var på
22 (5 ut og 27 inn).
   Direktør Steinar Dahle var på plass i
styret som sekretær, ellers var det de samme
gamle gutta som styrte klubben:
Reidar Helliesen, Chr. W. Bjelland, Torolf
Smedvig, Arnbjørn Lærdal, Trygve Orre,
R. A. Lorentzen og Alf Gowart-Olsen.
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KJENNER DE GOLF?

Det er ikke uten grunn at golf verden over er
blitt en uhyre populær sport - ja faktisk en
folkesport.
Vår klubb har anlagt en herlig bane ute ved
  Stokkavatnet, og her vil det i dagene 14. og
    15. juni bli arrangert en konkurranse mellom
      de beste spillerne fra hver av landets
        golfklubber.
         Kom ut og spasér langs veiene i vårt
          anlegg og se hva golf er.
           Lørdag den 14. juni begynner spillet,
          første runde kl 9.  Annen runde kl 14,
           og søndag den 15. kl 10.
          - Adgang til banene er gratis.
                                   Hjertelig velkommen!STAVANGER GOLFKLUBB

Stavanger Golfklubb
inviterte i forbindelse
med Golfuken alle
Stavangers innbyggere
ut til Stokkavatnet for
å bli bedre kjent med
den nye “folkesporten”.

”Plagsomme barn i roughen”
Sent på året 1958 fikk Golfentusiasten et langt,
hissig leserbrev fra en golfspiller som kalte seg
FR. Foranledningen var en sesong der bane-
området hele sommeren hadde myldret med
unger. Over alt dukket de hodene opp. Inn-
senderen vil ha organiserte caddies, og forbudt
område for resten av ungene. Dessuten bør
golfklubben i god tid før neste sesong annonsere
i dagspressen at ”klubbens medlemmer fraskriver
seg ethvert ansvar i fall en ulykke inntreffer.”

”Forsiktig med
røykingen!”
Dugnadsarbeidet ble
forlenget til ut april,
og alle medlemmer
ble oppfordret til å
stille på dugnadene.
Spesielt lørdag og
søndag. Det var tyde-
ligvis en tørr vår, for
banekomiteen fant
det betimelig å minne
medlemmene om å
være meget forsiktig
med røykingen der
ute …

En liten “pust” bakken i smaker godt .
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   Tradisjonen tilsa at formann Reidar
Helliesen åpnet sesongen med å pegge
opp, og slå ut en ball fra 1. tee.
   Sportskomiteen gjør medlemmene opp-
merksom på at Nord/Syd-pokalen Bergen/
Stavanger er terminfestet til slutten av mai,
og at alle som ønsker å komme i betrakt-
ning må levere minst to scorekort fram til
uttak. (Vi vant herrematchen 6-3, men
ble grisebanket i dameklassen med 0,5
mot 5,5).  I starten av mai merker vi oss
at trioen Mosse Orre, Rigmor Hamre og
Randi Gowart-Olsen fortsetter sine harde
fighter, og at junioren Svein Knutsen fort-
satt ikke har ”tatt av”, 114 slag brukte han
rundt banen 21. mai.
   Under Golfuken og NM i Trondheim
ble ideen til en helt ny turnering født.
Ingen klubber hadde noen individuell
turnering åpen for alle klubber.

Canners Cup så dagens lys. Interessen fra
Bergen og Oslo var formidabel. Heldigvis
kom det en rekke forfall siste uken. Likevel
dukket 24 tilreisende herrer og 7 damer
opp til tidenes første Canners. Totalt deltok
hele 52 spillere, 14 av dem damer.
   Suksessen var et faktum. Unge Svein
Knutsen gikk helt til topps fra sitt hcp 18
(54 poeng over 36 hull). Vertene tok ellers
de fire første plasseringene, og lot ikke
høfligheten gå til hodet på seg.
   Oslos Jan Nyquist deklamerte følgende
dikt til golfenkenes trøst under festen
lørdag kveld:

Den grønne enke

En gryende vårdag han gikk gjennom stuen
Med ”bag” over akselen,
Han svinget med hatten og ropte til fruen
”Jeg formoder du merker at våren kommer,
– forresten, adjø – og riktig god sommer!”

Der ”enken” satt i sin dypeste nød,
Det var vår, det var varmt,
Og han ofret sin glød,
Ikke på henne, – den gode Rolf,*
Og ikke på elskerinner og vin,
Men på Golf.

Sommeren gikk, det ble høst, det ble sne,
Det ble tungt å slå, og ballene se.
Så vendte han hjem til sin hulde viv
Som satt der lett sår,
Og han sagde kort:”For en herlig sport –
om det bare nu snart ble vår.”

Bjørnstjerne Jukki

* eneste som rimer på golf

Canners Cup ble født
Solid dugnadsinnsats gjorde at styret bestemte seg for sesongåpning
allerede lørdag 25. april denne sesongen. En blyantnedtegning i margen
på Sportskomiteens rapport for året forteller det meste om hvordan den
rekordtidlige, optimistiske åpningen gikk: ”Åpning kl. 15.15, stiv kuling
– regn!” Uansett, sesongen var i gang.
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Mosse Orre - en hard fighter

En meget ung
Svein Knutsen vinner
Canners med stort
talent, flott sving og
tennissko.
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Etterlyste ”Golfentusiasten”
   Tidlig i 1959 gikk Kjell Øverland til det
skritt å etterlyse seks eksemplarer av
”Golfentusiasten”. Redaksjonen satt igjen
med ett eneste eksemplar av det historiske
nummeret, og nå var det kommet flere
forespørsler om innbundne, fullstendige
årganger. ”Vennligst se etter om De har et
eksemplar av nr.1/1956 liggende i hyllen og
send det til postboks 43, Stavanger,” skrev
Øverland i april-nummeret. Klubbens egne
arkiver kan tyde på at han lyktes

Torolf skjemte dem bort
   Under generalforsamlingen i mars
bemerket referent Kjell Øverland tørt at
”det er i grunnen typisk for hvorledes med-
lemmene etter hvert har vennet seg til Torolf
Smedvigs tusenkunstnerier for å greie alle
vanskeligheter, at en godbit som innlagt vann
i klubbhuset og vanningsanlegg på green 1,
2, 7 og 8, ikke avstedkom verken applaus
eller bemerkninger …”

Tøff NM-start for Rigmor
   Våre beste golfere prøvde seg i NM dette
året. I Trondheim møtte både Torolf
Smedvig og Trygve Hamre overmakten i
første match. Rigmor Hamre (bildet
under) fikk w.o. til 2. runde, der hun
møtte Kari Wiig (som slo Randi Gowart-
Olsen 7/5 i 1. runde). Rigmor møtte
overmakten også hun, og tapte 10/8 (!).
Stortalentet Anniken Bruusgaard knuste
for øvrig Ellen Kongsli 10/8 i finalen.

Skralt på 19. hull
   Årsmøtereferatet fra mars 1959 harselerer
grovt med vår puritanske holdning til det
som i resten av verden pleier å skje på
”19. hull”. Igjen er det Kjell Øverland
som fører pennen:
”Med dusj i huset slipper man å haste hjem
for å få svetten av seg, men kan ta det litt
med ro på det 19. hull. Well, med Solo, Sisu
og Coca Cola som det 19. hulls fornemste
attraksjoner skal det vel godt gjøres å skape
noe miljø etc. etc. … de fjollete barnepike-
paragrafer vi ennå drasser med her til lands.”

Kjenner vi denne gjengen rett, så ordnet
det seg nok!
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The old 19th
- can’t beat it

Sam Sneads utrolige 59-runde
Legenden Sam Snead spilte dette året en runde med 8 bogeys (datidens
par), 9 birdies og én eagle. Totalt 59 slag. Dermed var han førstemann til
å bryte PGA-rekorden på 60 slag som han selv hadde sammen med seks
andre. Snead ble ved anledningen sitert på følgende: (som vi garantert kan
ha nytte av den dag i dag) ”

All tournaments are won or lost with a putter.
Concentration counts double when you are putting.
You’ve two things to think about: how hard to hit
the ball and what line of direction to hit it on.
Only you can’t think about both at once. I try to get
round this by thinking about each one separately.
First I think about the direction. I set the face of
the putter on it, then try to put it out of my mind.
When I strike the ball I’m thinking about one thing:
speed” (sa Snead.)

Banens første
”hole-in-one”
Ikke i 1956, ikke i 1957,
ikke i 1958, men i 1959
lyktes det som alle ventet
på: Nils Hallanger satte
ballen rett i koppen på
hull 8 (dagens hull 10).
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Banen får nye hull
Sesongåpning lørdag 30. april. Formann Torolf Smedvig drivet ut.
”Et eksplosivt slag,” kunne Golfentusiasten fortelle. Inne i jærhuset var
arbeidet i gang. Huskomiteens utrettelige ildsjel Alf Gowart-Olsen ledet
prosjektet med dusj, toaletter og nye garderober.
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   Årets oppfølger av 1959-sesongens
største suksess, Canners Cup, er lagt til
helgen 9. og 10. oktober (ikke tre dagers
turnering som planlagt året før). Styret
håper at tidspunktet vil passe bra ”for golfens
elite – både i spillet og udi selskapeligheden,”
som det het i årsmeldingen for 1959.
   Sportslig begynner ting å se velkjente ut.
Medalkonkurransene starter 12. mai og
går nå hver torsdag ut september. Ellers
er kjenninger som Nord/Syd (i Bergen),
Patric Conrads vandretrofé, Golfuken
(Borregaard), Clarkson Cup og Klubb-
mesterskapet på listene.

   Sportslig starter sesongen slik mange
forventet. Svein Knutsen, Trygve Hamre
og Kjell Øverland dominerer slagkonkur-
ransene i mai. Torolf Smedvig har mange
jern i ilden, og mangler tydelig kamp-
trening. De beste er nå nede på 12 og 13
i hcp (Hamre, Smedvig og Øverland).
Blant damene er det Rigmor Hamre som
har forbedret seg mest. Hun er denne
våren nede på hcp 19. Torolf Smedvig stjal
showet siste dag under Golfuken med
39 poeng fra hcp 13 (m/stiv nakke!).
Det var for tidlig å avskrive Torolf …

Området foran klubb-
huset og 1. tee har
gjennomgått en stor for-
vandling siden klubbens
første år. Men det
manglet ikke på idyll da
heller, skal man dømme
etter bildet under.
Vi kjenner igjen sentrale
personer som Trygve Orre,
Nora Smedvig, Frithjof
R. Bjelland, Inger Paaske,
Ellen M. Hodne m.fl.
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   Diskusjonene sto høyt om hvordan KM
burde spilles. Dagens ordning med 36
hull slagspill innbød til lusespill, mente
mange (fordi roughen var så vanskelig).
   Etter medfarten i Trondheim-NM året
før, fant ingen av klubbens damer det verd
å ta turen til NM i Bergen. Herrene prøvde
seg, men nådde ikke opp. Ennå ventet vi
på den første lokale golferen som kunne
spise kirsebær. Klubbmesterskapene gikk
til Svein Knutsen (275/54 hull) og Rigmor
Hamre (196/36 hull).

Nye hull på gang
   Etter iherdig dugnadsinnsats, og minst
like iherdig innsats fra banemester Østbø
og hans mannskap, kunne hull 3 og den

nye versjonen av hull 4 åpnes til Canners
dette året.  Torolf Smedvig suser rundt på
traktoren sin sent og tidlig, og allerede nå
snakker han om tre nye hull til neste høst.
Ragnvald Skjærpe har vært i sving med
plogen på 12. og 13. hull, og på 18. hull
er det massiv dugnadsinnsats på gang for
å kunne så i tidlig på våren. ”Kan 18 hull
stå klare allerede i løpet av 1962,” undrer
Kjell Øverland i GE.

Lov å reparere nedslagsmerker
   Lovkomiteen i St. Andrews hadde en
travel tid med alle henvendelsene fra de
nye klubbene rundt om i Skandinavia. En
revisjon av regelverket kom 1.1. 1960. Da
var det fire år siden forrige revisjon. Verd
å merke seg er: Regel 35: Det er nå tillatt
å løfte ballen på green for rengjøring (tidl.
lokal regel som St. Andrews anså som en
uting!). Det blir lov å utbedre nedslagsmerker
på greenen før man putter …
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Annonsene for Bjellands
Hermetikk var ofte å se
i Golfentusiasten og
antyder en kvinnerolle
som kanskje har for-
andret seg siden den
gang? I dag ville
nok mange kvinner la
fiskeboller være fiske-
boller (og mann være
mann) og gått ut for å
spille golf selv.

Sentrale personer sto som arrangører av årets KM.
Fra v. Kjell Øverland, Steinar Dahle, Torolv Smed-
vig, Trygve Orre og Cornelius Middelthon.

Jack Nicklaus dukker opp
En kraftplugg på godt 100 kg og 1,75 meter
knuste alle rekorder under høstens VM for
amatører i Philadelphia. Serien 66-67-68-68
ble verdenskjent. Ikke siden Bobby Jones hadde
verden sett maken til amatør. Jack Nicklaus
var navnet. Nicklaus ble profesjonell i 1961.

Jack Nicklaus

Utsikt fra backtee på
den tidens hull 11.
Teestedet er ikke i bruk
i dag på grunn av faren
for turgåere.
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   Både greener og fairwayer fikk seg et
løft med varme og mye regn. Stadig flere
spillere får registrert hcp, og de beste tar
nye steg framover.
   Kvassest av alle er Svein Knutsen. Vel
nede i hcp 5 får han spille i en internasjonal
72 hullsturnering i København. Der gjør
unge Knutsen det så bra at han blir tatt
ut også til 4-landskampen (vant sin første
match 3-1). Hjemmebanen gjør han unna
på 71 slag midt på sommeren (med lostball
ti cm fra én av greenene). Også Trygve
Hamre imponerer. (75-runde fra hcp 10).

Torstein Rugland slår herrene Knutsen,
Øverland og Hamre på sin vei til å vinne
finalen i Clarkson Cup. På sensommeren
dukker navnet Reidun O. Stensland opp
i finalen i caddy-konkurransen. Det gror
rundt det gamle jærhuset …
   Formann Torolf Smedvig har vært lite
å se på banen denne sommersesongen,
men hans hovedsesong er som Golfentusi-
asten skriver ”på traktor fra november til
april.” I 1962 har NGF tildelt Stavanger
NM. Det blir en passende utfordring for
en klubb som til denne dag ikke har bakket
ut av noe, uansett vanskelighetsgrad.

Lokal spiller i norgestoppen
En slags mellomsesong for formann Torolf Smedvig og hans hær av
ildsjeler. Dugnadsarbeidet pågår fortsatt med stor intensitet, og i løpet
av vinteren og våren vil tre nye hull være opparbeidet og klar til
steinsanking, planering og såing. Mot sommeren hadde klubben planer
om å by på 14, 15 spillbare hull (det ble sommeren 1962, ja.)
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Torolf er stadig å se bak
spakene på traktoren.
Men et lite pust i bakken
og en prat med Harald
Sommerfeldt Schmidt og
Cornelius Middelthon
tar han seg tid til.
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“Age before beauty” i KM
   Ingen lokale spillere hevdet seg i NM
dette året heller. Svein Knutsen var i knall-
form midtsommers, men unggutten måtte
sogar bite i det sure eplet mot rutinerte
Trygve Hamre i klubbmesterskapet over
54 hull slagspill utpå høsten. Torstein
Rugland ble nr. 3. Blant damene var det
jevnt, som vanlig. Inger Paaske holdt unna
med et par slag på duoen Gunvor Dahle
og Rigmor Hamre.

Reidun i shoppen vant golfsett
   Høstens mest prestisjetunge turnering
var R. T. & B (Richard Thomas & Baldwin
Ltd.), over 36 hull stableford med bag/
køllesett som 1. premie. Etter omspill
mellom stødige, formsterke Olav Flatheim
og ”lille Reidun i shoppen”, ble det til
slutt Reidun O. Stensland som vant den
flotte premien. Ryktene ville ha det til at
hun bare hadde ett jern som var hennes
eget. Nå ligger golfbanen for den unge
dames føtter …

Canners Cup for tredje gang
   Det var tydelig at turneringen Canners
Cup hadde funnet sin form. Kjekk stable-
ford for både damer og herrer, fest på

lørdagskvelden og ingen sure miner når
roughen (eller veddemålet) slukte et dusin
baller eller tre. I år tok Mosse Orre
Rogalandspokalen, mens Richard Fell
(britisk marineattache i Oslo) tok seg av
herreklassen fra hcp 2 (!). Trygve Hamre
og Johan Sverdrup forsvarte vår ære
fortreffelig på de neste plassene. Festen
gikk i Atlantic Hall, og Preben Holst’s
seanse i Rederiforeningen sto ikke tilbake
fra sine forgjengere.
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Reidun Stensland gjør
sin entré på premie-
listene.

”Sverdrups antikke jern”
I Oslo var man opptatt av hvor fantastisk Canners Cup egentlig
var. ”De som ennå ikke har satt sine ben i Stavanger, er det nesten
synd på!” Hotell Atlantic blir skamrost, Gamle Stavanger og
Domkirken likeså. Og nå mener Golfentusiastens Oslokorre-
spondent Jan Nyquist det er på tide at Oslospillerne henter
Cannerspokalen til hovedstaden. ”

Med fire antikke jern slo Johan Sverdrup,
en golfer ved sitt mors bryst, oss i fjor.
Fabelaktig godt gjort.”

Klubbmester 1961 - Trygve Hamre
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   Norgesmesterskapet var det mest
prestisjetunge arrangement klubben kunne
få, og dette året var det dags for NM i
Stavanger. Selv om vi ennå ikke hadde en
fullverdig bane med 18 hull, fikk vi tildelt
NM. Selv med ”bare” 34 deltakere var det
en langdryg affære å kåre en norsk mester
etter de reglene som ble brukt. Match over
18 hull og utslagsmetoden fram til finalene,
der menyen var best over 36 hull. Vinnerne
måtte altså gjennom fem runder golf i
løpet av fire dager (9. –12. august).

Kom ikke her med at golf ikke er en tøff
nok sport …
   Svein Knutsen ble regnet som den eneste
lokale deltaker med en viss mulighet til å
nå finalene, men “veteraner” som Torolf
Smedvig, Kjell Øverland og Trygve Hamre
var også med. Blant damene var det rene
vekkelsestilstander, hele sju lokale prøvde
seg. Reidun Stensland hadde blomstret
ytterligere, og slo Oslos ringrev Karna
Poulsson 5/3 i 1. runde. Ellen Margrethe
Hodne, Rigmor Hamre, Tull Rønneberg
og Randi Gowart-Olsen måtte si takk for
denne gang etter første match, mens
Gunvor Dahle slo Mosse Orre 5/3 i det
eneste lokaloppgjøret. Bare Svein Knutsen
”overlevde” på herresiden.
   Svein Knutsen levde opp til de store
forventningene ved å slå vår deltaker på
det skandinaviske felleslaget, Jan Aaseth
på 18. green. At rutinerte John Johansen
ble alt for sterk i finalen (7/6 på det 30.
hullet), får så være. Knutsen hadde for
alvor satt seg selv og byen på golfkartet.
Johansen vant sitt sjuende NM!
   Både Reidun Stensland og Gunvor Dahle
ble for lette mot de beste Oslo-jentene.
Anniken Langaard slo Mette Michelsen
greit 7/6 i finalen, men ble tatt til 19. hull
i sin semifinale av Ellen Kongsli. Det var
Annikens fjerde NM-gevinst.

Ingen suksess for ”Golfsportens
venner”
   Under Golfuken i Bergen 1961 ble det
tatt et initiativ for å skaffe midler til norsk
golf. NGF hadde bestemt at forbundet
ikke hadde økonomi til å sende lag til VM
i golf i Japan 1962, og mange var frustrert

NM for første gang
Banen ble åpnet 6. mai, som var 14 dager etter planen. Årsaken var
rett og slett intensivert dugnadsarbeid (aner vi en myndig formann
Torolf i bakgrunnen her …) Hull 18 er delvis ferdig, green, teested og
et par hundre meter fairway. Hull 15 og 17 er snart klar til isåing.
Hull 16 er bare tre jordhauger og en svær myr, foreløpig.

94

NM-finalistene John
Johansen og vår egen Svein
Knutsen etter endt dyst på
30. hull (12. green).
Johansen tok sitt 7. NM ved
Stavanger Golfklubbs
aller første NM-arrangement.

Men Svein kom sterkt igjen
i Canners Cup som han vant
for 2. gang, 1 poeng foran
Jan Aaseth og hele 4 poeng
foran John Johansen.
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over de kummerlige kår for de beste norske
spillerne. Tanken med “Golfsportens
venner” var å støtte spillere som var kvali-
fisert til å delta internasjonalt, arrangere
samlinger (også for juniors), støtte instruk-
sjon på klubbnivå og hente kjente spillere
til oppvisningskamper ute i klubbene.
Torolf Smedvig var én av stifterne. Etter
ett år var bidraget fra golf-Norge 1000
kroner. Ingen fra Oslo eller Trondheim
var medlemmer. Støtteforeningen lå på
sotteseng …

Droppet VM-turen til Japan
   VM for nasjoner gikk i Japan i 1962,
og det ble tidlig klart at NGFs styre ikke
kunne tenke seg å bruke “en formue” på
å sende trauste norske topper som John
Johansen og Jan Aaseth til The Far East.
Kommende spillere som Svein Knutsen
var det litt tidlig å kaste til ulvene. Som
GE skrev etter avgjørelsen: ” … gamle
Norge med én 18-hullsbane, og noe så
inntektsløst som NGF til å berge økonomien.”
Tidene forandrer seg!

Damene vil inn i LGU
   Karna Poulsson og Ruth Waaler, som
står bak ”Damenes Golf” i medlemsbladet
Golfentusiasten, tar igjen til orde for at
Norge skal søke medlemsskap i Ladies
Golf Union. Danmark er blitt assosiert
medlem i 1962, og Sverige er allerede med.
Norge spilte sin første offisielle dame-
landskamp mot nettopp Danmark i 1961.
NGFs styre og president Johan Horns
holdning er at norsk damegolf ”ennå ikke
er moden for medlemsskap”. I England
blir 18-årige Nadia Steiner tidenes første
kvinne opptatt i PGA. Landets suverene
golfener Anikken Langaard fødte for øvrig
en pike 23. mars dette året.

Godt forberedt til landskamp …
   Laget til Nordisk i Helsingfors ble tatt
ut etter to ukentlige samlinger (i Oslo)
utover forsommeren. Forberedelsene var
svært grundige, bl. a. med ukentlig
gymnastikk, skriver Golfentusiasten i juli-
nummeret. 9-mannslaget besto av åtte

Oslo-spillere (!) + Jan Pettersen fra Borre-
gaard. Det endte likevel i sensasjon. Sverige
ble slått 5/4 etter at Per Heidenreich (18),
Arve Pedersen og Jan Aaseth vant sine
singlematcher. Det ble med blaffet. Finland
slo oss 5,5 mot 3,5, og Danmark hele 7,5
mot 1,5. Svenskene knuste både Finland
og Danmark.

Nye navn dukker opp
   Det er de samme gamle fjesene som
dominerer listene i klubbkonkurransene,
men vi merker oss at duoen Inge Ullestad/
Arne B. Håland tar seg oppover listene.
1962 dukker de opp i finalen av “Caddy-
konkurransen”. (Inge vant 2/1)

49 slag foran nestemann i KM
   Dette var første året med 72 hulls slagspill
i KM. Svein Knutsen var den eneste som
kom ”helskinnet” gjennom maratonløpet,
49 slag foran Trygve Hamre (332 slag
mot 381).
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Vi lar Fredrik Knutsen
(Svein Knutsens far)
med sin tegning av
norgesmester John
Johansen illustrere
spørsmålet om
stor eller liten ball.

Stor eller liten ball?
Diskusjonene gikk høyt rundt den ”store” amerikanske ballen som
var i ferd med å fortrenge den vanlige, engelske 1,62 inches.
De fleste ekspertene anbefalte den store til alt annet enn vindhard
seaside-golf. Begge var godkjent i hele verden. Inntil videre.

Rigmor Hamre vinner
Rogalandspokalen
i Canners.
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   Planen holder med god margin, og
mye tidligere enn noen kunne håpe eller
tro. Dugnadsgjengene og banemannskapet
med banemester Marthon Østbø i spissen,
hadde gjort en utrolig innsats. 10. novem-
ber 1963 kan en stolt Torolf Smedvig åpne
18-hullsbanen. I nesten ti år har ildsjelene
i klubben jobbet med dette i tankene.
   Man har begynt å rydde plass til parke-
ring bak redskapshuset. Planen er å anlegge
puttinggreen, og en gang i framtiden også
drivingrange (men dette er ren fremtids-
musikk, legger Golfentusiasten til). Banen
har 1. prioritet, og det er nok å gjøre.
   Generalforsamlingen på Sjøhusloftet i
Hotell Atlantic trakk 40 medlemmer, styret
ble gjenvalgt og Tore Helliesen tok over
som sekretær etter Steinar Dahle.
Sistnevnte ønsket avløsning etter fire år
i vervet.

Kontingenten ble hevet til 250 kroner for
seniorer (100 for ektefelle). Dyrt eller
billig? Ei folkevogn kostet ca. 14 000
kroner og et svarthvitt fjernsyn ca. 6 000
i 1963.
   Fabrikksjef Olav Flatheim på A/S Denofa
og Lilleborg fabrikker, har gitt klubben
tilgang til ”Blendasalen” for innendørs-
trening. Matter og nett og bånn gass med
pro John Richardson som hyrde.
   Klubbmestere dette året ble Rigmor
Hamre (slo Reidun Stensland 3/1 i fina-
len!), og Svein Knutsen (slo Kjell Øverland
4/3 over 36 hull).

Stavanger på golfkartet
   Svein Knutsen ble tatt ut til EM for
juniors på Bogstad. De beste spillerne var
nede på 74 slag fra backtee. Svein gjorde
det meget bra med 79-77 på sine to første
runder.

18-hullsbanen ble åpnet
Formann Torolf Smedvig blir igjen bare i sjeldne tilfeller sett andre
steder enn på traktoren. Dugnaden har gått helt i blodet på ham og en
hel del andre medlemmer. 16 hull er nå spilleklare, og formannen har
for lengst bestemt seg for at de to siste skal bli spillbare til klubbens andre
NM-arrangement på sensommeren 1964.
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18 hull er et faktum i
1963. Flere år med intens
dugnad har båret frukter.
Men dugnadene er på
ingen måte over. De fort-
setter i årene etter 1963
og er for medlemmene et
kjent begrep også i
jubileumsåret 2006.

Svein Knutsen blir tatt
ut til EM og blir klubb-
mester for andre året
på rad.
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Han vant tre strake singlematcher mot
Tyskland, Frankrike og Sverige. Norge tok
en overraskende 4. plass. Også i EM for
herrer var Svein Knutsen en bankers.
Norge endte her i siste pulje etter svakt
spill i kvalifiseringen, men Svein Knutsen
serverte fire birdies på siste ni andre dag
i flight med Sveriges og Tysklands antatt
beste.

PS! I NM ryker Knutsen ut i kvartfinalen,
mens Reidun Stensland sjokkerte seiers-
vante Oslo-damer ved å ta seg til semi-
finalen, der suverene Anniken Langaard
ble for sterk. Stavanger er virkelig på
golfkartet!

Seks ganger Hole in one
   Etter at Nils Hallanger åpnet ballet i
1959, har følgende klart Hole in one på
klubbens bane: Ketil Rødsæter (1960),
Mosse Orre (1961 og 1962), Fredrik
Knutsen (1961) og Frithjof Bjelland
(1962).

Ansvarsforsikring i klubben
   SGK tegnet dette året en ansvars-
forsikring som skal dekke evt. skade på
person og eiendom påført av klubbens
medlemmer. Også skade på andre med-
lemmer er inkludert. Erstatningen er
begrenset til 300.000 kr på person og
50.000 på eiendeler.
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Skilsmisse på grunn av “åndelig grusomhet”
I USA gikk en domstol i 1962 til det skritt å gi en kvinne rett til
skilsmisse på grunn av “åndelig grusomhet”, som det het i doms-
premissene. Mannen tilbrakte mesteparten av fritiden på golfbanen,
og kom som oftest hjem både påvirket og i ”meget slett lune” …

Jubileumsballer av guttaperka
Kan det være en idé for SGK? Da Cleveland Golf Club arrangerte
sitt 75-års jubileum i 1962, fikk de Dunlop til å lage ”Gutty-
baller” slik de ble laget i 1887. De gamle formene ble gravd fram
fra Dunlop-museet, fylt med varm guttaperka og lagt i kokende
vann. Minutter senere var 1887-ballen gjenskapt … hvordan så
1956-ballen ut?

HOW MANY ROUNDS DID YOU DRINK TODAY?

Bildet er tatt fra bak-
siden av klubbhuset.
Vi ser tydelig “Torolfs
Canyon”, grøften som
skjærer på skrått over det
som pr 2006 er hull 15.
Fairwaybunkerne er for
lengst historie.
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   Etter at det siste hullet ble åpnet i
november året før (nåværende hull 16),
og gjorde 18-hullsbanen komplett, ble det
spilt helt til jul i den milde forvinteren.
Men så begynte formann Torolf å bli utål-
modig. Det var fortsatt mye som skulle
gjøres. Banen ble stengt. Dugnaden måte
få 1. prioritet. På hull 11 og 12 (nåvær-
ende) ble det bygget nye backtees, og ny
stor green ble anlagt på hull 16. Hullet
ble også forlenget med 60 meter (fikk sin
fæle rough som har skremt vannet av de
fleste av oss). Påfylling, drenering, utjev-
ning og kjørbar traktorveg til alle baner.
Det manglet som nevnt ikke på oppgaver.

   På forsesongen reiste også ”caddy-
carhuset” seg på motsatt side av klubb-
huset. Torolf Smedvig skaffet tegninger
fra Sverige, og så gikk dugnadsgjengen og
Marthons bande i gang. Ganske snart sto
det et hus på 136 kvadratmeter, med skap
i dobbel høyde og eget verksted på 26
kvadrat på plassen vi kjenner det i dag.
Samtidig fikk klubben systemlåser i gave.
Nå hadde hvert medlem én nøkkel.
Den passet til klubbhus, trallehus og eget
skap. Genialt.
   På generalforsamlingen (for 1963)
9. mars ble Fritjof R. Bjelland og Colin
Peck nye styremedlemmer etter at
Christian W. Bjelland og R. A. Lorentzen
valgte å tre ut.

Raymond kommer til byen
Vår pro, Mr. John Richardson, som den litt småstive tiltalen var i
formelle sammenhenger, ble denne våren erstattet av 25-årige
Mr. R. A. Lees. Lite visste vel de som tok imot Raymond Lees og kone
ved sesongstart 1964, at den sympatiske unge pro’en fra Dore & Totley
Golf Club i Bradford, Sheffield, først skulle gå ut dørene igjen 40 år
senere …
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Etter nesten 8 år som
“Greenkeeper” og “Pro-
fessional” slår Mr. John
Richardson ut sine siste
golfballer på Stavanger
Golfklubbs bane.
Gjennom disse årene
har han sett en golfbane
langsomt ta form, fra
4 ferdige hull i 1956 til
en fullverdig 18-hulls
bane i 1963.

Hans arvtaker, mr.
Raymond Lees, kommer
i mai 1964 til mer eller
mindre “duket” bord.

Torolf maner atter en gang
til DUGNAD!!!
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   NM gikk i elendig vær, øsende regn og
til dels sterk vind. Vår egen Reidun Stens-
land møtte umulige Anniken Langaard i
finalen og tapte på 30. green (8/6). Svein
Knutsen møtte sterke Jan Aaseth i finalen,
og tapte på siste hull etter tidvis å ha ligget
hele seks ned. Aaseth senket en lang
birdieputt på 18. green for NM-gullet.
Ennå måtte vi vente på vår første mester.

Tore og Reidun i Canners Cup
   ”Vi har lenge ventet på at Tore skal slå
til,” sto det i Golfentusiasten da Tore Helli-
esen gikk til topps i Canners Cup 1964.
Slått var Svein Knutsen (jakter sin tredje
seier) og John Johansen, for å nevne noen.
Reidun Stensland var suveren i Rogalands-
pokalen og Ambassadors Tankard.

Sur skotte sa nei
   Da pro John Richardson pakket kofferten
våren 1964, skrev klubben først kontrakt
med en skotsk pro, Mr. Affleck. Men han
bakket raskt ut igjen, og skrev at han ikke
ville komme. Etter et par sure brev fram

og tilbake til Skottland, endte det hele
med at vi fant Lees’en. Thank God!

Ville ha navn på alle hull
   Golfentusiasten innbød i spaltene hele
landet til å komme med forslag til navn
på banens 18 hull. Det ble neppe noen
stor suksess, ettersom de fortsatt heter
1’en, 2’en, 3’en etc. etc.

Festlig Bergenstur til Nord-Syd
   Den tradisjonelle Nord-Syd-pokalen
gikk denne sesongen med Bergen Golf-
klubb som vertskap. Våre fremste selskaps-
spillere var sjanseløse mot vertene, og tapte
3-6 (damer) og 3.5 – 9.5 (herrer).
Men det var en usedvanlig kjekk tur …
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USA går sin egen vei
Regelmøtet på The Royal and Ancient Golf Club of St. Andrews
endte (flaut nok) i uenighet. Amerikanerne reiste hjem og valgte
sine egne regeltolkninger. Britene valgte blant annet å definere en
ball som stoppet på hullkanten, som stanset etter få sekunder. I USA
lå enkelte spillere og ventet i flere minuter på at ballen skulle vippe
ned i koppen (!). Fortsatt er det straffeslag for å treffe konkurrenters
ball på greenen fra 20 yards utenfor (nå også fra bunkers og andre
hinder). I 1964 blir det lov å jevne ut nedslagsmerker som er reparert
på green.

“Caddiecar”-huset (nåvær-
ende trallehus) reiste seg med
rekordfart våren 1964.

Ingen sure miner fordi om regnet pøste ned under NM.
Reidun Stensland holder paraplyen for Annikken Lan-
gaard som nok en gang ble Norgesmester. Imponerende brosjyre, ”Spill Golf”

Radarparet Alf Thorkildsen og Kjell Øverland sto ikke bare for det
landsomfattende medlemsbladet ”Golfentusiasten”. Våren 1964 kom
duoen ut med brosjyren ”Spill Golf”. I bilder og tekst inviterte de
nye interesserte inn i sporten og klubben på en lettfattelig og samtidig
storslått måte. Brosjyren skulle medlemmene bruke til å rekruttere
flere bysbarn til golfklubben.
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   Mange lokale talenter la litt ekstra i
treningene. SGK var en foregangsklubb
på juniorsiden, og opprettet våren 1964
egen juniorkomité for de 20 juniorene i
klubben. De neste 15 årene skulle tallet

stige med over 100 nye juniorer. Svein
Knutsen hadde tidligere representert oss
på juniorleiren på Rungsted i Danmark.
Dette året reiste Arne Håland (15 år og
hcp 13) nedover. Den nyvalgte presidenten
vår inviterte for øvrig sommeren 1966
hele 22 juniorer fra landets klubber (pluss
to fra Danmark) til samling i Stavanger.

Først ut med juniorene
Torolf Smedvig ble dette året valgt til ny president i NGF (etter Otto
Grieg Tidemand). På samme golfting ble Stavangers forslag om å
arrangere årvisse NM også for juniorer enstemmig vedtatt. En av Torolfs
fanesaker var allerede i boks. Aldersgrensen oppad ble satt til 21 år, og
første mesterskap skulle gå på Bogstad 1966.
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Torolf Smedvig har
i anledning president-
vervet i NGF byttet ut
kjeledress og traktor
med dress og slips.

Trener Raymond Lees
(t.h.) har begynt å bli
varm i trøya, og blir fra
første stund involvert
med instruksjon av
SGKs fremadstormende
juniorer (bilde øverst til
høyre).
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   Årets NM ble en nedtur etter de siste
års bravader på hjemmebane. Reidun
Stensland gikk riktignok til semifinalen,
men tapte klart for unge Vivi Horn (som
igjen tapte klart for Anniken Langaard).
Veteranen John Johansen tok overraskende
sitt 11. mesterskap blant herrene. Svein
Knutsen var ikke med i sluttrundene.
Til gjengjeld var han selvskreven på det
norske EM-laget i Sandwich, England.
Kvalifiseringen gikk dårlig, men Norge
vant over Sveits og Finland i siste pulje
avslutningsvis.
   I Canners Cup gjentar Reidun Stensland
og Tore Helliesen sine seirer fra året før.
Det betød at Rogalandsbanken måtte
spytte i kassen for innkjøp av en ny vandre-
pokal. Reidun satte den første i premiehylla
for godt.
  Norges Golfforbunds generalforsamling
i Trondheim gjorde mer enn å velge Torolf
Smedvig til ny president. 4-landskampen
1966 ble samtidig tildelt Stavanger Golf-
klubb. Etter to NM (1962 og 1964) sto
et nytt stort arrangement for tur.

Flatheim vil bytte yard til meter
   Olav Flatheim (senere mangeårig
sekretær i SGK) skrev dette året et engasjert
innlegg i Golfentusiasten der han tar til
orde for at Oslo og Stavanger må skifte
sitt målesystem fra yards til meter. ”Er det
ikke misforstått hensynsfullhet å benytte et
målesystem som de engelsktalende land selv
holder på å forlate?” spør Flatheim.

Ungdommene stormer fram
   Nå er jo ikke akkurat Svein Knutsen
noen ”gammel mann” i golfsammenheng,
men årets klubbmesterskap viste at en ny
generasjon er på trappene. Inge B. Østbø
tok seg til finalen i KM, og 15-årige Arne
B. Håland til semifinalen. Spillere som
Torolf Smedvig, Kjell Øverland og Trygve
Hamre dominerte ikke resultatlistene like
ofte lenger. Blant damene holdt Reidun
Stensland stand med et nødskrik på 37.
hull for alltid seierssugne Rigmor Hamre.

101

Da Randi skulle demonstrere …
De ti, tolv faste damespillerne i klubben laget sin egen sjarmoffensiv
denne våren. Hver spiller inviterte seks, åtte kjente og ukjente med
seg til klubbhuset. Etter litt drøs, kaffe og kaker bar det ut på banen
for demonstrasjon. Randi Gowart-Olsen tok oppgaven mest alvorlig,
hun satte ballen rett i koppen på hull 10! Slik er golf, jenter.

Olav Flatheim kom med et fornuftig forslag.

Arne B. Håland ble
uttatt til juniorsamling
i Dammark tidligere
dette året, og i klubb-
mesterskapet kom han
like til finalen.

Golfentusiasten
jubilerer
Redaktørene i Golf-
entusiasten skriver i
julenummeret at det
er med takknemlighet, stolthet og glede at de denne sesongen runder
av sine ti første år i arbeidet med å skape entusiasme for golfsporten.
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   Banen åpnet riktignok allerede 1. mai,
men under dugnadsjobbingen dagen før
fant ”Torolfs army” tele rett under topp-
laget flere steder på banen.
   Men på Bogstad klarte Norge seg bra.
Bare Sverige var fortsatt for sterke for vårt
hjemmelag. Vår eneste mannlige toppspiller,
Svein Knutsen, deltok på det norske laget.
   ”Golfuken” gikk første gang i Trond-
heim i 1954. Vi hadde gode tradisjoner i
denne poenglagkampen klubbene imellom.
På Borregaards fine bane ble det i år både
lagseier (357 pts) og individuell seier (Johan
Sverdrup/102 pts).

   På generalforsamlingen på Hotell Atlantic
28. mars, fikk 40 medlemmer høre for-
mann Torolf Smedvig understreke at med-
lemsmassen må økes kraftig for å kunne
holde banen i den stand som kreves.
”I dag er klubben alt for avhengig av gaver
fra enkeltpersoner,” sa Smedvig, som senere
på sommeren tok gjenvalg nok ett år som
NGFs president.

   For Kjell Øverland og Alf Thorkildsen
var det et evig slit å få nok inntekter til å
gi ut Golfentusiasten. Firmaene Smedvig
og Bjelland var tungt inne med støtte-
annonser i hvert eneste nummer, og det
samme var alle medlemmer som hadde
muligheter, privat eller gjennom sine
arbeidsgivere/egne firma.

Frosten ga banen en knekk
Sesongens høydepunkt, 4-landskampen mot Sverige, Danmark og Finland
måtte dessverre flyttes til Bogstad. Selv ikke midt i juli kunne klubben
presentere banen i såpass stand at store arrangementer kunne avvikles
i byen. Årsaken var is og hardfrost (uten snø) til langt utpå våren.
Verken greenene eller fairwayene var presentable før godt utpå høsten.
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Vinnerlaget under Golf-
uken 1966 besto av (fra
v.) Harald Abrahamsen,
Fredrik Knutsen, Carsten
Christensen, Tore
Helliesen, Johan Sverdrup
og Alf Thorkildsen.

Medlemsutvikling 1956–1965

1956 1966-58 -60 -62 -64

250

200

150

100

50

0

Medlemsutviklingen hadde ikke akkurat vært
eksplosiv de 10 første årene. Antall medlemmer
hadde ikke oversteget 250.

Det var stort spenn i annonsene. De kunne variere
fra Bjellands fiskeboller og ketchup til båter og biler
og Scotch whisky.
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Ordningen med at alle klubber la et lite
beløp på medlemsavgiften for å betale
Golfentusiasten, fungerte bare tidvis.
Stadig måtte det purres på klubber som
fant bedre ting å bruke pengene på. Våre
nærmeste golfvenner i Bergen sviktet også
enkelte år. Forbindelser innen shipping
ble ”utnyttet” for alt de var verd.
Golfentusiasten var et prestisjeprosjekt for
klubb og golfgründere.

Johan J. Horn bryter en barriere
   Som første spiller utenfor Oslo, gikk
23-årige Johan J. Horn fra Bergen til topps
i NM herrer. Mesterskapet gikk på 9-
hullsbanen til Vestfold Golfklubb. Horn
jr. gikk også ubeseiret gjennom 4-lands-
kampen som eneste spiller. Suverene
Anniken Langaard tok sitt åttende strake
mesterskap blant damene. Svein Knutsen
deltok ikke i årets NM. Ingen lokale
spillere hevdet seg i tidenes første jr-NM
på Bogstad.

Reidun og Svein holder skansen
   Matchene i klubbmesterskapet viste at
våre antatt beste holder stand når det
gjelder som mest. Selv om Rigmor Hamre
yppet seg hele sesongen, og periodevis
hadde bedre hcp enn Reidun Stensland,
ble finalen over 36 hull i KM et enkelt
bytte for sistnevnte (11/9). At Svein
Knutsen vant herrematchen var ikke
akkurat noen bombe.

Selv om ingen av våre
juniorer hevdet seg under
tidenes første junior NM,
var det skapt grobunn
for et godt juniormiljø.
Her er et knippe juniorer
fra hele landet samlet til
treningskurs i Stavanger,
(trener Ted Ogg i
midten).

Stadig mer penger for toppene
Dette året ble det bestemt at US Open
neste sesong skulle øke pengepremiene
til 175.000 dollar. Det var mer enn de
totale premiene for de 51 første utgavene
av klassikeren (fra 1895 til 1951).
Vinneren får i 1967 hele 30.000 dollar,
som er langt mer enn Lloyd Mangrum
tjente da han toppet pengelistene i USA
i 1951 (26.088 dollar) NB! Gene Sarazen
spilte 31 ganger på rad i US Open (første
gang i 1920), bare fem ganger misset
han cutten.

Fantastisk score på Bogstad
Oslos talentfulle longhitter Per Heiden-
reich satte sammen en ”first nine” ingen
kunne huske maken til på Bogstad under
dette årets nordiske 4-landskamp.
Motstander var Danmarks mester av året,
Hans Stenderup. Etter serien birdie-
birdie-par-par-par-birdie-eagle-birdie og
birdie, sto det 29 på scorekortet.
Sju under par! Stenderup gikk de 11
første hullene på par, og var slått 8/7
på green 11 …

I denne gruppen kjenner
vi igjen Gudveig Østbø
og Berit Håland stående
til venstre, Dagfinn Klov-
ning stående i midten,
mens brødrene Sverre og
Petter Hamre sitter til
venstre foran.
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Siste gang match i NM
For tredje gang på fem år har NGF lagt NM til Stavanger. 16-årige
Erik Dønnestad legger hele feltet av ”forbundsspillere” på rygg, og tar
gullet. Unge Vivi Horn avslutter Anniken Langaards seiersrekke i dame-
klassen (sistnevnte var forhindret fra å delta). Vår egen Reidun Stensland
ryker ut med 3/2 for den senere mesteren, mens Svein Knutsen ryker
3/2 i kvartfinalen for Egil Aarum.
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Torolf Smedvig markerer
sesongåpning med en
flott drive.
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   Vinteren herjet fælt med banen forrige
sesong, men nå var den mild og god. Alle-
rede 15. april kunne formann Smedvig drive
ut åpningsslaget. Ikke før var banen åpnet,
så kom vinteren tilbake. Helt fram til første
konkurransedag 4. mai, var det vind, regn,
snø, hagl og temperaturer nær null. En god
stund ble det derfor spilt på provisoriske
teesteder og delvis til vintergreens. Nye
fjes som Magne Østbø (vant junior-
pokalen i mai) og Dagfinn Klovning dukket
opp på toppen av medallistene dette året.
   President i NGF og klubbformann Torolf
Smedvig rundet 50 år 15. februar. I et
intervju i Golfentusiasten sier han bl. a.
”Skal norsk golf bli en folkesport må vi bygge
langt flere baner, spesielt i Osloområdet.”

Landets eneste lukkede golfklubb, Oustøen
CC, åpnet sine 9 første hull dette året.
Det ble landets sjuende golfanlegg (Oslo,
Trondheim, Bergen, Stavanger, Borregaard,
Vestfold fra før.) Prosjektene rundt
klubbhuset på Revheim står likevel Torolfs
hjerte nærmest. I år er det parkeringsplass
til 40 biler som har prioritet. Tunet foran
klubbhuset blir rensket for biltrafikk.
   Fra 1968 vedtar NGF en prøveordning
som raskt blir permanent: NM som slag-
spill over 72 hull. Forslaget blir først lansert
av redaktørene i Golfentusiasten (som nok
hadde klubben bak seg).
Uansett, Stavanger spiller igjen en viktig
rolle i utviklingen av norsk golfsport.

Vivi Horn (Oslo) -
vinner NM damer etter
fremragende spill.
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   I junior-NM i Trondheim markerer
Dagfinn Klovning seg med respektløst
spill, men uten å nå finaleflighten, og i
klubbmesterskapet er ingen i nærheten av
å rokke Reidun Stensland/Svein Knutsen.
Utfordrerne Rigmor Hamre og Trygve
Hamre er milevis fra å true våre enerne.

Nytt køllesett til Klovning
   Nytt av året var et køllesett (wood 1-2-
3-4) som skulle gå til den som forbedret
sitt hcp mest i løpet av sesongen. Dagfinn
Klovning spilte seg ned fra hcp 16 til hcp
8, og stakk av med køllene foran Magne
Østbø og Randi Gowart-Olsen.

Johan C. Paaske årets
”Old Grand Dad”
   Whisky-firmaet “Old Grand
Dad Bourbon” satset hardt
på markedsføring
gjennom golfklubbene.
Et opp-
slag i
klubb-
huset
fikk
Johan C. Paaske og kone til
å sende inn sine scorekort
(med netto 75 i slagspill) til firmaet. Som
klubbvinner fikk Paaske noe senere en
flott putter montert på hardtreplate. At
han var SGKs eneste deltaker i turneringen
spilte ingen rolle for whiskygutta …

Amerikansk i Canners Cup

   Om det var festen eller nervene er
vanskelig å ha noen formening om nå,
men faktum er at både Jon Tenden (tok
Ambassadors Tankard) og Tore Helliesen
var merkbart blekere på søndagens runde.
Til slutt ble det dobbelt amerikansk ved
Lloyd Brahn og George H. Troxell i
Canners Cup. Reidun Stensland tok sitt
andre napp i Rogalandspokal nr. 2 foran
et kobbel av utfordrere.

Unge Dagfinn Klovning.

Jack Nicklaus
knuser rekorder
I USA har Jack
Nicklaus detronisert
den gamle mester
Arnold Palmer.
I US Open avslutter
han med en 65-runde,
og slår samtidig
Ben Hogans all-time-
record for turneringen.

Det viktigste er

     jo å delta!

I forkant av junior NM er det juniorkurs i Trond-
heim der bl.a. stavangerjentene Berit Håland og
Lisbeth Sverdrup får instruksjon av Ted Ogg.

Tore Helliesen ble slått av
amerikanerne i Canners
1967. Han endte opp
på en 4. plass.
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Canners Cup jubilerer
Igjen satset vi på en relativt tidlig sesongåpning. Første utslag suste ut
lørdag 20. april. NM skulle for første gang spilles som ren slagkonkurranse
over 72 hull (herrer, damer og herrer jr.) For de voksne gikk NM i
starten av august på hovedbanen Bogstad, for juniorene var det Stavanger
som fikk æren av å arrangere det aller første ”slag-NM”. Det gikk like
etter at skolene sluttet 28–30. juni.
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   Nytt av året var at enkelte klubber
arrangerte kvalifisering til NM. Mange av
de beste møttes til en 72-hullsturnering
her i byen, og Svein Knutsen viste at han
i hvert fall ikke hadde svekket sine mulig-
heter til å ta hjem et NM-gull. Med 299
slag slo han antatt sterkere spillere som
Johan J. Horn (303), Petter Dønnestad
(315), Jan Aaseth (317) og Westye Høegh
(318). Vi var store optimister foran ”nye
NM” på Bogstad senere på sommeren.
   Blant flere talentfulle ungdommer var
det Anne Sverdrup og Dagfinn Klovning
som stakk seg mest fram. I NM på hjemme-
bane ble det 4. plasser bak mestrene Vivi
Horn og Yngve Eriksen (blant jentene var
det riktignok bare fire deltakere).

Borregaards stortalent Yngve Eriksen
knuste Dønnestadbrødrene med 20 og 22
slag over 72 hull. Meget sterkt. Klovning
hadde sølvet inne til få hull gjensto, så
kom nervene …
   Våre to fremste spillere, Reidun Stensland
og Svein Knutsen reiste til Bogstad med
ambisjoner om å henge med i toppen. Begge
ble skuffet. Reidun ledet etter 18 hull (81-
runde), men endte på 5. plass 26 slag bak
junioren Bebban Bjørge til slutt. Svein spilte
maskinmessig 78-80-79-81, men i det
jevne feltet ble det 9. plass ti slag bak Per
Heidenreich (som slo Westye Høegh og
Jan Aaseth i omspill). Begge de sistnevnte
var ”milevis” bak vår beste i kvaliken midt-
sommers. Men det var på hjemmebane.

SGKs Dagfinn Klovning
(t.h.) er spent når Yngve
Eriksen, Borregaard,
driver ut  på vannhullet
nr. 4 under Junior-NM.
Golfpresident Arild
Wahlstrøm (t.v.) følger
med de unge talentene.
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Juniorene på Vestfold-tur
   Tre av våre juniorer reiste i slutten av
juni til Vestfold på treningsleir. Christian
Paaske, Petter Hamre og Steinar Fløisvik
(tidligere formann og klubbens daglige
leder i jubileumsåret). Sistnevnte stakk
like godt av med pokal og gavekort etter
å ha gått seks slag under hcp i den innlagte
18-hulls slagspillturneringen.

Henrik Paaske slo Klovning i KM
   Svein Knutsen (som på slutten av året
fikk forbundshandicap 3) tok nok en gang
en suveren seier i klubbmesterskapet, 30
slag foran Dagfinn Klovning (som igjen
var 11 slag foran Tore Helliesen).
Men i juniorenes oppgjør over 36 hull
klarte Henrik Paaske å slå megafavoritten
Klovning i playoff etter at begge endte på
sterke 162 slag.

… og Sigrun Øverland slo
Stensland
   Sensasjonene kom tett i dette årets
klubbmesterskap. Over 54 hull uten hcp
klarte Sigrun Øverland å knipe seg slaget
foran Reidun Stensland. Blant de yngste
gjorde Gudveig Østbø kort prosess med
omtalte Anne Sverdrup (over 36 hull).
Det var ikke favorittenes år i KM.

Canners Cup jubilerer

   Hele 70 spillere, mange fra Oslo, Bergen
og utlandet, møttes i starten av oktober
til den tiende utgaven av Canners Cup.
Under en ”belevet aften” i Det Stavanger-
ske Klubselskap, på folkemunne kalt
”Klubben”, ble tre utenbys deltakere tildelt
10-årsmedaljen. Unge Inge B. Østbø slo
veteranene, og Ellen M. Hodne holdt
unna for en godt spurtende Reidun
Stensland (vant Ambassadors Tankard)
i kampen om Rogalandspokalen.

Det var ikke bare golf
som sto på programmet.
Guttene fikk være med
på båttur og bivåne en
seilas i skjærgården.
På bildet ser vi Petter
Hamre (helt til venste)
ved siden av Steinar
Fløisvik.

Inge B. Østbø vinner
Canners Cup og Ellen
Hodne stikker av med
Rogalandspokalen i en
fullpakket jubileums-
turnering.
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   Johan Sverdrup og Alf Thorkildsen
ble valgt inn i styret (som i samme slengen
ble utvidet med to medlemmer under
forutsetning av at neste års generalfor-
samling godkjente endringen i vedtektene.)
   Golfuken gikk i Stavanger denne sesongen,
og vertskapet var uforskammet nok til å
vinne klubbkonkurransene både for damer
og herrer. Men sløvheten herjet i golf-
Norge. Trondheim stilte verken dame-
eller herrelag, og Bergen mønstret bare
herrelag. Også redaktørene i Golf-
entusiasten beklaget seg: ”d’klubber Bergen,
Borregaard, Trondheim og Vestfold bør sørge
for en spesiell kontaktmann som kan bidra
med stoff og billeder, slik at vi kan gi et mest

mulig korrekt billede av norsk golf. Vennligst
gjør noe snarest!”
   Reidun Stensland ble tidlig i sesongen
tatt ut på landslaget til EM i Sverige.
Dagfinn Klovning fikk plass på junior-
landslaget. Anne Sverdrup, Jan Chr. Vika
og Rolf Bellesen var på juniorleiren i
Bergen. Årets NM ble flyttet fra Trond-
heim til Bogstad. Våre beste klarte 4. og
5. plass (Reidun og Svein). Blant herrene
var det rekordjevnt. Vinneren Per Heiden-
reich brukte 307 slag, mens Svein Knutsen
kom inn på 310. Bebban Bjørge var suve-
ren blant damene (236 slag, 25 slag foran
nærmeste konkurrent). Klubbmestere?
Som vanlig.

Medlemmer sårt savnet
Sesongen kom noe sent i gang også i Stavanger dette året. Generalfors-
amlingen for 1968 ble avholdt på Hotell Atlantic onsdag 9. april under
ledelse av formann Torolf Smedvig. Om klubbens regnskap står det
følgende klare melding i referatet: ”Tallene viser tydelig og klart at
klubben må få adskillige nye medlemmer for å oppnå balanse.” Regnskapet
ble likevel godkjent.
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Mette Bjørum (Oslo) er
den første damen som
har møtt på Golftinget.

Åpning av ny sesong ved
formann Torolf Smedvig.
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Ridder av St. Olav
Skipsreder Torolf Smedvig
ble dette året utnevnt til
ridder av 1. klasse for sam-
funnsnyttig virke. Golf-
entusiasten gratulerte
hjerteligst og takket for
at det å bygge en golfbane
i Stavanger ble en av de
samfunnsnyttige opp-
gavene Torolf tok på seg.
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Golftinget på Atlantic
   Golftinget fulgte Golfuken, og gikk i
1969 på Hotell Atlantic. Mette Bjørum
møtte som første dame på tinget. Bud-
sjettet for året var på 86.200 kroner, mer
enn dobbelt av året før. Styret vedtok at
ingen klubber automatisk skulle få sende
to deltakere til NM. Nå måtte alle spillere
i NM kvalifisere seg gjennom hcp-systemet.
NGF skulle fastsette øvre hcp-grense år
for år. Ibestad Golfklubb ble tatt opp i
Norges Golfforbund.

Rogalandspokalen til Reidun
   Reidun Stensland slo Bjørg Knutsen på
hcp i kampen om årets Rogalandspokal.
Dermed sto det nå to vandrepokaler i
skapet hjemme hos Reidun. Blant herrene
var det Fredrik Knutsen som overlegent
tok både Canners Cup og Ambassadors
Tankard (sistnevnte foran fru Bjørg!).

”Noe fundamentalt galt hos oss”
   De norske juniorene fikk bank 14–4 av
et dansk lag som slo 20 meter kortere på
drivene, og valgte opp til tre jern lavere
på korthullene enn de norske ”slag-
bjørnene”. Dagfinn Klovning var en positiv
overraskelse (skrev Per Heidenreich).
Samme mann sto for tankene om at noe
var fundamentalt galt i vår golf. ”I Europa
er det voldsomme hoftearbeidet out. De fleste
land forfekter nå en stil der begge bein er
plantet i bakken under hele svingen …”

Stavangerfirkløveret (fra v.)
Rigmor Hamre, Ellen M.
Hodne, Sigrun Øverland
og Inger Paaske vant Golf-
uken. På bildet flankeres
de av av Cornelius Mid-
delthon (t.v.)og golfpresi-
dent Arild Wahlstrøm (t.h.)

Landskamp i casting på golfbanen
I september ble golfbanen invadert av
lettkledde flue- og slukkastere fra Norge
og Sverige. Banen fikk mye skrøyd etter
arrangementet. Norge vant.

Ingenting i veien med
hoftearbeidet under NM
i casting. Fiskejakke,
vadebukse og -støvler er
byttet ut med et et litt
luftigere antrekk i
septembervarmen.

G
E

G
E



   Baneåpningen med formannens tradi-
sjonelle utslag fant sted 2. mai. Vinteren
var hard for skogen. Mange trær brakk
p.g.a. store snømengder, og storstormen
i september tok også mange trær (det var
slik tynningen av skogen foregikk før i tiden,
Inge!) Utallige skiløpere tok golfbanen i
bruk vinteren 1969/70. Ja, selv skiskolens
800 skolebarn valgte ”oss” i stedet for Gilja
og Madland.
   Sportslige godbiter: Reidun Stensland
og Dagfinn Klovning reiste til Bogstad for
å møte de beste i den tradisjonelle St. Hans-
pokalen. Reidun vant overraskende hele
turneringen med netto 221 slag (brutto

254/54 hull), men selve pokalen fikk hun
ikke med seg. Den gikk til beste Oslo-
spiller … Dagfinn tok 7. plassen i en stjer-
nespekket herreklasse (fra hcp 5). Brutto
310 over 72 hull på Bogstad viser at unge
Klovning er på gang. I junior-NM for damer
tok Gudveig Østbø og Berit Haaland sølv
og bronse (milevis bak Vivi Horn).
   Svein Knutsen viste igjen at han hører
til på landslaget. I NM ble han nr. 3, bare
fire slag bak vinneren Yngve Eriksen.
Dagfinn Klovning ble tatt ut på junior-
landslaget til EM, men var uheldig i
kvalifiseringen (91-runde). Norge klarte
8. plassen (Sverige slo Danmark i finalen).

Vinteren alle snakker om
Generalforsamlingen på Hotell Atlantic 16. mars gjenvalgte Torolf
Smedvig som formann med akklamasjon. Frithjof R. Bjelland gikk ut
av styret, og Cornelius Middelthon overtok som viseformann. Etter sju
år som Hon. Sec. ønsket Tore Helliesen avløsning. Trygve Orre overtok
sekretærfunksjonen. Ellen M. Hodne overtok Kjell Øverlands plass i styret.
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Frithjof R. Bjelland
takker for seg i styret.

Alf Thorkildsen, redak-
tør av Golfentusiasten,
tiltrer NGFs styre i 1970.
Her sammen med tre
andre markante skikkelser
i klubbens historie.
Fra venstre, Per Våland,
Alf Thorkildsen, Harald
Abrahamsen og Fredrik
Knutsen.
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   Hvem som vant klubbmesterskapene?
Gjett én gang (akkurat: Svein Knutsen og
Reidun Stensland)

Kongepokal til NM-vinneren
   For første gang i NGFs historie fikk
forbundet dette året en kongepokal til å
sette opp i NM. Den ble satt opp i herre-
klassen … og Borregaards Yngve Eriksen
har den i premieskapet sitt. Golftinget
dette året foreslo også å starte et offisielt
NM for klubblag (som GE og SGK lenge
har ivret for). NM 1971 ble tildelt
Stavanger Golfklubb.

Alf Thorkildsen inn i NGF-styret
   På generalforsamlingen i NGF i Tøns-
berg ble også Alf Thorkildsen valgt som

nytt styremedlem. NGF endret samtidig
vedtektene slik at presidentens funksjonstid
er maksimalt fire år, og at styremedlemmer
maks kan sitte tre perioder (seks år).

Vi beholdt pokalene i Canners
   Årets Canners Cup gikk i plaskende
overvann, og turneringskomiteen måtte
ty til regelen om dropp uten tap av slag
når ballen ble borte på fairway. Reidun
Stensland (selvsagt) og Kjell Øverland
sørget for at pokalene ble igjen i byen!
GEs Oslo-korrespondent Jan Nyquist
(med ny hockeysving), nærmer seg en
Canners Cup-pokal. Nå ble han nr. 2.

Reidun og Svein ble nok
en gang klubbmestre.
Her på hull 18
(bildet er ikke fra KM).

Helgegreenfee på 50 kroner

Styret bestemte seg for følgende
greenfees i sesongen 1970:

Hverdager 20 kr

Lørdag eller søndag 30 kr

Lørdag og søndag 50 kr

Hele uken              100 kr
Kjell Øverland, her
sammen med sin fru
Sigrun, vant Canners
Cup. Kjell Øverland
var mangeårig redaktør
av Golfentusiasten.

Kongepokalen ble
vunnet av Yngve
Eriksen, Borregaard.
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   Arbeidet med å grøfte, legge og montere
klubbens flotte nye vanningsanlegg er i
full gang. Klubben har støtte fra finans-
rådmann, parksjef, teknisk rådmann og
alle tilhørende utvalg i kommunen for sin
søknad om 42.000 kroner til ny el-kabel
opp til klubbhuset. Den nye pumpa til
vanningsanlegget krever en helt annen
strømtilførsel enn dagens kabel kan gi.
Anlegget til 140.000 kroner er en gave fra
Torolf Smedvig til klubben!
   Sportslig var 1971 et gjennombrudd for
Stavanger Golfklubb i nasjonal sammen-
heng. Svein Knutsen nådde sitt store mål:
Å bli norsk mester i golf. At det skjedde
på hjemmebane la absolutt ingen demper

på gleden. Slått var markante navn som
Erik Dønnestad, Johan J. Horn og Yngve
Eriksen. Reidun Stensland klarte bronse
i dameklassen, mens unge Anne Sverdrup
ble juniormester og nr. 4 i ”de voksnes
NM” på hjemmebane. Blant guttene var
det Henrik Paaske som litt overraskende
gjorde det best. Bronse til Paaske bak
Asbjørn Ramnefjell og 15-årige Ole Chr.
Hammer på Bogstad, var sterkt. Klubben
nådde 1971 en milepæl i sin korte historie.
   NB! At Fredrik Knutsen i tillegg vant
en imponerende seier (82-85-83 på
Bogstad) i seniormesterskapet, under-
streker bare hvilken STOR sportslig sesong
klubben hadde i 1971.

Svein Knutsens store mål
På vårens generalforsamling går Torolf Smedvig av som formann etter
11 år i jobben. Golfentusiasten skriver at han har vært ”den eksploderende
drivkraft både fysisk og økonomisk for å få bygget banen.” Smedvig
fortsatte sitt arbeid i banekomiteen, et arbeid han hadde vært selve
dynamoen for helt siden starten midt på 1950-tallet.
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En stolt Svein Knutsen
med flotte NM-pokaler.
Johan J. Horn, helt til
venstre i bildet, applau-
derer. Han ble denne
gangen slått av unge
Knutsen.
Applauderer gjør også
Fredrik Knutsen (til
høyre for Svein).
Han ble selv uoffisiell
norgesmester (senior)
på Bogstad dette året.

Anne Sverdrup (t.h.)
vant NM for jenter
junior. Her sammen
med ElsieThorkildsen,
også SGK.
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Tore Helliesen i Canners Cup
   Vertene tok heller ikke denne høsten
høflige hensyn i Canners. Tore Helliesen
ledet an et kobbel med hjemmespillere.
Men i dameklassen var debuterende Oslos
Elsa Giørtz suveren vinner foran Reidun
Stensland. Turneringen gikk nå for 13.
året, og var fortsatt ”årets høydepunkt”
for mange …

Underet i Lousanne
   I slutten av juni dette året sto herrelands-
laget for en prestasjon som nesten må
sammenlignes med et annet ”bronselag”.
Våre gutter, Yngve Eriksen (74), Erik
Dønnestad (76), Asbjørn Ramnefjell (77),
Svein Knutsen (80) og Olaf Eie (80),
hadde slått nasjoner som Sveits, England
(vant senere hele EM), Irland og Wales i
kvalifiseringen.
   Senere banket de hjemmelaget Sveits i
en skikkelig thriller før Skottland feide de
norske husmennene av banen med 0–7
(to foursomes og fem singler). Ingen
trodde bronsefinalen mot Spania kom til
å by på spenning. Det vil si, våre gutter
trodde det. Og gjorde det.

Tore Sviland dukker opp
   På listene over ”Månedens Medal” topper
unge Tore Sviland både i juni og i sep-
tember (63 og 66 slag netto). Han ble
medlem i januar dette året. En spiller i
full fart mot golfeliten, skulle det vise seg.

NM samlet en god del
golfinteresserte. Her
på datidens hull 16
(dagens hull 12).
Teestedet har gjennom-
gått store forandringer
siden den gang.

Arnold Palmer viser tenner
Etter å ha gått 14 måneder uten PGA-seier, tok Arnold Palmer to strake i februar/mars dette året.
Jack Nicklaus har allerede vunnet sin niende klassiker, og har nå som eneste spiller vunnet US
Open, Masters, US PGA og British Open to ganger. Palmer har ennå til gode å vinne i US PGA.
Sam Snead er stadig inne blant de 20 beste av og til. Han er snart 60 år …

Nina Tjomsland - nytt
friskt fjes i klubben.
Hun tar 4. plass i
Rogalandspokalen, mens
Tore Helliesen med sin
karakteristiske “high
swing” vinner Canners
Cup (bildet t.v.).

Ole Tjomsland - fore-
caddie under NM.
Hjelmen  vidner om at
en ny tidsepoke –
oljealderen har startet.
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   Medlemsavgift og tilskudd fra Golf-
entusiasten har aldri klart å dekke klubbens
reelle utgifter. Hele tiden har man vært
avhengig av gaver og velvillighet fra
bedrifter og bemidlede enkeltpersoner.

Medlemstallet stiger langsomt
   Denne våren er det totalt 312 med-
lemmer (301 året før). For å lokke til seg
flere medlemmer lanserer en følgende
meget gode tilbud: første sesong kr. 200
(inkl. fem timer med Raymond Lees!), andre
sesong kr. 350 og først tredje sesong hoved-
medlemspris kr. 800.
   Dugnaden som ”banesjef ” Smedvig
brenner sånn for sprer seg fra helgene til
ukedagene. Puttinggreenen ved juniorhuset
blir klar på ettersommeren, rougher blir
ryddet og kanalen renskes opp med grave-
maskin. Og over det hele putrer Torolf
med traktoren …

   Sesongåpningen ble unnagjort mandag
1. mai (det var nok populært!). Formann
Cornelius Middelthon drivet sesongen i
gang.
Sportslig: Svein Knutsen skuffet i lands-
lagsuttakningen på Bogstad i juni, og kom
ikke med på landslaget denne sesongen.
Dagfinn Klovning kvalifiserte seg med
god margin til juniorlandslaget, og avgjorde
en viktig match på siste hullet mot et
sammensatt lag fra Gøteborg (Danmark
trakk seg på kort varsel). Til junior-EM
kom også Henrik Paaske med. Norge
skuffet litt etter en flott åpning, og ble
nr. 8 (Harald Abrahamsen var lagkaptein
for ungguttene). Svein Knutsen var ikke
på hugget i NM, og endte på 18. plass.

Minus for 16. år på rad!
De faste 40 medlemmene møttes mandag 20. mars til generalforsamling
i Mortepumpen på Hotell Atlantic. Selv med strålende sportslige presta-
sjoner forrige sesong, nytt vanningsanlegg for greenene (bekostet av Torolf
Smedvig) og stort pågangsmot, må styret for 16. år på rad notere et
underskudd på driften.
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Påfylling av jord i
fordypninger og huller
samt beskjæring og opp-
rydning i roughen står
på Torolfs agenda
denne vinteren.

Timer med vår unge pro Raymond Lees  (t.h.)blir
brukt som lokkemat for å få flere medlemmer.
Her er han sammen med Oslos trener, Ted Ogg.
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Formann Cornelius
Middelthon åpner
sesongen 1. mai.

G
E

G
E



115

60 tilreisende i Canners
   Det ble nok en suksess for sesongavslut-
ningen ”Canners”. Hele 60 tilreisende fra
Bergen og Oslo satte farge på turneringen.
Våre egne Turid Sevild og Melba Draper
hadde en formidabel kamp om Rogalands-
pokalen. 73 vs. 72 points. Det er ikke dag-
ligdags. Draper fikk Ambassadors Tankard
som trøst (36). I Canners Cup ledet Roar
Seland, men sprakk til 3. plass for godt
spurtende Buddy Shrader og Henning
Stabenfeldt (førstnevnte vant på hcp).
”Premieutdelingen ble dette året tatt på tunet
foran klubbhuset …”(var nedturen begynt?)

Nytt NM-gull til Anne Sverdrup
   Anne Sverdrup tok et nytt NM-gull i
jenteklassen (288 slag/54 hull), og Reidun
Stensland hentet seg nok en bronse i NM
for damer. Både Dagfinn Klovning (303),
Henrik Paaske (306) og Terje Øverland
(317) gjør det bra i junior-NM i Bergen,
men med talenter som Erik Dønnestad,
Per Berge (ble mester!), Svein Oliver Vedaa
og Ole Chr. Hammer å kjempe med, holdt
det bare til 5., 6. og 8. plass. Erik Dønne-
stad tok sin revansj ved å vinne herrenes
NM 19 slag foran Asbjørn Ramnefjell
(og 30 slag foran Per Berge på 8. plass!).

Stavanger Oilmen’s
Golf Tournement
   Dette var året da Oilmen’s for første
gang sto på turneringsplanen. Hvilken
debut! Fest og moro etter amerikansk
mønster (og med voldsom oppslutning
fra oljebransjens ”cowboyer”). Turneringen
ble fort en tradisjon, og la på mange måter
listen for senere års sponsorturneringer av
forskjellige størrelser.

De tre store kniver hardt
I USA dreier det meste seg om ”De tre store”.
Jack Nicklaus, Arnold Palmer og Lee Trevino.
Nicklaus toppet pengelisten med 245.000
dollar, Trevino 231.000 (hadde pause pga.
blindtarmoperasjon) og Palmer 210.000.
Det var første gang golfspillere tjente over
200.000.
Trevino ble kåret til ”Årets Golfer” og ”Årets
Idrettsmann i USA”. Nicklaus ble småsur,
og tok revansj ved å vinne Masters for
4. gang våren 1972 (bare Palmer har greid
det før). Nicklaus vant også US Open før
Lee Trevino stoppet planene om ”Grand
Slam” ved å vinne British Open med ett
slag. Gary Player tok seg av US PGA.

Anne Sverdrup norgesmester Junior for 2. gang

Premieutdeling utenfor
klubbhuset. Roar Seland
tar 3. plassen i Canners.

Arnold Palmer tjente 210 000 dollar
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   Jærhuset står der i all sin prakt, også
i 2006, som et monument over Alf
Gowart-Olsens velvilje og positive bidrag
til golfklubbens fødsel og tidlige historie.
   Klubben hadde i sitt 17. driftsår igjen
et underskudd. Totalt balanserte regnskapet
på 147.395 kroner. Underskuddet var på
8650 kr. Revisjonen noterte følgende: ”Der-
som de store kontingentrestanser var blitt
betalt, ville disse mer enn utligne underskuddet!”
Styret foreslo prompte at bare medlemmer
som hadde betalt sin kontingent før
1. august skulle ha rett til å spille på banen
inneværende sesong. Tore Helliesen over-
tok som formann, og Randi Gowart-Olsen
gikk inn i styret i tillegg til at hun overtok
etter Alf som leder i huskomiteen.
   Medlemstallet steg med ni til 321 (etter
forrige sesongs kampanjer/knalltilbud!) 
   Som tradisjonen tilsier slo den nyvalgte
formann Tore Helliesen (sindig) første
utslag av gårde lørdag 28. april. Selv om
klubben arrangerte NM så sent som i
1971, var det i 1973 klart for et nytt
Stavanger-NM. Våre fremste trente nok
litt ekstra denne våren …

Sportslig: Våre beste kvinnelige golfere,
Reidun Stensland og Anne Sverdrup får
begge tildelt forbundshandicap på 9. Svein
Knutsen holder sitt hcp 1, mens tre spillere
i landet tildeles scratch (Erik Dønnestad,
Petter Dønnestad og Olaf Eie, alle Oslo).
  Svein Knutsen kom sterkt tilbake etter
fjorårets miss i NM, men til tross for sterke
291 slag over 72 hull, var junioren
Alexander Vik, Oslo, umulig å fange.

Hans 285, med avslutning på 70-68 var
ny bestenotering for fire runder i Stavanger.
Dagfinn Klovning var også meget bra (nr.
6 på 301). Reidun Stensland avanserte til
en flott sølvplass (245 slag/Mette Rinde
236).
   Senere tok Harald Abrahamsen (kaptein)
med seg både Dagfinn Klovning og Terje
Øverland på juniorlandslagets oppdrag
utenlands. Anne Sverdrup og Reidun Stens-
land deltok i Skandinavisk på Bogstad, og
17-årige Anne tapte på 19. hull for en av
de gode svenskene etter å ha ligget 3 ned
med 3 hull igjen. Reidun tapte i kvartfina-
len. Johan J Horn laget sensasjon ved å
vinne hele greia på herresiden. Erik Dønne-
stad vant den innlagte ”longest drive”.

Tore Helliesen ny formann
Generalforsamlingen mandag 26. mars minnet avdøde Alf Gowart-
Olsen, og formann Cornelius Middelthon holdt en kort minnetale over
skipsrederen som var med fra starten av, og som til tross for at han ikke
spilte selv, viste stort engasjement i styret og spesielt som formann i
huskomiteen.
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Klubbhusets “far” Alf
Gowart-Olsen er gått
bort. Fru Randi tar på
seg styre- og komiteverv.

Johan J Horn, Bergen, vinner Skandinavisk.
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   Etter en del klager fra nabolaget, må
klubben innse at noe må skje med utslags-
stedet på hull 7. Olav Flatheim lanserer
forslaget om å trekke teestedet inn i skogen
mot bebyggelsen, og å spille hull 7 som
en dogleg høyre (utslag mot trerekken
mellom hull 6 og 7). Smedvigs army starter
arbeidet til vinteren.

Golfforbundet rundet 25 år
   Sesongen 1973 markerte Golfforbundets
25 første år. ”Man vil ikke akkurat slå på
stortrommen for disse 25 år ..,” skriver Golf-
entusiastens redaktør Alf Thorkildsen om
hendelsen som i sesongen ble feiret med
en enkel middag under Golfuken i Bergen.
(Oslo Golfklubb ble stiftet allerede i 1924.)
Senere på året blir Johan Horn og Torolf
Smedvig utnevnt til nye æresmedlemmer
i NGF.

Trøstesløst på damesiden
   NGFs første 25 år har ikke ført til noen
oppblomstring på damesiden. Dette året
skrev forbundsstyret følgende om mulig-
hetene til å stille lag i EM for damer:
”Forutsetningen er at vi kan stille et kvalifisert
lag. Den muligheten må nå anses som bort-
falt, da én av de aktuelle spillerne har meldt
seg passiv og en annen skal avslutte eksamen
artium som privatist …” Utvalget var skralt.
Vår egen juniormester, Anne Sverdrup,
hadde to konkurrenter til tittelen i løpet
av sine to mesterskap (!)

Nesten 100 deltakere i Canners
   Ypperlig vær og en fortreffelig bane var
rammen rundt den 15. utgave av Canners.
36 damer og 61 herrer var på plass, største-
parten tilreisende fra Oslo, Bergen, Vest-
fold og Skottland. Mosse Orre tok seg av
Rogalandspokalen, mens gjestende Kåre
Kittelsen etter to ganger 34 points og
hcp 4 måtte se seg slått av Buddy Shrader
(hcp 2). Sistnevnte tok seg også av
Ambassadors Tankard med 35 points
lørdag.

Juniorlandslaget 1973.
Fra venstre: Ole Chr.
Hammer, Harald
Abrahamsen (kaptein),
Terje Øverland, Dagfinn
Klovning, Per Berge og
Svein Oliver Vedaa.

Johnny Miller dukker opp
Først ble han kåret til ”Best dressed Rookie of
the year”, men det skal selvsagt mer enn klær til
for å vippe navn som Jack Nicklaus, Arnold
Palmer, Lee Trevino og Gary Player av tronen.
Etter en sisterunde på 63 slag står unge Miller
igjen alene på toppen av listene i US Open.
Ingen har tidligere klart en 63-runde i en av
klassikerne.

Pokalene gikk til Mosse
Orre og Buddy Shrader
i Canners.
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   Buddy Shrader var hentet fra ”Oilmens-
komiteen”. Svein Knutsen og Terje Øver-
land fikk ansvar for juniorkomiteen, som
nå ble dratt i gang på nytt.
   Carsten Christensen ble behørig hyllet
for sin store innsats for klubben.
”Selv om han til tider spiller utmerket golf,
er hans beste redskaper spade, hakke og
kompressor,” het det.

Sportslig: Svein Knutsen og Dagfinn
Klovning får begge tildelt hcp 2 av NGF.
(Seks spillere har scratch eller hcp 1. Bare
to damer har forbundshcp: Mette Rinde
(5) og Vivi Marstrand (9). Det er labert
på kvinnesiden …)
   Tore Chr. Sviland fikk være med et sterkt
norsk juniorlag til EM i Finland. Etter en
knallstart endte Norge som nr. 6 etter slag-
runden. Tore havnet i ”hetluften”, og fikk
avgjørende match både mot Danmark (om
semifinale) og mot Tyskland (om 5. plas-
sen). Dessverre tapte han begge på de to
siste hullene. Lagleder Harald Abrahamsen
mente vi var for ”pysete” i matchene.

Alt for ofte endte jevne oppgjør med
hederlige tap! Fjorårets 18-årige komet
Alexander Vik (som vant jr-NM og NM
1973), ble tatt ut på ”Kontinentlaget” etter
EM. En fin oppmuntring for norsk golf.
   Dagfinn Klovning imponerte med 7. plass
i Oslo GKs internasjonale jubileumsturne-
ring (314 slag). Petter Dønnestad vant (302).
Svein Knutsen havnet i det slagne felt med
324 slag. Var den gamle mester i ferd med
å få konkurranse?
   Årets NM gikk på Bogstad, og dermed
ramlet alle tenkelige golfskjeletter ut av
skapene både på dame- og herresiden. Men
cutten ble satt lavt. Dermed ble søndagens
36 hull av topp kvalitet. Trondheims Vivi
Horn slo hjemmelagets Lilly Gulliksen og
Mette Rinde i en jevn finish. Reidun S.
ble nr. 4. Ingen av våre herrer nådde opp
blant topp 10, dessverre.
I junior-NM tok Tore Chr. Sviland en
sterk 4. plass, mens Marianne Thorsen
gikk på 267 slag/54 hull og sikret seg en
overraskende sølvplass bak Anne-Marie
Giørtz, Oslo.

Nordiske topper i sving
Generalforsamlingen ble avholdt på Atlantic under ledelse av formann
Tore Helliesen. Carsten Christensen, Johan C. Paaske og Trygve Orre
ønsket ikke gjenvalg, og det ga plass til Per Våland og Buddy Shrader
i styret. Alf Thorkildsen og formann Helliesen ble gjenvalgt (begge hadde
også verv i NGF).
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Tore Chr. Sviland (t.h.)
under EM i Finland
sammen med lagleder
Harald Abrahamsen og
Alexander Vik.
Sistnevnte ble tatt ut
til “Kontinentlaget”
etter EM.

Svein Knutsen (øverst)
og Dagfinn Klovning
fikk begge tildelt
forbundshcp 2.
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Nordiske førstedamer i Stavanger
   Denne sommeren fikk vår 18-årige bane
testet seg på sitt hittil mest krevende arran-
gement. Den nordiske 4-landskampen for
damer var lagt til Stavanger. Sverige gikk
helt til topps, men Danmark og Norge
kjempet iltert helt til siste match. Finland
var sjanseløse, og endte uten poeng.
Vi klarte 3–3 mot svenskene, og Reidun
Stensland tok vår seier i single. Flott levert,
Reidun!

Diskusjoner rundt NM
   I 1974 er det fortsatt bare Oslo og
Stavanger som har 18-hullsbane. Vestfold
skal komme i 1976. Mange mener at NM
bør være forbeholdt 18-hullsbanene på
grunn av den store deltakelsen. Einar
Horn går så langt at han sier følgende i
Golfentusiasten: ”NM bør så langt det er
mulig gi plass til dem som ikke har mester-
skapsambisjoner, men er med fordi NM
også er en golffest.” Tidene har forandret
seg, ja.

Norge vant Nordisk på Island
   Norge (Erik Dønnestad, Petter Dønnestad,
Olaf Eie, Johan J Horn, Asbjørn Ramnefjell,
Alexander Vik og kaptein Jan Aaseth) over-
rasket ved å slå Sverige og Danmark med

ni og elleve slag under Nordisk lagmester-
skap på Island (!). Roughen besto av lava,
og Ramnefjell gikk bl. a. ned for telling
under innspillingen etter forsøk på
”klarering fra rough”. Han fikk sin egen
ball i hodet …

Canners Cup stadig populær
39 damer og 76 herrer fant veien til årets
Canners. Reidun Stensland  tok nok en
gang med seg Rogalandspokalen hjem,
mens p.t. oljeborer og gjestespiller i byen,
Per Berge, tok en klar seier i Canners Cup
(og rasket med seg Ambassador Tankard
i samme slengen). Både fest og premieut-
deling i ”Klubben”. Preben Wessel
Tordenskiold Holst tok seg av utdelingene,
i kjent stil (han hadde sluttet med golf
fordi han mistet ballen.)
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”23-årige Monica – fri og ubundet!”
Golfentusiastens redaktør Alf  Thorkildsen
representerte NGF under 4-landskampen, så
kanskje var det medredaktør Kjell Øverland
som var mann for følgende innledning på
intervjuet av regjerende nordiske mester Monica
Andersson: ” … en søt og sjarmerende lærerinne
på 23 – med handicap 5 - fri og ubundet –
unntatt til golfen …”

Stort arrangement der det
gule laget (svenskene)
seiret over det røde
(danskene). Øverst de
norske og finske i lett
blanding. Vår Reidun
(også i rødt) er nr. 3 fra
høyre i øvre rekke.

Asbjørn Ramnefjell
(Oslo) hadde et ublidt
møte med lava-rough på
Island.

Monica Andersson
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   Våre fremste spillere Svein Knutsen
(hcp 1), Dagfinn Klovning (3) og Tore
Chr. Sviland (3) er alle inne på NGFs liste
over forbundshandicap. Reidun Stensland
(9) er igjen med (som én av tre). Per Berge
(1) spiller også oftere og oftere i Stavanger.
   Tidlig i sesongen sjokkerte Johan J. Horn
både norske og nordiske eksperter ved å
vinne Copenhagen Cup på ti under par
over 72 hull. Som storfavoritt kom Horn
til Stavanger for å hente kongepokalen
hjem til Bergen. Den havnet i riktig by,
men NM ble helt og holdent Per Berges. Han slo Ramnefjell og Horn med ni og

ti slag, og tok en suveren seier. Midt i
september spilte han en runde i medal på
67 slag. Da noterte han en 8’er på
hull 16 … Reidun S. (nå) Dirdal tar en
fin 3. plass, mens ungdommene Tore Chr.
Sviland og (noe eldre) Dagfinn Klovning
klarer 6. og 9. plass i den tøffe herreklassen
i NM. Senere i sesongen hadde Klovning
beste enkeltrunde (70)  i ”Oslo Cup”, der
han tok en sterk 3. plass. (Svein Knutsen
må igjen se seg slått …)
   Oslo GK tar dette året initiativ til å
avvikle ”bytteordningen” mellom
Stavanger, Bergen, Trondheim, Oslo og
evt. andre klubber om fritt spill. Sammen
med Oslo innfører vi nå ordinær greenfee
på 50 kr (hverdager) og 60 kr (helligdager).
Samtidig blir det innført en 50 % rabatt
for spillere som er medlemmer av norske
golfklubber tilsluttet NGF.
   Vi var også vertskap for Golfuken, og
var som vanlig uhøflige nok til å feie de
andre klubbene av banen i lagkampen.
Herreklassen ble vunnet med 69 poengs
margin. Damene ble nr. 3 etter Trondheim
og Bergen. Svein Knutsen viste storform
med en runde på én over par.

Ungdommen stormer fram
Alf  Thorkildsen overtar utslaget fra 1. tee etter avgående formann
Tore Helliesen. Førstnevnte har vært med siden starten, og har verv i
NGF og redaktørjobben i Golfentusiasten i tillegg. Det gror godt i
klubben. Mange unge talenter er i sving. Og NM er i Stavanger, igjen.
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Sesongåpning
med ny formann,
Alf Thorkildsen.

Norgesmester Per Berge flankert av Asbjørn
Ramnefjell (t.v.) og Johan J. Horn (t.h.)
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Ramsnes raser rundt
   Svein Knutsen vant jubileumsturne-
ringen i Trondheim (selv med 9’er på 36.
og siste hull). Tore Chr. Sviland ble nr. 2.
Sviland gir nå Knutsen kamp om beste
brutto i turneringene hjemme i Stavanger.
En unggutt ved navn Leif Ramsnes raser
også nedover i hcp (og oppover resultat-
listene …).

Sølv til de beste juniorene
   I en meget tynn jenteklasse tok Marianne
Thorsen nok et NM-sølv bak suverene
Anne-Marie Giørtz. Tore Chr. Sviland
avsluttet formidabelt på 74 slag (bare to
spilte under 80 i sisterunden), men det
var for langt fram til vinneren Hans Eirik
Olav. Plassen på juniorlandslaget var i det
minste sikret – igjen (Norge skuffet med
svak innsats i EM).

Harald Abrahamsens senior-bronse
   Vår eminente veteran Harald Abraham-
sen (som startet med golf i 40-årsalderen),
ledet overraskende over NM-grossist John
Johansen i årets senior-NM (over 55 år).
Men etter 54 hull stableford uten hcp ble
Johansen for sterk. Harald var bare fire
slag bak til slutt. Jan Nyquist tok sølvet.

Reidun og Per i Canners
   53 deltakere kom utenbys fra. Klubbens
egen kvote måtte begrenses. September
var gjennomvåt, og banen ble stengt ti
dager før Canners. Reidun S. Dirdal be-
hersket de vanskelige forholdene best, og
Per Berge satte punktum for en formidabel
sesong ved å vinne klart med 67 poeng
fra hcp 2 (!).

Ingen har spilt bedre golf!”
27-årige Johnny Miller hadde en fantastisk sesong
i 1974. I starten av dette året er han så suveren
at selveste Jack Nicklaus blir sitert på følgende
etter at Miller har smadret feltet med 14 og 9
slag i årets to første PGA-turneringer: ”Ingen har
noensinne spilt så god golf som Miller gjør nå.”
Litt av en attest!

Sagt om kvinneåret

Følgende resolusjon
fulgte det mye om-
talte kvinneåret 1975:

”Women’s faults
are many.
Men have only two:
Everything they say,
And everything
they do.”

2655 aktive golfere i Norge
   Det er i 1975 totalt 8 klubber i landet.
Medlemstallet (inkl. passive medlemmer)
varierer en del, men Oslo rager klart høyest
med sine 1605 medlemmer.
Totalt er det bare 2655 aktive spillere i
Norge ved starten av 1975!

Antall medlemmer i NGF 1975
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Medlemstallet i SGK viser en positiv
tendens i 1974 og -75. Det er i hovedsak
oljearbeiderne fra engelsktalende land som
står for den markante økningen. 104 av
våre 430 medlemmer ved starten av 1975
er damer.

Tore Chr. Sviland (t.v.)
under premieutdelingen
som blir foretatt av vise-
formann Ole Heidenreich.
Dag Opedal, Oslo, kom
på 2. plass.

“You must be mad! Carry you
over the treshold and strain
my back before tomorrows´s
monthly medal !”
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   Klubben nærmet seg ved sesongstart
500 medlemmer, og sa like godt ”ja, takk”
til å arrangere det nordiske lagmesterskapet
for herrer. Banepionærene med Torolf
Smedvig i spissen var stolte av sitt verk.
   Per Selmer takket av som sekretær, og
Olav Flatheim ble engasjert til jobben.
Caddycarhus med juniorrom ble utvidet.
Arbeidet med å opparbeide en drivingrange
på et leiet område ved innkjørselen kom

i gang (åpnet først august 1978). Sentralt
overtok Harald Abrahamsen (med Sigrun
Øverland som personlig vara) etter Alf
Thorkildsen i NGFs styre (Alf var gått ut
på dato).

Sportslig: Mini-jubileumsturneringen over
72 hull (samkjørt med Bjelland Cup) ble
vunnet av Per Berge (301 slag) foran
Dagfinn Klovning (302), Horn (305) og
Ramnefjell (305). Tore Chr. Sviland (308)
og Svein Knutsen (309) hang bra med,
men klubbens ubestridte ener ”fra tidenes
morgen”, Svein Knutsen, har fått litt å bite
i nå …
   Svenskene stilte sine storkanoner under
Nordisk i Stavanger. ”Fadesen” fra Island
året før skulle hevnes. Det klarte svenskene
med glans. Men Norge tok en impone-
rende 2. plass sju slag foran Danmark.
Asbjørn Ramnefjell gikk 139/36 hull, og
toppet den individuelle listen. Vi hadde
fire blant de ni fremste (Per Berge 146,
Petter Dønnestad 147 og Alexander Vik
148). Men med en surmulende Erik
Dønnestad på 167 slag var sølvet det beste
vi kunne klare.
   I NM på Bogstad yppet Leif Ramsnes
seg på førsterunden, men til slutt var det
Svein Knutsen (nr. 9) og Tore Chr. Sviland
(nr. 10) som kom best ut av det. Ingen av
våre damer blant topp 10. Alexander Vik
gjentok sin NM-dobbel dette året, mens
Mette Reuss holdt sikkert unna i damenes
første NM over 72 hull.
NB! At vi har mange lovende juniorer
viste Tor Inge Jacobsen da han slo både
Ramsnes og Sviland i en internasjonal
turnering i Gøteborg.

Over 500 medlemmer
Etter et år med store arrangement som Golfuken og hoved-NM, trodde
kanskje den stadig økende medlemsmassen at det snart var tid for en
”mellomsesong”. Men nei, det hadde formann Alf Thorkildsen og hans
styre ingen planer om. Klubbens 20. sesong var tross alt et slags jubileum.
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Olav Flatheim blir
ny sekretær.

Asbjørn Ramnefjell,
Oslo, best under
Nordisk.

Per Berge vinner mini-
jubileumsturneringen.
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Sterk Leif Ramsnes i jr-NM
   Som nevnt vant dyktige Alexander Vik
både junior og herre-NM dette året.
Juniorene møttes i Stavanger, og vårt 15-
årige stortalent Leif Ramsnes ble tredje
bare tre slag bak Vik (295 mot 298). Slått
var navn som Ole Chr. Hammer, Tore
Chr. Sviland og Dag Opedal. Noe var på
gang … Ramsnes/Sviland deltok senere
på EM-laget som endte sist i Østerrike.

De gamle er fortsatt eldst …
   Årets klubbmesterskap ble en stor triumf
for Svein Knutsen. Etter å ha fått bank
flere ganger forrige sesong av Dagfinn
Klovning, slo han både Klovning og Tore
Chr. Sviland med solide ti slag i KM.

Mange unge i framgang
   Stadig flere ungdommer stormer fram
(og ned). Leif Ramsnes gikk fra hcp 20
til 8, Tor Vika (21 til 11), Tor Inge
Jacobsen (10 til 6), Fred Fredhøi (14 til
6) og Inge Ullestad (10 til 7). Hele 114
personer dukket opp på juniorfesten i
Handelsforeningens lokaler. Golfentusi-
asten  skrev følgende etter festen: ”Hvis
alle de kjekke jentene blir like ivrige med
kølla som de var på dansegulvet, kan det bli
en ny giv i damegolfen …”

Første Vestlandsmesterskap
   Opplegget var bra. Tre herrespillere og
tre juniorer fra hver klubb. Men Svein
Knutsen var den eneste som kunne splitte
Bergen-trioen Johan J. Horn, Per Berge
og Svein O. Vedaa. Og på juniorsiden var
hjemmelagets Nils Totland suveren. Vår
trio Terje Bakka, Tor Vika og Tor Inge
Jacobsen vant likevel 12-6. Totalt vant
Bergen 20-16. Sviland/Klovning mestret
ikke den spesielle Bergensbanen.

Wahlstrøm president i EGU
   Den tidligere NM-vinner og NGF-
administrator, Arild Wahlstrøm, ble vinteren
1975/76 valgt til president i Europeisk
Golf Union (for to år). Utrolig nok.
Norge har nå tre 18-hullsbaner. Svenskene
begynner å nærme seg 200.

Jevnt og folksomt i Canners
   Årets Canners Cup ble rekordjevn. Det
skilte to poeng mellom de fem beste i
dameklassen (Randi Gowart-Olsen vant),
mens vinneren R. Morris hadde ett poeng
ned til et kobbel på seks spillere. Roar
Seland tok seg av Ambassadors Tankard.
110 deltakere. Fest i Klubben.

To sterke Stavanger-
spillere, Tore Chr.
Sviland og Leif Ramsnes.
Begge ble uttatt til EM
i Østerrike dette året.

Ballesteros dukker opp

Nye navn dukket opp på den internasjonale golfhimmelen dette året.
22-årige Jerry Pate kom fra ingen steder til seier i US Open, og i British
Open var spanske Seve Ballesteros nær på å vippe selveste Johnny Miller
av pinnen med offensivt og aggressivt spill siste dag. Han måtte nøye seg
med andreplassen … enn så lenge.

Store penger i damegolfen

Mens Jack Nicklaus spilte inn 266.000, toppet
Judy Rankin pengelisten med 115.000 dollars
på LPGA.. Den australske 24-årigen Jan
Stephenson frisket opp dametouren med en 54-
hulls på 203 slag og en enkeltrunde på 65.
”Jeg skal trene 8 timer hver dag til jeg setter 100
firefots putter på rad,” uttalte Stephenson til
mediene.
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   Like viktig er det å merke seg at SGK
er landets største på juniorsiden (gutter).
Vi har en utmerket rekruttering i områdene
rundt banen vår ved Stokkavatnet.
   Per Våland overtok formannsklubba
etter Alf Thorkildsen. Nina Middelthon
og Nina Tjomsland sørger for en brukbar
kjønnsbalanse i styret.

Sportslig: Nok en gang sto NM herrer og
damer på kjøreplanen for vår klubb. Sensa-
sjonelt tar 16-årige Leif Ramsnes skalpene
til hele den etablerte eliten.  Unge Ramsnes
gikk maskinmessig til verks. Rundene gikk
unna på 73-74-73-74 og en totalscore på
294. Blant damene var Reidun S. Dirdal
(igjen) nr. 4. Lilly Gulliksen hentet seg et
populært mesterskap.

Kongepokal til 16-åring
Året formørkes av at Torolf Smedvig dør tirsdag 26. juli etter en tung
strid med en alvorlig sykdom. En søyle i SGKs korte historie har veltet.
Vi holder vår posisjon som landets største golfklubb utenfor Oslo.
Inngangen til 1977 viser at 535 personer er medlemmer i vår klubb
(Oslo har 1682).
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“Med alle sine gode egen-
skaper ble Torolf Smedvig
et kraftsentrum hos oss.
Alltid vennlig og hyggelig,
og med en særegen evne
til å inngi tillit til at opp-
gavene kunne mestres, selv
om det stundom kunne se
mørkt ut med fremdriften
av banen.
Det er et stort savn for alle
at du er borte. Du var for
hver og en for oss en per-
sonlig venn vi satte stor pris
på å møte og som hadde
vår store beundring
og aktelse.”

Utdrag av Alf Thorkild-
sens minneord om Torolf
i Golfentusiasten.

Nybakt Norgesmester
Leif Ramsnes sammen
med NGFs Jan Aaseth,
(norgesmester i 1961
og 1964).

Det var ingen ting å stille opp mot de solide rundene
til Leif Ramsnes under NM. Her sliter langt mer
erfarne Johan J. Horn med innspillet på 18. green.

† TOROLF SMEDVIG
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   Golfuken i Bergen tok herrene Tore
Helliesen, Harald Abrahamsen, Per Våland
Johan Sverdrup, Kaare Sviland og Johan
C. Paaske seg av (med solid margin til
vertskapet, som normalt vinner disse
lagkampene).
   Tore Chr. Sviland var kvalifisert til
junior-EM for nasjonslag på Bogstad en
måneds tid før NM. Sviland imponerte
med 149/36 hull i kvaliken. Norge tok
en fin 6. plass til slutt. Etter EM-innsatsen
fikk Tore Chr. plass på Europas lag til
kampen mot Storbritannia & Irland senere
på sommeren. Under jr-NM dominerte
også Sviland fullstendig. Ole Chr. Hammer
ble nr. 2 og Leif Ramsnes klarte 3. plassen.
Stavangers Kirsten Jacobsen tok en over-
raskende bronse i jenteklassen son forøvrig
ble vunnet av Ellen M. Vinter med
Marianne Marthinsen på 2. plass

Leif Ramsnes vs. Corey Pavin
   Etter NM-triumfen ble 16-årige Leif
Ramsnes sendt til det uoffisielle VM for
juniors i San Diego. Etter runder på 78-
79-78 manglet det fortsatt tre slag på å
klare cutten. En kuriositet: Leifs årsklasse
ble vunnet av Corey Pavin fra California
med 70-72-74-73.

Cannersfesten til Victoria
   Sesongavslutningen Canners Cup hadde
også i år bra deltakelse (96 stk). Trygve
Hamre snek seg foran Dagfinn Klovning
og Tore Helliesen etter en flott sisteputt.
Trondheims Anne Whist fikk et napp i
Rogalandspokalen, og Tore Helliesen tok
Ambassadors Tankard. Festen var flyttet
fra ”Klubben” til Hotell Victoria.

Golfpresident Jan H.
Benzon (helt til v.)
presenterer vinner-
laget (fra v.):
Kaare Sviland, Johan
C. Paaske, Tore
Helliesen, Johan
Sverdrup, Harald
Abrahamsen og Per
Våland (nyvalgt
formann SGK).

Husker du Laura Baugh?
Damegolfen fikk en ny ”babe” dette året. Selv om
hun endte på 18. plass på pengelisten med lusne
7500 dollar i inntjent, tok hun i 1976 inn nesten
300.000 dollar i reklame/ effekter.
En kalender med bilder av Baugh solgte i 250.000
eksemplarer i Japan – til 5,50 dollar per stykk!

Bing Crosby dør på golfbanen
A great game, fellahs,” skal Bing Crosby ha sagt til sine
medspillere da han falt om og døde på La Moraleja
golfbane i Madrid dette året. Crosby var en god golfer,
og han dukket alltid opp for å spille ”charities” når
formålet var bra nok.

Tom Watson
årets mann
Tom Watson vant
både Masters og
British Open denne
sesongen, og ble
med det årets navn
på herresiden.

Norgesmestrene Tore Chr. Sviland, Stavanger
og Ellen M. Vinter, Oslo.
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   Reidar Helliesen ble utnevnt til æres-
medlem på vårens generalforsamling. Reidar
var klubbens første formann, og én av golf-
klubbens gründere fra tidlig 1950-tall.
Årets prosjekter var ferdiggjøring av dri-
vingrange, automatisering av vanningsan-
legget og utbedring av områdene ved hull
2, 3 og 4, der turgåere og golfere stadig
oftere kommer i nærkontakt. På sikt var
det også planen å forlenge enkelte av hullene.

Sportslig: Våre beste reiste til Santa Ponsa
på Mallorca for å forberede seg til sesongen.
Juniorene Tore Chr. Sviland og Leif Rams-
nes viste tidlig at formen var intakt. Det
samme gjorde Svein Knutsen i den innlagte
4-dagers turneringen. Tore Chr. Sviland
og Leif Ramsnes deltok på EM-laget for
juniors i Spania (Svein Knutsen leder).
Resultatene var nedslående. Vi havnet som
13. nasjon av 14. Bare Holland endte bak
oss. Frankrike slo favorittene Spania og
Sverige.

   I Oslo Cup banket Tore Chr. Sviland
hele den norske eliten (og alt som dukket
opp av svensker med). Sviland omtales nå
som ”den evige junior”, og er kanskje den
største favoritten til årets NM for herrer.
Sesongen har vært et eventyr for 20-årige
Sviland. Han vinner alle steder. Norges-
cupen tar han også. Bare i NM må han se
Erik Dønnestad og Johan J. Horn foran
seg. Leif Ramsnes blir nr. 4, Svein Knutsen
nr. 16 og Tor Inge Jacobsen nr. 20. Reidun
S. Dirdal klarer en fin 5. plass på Bogstad.
Vår trio Tore Chr. Sviland, Per Berge og
Leif Ramsnes sikrer klubben NM-tittelen
under lag-NM i Trondheim. Damelag
klarer vi ikke skrape sammen …
   Drømmetur til World Cup på Hawaii
fikk Sviland i november sammen med
NM-vinner Erik Dønnestad. Nivået var
skyhøyt. USAs ”B-lag” var totalt overlegne
på 564 slag totalt. Norge endte på 41.
plass (av 48 nasjoner) med 640 slag
(Sviland 315/Dønnestad 325).

Sviland i full blomst
Klubbens nye formann, Per Våland, slo sesongen i gang med en optimisme
ingen formann før ham hadde hatt grunn til: Årsaken var de mange
unge golftalentene som hadde dukket opp de to siste sesongene. Men på
jentesiden var antall og nivå på et lavmål. Alt for få hadde Reidun S.
Dirdal som forbilde …
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Mange hadde møtt opp
da formann Per Våland
åpnet sesongen.

Reidar Helliesen,
æresmedlem SGK.

Erik Dønnestad, stor-
spilleren fra Oslo, klarer
å slå Sviland i NM.
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Dusinet fullt av landslagskandidater
   NGF kjørte ut sine lister over landslags-
kandidater tidlig på året. Vi hadde mange
med: Per Berge (hcp 1) (nå SGK), Helge
Dyrdal (3), Dagfinn Klovning (3), Svein
Knutsen (3), Leif Ramsnes (2) og Tore
Chr. Sviland (1). På spinnesiden var det
evigunge Reidun S. Dirdal (8) og Kirsten
Jacobsen (24), mens juniorene Terje Bakka
(6), Tor Inge Jacobsen (5), Helge Johansen
(6) og Tor Vika (5) var ”listet” i tillegg til
våre tre juniorer på herrelisten.

Horn er konge av Copenhagen
   Johan J. Horn gikk nok en gang til topps
i Copenhagen Cup. Dette året holdt han
seg stort sett til mer ”menneskelige scorer”,
men hadde en 66-runde med ni birdies!

Canners Cup jubilerer
   I den 20. utgaven av Canners gikk man
over fra tre dagers turnering til to.
Deltakertallet sank noe (89 stk). Lilly
Gulliksen og Tore Helliesen fikk napp i
pokalene, mens førstnevnte også sikret seg
Ambassadors Tankard. Sverre Johannessen
fikk 20 års gullnål under festen på Victoria.

Norgesmester i juniorklassen Tore Chr. Sviland sammen med nr.2, Dag Opedal
(t.h.) SGK’s Tor Inge Jacobsen i midten.

Nancy Lopez årets kvinnekomet

I USA dukker Nancy Lopez opp som troll av eske.
Hun vinner seks ganger på LPGA, og bakgrunnen er
som tatt ut av manuset for ”The American Dream”.
Familien har alltid vært lutfattig, og faren har selv trent
datteren opp. Som liten fikk hun ikke vaske opp!
”Disse hendene er bare ment for golf,” sa faren.
Lopez har midtveis i sesongen tjent 152.000 dollar,
som er ny sesongrekord – allerede.

Ballesteros satser i USA

Spanjolene holdt seg fram til 1978 i Europa med sine
beste spillere. Men etter å ha banket USA i World Cup
over 72 hull både i 1976 og 1977, ble Seve Ballesteros
fristet til å prøve seg. Bare 21 år gammel vant han like
godt i debuten sin på US PGA helgen før Masters.
Men klassikeren Masters gikk til Gary Player. Han kom
bakfra med sju birdies på siste ni. Vakkert! (ble med
sine 42 år den eldste vinner til nå).

Det var ikke få pokaler Lilly Gulliksen (Oslo) og
Tore Helliesen stakk avgårde med under Canners.
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   Bekymringene foran NM-arrange-
mentet i august var store utpå sommeren,
da skadene etter den harde vinteren ennå
ikke hadde rettet seg til. Mange greener
var under middels. Og da banen endelig
så ut som en NM-bane, begynte værgu-
dene å pøse på med nedbør …
   Den som aldri lot seg påvirke, var Tore
Chr. Sviland. Etter en åpningsrunde på
69 slag, økte han forspranget hver runde
til seiersmarginen var på utrolige 13 slag
ned til Per Berge og Ole Chr. Hammer.
En oppvisning! Purunge Tom Fredriksen
(301) og veteranen Svein Knutsen (301)
delte 4. plassen, mens vinneren fra 1977,
Leif Ramsnes (302) endte som nr. 9 i et
jevnt felt bak suverene Sviland. Reidun S.
Dirdal klarte bronsen.

Sportslig: Eliten var samlet til trening på
Mallorca i starten av april, der våre beste
Sviland/Ramsnes som i fjor markerte seg
som de beste så tidlig i sesongen.
   Åpningsturneringen ”Stavanger Cup”
begynner å vinne fram som sesongens
første elitemønstring. I år var den satt til
19. og 20. mai, og var første runde i
Norgescupen. (Ramnefjell vant. Ramsnes,
Knutsen, Sviland og Tom Fredriksen
nr. 3, nr. 3, nr. 5 og nr. 7. Reidun S. Dirdal
ble toer bak Lilly Gulliksen).
   Elin Malde og Tom Fredriksen ble tatt
ut til Skandinavisk lagmesterskap for yngre
junior (under 18 år) i Ørebro. Sviland skal
til EM herrer i Esbjerg, og Reidun S. Dir-
dal til EM damer i Hermitage, Irland.
Sviland får invitasjon både til det åpne
svenske, og det åpne tyske slagmester-
skapet. (Tore hadde 71-74-76-78 og 19.
plass i Tyskland, og var eneste norske som
klarte seg noenlunde)
   Også hjemme i Stavanger var det vanske-
lig å stoppe Tore Chr. I klubbmesterskapet
falt Leif Ramsnes med ære på 17. green.
Reidun S. Dirdal lekte seg til nok et KM.
Ingen andre damespillere er ennå i
nærheten av den ”gamle kjempe” …

Hard vinter, våt sommer
Formann Per Våland åpnet sesongen med en seremoni til minne om
Torolf Smedvig. Den velkjente ”Smedvigsteinen” ved klubbhuset/1. tee,
ble avduket før Våland sendte første ball av gårde. Harald Abrahamsen
og Cornelius Middelthon ble på generalforsamlingen på Victoria
21. februar tildelt SGKs hedersplankett for ”Innsats for klubbens fremme”.
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Tore Chr. Sviland vinner
NM. Golfpresident Lars
Ø. Lund overrekker po-
kalen. Reidun S. Dirdal
(t.v. bildet øverst) tok
bronsen. Her sammen
med Lilly Gulliksen som
tok gullet.

“Smedvigsteinen” er
plassert ved 1. tee.
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Tore Chr. Sviland hos kong Hassan
   Det var ikke måte på for unge Sviland.
Først av gårde til Hawaii og World Cup
senhøstes (med langvarig besøk hos Karsten
”Ping” Solheim), så av gårde til Royal Golf
Rabat Dar Es Salam på invitasjon fra kong
Hassan II. En monsterbane på over 7000
yards med trær, bunkere og vann i mengde/
variasjon som overgår fantasien. Tore klarte
30. plassen (av 48 deltakere) på 251 slag/54
hull. Mer temperamentsfulle Ole Chr.
Hammer måtte opp i 265 slag. Norge ble
nr. 12 av 16 nasjonslag.

Sviland på Europalaget!
   Det nesten helt ufattbare hendte for andre
gang for supertalentet Tore Chr. Sviland
denne sommeren. Som i 1977 ble han ut-
tatt til å delta på Europas lag (for juniorer
opp til 21 år) som skulle møte Storbritan-
nia og Irland. Hjemmelaget feide Europa
av banene med 12-3 i matchene. Tore spilte
bra, scoret 76-77-74-79 i det påfølgende
individuelle mesterskapet og var én av to
fra kontinentet som klarte cutten. Totalt
ble han nr. 25 av 160 deltakere. Storveis!

Laber interesse for talentkursene
   Verken Stavanger (jenter) eller Trond-
heim (gutter) fikk særlig respons på tre-
ningskursene for de unge spillerne. Svein
Knutsen og Bea Kloster hadde tre egne +
tre fra Kristiansand (ingen fra de fem
andre klubbene). I Trondheim var det tre
spillere utenom klubbens egne sju. Syltynt!

Sterk Stavangerrepresentasjon på Junior EM-laget i Tsjekkoslovakia. Stående
fra.v.: Nils Totland, nonplaying captain Svein Knutsen, Dag Opedal, Eric
Bjerkholt. Foran fra v.: Ragnvald Risan, Tore Chr. Sviland og Leif Ramsnes.

Treningskurset for jenter i Stavanger samlet 6 deltakere. Foran fra v.:
Cecilie Gjøvåg (SGK), Anne Lill Egeland (KGK), Bea Kloster (leder, SGK),
Trine Kloster (SGK) Ann Margreth Helgesen. Bak fra v.: Sigrid Hansen Tangen
(KGK) Svein Knutsen (SGK instruktør), Grete Middelthon (SGK).

Sterkt i Canners! Steinar Fløisvik vinner både
Canners Cup og Ambassadors Tankard, mens
Reidun S. Dirdal tar Rogalandspokalen.
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   Sportslig: Klubben hadde seks spillere
med forbundshandicap da året så dagens
lys: Tore Chr. Sviland (scr.), Leif Ramsnes
(+1), Svein Knutsen (+2), Per Berge (+3),
Tom Fredriksen (+3) og Reidun Dirdal (+7)
   Dobbelseier til Tore Chr. Sviland (292
slag) og Leif Ramsnes (293) i Det åpne
norske på Bogstad var en sterk markering
av klubbens to unge elitespillere. Reidun
Dirdal (327) klarte en fin 3. plass (Anna
Dønnestad var suveren på 306 slag).
    Svein Knutsen var NGFs kaptein for
juniorlaget til EM i Düsseldorf. Leif Rams-
nes og Tom Fredriksen fikk plass på 6-
mannslaget. Leif vant to av tre matcher.
Sammen vant de alle sine foursomes.
De slo blant annet de senere Ryder Cup
spillerne Ronan Rafferty og Philip Walton
1/0.
   I junior-NM i Trondheim måtte Leif
Ramsnes se seg slått av hjemmeklubbens
Ragnvald Risan, men når vinneren gikk
én under par over 72 hull, så er det greit.

… Elin Malde dukket opp i jenteklassen
med en flott 4. plass (266/54).
   I NM gjentok Tore Chr. Sviland seieren
fra 1979, ved å gå 296 på Bogstad. Svein
Knutsen nr. 13 (312). Reidun Dirdal
hentet seg en ny bronse (340, Lilly
Gulliksen vant på 321). Våre tre unge
storspillere Sviland, Ramsnes og Fredriksen
knuste Oslo og Borregaard i lag-NM. En
oppvisning som smakte godt! Damene
våre klarte sølvet bak suverene Oslo.

Flest spillere under 17 år
Ved inngangen til sesongen har klubben 562 medlemmer. De ti klubbene
i NGF har totalt 4529 medlemmer. Vi er landets største klubb når det
gjelder spillere under 17 år (84 gutter og 8 jenter). Oslo er overlegent
størst totalt med sine 1935 medlemmer.
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Anna Dønnestad, Oslo (t.v.) og Reidun S. Dirdal.

Elin Malde - flott 4. plass i jenteklassen i NM!

EM-laget i Düsseldorf
besto av, foran fra v.:
Svein Knudsen (SGK)
kaptein, Leif Ramsnes
(SGK), Erik Bjerkholt
(Oslo), Ragnvald Risan
(Trondheim). Bak fra v.:
Tom Fredriksen (SGK),
Morten Møller Eriksen
og Torolf  Moen,
Borregaard.
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Tom Fredriksen til Skandinavisk
   Sammen med senere velkjente Borre-
gaardnavn som Christian Bjørnstad, Gard
Midtvaage og Per Haugsrud, deltok Tom
Fredriksen i dette årets Skandinaviske
lagmesterskap i Holstebro, Danmark.
Svenskene ble alt for gode (1-8), danskene
slo oss 3-6 (Tom vant både foursome og
single) og finnene klarte dele 4,5 – 4,5.
Neste år er Norge vertskap. Da er målet
å slå både Finland og Danmark.

Tores store triumf
   19–21 september fant en ”lukket” turne-
ring sted i Torino. Nasjonale mestere fra
det foregående år var samlet i Fiats hjemby
for å konkurrere i Tournament of Euro-
pean Champions og der pokalen det ble
spilt om var ”The Fiat Trophy”. Tore Chr.
Sviland som hadde vunnet NM året før,
samt også et nytt NM like før han dro,
viste resten av nasjonsmesterne hvordan
man spilte golf i vinterlandet Norge! Han
kom hjem til Stavanger med pokalen etter
å ha henvist de senere Ryder Cup spillerne,
Gordon Brand jr. og Ronan Rafferty til
de neste plassene. På sin veg mot seieren
satte han óg banerekord.
   Endelig våknet en rekke sovende sports-
redaksjoner rundt om. Tore var med ett
blitt anerkjent som idrettsmann utenfor
det lille golfmiljøet og kunne motta både
Rogaland Idrettskrets’ innsatspokal og
Statens idrettsstipend dette året.

Horn spilte 69-runde i Canners
   Johan J. Horn besøkte oss til en av tid-
enes våteste Canners, i hvert fall lørdagen.
Damene ga seg etter 15 hull, og bare tre
av 74 spillere vippet over 30 poeng (Horn
31). Søndagen opprant med sol og fint vær.
På den tunge banen gikk Horn på 69 slag
(36 poeng/scr.), mens Per Berge presterte
36 poeng med to blanke hull! Mosse Orre
slo Nina Middelthon i en jevn fight om
Rogalandspokalen. Evigunge Jan Nyquist
fikk Ambassadors Tankard for 35 poeng
under ”vannpoloen” lørdag. Festen samlet
65 deltakere. Fortsatt godt liv i Canners!

Golfentusiasten overtatt av NGF
   Både Alf Thorkildsen og Kjell Øverland
ble på generalforsamlingen tildelt NGFs
hederstegn for sin lange og gode innsats
med ”Golfentusiasten”. Nå skulle med-
lemsbladet drives videre av NGF.
   Sekretær Einar Horn overtok redaktør-
ansvaret med følgende ord: ”Det ville være
en grov overdrivelse å si at jeg er en kompetent
redaktør av noe som helst …”
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Alf Thorkildsen (t.v.)
og Kjell Øverland får
velfortjent NGFs
hederstegn.

Johan J. Horn (Bergen)
går en knallrunde på våt
og tung Canners-bane.
Pytt, pytt, nåkken
stakkars regndråper bryr
vel ikkje en virkelig
bergenser seg om!
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   Klubben markerer 25-årsjubileet på
flere måter. NGFs president Birger Wist
skriver i sin omtale på lederplass i jubi-
leumboken: ”Det ville falle for langt å
omtale alle ved navn. Vi nevner likevel
klubbens æresmedlemmer Torolf Smedvig og
Reidar Helliesen – to markante skikkelser i
klubbens historie …”

Sportslig: Stavanger har landets største
junioravdeling på guttesiden, og har de
siste årene fostret enorme talenter som
Tore Chr. Sviland og Leif Ramsnes.

   16-årige Tom Fredriksen lever opp til
tradisjonene: I Stavanger Cup går han banen
på 288 fra backtee, og avviser etablerte
Asbjørn Ramnefjell i sisterunden (ung-
gutten vant for øvrig hele landslagsuttak-
ningen denne forsommeren). Reidun S.
Dirdal var god toer bak suverene Anna
Dønnestad.
   Tore Chr. Sviland og Per Berge deltok
i EM for lag på St. Andrews (Old Course).
Per var bestemann første dag på 76 slag,
mens Tore var best andre dag med 75.
Totalt endte Norge på 13. plass. Det er
verd å merke seg at vi slo Spania i kampen
om den plassen! England slo hjemmelaget
Skottland i finalen.
   I EM for junior på Island var Leif
Ramsnes/Tom Fredriksen sterke på det
norske laget i den avgjørende kampen mot
Tyskland (om 7. plassen). Først vant de
sin foursome, og så hver sin match på
ettermiddagen.

Jubileum i sportens lys
Sesongen ble åpnet 1. mai, en litt kjølig dag. Men frammøtet var stort.
Banen er i god stand etter at bunkerne har fått ny sand fra Trondheim,
og dreneringen er forbedret i mange av dem. Rekrutteringen er bra i
nærområdene til banen, men klubben mangler ennå mye på jevn standard
på damesiden. Lyspunktet er at hele 18 jenter har møtt til ”piketreningen”
denne våren.
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Tore Chr. Sviland på hjemmebanens hull nr 10.
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   Berge/Sviland deltok også på det norske
EM-laget som endte på 13. plass på St.
Andrews. Reidun Dirdal spilte 82-88 for
Norge i EM i Portugal (blir nr. 14 av 15
nasjoner).
   NM i Trondheim går til Ragnvald Risan,
etter at Tore Chr. Sviland pådro seg en trip-
pelbogey rett før innspurten skulle starte.
   Svein Knutsen, Per Berge og Tom Fred-
riksen representerte klubben i European
Club Cup på spanske Aloka Golfklubbs
eventyrlig vanskelige bane. ”I mine 20 år
som golfspiller har jeg aldri opplevd noe i
nærheten,” skrev Svein Knutsen. Våre
dyktige spillere puttet rundt 40 ganger
per runde (nr. 12 av 19 nasjoner).

Junioralderen ned fra 22 til 18 år
   De store golfnasjonene har lenge ønsket
å senke junioralderen fra nåværende 22
år. Britene har allerede innført 18 års
juniorgrense. Stavanger står dette året som
arrangør av Skandinavisk lagmesterskap.
Trolig er det siste gang 19-åringene,
20-åringene, 21-åringene og 22-åringene
ikler seg juniortrøya …

Lagmestere for andre gang på rad
   Med trioen Tore Chr. Sviland, Svein
Knutsen og Tom Fredriksen på laget sikret
SGK seg gullet i lag-NM for andre året
på rad. Hjemmelaget Bergen kjempet
innbitt (Johan J. Horn åpnet bl. a. med
63 slag, fire under banens par), men våre
spillere var sikrest til slutt. Reidun Dirdal

ble beste damespiller individuelt, mens
unge Elin Malde åpnet på 72 slag 1. dag
(fikk 95 på andrerunden!)

Svenskene ”glemte” vandrepokalen!
   I Skandinavisk lagmesterskap tar Norge
en bejublet hjemmeseier i Stavanger med
Elin Malde og Tom Fredriksen på laget.
I avgjørende kamp måtte Finland slås
9-0. Det klarte de!

   Klubben fikk ros for et flott mesterskap,
mens svenskene på banketten flaut nok
måtte bekjenne at de hadde ”glemt” å ta
med seg vandrepokalen de fikk et napp i
året før. Var det mange svensker som
trodde på norsk seier ved avreise, tro?!

Ballesteros tar helt av
Seve Ballesteros har tatt helt av etter at han
vant bl. a. Masters som 23-åring. Denne
sesongen forlanger spanieren ca. 150.000
kroner i startpenger og ca. 40.000 kroner
i tillegg til evt. pengepremier i selve turne-
ringen (det får han i Japan).
Organisasjonen for europeiske golfspillere har satt foten ned, og resultatet
er at Ballesteros har meldt seg ut. Nå blir han strøket på ”moneylisten” og
er uaktuell for Ryder Cup. Det bryr ikke Ballesteros seg om!

Årets mest berømte ”hole-in-one”
Høsten 1981 skjedde det som satte selv Jack Nicklaus
i skyggen noen dager: Prinsesse Diana fikk hole-in-one
under en runde på Troon i Skottland. Hun spilte
sammen med sin svoger prins Edward i en fourball mot
prins Andrew og prinsesse Anne (red. anm.: Prins Andrew
har som kjent senere spilt vår bane under et flåtebesøk i Stavanger).

Tore Chr. Sviland (t.v.)  og Ragnvald Risan

Vinnerene i Lag-NM
(fra v.): Tore Chr.
Sviland, Svein Knutsen
og Tom Fredriksen.

SGKs Elin Malde.
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   Kaare Sviland ble raskt idémaker,
drivkraft, nøkkelperson og byggeleder.
Utover våren 1982 bodde Kaare nærmest
på byggeplassen. Hele tiden opptatt av at
prosjektet skulle ha flyt, uten at kost-
nadene ble større enn de måtte bli. Målet
var nye, hensiktsmessige lokaler i god tid
til landskampen mot Vest-Tyskland og
NM, begge arrangementer i siste halvdel
av august.

   Om finansieringen sa formann Knut
Kloster til avisene: ”Vi har fått 385.000
i tippemidler, en kommunal garanti på
300.000 (søkt som tilskudd), har 400.000
i egenkapital og i tillegg et hus vi skal selge
for ca. 300.000 kr. Totalkostnaden på 1,8
mill. klarer vi å reise med bare 400.000 i
banklån.”

Sportslig: Tore Chr Sviland vant
”Stavanger Cup” foran hele den norske
eliten. Våre øvrige topper markerte seg
sterkt: Svein Knutsen (3), Tom Fredriksen
(5), Leif Ramsnes (6) og Per Berge (6).
Bare ni slag skilte våre fire. Reidun S.
Dirdal spilte 74-78-76-77 og var bare fire
slag bak normalt suverene Anna
Dønnestad. Hadde hun noen gang vært
bedre??
   Tom Fredriksen ble tatt ut både til
Skandinavisk og til EM (jr. og gutter),
mens Elin Malde var én av to jenter i
Skandinavisk. Det gror tross alt litt bak
Reidun S. Dirdal. I jr-NM ble Tom F.
nr. 4 og Leif Ramsnes nr. 6 bak Ragnvald
Risan 286, Per Haugsrud 286 og Gard
Midtvåge 287. Juniorene holder høyt nivå!
Elin Malde scorer 248 og blir nr. 4.
   Etter at Eric Bjerkholt gikk 288 i Åpent
norsk mesterskap på Bogstad (Sviland nr.
9 på 303 slag), fikk Tore Chr. revansj i
NM på hjemmebane etter en spennende
duell. Per Berge tok bronsen. Reidun S.
Dirdal klarte sølvet 17 slag bak umulige
Anna Dønnestad. (Elin Malde nr. 5)
   Leif Ramsnes deltok i World Cup-
kvalifisering i Brussel sammen med
Asbjørn Ramnefjell. Norge ble nr. 9 av
12 nasjoner.

Vi vokste ut av jærhuset …
Jærhuset til Randi og Alf Gowart-Olsen var blitt for lite for en klubb
på over 600 medlemmer. 21. november smalt den første salven med
dynamitt. Nybygget var på gang .
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Tre sterke Stavanger-
spillere, Leif Ramsnes
(t.v.), Tore Chr. Sviland
og Svein Knutsen (t.h.)
sammen med Ragnvald
Risan, Trondheim
(nr. 2 fra høyre)
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Regulering til besvær
   Det skapte en liten tsunami i golfklubben
da Bygningsrådet i Stavanger vedtok å
regulere området langs hull 7 til boliger.
”Vi har satset mye fram mot EM for damer
i 1985. Nytt klubbhus er én av brikkene i
puslespillet. Dersom reguleringen blir stående,
har vi strengt tatt bare 17 hull i 1985,” sa
formann Kloster bestemt. Vi slapp med
skrekken … etter at mange av klubbens
medlemmer jobbet hardt både i korri-
dorene og i avisspaltene i månedene fram
mot den endelige avgjørelsen. Vel blåst!

Reidun utilnærmelig i landskampen
   Klubben var vertskap for landskampen
mot Vest-Tyskland 14. og 15. august.
Tyskerne hadde slått oss knepent på hjem-

mebane i 1980. Nå banket vi dem 10-5
i herreklassen, men tapte knepent 4,5-5,5
med damene. Reidun S. Dirdal vant sine
to singler suverent, og vant også i foursome
8/6 sammen med Anna Dønnestad.

Storspill i junior-EM
   Leif Ramsnes deltok på det norske
juniorlaget som imponerte med 7. plass
og sluttspill under EM. Det norske lagets
ti tellende scores viste 75,7 slag i snitt.
Sjelden har noe norsk landslag spilt så bra
golf. Leif avsluttet med en 73-runde, og
bidro til at vi klarte 7. plass med minste
margin. I matchene taper vi 0-7 for Sverige,
men slår Sveits 4-3 etter at unge Ramsnes
setter en frekk putt fra utenfor greenen
på 19. hull i siste match.

”Full stagnasjon i norsk golf”
   Vår store spiller de siste sesongene, Tore
Chr. Sviland, skriver i Golfentusiasten
nr. 4 1982 leserbrev sammen med Asbjørn
Ramnefjell, der de etterlyser satsingen i
NGF og norsk golf. ”Norge har alt for få
golfbaner (tre 18-hulls). Men uten PR-
aktiviteter blir ingen besluttende myndigheter
påvirket positivt men hensyn til nybygginger.
Norsk golf må satse på PR-fronten!” skriver
de to elitespillerne.

Fomann Knut Kloster engasjerte seg sterkt
i kampen om arealene.

Det var i området til
venstre langs hull nr. 7
kommunen ville tillate
boligbygging i større stil.
Nåværende hull 8 ville
blitt umulig å bygge
hvis planene ikke
hadde blitt stoppet.

Reidun S. Dirdal
storspiller i lands-
kampen mot
Tyskland.SG

K
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   Kaare Sviland ble på årsmøtet i februar
valgt til SGKs tredje æresmedlem. Knut
Kloster ble gjenvalgt til sin fjerde periode
som formann.
   Flere av våre medlemmer tar viktige verv
i NGF. Under Golftinget 15. mars er Svein
Knutsen og Nina Middelthon klubbens
representanter. Knut Kloster blir visepre-
sident, Harald Abrahamsen formann i
appellutvalget, Tore Helliesen medlem av
lovutvalget, Kjell Øverland medlem av
kontrollkomiteen og Alf Thorkildsen
formann i valgkomiteen.
   Halvparten av styret reiste til årets EM
i Brussel for å lære i forkant av EM damer
1985 i Stavanger. ”Vi lærte mye om hva vi
ikke skal gjøre angående innkvartering og
transport,” meldte delegasjonen da de var
vel hjemme igjen.
   Den foreslåtte utbyggingen langs hull 7
ser ut til å koke ned til tre, fire mål i stedet
for 37 mål som foreslått.
   Styret jobber også med planer om å
ansette en greenkeeper i tillegg til de to
ansatte som per dato sørger for vedlikehold
og utbygging ved banen.

Sportslig: Ådne Stensland dukker opp i
NGFs elitegruppe for junior 1983. Leif
Ramsnes og Tore Chr. Sviland er med i
senior, mens Tom Fredriksen (junior) og
Reidun S. Dirdal også er plukket ut i
elitegruppene.
   Stavanger Cup tar 18-årige Tom Fredrik-
sen seg av med seks slags margin. Spesielt
puttingen hans var strålende. Hele eliten
er med, og ungdommer som Per Haugsrud
(tok Åpne Norske), Gard Midtvåge (vant
NM) og Morten Erichsen (vant jr-NM)
kjemper i teten i herreklassen hele

sesongen. (Erichsen var juniormedlem i
SGK før han flyttet østpå og ble NM-
vinner). Reidun S. Dirdal vant dameklas-
sen i Stavanger Cup med minste margin
til klubbens nyinnmeldte May Britt Hedén
(fra Stockholm).
   Både Reidun og Elin Malde ble tatt ut
til EM for lag i Belgia (banen ligger på
slagmarkene for Waterloo sør for Brussel).
Norge klarte 14. plass. Om to år går EM
i Stavanger!
   Junior-NM gikk i Kristiansand, og Elin
Malde knuste feltet med ni slags margin.
Den senere NM-vinneren for damer,
Jannicke Nielsen ble slått med 19 slag.
Elin hadde 79 slag i snitt over 54 hull.
Bra! Tom F., Ådne Stensland og Jone Egeli
endte på 4., 5. og 6. plass.
   I NM på Bogstad var Elin Malde to slag
bak vinneren til sølv. Tom tapte konge-
pokalen i omspill med Borregaards Gard
Midtvåge. Tore Chr. Sviland (8) og Svein
Knutsen (9) var nestbest av våre.
   Elin Malde og Tom Fredriksen reiste til
Internasjonalt belgisk juniormesterskap
sammen med Cathrine Schrøder og Per
Haugsrud. Tom vinner like godt hele
kvalifiseringen på 146 slag, mens Norge
som lag blir nr. 2 bak Sverige. I matchene
gikk det dårligere. Elin endte som nr. 19
av 39 i kvalifiseringen. De ”utslåtte” spilte
om Lancombe Cup mens finalerundene
gikk. Tom gikk en 68-runde (tre under),
men tapte trofeet på svakere siste 9.
   Elin deltok også i Det Åpne Italienske
på høsten. Hun åpnet fint med en 79-
runde, men klarte ikke følge opp. 82 på
2. runden hadde gitt sluttspill. Elin måtte
opp i 85 slag.

Hull 7 og 8 berget
Optimistisk sesongstart søndag 24. april. Dugnadsinnsatsen har vært
upåklagelig, og banekomiteens formann Rolf  E. Sanne takket spesielt
oljeselskapene og juniorene for stor innsats. Kokk er ansatt (ettermiddager
og helg). Nora Smedvig gir klubben fire nummererte kopier av malerier
som henger i klubbhuset på St. Andrews.
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Tom Fredriksen vinner
Stavanger Cup

Elin Malde hadde en
strålende sesong. Her
(t.v.) sammen med Cecile
Dybwad-Olsen og Sigrid
M. Hansen-Tangen
under lag-NM
i Stavanger.

Kaare Sviland ble ny
æresmedlem.
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Nytt handicapsystem
   Denne sesongen kommer desimalene
for fullt inn i handicapsystemet. Både britene
og danskene har praktisert et nytt opplegg
de siste årene. Nytt er det at forslagene
går på at 3/4 hcp i match foreslås endret
til 1/1, og at 3/8 av forskjellen i foresome/
greensome er foreslått endret til 1/2 hcp.
I Stableford er endringen fra 7/8 til 1/1.

Ådne Stensland i Doug Sanders
   Vårt siste stjerneskudd, Ådne Stensland,
ble plukket ut til å representere Norge i
den tradisjonelle Doug Sanders Internati-
onal for gutter. Ådne kjempet lenge om
sølvet bak Sveriges representant, men en
litt svak siste 9 sendte ham ned til bronse
(72 hull og 13 deltakere).

Tore og Tom laget EM-sensasjon
   Tore Chr. Sviland og Tom Fredriksen
deltok på 6-mannslaget til EM i Frankrike.
Norge stilte med et rekordungt lag: Bjerk-
holt, Midtvåge, Risan og Underthun sørget
sammen med våre to for en snittalder på
22 år! Kunne det gå bra? Ungguttene var
fantastiske. For første gang siden 1971
klarte Norge A-sluttspillet (nr. 7 i kvalifise-
ringen). Tom hadde 15 greentreff på siste-
runden, men puttet uvanlig svakt til 79
slag. Dermed måtte Ragnvald Risan og
Tore Chr. Sviland score under par for å
gi Norge plass i A-sluttspillet. Risan var
to over etter tre hull, men snudde på flisa
og avsluttet formidabelt til 69 (tre under).

Tore var tre under etter 15. hull, men tre-
puttet både 16. og 17. green. Rutinert
sikret han seg par på det avsluttende par
5-hullet til enorm norsk jubel på Chantilly.
I sluttspillet tapte vi 3-4 mot Skottland
(Tore vant både i foursome/ single, Tom
tapte i single), 0-7 mot Frankrike og 2-5
for Danmark. Totalt en 8.plass. Sterkt
uansett.

Ragvald Risan ble verdensmester
   Trøndernes gullgutt, 22-årige Ragnvald
Risan, gikk i 1983 helt til topps i VM for
studenter på St. Andrews. Han lå an til å
slette banerekorden i 3. runden (fem under
etter 10. hull), men roet seg til 70 slag.
Sisterunden gikk på 71 slag. Det holdt til
VM-tittel.
En kuriositet: Jack Nicklaus dukket uanmeldt
opp på St. Andrews i helikopteret sitt med
kompisen Seve Ballesteros om bord. De ville
gå en oppvisningsrunde. ”Dere får reise et
annet sted,” sa arrangøren. Nicklaus ble
fly forbannet, skriver Morten Pedersen i
Golfentusiasten.

1,68-ballen fikk overtaket
Amerikanerne tok rotta på britene i spørsmålet
om golfballens diameter skulle være 1,62
(britenes) eller 1,68 tommer (USA).
Fra 1983 er det ”stor ball” som gjelder. Både
blant proffene og amatørene. I alle land.

1,62 1,68

Kanonlaget som spilte
EM i Chantilly (fra v.):
Tore Chr. Sviland, Ragn-
vald Risan,Lars E. Under-
thun, Tom Fredriksen,
Eric Bjerkholt, Gard
Midtvåge, og non play-
ing captain Dag Opedal.

Opprør mot smale
fairways
Lee Trevino og Jack
Nicklaus blåser seg opp fordi
arrangørene av US Open og
British Open lager så smale
fairways at spillerne ikke tør
bruke driveren på mer enn
to, tre, fire hull.
”Klipp ned et bredere belte
med semirough, så får
publikum se friskere spill”
sier de to legendene.
De fikk det som de ville …

Ragnvald Risan.
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   Åpningen gikk bra den. I strålende
vær satte formann Nina Middelthon ballen
i spill. En ny fairwayklipper har allerede
utmerket seg. Dugnadsinnsatsen gjorde
det ikke dette året. Alt ifølge formannens
rapport i Golfentusiasten nr. 2.
   Turgåerne langs Stokkavatnet laget pro-
blemer for spillet på hull 3 og hull 4. Styret
vurderte bomløsning ved green 3, og jord-
voll mellom sti og vann på hull 4. Løsnin-
gen ble som vi vet ingen av delene. En ny
forsendelse av bunkerssand fra Trondheim
Mørtelverk til 15.000 kr + kjøringen ble
klarert i styret (red.: på tide med en ny
bestilling, kanskje??)
   Medlemstallet hadde steget jevnt og trutt
de siste årene. Fra 641 i 1982, via 674 i
1983 til 703 på slutten av årets sesong.
Mest gledelig var det at damene økte fra
122 til 140 i perioden. Men å stille med
bare fire jenter under 17 år i klubben er
sørgelig lesing året før EM for damer går
i Stavanger.
   Generalforsamlingen i februar økte en-
stemmig kontingenten, sa nei til utleie av
klubbhuset og takket den avtroppende
trioen Bea Kloster (huskomiteen), Knut
Kloster (formann) og Rolf E. Sanne (bane-
komiteen) spesielt for stor innsats for
klubben. Årets sesong er en mellomsesong
før EM-arrangementet neste sommer.
Stavanger Cup og Canners peker seg ut.

Sportslig: Tore Chr. Sviland og Tom
Fredriksen prøvde seg i SISM (Svensk
slagmesterskap). Tore klarte cutten, og

endte som nr. 42 totalt. Unge Per Haugs-
rud fra Borregaard tok en sensasjonell 3.
plass i kamp med mange av Europas beste
proffer og amatører.
   Elin Malde og Tore Chr. Sviland deltok
i Nordisk på Island. Tore ble beste norske
med 311 slag (Steen Tinning vant på 304).
Norge ble nr. 3 i begge klasser.
   NM på Stokke tok Tom Fredriksen
ganske suverent på 292 slag. Sensasjons-
mannen Haugsrud ble banket med ti slag
i sisterunden! (Tom gikk fire under par
siste 18 hull). Årets åpne NM tok
Stavanger Cup-vinneren Gard Midtvåge
seg av. Tom F. ble nr. 5.
   Under NGFs juniorsamling i Stavanger
gjorde hjemmelaget rent bord. Rune
Håversen vant tre av fire runder (netto
65-59-64), mens Grete Middelthon tok
den siste runden på netto 63.
   Tom Fredriksen vant en internasjonal
turnering i Arvika i Sverige på fem under
par. Tore Chr. Sviland ble nestbeste nord-
mann på 10. plass. Tom var også med på
EM-laget som sensasjonelt lå på 2. plass
etter første dag i junior-EM i Irland. Det
endte med vind og nedtur andre dag …
og 9. plass (ett slag fra A-sluttspill).
   I klubbmesterskapet markerer Ådne
Stensland et generasjonsskifte ved å slå
den gamle mester Svein Knutsen på 74.
hull. På juniorlistene knivet gutter som
Jan Egil Nærland, Rune Håversen, Freddie
Ullestad og Henning Lindanger … et rent
pro-lag! Reidun (nå som S. Røed) vant igjen
dameklassen. 16 slag foran Elin Malde!!

EM-arrangør uten jenter
Styret og sekretær var meeeget bekymret for banens tilstand få uker før
planlagt åpning søndag 29. april: ”… det er i år svært meget som må
gjøres før banen blir presentabel for spill. Vi må gjøre uken etter påske
til en DUGNADSUKE med høydepunkt lørdag 28. april. Vi trenger
masser av folk …” skriver sekretær Olav Flatheim i referatet fra siste
møte før åpning.
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Nina Middelthon blir
i 1983 første og, pr.
2006, eneste kvinnelige
leder av SGK.

Reidun S. Røed blir nok
en gang klubbmester.
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Målesjokk fra Inge
   Styremedlem Inge Ullestad hadde kon-
trollmålt hele banen, og rapporterte at bane-
lengdene var unøyaktige og generelt for
høye. Styret besluttet å sjekke regler for
dametee, herretee, backtee etc. med NGF,
og ny måling av banen ble bestemt ……

Spikes eller gummisåler?
   Dette var året da diskusjonen om spikes
blusset opp for alvor – igjen. Klubber både
i USA og i Europa hadde tidligere år for-
budt sko med gummiknotter pga. skadene
på green. USGA tok initiativ til grundige
tester, og resultatet ble: Ingen skosåler skader
greenene mer enn de gamle, gode spikessålene!

”Moose in one”
   Kjekstad Golfklubb hadde så mye elg
på banen at de innførte følgende §14 i
sine lover: ”Spiller som feller elg med ett
slag (Moose in one) plikter å servere elgstek
med champagne til samtlige spillere tilstede
på banen.”

Sjanseløse i VM
   Både Tom Fredriksen og Elin Malde
fikk plass på de norske lagene til VM i
Hong Kong. Om det var ”drømmeturen”
som fikk våre ut av fokus, er ikke godt å
si, men resultatene ble magre. Herrene
endte på 34. plass og damene på 19. plass
(av 22). Trøsten får være at både Tom og
Elin ble beste spiller på laget.

Shotgun i Canners
   Årets Canners Cup ble for første gang
arrangert som shotgun-turnering. De 107
deltakerne satte pris på at slaget var unna-
gjort på fire og en halv time, og at alle
fikk samme starttid søndag etter festen …
Sigrun Øverland tok Rogalandspokalen
på rekordhøye 72 poeng. Francis Winter-
burg tok begge pokalene i herreklassen.

Tom Fredriksen beholdt roen og sikret seier i NM
med en flott siste runde, fire under par.

Ballesteros god – og heldig
Seve Ballesteros vant den tredje ”Million dollar”-
turneringen i Sør-Afrika rundt juletider. Han
gikk 69-67-70-68 på den 7700 yards lange
banen. Viktigere var det nok at Seve ikke tok
det flyet han var booket på. Den DC9’en
kolliderte nemlig med en Boing i tett tåke i
Madrid. Mange av passasjerene omkom …

Damene kommer etter

Et apropos til millionen herrene spiller om i Sør-
Afrika, er at British Open for damer relanserte
seg dette året med 20.000 pund i førstepremie
(ca. 300.000 kr i 1984). I USA slo Kathy
Whitworth rekorden til Micky Wright i antall
seirer på US Touren. Hun har nå 84 seirer, som
er likt med Sam Snead. Typisk nok er det likevel
Nancy Lopez og Jan Stephenson som stjeler
overskriftene …

Seve Ballesteros

Nancy Lopez
- stjeler overskriftene

Sigrun Øveland vinner
Rogalandspokalen.

Elg i sikte?
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   Mye dreide seg om det kommende
prestisjearrangementet EM for damer.
(se eget kapittel) Banemannskapet klaget
fælt på eksosen fra teestedklipperen. En
ny Ransomes kommer på 70.000 kr. Har
vi råd? Kan vi låne en klipper av kommu-
nen til EM?
   Juniortreningen var et stadig tilbakeven-
dene diskusjonstema på styrerommet. Man
var ikke fornøyd med opplegget, og trener
Dagfinn Klovning ble flere ganger kalt
inn på teppet for å diskutere alternativer.
   Klubben fortsetter å vokse. Fjorårets
rekordtall på 703 medlemmer blir knust
dette året: Hele 801 betaler sin kontingent.

Dessverre er omtrent hele økningen på
herresiden. Men damer under 17 år (som
det heter) øker fra fire til seks. Bølgen!
Årskontigenten er nå 1200 for hovedmed-
lem og 600 for ektefelle. 1985 var for øvrig
første år med bestilling av spilletider på
hverdager (15.00 – 19.00), etter et vel-
lykket prøveår i 1984 med helgebestilling.

   Presidenten i EGA, J. Wester-Andersen,
sendte takkebrev til klubben etter somme-
rens EM-arrangement. Det samme gjorde
mange av deltakernasjonene. Styret tok
likevel selvkritikk for at informasjonen ble
for dårlig, ”både innad og utad”, som det
heter i årsrapporten. Medlemmene gjorde
ellers en formidabel dugnadsinnsats under
EM.

  Og … ja. Semigreenklipperen som ikke
eksosforgiftet banemannskapet ble inn-
kjøpt (men ikke til 50, 66 eller 70.000.
Regningen endte på 84.000). Til gjengjeld
sparte klubben inn litt på reparasjonsposten
i budsjettet.
   Reidar Helliesen døde dette året.
Helliesen ble 81 år. Han var æresmedlem
siden 1978, var i sin tid formann for komi-
teen som startet opp det hele i 1955, og
senere klubbens første formann.

EM vel i mål. Hva nå?
Banekomiteen rapporterte på årsmøtet i starten av februar at det var
utført dreneringsarbeid på hull 1, 2, 4, 9, 11, 13, 15, 16 og 18, og at
arbeidet så ut til å gjøre nytten. Satsingen på ny sand til bunkerne i
forkant av EM-arrangementet ble rost. Medlemmene hadde noe å se
fram til når de sesongåpnet i 1985 … snøen som kom i starten av mai
satte liksom en ekstra spiss på sesongåpningen.
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Medlemstallet stiger sakte men sikkert (basert på
antallet i begynnelsen av hver sesong).

† REIDAR HELLIESEN

- En markantt person-
lighet som spilte en
sentral rolle i tilblivelsen
av Stavanger Golfklubb.

Klubben fikk mye skryt for måten EM for damer
ble avviklet. Svein Knutsen (t.v.) og Knut Kloster
var medlemmer av hovedkomiteen.
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Sportslig: Etter et vellykket EM for damer
syntes værgudene at nok var nok. Høsten
ble til dels tung, og turneringskomiteen
gikk så langt at de avlyste KM etter første
dags spill. I en redusert versjon to uker
senere vant Tom Fredriksen, Elin Malde
og Jan Egil Nærland (junior) den fremste
klubbturneringen.
   Grete Middelthon (spilte 353 slag/72
hull) tok vår eneste NM-tittel dette året
da hun vant junior-NM med ni slag i
Trondheim. Elin Malde hadde NM-
tittelen i lomma i det lengste, men ble
hentet inn til tross for 11 slags ledelse før
siste runde! (Anne Dønnestad gikk 73
mot Elins 86). Tom Fredriksen (nr. 3 i
NM), Tore Chr. Sviland, Gunnar Løvik,
Elin Malde, Grete Middelthon, Rigmor
Hamre og Sigrun Øverland representerte
klubben på NGFs lag i løpet av året.

Oppgjør mot det antikvariske
   Medlem Leif S. Bjørknes foreslo på årets
generalforsamling at §11 (om valgkomi-
teen) burde endres fra ”… en valgkomité,
bestående av sittende formann og de to fore-
gående formenn …” til en mer moderne
formulering om at ”valgkomiteen består av
tre medlemmer valgt av årsmøtet.” Styret
klarte å ”redde” avtroppende formann
som fast medlem i valgkomiteen. De to
øvrige skulle nå velges av årsmøtet.

Tom og Tore bra i EM
   Mens damene boltret seg på vår egen
bane, reiste de beste norske spillerne til
Halmstad for å prøve seg på Europa-eliten.
Vi misset A-puljen med tre slag, men tok
vårt monn igjen ved å slå alle i matchene

om B-gruppa. Spesielt Tom og Tore var
sterke. Begge avgjorde viktige oppgjør på
playoff. Sveits, Wales og til slutt Finland
måtte se seg slått av våre gutter.

Avlysing i Oilmens
   Det var ikke bare klubbmesterskapet
som sleit med avlysning og mye nedbør.
August lavet det ned hele 204 mm, og
Shell måtte avlyse søndagens spill i tradi-
sjonelle ”Oilmens”. Damene var heldige.
De ca. 70 påmeldte spilte fredag. Herrene
hadde hele 208 spillere i sving.

Hon. sekr. Olav Flatheim gir seg
   Etter ti års utrettelig innsats sa Olav
Flatheim at ”nok er nok”. Nå skal den
spreke pensjonisten stelle hagen enda
bedre, lufte hunden ”Lady” enda oftere
og … nei, det går vel ikke å spille golf mer
enn én gang til dagen!

Tom Fredriksen og (t.v.)
og junior Jan Egil Nær-
land er vinnere i KM.Snus og tapt reisestøtte

Klubbens styre var engasjert og ivrige denne
våren. Bl. a. ble det påpekt i referatet fra
styremøtet 19. mars at ”… vi må ikke bare
se på alkoholnytelse når det gjelder de
unges oppførsel i klubbens regi. Reisestøtten
bør også kunne reduseres ved bruk av
snus …”

Ryder Cup til Europa etter 28 år
Det var ikke rart at Tony Jacklin spratt
i været da Europa foran 77.000 tilskuere
hentet hjem Ryder Cup med solide 16,5 vs.
11,5. Ikke siden 1957 hadde trofeet stått
i Europa over vinteren. At Bernhard Langer
vant Masters og Sandy Lyle British Open
gjorde 1985 til vendepunktet i kampen mot
den amerikanske dominansen.

Grete Middelthon vinner
junior-NM.

Olav Flatheim, klubbens
sekretær gjennom 10 år,
slik vi husker ham - med
labradoren “Lady”og
golfkøller “light”.

Tony Jacklin (t.h.) gratulerer
lagkamerat Manuel Pinero.
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   Klubben skrev denne sesongen kontrakt
om at VM i terrengløp 1989 skulle gå på
golfklubbens områder. Det var også skrevet
kontrakt med Sponsor Service om salgsar-
beid på SGKs vegne. En avtale styret regnet
med ville styrke økonomien vesentlig.
Kontingenten ble for øvrig hevet igjen, nå
til 1400/900 for hovedmedlem/ektefelle.
(Innmelding: 1200/600).
Knut Kloster har overtatt vervet som
president i NGF, mens dette årets avtrop-

pende formann Nina Middelthon er styre-
medlem i NGF. Solid innsats på forbunds-
nivå av våre fremste tillitsvalgte, altså.
Kloster bruker sin første ”presidentspalte”
i Golfentusiasten til å skissere Stavangers
nye idrettsgymnas ved St. Svithun. ”Her
har distriktets golftalenter muligheten til
å kombinere skole og toppidrett,” skriver
Kloster. En nyvinnende og stor idè, som
rett og slett var litt forut for sin tid …

Sportslig: NM gikk på hjemmebane dette
året, men da lørdag 16. august opprant,
måtte golferne gi tapt overfor værgudene.
Det hører sjeldenhetene til. Ille var det
også da neste forsøk ble gjort lørdag 6.
september. Herrene måtte droppe 4.
runden, mens damene kom seg helt rundt.
Elin Malde og Tom Fredriksen tok titlene.
Elin med hele 19 slags margin til Oslos
unge Cathrine Høyer. Vår egen Tore Chr.
Sviland var slaget bak Tom på sølvplass.
Glimrende innsats!

NM druknet etter 54 hull
Æresmedlem Kaare Sviland gikk bort i 1986. Formann Nina Middelthon
åpnet generalforsamlingen på ettervinteren med minneord over Sviland
og Sari Fugelli, som også døde dette året. 80 medlemmer deltok. En flott
økning fra fjorårets litt begredelige 41.
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Solid støttespiller og
æresmedlem Kaare Svi-
land gikk bort i 1986.
Bildet er fra sesong-
åpning året før.
Til v. Nina Middelthon
som gikk inn i NGF-
styret i 1986. Til h.
Svein Knutsen og i
midten Gard Petterson.
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Nina Middelthon
(avtroppende formann)
holder paraplyen mens
Tore Chr. Sviland tester
greenen på 18. hull
siste dag under NM.
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  Ingen skal føle seg for trygg i golf. I KM
holdt Jan Egil Nærland på å ta rotta på
selveste NM-vinner Tom Fredriksen. Etter
300 slag på begge, måtte det playoff til
før Tom fikk satt skapet på plass. Elin
Malde var overlegen i dameklassen (241).

Slope-systemet vinner fram
   Golfentusiasten hadde i nr. 3/1986 en
artikkel om hvordan amerikanerne nå også
tok hensyn til ”Course Rating” og brukte
Slope-systemet for å jevne ut forskjellen
på både baner og gode/dårligere spillere.

Redd køllene !!!
Det var ikke bare NM
som regnet vekk dette
året. “Friendship
Trophy”, den årvisse
sosiale turneringen ble
også spilt under våte
forhold.
Fra v. Knut Kloster
(ny president NGF),
Harald Sommerfeldt-
Schmidt, Sølve Hogne-
stad og Børre Kåss.

Olazabal vs. Montgomerie
19-årige Jose-Maria Olazabal skaper
overskrifter i Europa. Han imponerte
ved å vinne den åtte runders ”Tour
Qualifying School” foran rutinerte
proffer. I England slår han Colin
Montgomerie 5/4 i finalen av
Britisk Amatørmesterskap.

Først etter Sudden death måtte Jan Egil Nærland
(t.v.) gi tapt for Tom Fredriksen under KM.

Henning Lindanger (t.h.) ble tatt ut til å spille
i junior-NM dette året, men klarte ikke
å markere seg denne gangen.

Både Jan Egil og Henning har senere gått trener-
veien, og er begge proer i Stavanger Golfklubb
i jubileumsåret.

Sari Fugelli (t.v.), en
fargeklatt i klubben gikk
bort dette året. Både
Sari og Molly Anstee som
hun er avbildet sammen
med hadde gitt vandre-
pokaler til klubben.

Jose-Maria Olazabal
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   Ute på selve banen går forberedelsene
til VM i terrengløp 1989 sin gang. Arran-
gementet vil få ca. 1000 deltakere, og bli
tv-sendt til over 100 land. Et gigantisk
idrettsarrangement, altså!
   Ved sesongstart har klubben 805 med-
lemmer (neststørst etter Oslo 2685). Men
SGK var i 1986 den klubben med egen
bane som økte medlemsmassen minst.
Medlemstallet sank til 795 i løpet av året,
og både Vestfold og Kjekstad passerte oss
på statistikkene. Golfinteressen i Stavanger
ligger helt i dvale på slutten av 1980-tallet.

   Knut Kloster ble gjenvalgt som president
ved NGFs ting på høsten, men måtte
tåle kjeft (!) fordi forbundet hadde hele
690.000 kr i overskudd. ”Mange viktige
oppgaver trenger tilskudd,” mente
kritikerne.

   Nora Smedvig forteller årsmøtet om de
19,4 mål som Torolf og hun sikret seg på
1960- og 70-tallet med tanke på golf-
banens utvidelse, og som nå i en egen
avtale er skjøtet over på kommunen.
Arealet står til SGKs disposisjon på samme
vilkår som det opprinnelige leieareal med
kontrakt fra 20. april 1956. (Det som ble
dagens teested på hull 9, samt green-
området på hull 8)

Sportslig: Etter solid spill både forrige
sesong og i oppkjøringen til årets, ble Tom
Fredriksen og Tore Chr. Sviland (åpnet
sesongen med 3. plass i Sverige) uttatt til
EM herrer i Østerrike. De to ble nr. 3 og
nr. 4 i Stavanger Cup, der for øvrig Elin
Malde bekreftet sin dominans ved å vinne
med ti slag foran Oslos Elisabeth Vinter
(316 slag/72 hull). Norge fikk for øvrig
en skuffende 16. plass av de 19 nasjonene
i herre-EM. Elin Malde befestet senere
sin posisjon ved å vinne NM på Vestfolds
bane i august. Hun fikk for øvrig NGFs
elitemerke på golftinget i november. Her
ble Tom Fredriksen vår bestemann med
en 5. plass seks slag bak vinneren Tom
Edseth.
   Nordisk gikk i Stavanger i slutten av
august. Seks herrer og fire damer fra hvert
land betød et stort arrangement. Klubben
fikk mange lovord fra spillerne. Sveriges
Helene Andersson satte banerekord med
288 slag over 72 hull (Elin Malde nr. 4
på 303). Danmark holdt overraskende

Færre golfere – mer penger
Sesongen åpnet med litt rabalder rundt klubbens avtale med Sponsor-
service. Årsmøtet for 1986 ble utsatt til 24. februar for å få kommunens
park- og idrettsstyre til å gjøre helomvending på sitt vedtak om å ikke
tillate ”reklame i naturen”, som det het. På overtid klarte formann
Svein Knutsen og hans styre å redde reklameavtalen verd 250.000 kr
per sesong.
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Antall medlemmer i Norge fordelt på
klubber med bane - sesongstart 1986
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Ingen av klubbene, utenom Oslo, har ennå
oversteget 1000 medlemmer.

Nora Smedvig (bildet)
og Torolf Smedvig har
vært framsynte når det
gjelder klubbens areal-
behov.

Knut Kloster er
golfpresident på 2. året.
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Sverige bak seg helt til slutt, og ble nordiske
mestere.
   Jan Egil Nærland ble mestvinnende
elitespiller på hjemmebane, men i KM
var det unge Rune Håversen som stakk
av med pokalen (fikk også bronse i jr-NM
på hjemmebane i juli)

Forlenget avtale for drivingrangen
   Etter flere runder fram og tilbake mellom
advokatene (Tore Helliesen fra SGK), ble
avtalen om å leie arealet for eksisterende
drivingrange forlenget. Årlig leie på 30.000
kr, indeksregulering og definitiv slutt på
avtalen 1997. SGK kan si opp allerede i
1992, om de ønsker.

Norge er Nordens dverg
   Oversikten (t.h.) viser at mens Sverige
har 168 baner, Danmark 55, Island 28 (!)
og Finland 18, så har Norge fortsatt bare
8 baner i 1987 (derav bare tre 18-hulls).

Dale Reid tangerer verdens-
rekorden
   I European Open i La Manga gikk Dale
Reid 20 under par, og tangerte verdens-
rekorden til Nancy Lopez og Laura Davies.

Elin Malde vinner NM og blir nr. 4 i Nordisk
som spilles i Stavanger.

Island

28

Sverige

168

55

Danmark

8

Norge

Finland

18

De nordiske land - antall baner i 1986

Mange snuste på banerekorden
   Formann Svein Knutsen viste gammel
storhet da han gikk banen på 67 slag med
en 7’er på 18. hull (lost ball på innspillet).
Gunnar Løvik viste fram både 66 og 67
slag fra gult. Banerekorden fra hvit tee
innehas av Lars Erik Underthun
(akkurat, kokken!) med 66 slag.

Lars Erik Underthun
kokk gikk banen på
66 slag.
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   Kredittkassens saksbehandler var ”ikke
særlig imøtekommende” da SGK søkte
om å øke kassakreditten fra 100.000 til
250.000 kroner i januar. Styret vurderer
å skifte bank. (Skifter senere i 1988 til SR-
Bank).
   Ombyggingen i klubbhuset er beregnet
til maksimalt 800.000 kr. Styret regner
med å oppta et lån på 300 til 400.000
kroner (Vårparten 1989 ber styret årsmøtet
om godkjennelse av et låneopptak på
800.000 p.g.a. utbedring/kassakreditt).
   Styret foreslår ansettelse av en daglig
leder, og diskusjonen går høyt om klubben
skal innføre et tak på 1.000 eller 1.100
medlemmer.
   Avtalen med Sponsorservice blir for-
lenget i to år. Oljeselskapenes leiebeløp
for Oilmens blir doblet fra 37.500 til
75.000 kroner.

Sportslig: Det gror dessverre lite og ingen-
ting i nedslagsmerkene til vår dobbelte
NM-vinner Elin Malde. Verken i bredde
eller topp. På guttesiden er det bedre.
Henning Lindanger (156 slag/36 hull) og
Freddie Ullestad (157) tar 2. og 3. plass
i juniorlandslagets uttagning på våren.
Lindanger får senere plass på laget til
Nordisk, mens Ullestad blir reserve.
   Tom Fredriksen vant Stavanger Cup
med ni slag (290), og Ådne Stensland
deltok på EM-laget i Hamburg i juni
(utslått etter 54 hull). Fredriksen var tatt
ut, men deltok ikke.
   Årets Senior-NM gikk i Stavanger. Mosse
Orre tok bronse i ”Old Girls”, mens Harald
Abrahamsen klarte 4. plass i 65+. Han
deltok senere på EM-laget i Spania.

   I NM tok Tore Chr. Sviland sølv bak
Thomas Nielsen. Freddie Ullestad klarte
5. plass i jr. NM, der Doug Sanders-
vinneren Øyvind Rojahn defilerte med
19 slags margin!
   Herrene vant lag-NM i en tett fight med
Bergen og Oslo. I Åpent norsk amatør-
mesterskap slo Tom Fredriksen årets NM-
vinner Thomas Nielsen med ett slag.

Penger, penger, penger …
Styret bestemmer seg for å heve kontingenten til 1600/1100, med
1500/1000 i innmeldingsavgift. I forbindelse med ombyggingen av
garderobebygget blir det utstedt tvungne akjsebrev på 1000 kroner for
alle familier med fullt betalende medlemmer. Totalt regner formann
Svein Knutsen og styret med ca. 400. 000 kroner i tilgang via aksjebrevene.
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Mosse Orre - glad for 3. plassen i Senior-NM.

Henning Lindanger,
(midten bak) ble tatt ut
til European Boys Team
Championship i Skott-
land. Til v. Øyvind Ro-
jahn, til h. Christian Berg.
Foran fra v.: Knut Ekjord,
Nigel Hunt (kaptein/
coach), Christopher Raa-
naas og Jørgen Braathen.

Tom Fredriksen og Tore
Chr. Sviland spilte Nor-
disk lagmesterskap i sterk
vind på Island. Norge
havnet på 4. plass.
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Knut Kloster gikk bort
   I påsken døde plutselig Knut Kloster.
Han var midt i sin andre periode som
president i NGF. Kloster hadde lang farttid
i byens idrettsliv. Han var bl. a. formann
i SGK 1980 – 1984.

Sponsorservice strammer til
   Klubbens avtale med byens hoteller om
gratis greenfee til gjestene mot en årlig
avgift på 5000 kroner faller ikke i smak
hos Sponsorservice, som mener det uthuler
avtalen SGK har med selskapet.

Ellen Jepson tegner ny logo
   Styremedlem Ellen Jepson arbeider med
en ny logo for brevark etc. Etter litt fram
og tilbake fødes logoen vi nå kjenner så
godt …

Slice og knuste bilruter
   Denne våren var slicingen spesielt ille
fra 1. tee. Hele tre bilruter ble knust. Styret
fastslår at klubben ikke har egen forsikring
som dekker dette, og at bileierne må ta
støyten selv.

Knut Kloster hadde stor
arbeidskapasitet og var
svært engasjert i golfens
utvikling, både som for-
mann i SGK og som
president i NGF.
Det var i hans formanns-
periode klubben ble
tildelt EM for damer.
Bildet er fra sekretariat-
rommet hvor Knut
Kloster (t.v.) og Harald
Abrahamsen under EM
i 1985 tilbrakte mange
 timer.

Amerikanerne savner stjernene
Ikke bare slo Europalaget USA i Ryder
Cup. På verdensrankingen troner det fem
mann foran beste amerikaner,
Curtis Strange.
Greg Norman (Aus) topper foran Sandy
Lyle (Sco), Seve Ballesteros (Sp), Bernhard
Langer (WG) og Ian Woosnam (Wal).

Persimmon vs. Metalwood
Trekøllene (driverne) synger på siste
verset. Fortsatt bruker 8 av de 10 beste
i ”driving accuracy” på US PGA
persimmonkøller.
Men 6 av topp 10 i ”driving distance”
har byttet til metall. Palmer, Nicklaus,
Watson og Ballesteros kjemper en tapt
kamp …

Opprinnelig logo Ny logo

Greg Norman

Seve Ballesteros driver med trekøller.
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   Gard Petterson overtok denne våren
etter Svein Knutsen som formann. Klub-
ben har lenge bekymret seg over hvordan
”giganttråkket” VM i terreng skal påvirke
banen. En rekordmild vinter, mye nedbør
og PR-kåte arrangører kan få noen og en-
hver til å skjelve. Golfklubbens ledere
fulgte med forundring millionene kom-
munen la ned i løyper og rigging. Banen
hentet seg forbausende fort inn igjen etter
”gjørmeslaget”, men styret vedtok likevel
(på en pen måte, som det heter i referatet)
å si nei takk til et evt. nytt arrangement
av samme kaliber.
   Kontingentinntektene synker. Hoved-
årsaken er nedgangen i antall utlendinger.
Styret er likevel optimister, og budsjetterer
med 1,2 millioner i kontingenter (avgiften
for hovedmedlem ble økt fra 1500 til
2000!). Årsmøtet diskuterte et forslag om
å forby all konsum av øl på golfbanen, og
i klubbhuset. Forslaget falt. Styret mente
at de uansett ikke kunne forby lettøl.
Nytere av lettøl ble oppfordret av årsmøtet
til å ta med seg tomflaskene!

   Styret vil igjen flytte generalforsamlingen
fra februar til november/desember, og får
gehør for forslaget. ”Det betyr at kontin-
genten kommer tidligere inn,” skriver styret.

Sportslig: Tom Fredriksen deltok på det
norske laget som overrasket med flott 6.
plass i EM i Wales denne høsten. Tom vant
sine singlematcher både mot Frankrike
(som vi slo!) og mot Wales (om 5. plassen),
men hjemmelaget ble likevel for sterkt for
lille Norge. Fredriksen deltok også i Nor-
disk i Sverige der vi klarte bronsen bak
Sverige og Danmark. Danskene chippet i
koppen og senket to 10-meters på 18. green
for å slå oss med ett slag (!).
Slik er golfen …

   Knallsterk innsats av våre beste herrer
under NM på hjemmebane i august. Tore
Chr. Sviland tok tittelen (289 slag) med
Tom Fredriksen på 3. plass (296) og Freddie
Ullestad på 6. plass (303). Sistnevnte fikk
revansje for en skuffende 10. plass i junior-
NM.
   I prestisjefighten om klubbmesterskapet
slo Rune Håversen trioen Tom Fredriksen,
Ådne Stensland og Jan Egil Nærland.
I damer og damer junior var det nå så tynt
at resultatene ikke blir nevnt i referatene.
Avlyst?

God tro og økt kontingent
En spennende sesong med både VM i terrengløp (19. mars), ombygging
av garderobene i klubbhuset og planlegging av nye hull 7 og hull 8. Hele
teestedet på hull 1 blir bygd om, og den hyggelige uteplassen ved proshopen
dukker opp i sin første utgave
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Norgesmester Tore Chr. Sviland.

Sterk innsats under EM
for herrer i Wales. SGKs
Tom Fredriksen s t.v.
i første rekke, videre
Thomas Nielsen,
Thomas Selbekk og
Knut Ekjord.
Rekken bakerst fra v.,
Tom Edseth, Christer
Gaverstad og Øyvind
Rojahn.

Arrangør for VM var
NFIF sammen med lo-
kale hjelpere inklusive
Stavanger kommune.
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Kjell Øverland gikk bort
   Tidlig i sesongen døde Kjell Øverland
(70). Øverland var bl. a. redaktør av
”Golfentusiasten” fra 1957 og fram til
Alf Thorkildsen kom med i 1963. Siden
ordnet han bladets forretninger helt fram
til NGF overtok i 1980. For dette arbeidet
fikk han NGFs hederstegn i gull. Sammen
med Thorkildsen ga han i 1971 ut SGKs
25 års jubileumsbok.

Freddie Ullestads banerekord
   Så var det endelig en av klubbens egne
talenter som viste hvor skapet skulle stå!
Banerekorden til Lars Erik Underthun er
historie. Freddie Ullestad flyttet den like
godt fra 66 til 64 slag under årets Stavanger
Cup. Freddie ble også tatt ut til European
Young Masters i Hamburg.

Svein Knutsen død 46 år gammel
   Midt i juli kom sjokkbudskapet om at
Svein Knutsen var gått bort. Han var vår
aller første elitespiller og NM-vinner fra
1971 og gjorde seg utover 1970- og 80-
tallet bemerket både på og utenfor banen.
”Han vil bli husket for sin dyktighet, redelig-
het, store arbeidskapasitet og sine gode sam-
arbeidsevner,” skrev Leif Ramsnes i minne-
ordene i Golfentusiasten. Svein Knutsen,
Kjell Øverland og Cornelius Middelthon
blir minnet med ett minutts stillhet på
generalforsamlingen i februar 1990.

Klubben mistet dette året
tre sterke personligheter
som på hver sin måte har
satt sitt preg på klubbens
og norsk golfs historie.

Historisk øyeblikk i Masters
For første gang i Masters historie var to uten-
landske spillere involvert da ”Den Grønne
Blazeren” skulle deles ut. Nick Faldo vant om-
spillet mot en ulykkelig
Scott Hoch (bommet
en putt på 60 cm for
å vinne på første om-
spillhull …), og fikk
blazeren fra fjorårs-
vinner Sandy Lyle.
Amerikanerne grem-
met seg.

Sandy Lyle

Cornelius Middelthon.

Freddie Ullestad under
European Young Masters.

Raymond Lees, klubbens
meget populære trener,
feirer dette året 25-års
jubileum.
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   Årsmøtet gikk etter litt diskusjon med
på styrets forslag om å heve hovedkontin-
genten fra 2000 kr til 2500, pluss en del
mindre justeringer for den øvrige kontin-
gent. Lyspunktet er at ny drivingrange vil
stå ferdig fra 1992, og da slipper klubben
den relativt høye leien for dagens range.
På den annen side går avtalen med Sponsor-
service ut fra samme sesong. Det er en
økonomisk utfordring for klubben.
   Formann Gard Petterson lot seg overtale
til en ny formannsperiode, og årsmøtet
applauderte forslaget. Egil Mønnich ble
takket for stor innsats og lang tjeneste i
styret.

Sportslig: Rune Håversen lot ikke Tom
Fredriksen og Jan Egil Nærland få revansj
for fjorårets nederlag i klubbmesterskapet.
Godt gjort å ta to strake i slikt selskap!

  Damer og damer junior glimrer fortsatt
med sitt fravær på resultatlistene. Det er
ikke bra for en klubb som har som ambi-
sjon å rekruttere medlemmer fra det brede
lag (og alle kjønn). Positivt: Hilde Håland
og Trude Aasland vant juniormatchen i
Kristiansand denne sommeren sammen
med Kjetil Larsen og Emil Aarthun, foran
seks andre klubblag.
   Tom Fredriksen blir tatt ut som spillende
kaptein til det Åpne spanske amatørmester-
skapet i Valencia 28. februar. Øyvind
Rojahn og Thomas Nielsen er de to øvrige
på laget.
   For femte gang reiste elitespillerne i
klubben på treningsleir i påsken. Tom
Fredriksen, Rune Håversen, Jan Egil
Nærland, Freddie Ullestad og Kjetil Larsen
reiste ti dager til England med Inge
Ullestad som reiseleder og alt-mulig-mann.
Kjetil Larsen kvalifiserte seg senere til EM-
laget for junior på Island, og vant èn

Sensasjonelle lagmestre
Styret sliter med å få endene til å møtes. Utgiftene til reparasjon av
maskiner og utstyr har økt mer enn forventet. Maskinparken begynner
å bli gammel. Til tross for at klubben har tatt inn 290 nye medlemmer,
blir det for lite inntekter. Greenfee-spill har sunket radikalt, og den
kommunale støtten gikk ned 100.000. NGFs støtte er forsvunnet helt.
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Tom Fredriksen (t.v.),
og Ådne Stensland er
mer enn spente på ut-
slaget til Rune Håversen
under Klubbmester-
skapet. Rune (t.h.)
er på offensiven.
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Kjetil Larsen (t.v.) med team-kamerater Morten
Hagen og Einar M. Sæther.
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singlematch mot Tyskland. (Norge nr. 16
av 16). I Nordisk var Kjetil Larsen med
og tok bronsen.
   I NM gikk det dårlig individuelt, men
herrelaget slo smått sensasjonelt Oslo i
kampen om årets lag-NM. Like før NM
ranket Golfentusiasten hele sju Oslo-
spillere foran vår bestemann (Ådne
Stensland på 13. plass). Sånn er golfen …

Drømmekontrakt for
Per Haugsrud
   Etter tre magre kan det nå komme tre
feite for hardtsatsende Per Haugsrud (24).
Under World Cup i Marbella i november
ble Helmer Strømbo så imponert over
Haugsrud at han ville sponse sarpingen i
tre år framover! Haugsrud tok en impo-
nerende 16. plass individuelt i World Cup.

NM-sensasjon av Sverdrup
   65-årige Johan Fredrik Sverdrup slo
sensasjonelt tidligere storspillere og NM-
grossister som Kaare Kittelsen og John
Johansen i årets veteran-NM. Sverdrup
toppet ”heile driden” etter å ha prestert
168 slag over 36 hull (fra hcp 15!)

Radarpar tidlig i Golfentusiasten
   Göran Zachrisson og Asbjørn Ramnefjell
er i dag radarpar som golfkommentatorer
på Viasat. I Golfentusiasten nr. 1/1990
har de hver sin artikkel på trykk:
Zachrisson om proffenes 20 under par (og
banenes vanskelighetsgrad). Ramnefjell
om langputterens fortreffelighet …

Johan Fredrik Sverdrup
vinner veteran-NM og
blir også årets klubb-
mester Old Boys.

Rigmor Hamre blir
klubbmester damer.

Alf Thorkildsen var
Golfentusiastens “Golf-
profil” i nr 2, 1990.
Det var nesten 30 år
etter at han selv, i 1962,
ble redaktør av det
(dengang) Stavanger-
baserte golfbladet.

Krangler med US PGA
Denne sesongen vil verken Nick Faldo,
Bernhard Langer, Seve Ballesteros eller Ian
Woosnam spille jevnlig i USA. Alle fire nekter
å søke om US PGA-medlem-skap på grunn
av kravet om å spille minst 15 turneringer.

Faldo vinner for øvrig sesongens første major,
The Masters, for andre år på rad – som svar
på tiltale! Senere vant han også British Open.

Nick Faldo og Bernhard Langer m.fl. vil ikke spille jevnlig i USA

Tom Fredriksen (t. v.) og Ådne Stenland (t.h.) var
halvdelen av laget som overrasket de fleste under
NM-lag i Tønsberg. Rune Håversen og Gunnar
Løvik var også med på vinnerlaget.

Per Haugsrud imponerte Helmer Strømbo.
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   Det ble også inngått en avtale med
SAM om rekruttering av nye medlemmer,
der firmaet fikk 75 % av all kontingent
over de 1,5 millionene som var budsjettert.
Avtalen fikk kritikk fra revisor Eivind R.
Andersen, men årsmøtet fant etter en del
diskusjon likevel ikke grunn til å gå mot
styrets avgjørelser i saken. Styret har for-
øvrig allerede inngått en 3-årig sponsor-
avtale med SAM AS.
   Regnskapet viste at underskuddet fra
1990 var snudd til drøye 100.000 kroner
i pluss. Etter to tøffe kontingentstigninger
på rad, ble kontingenten uforandret i
1991. Innmeldingsavgiften ble hevet fra
2000 til 3000 kr.
   Par 71-komiteens formann, Egil Mønnich,
ba årsmøtet om godkjennelse til å oppta
et lån på 600.000 kroner til byggingen av
ny drivingrange. Bifalt. SAM AS har
allerede skaffet sponsorballer for 110.000
kr til den kommende drivingrangen.

Sportslig: Harald Abrahamsen tok seg av
NM-gullet for gutter 65+ på Kjekstad.
Den lovende junioren Bjørn Hervig deltok
på NGFs treningsleir for landslagskandi-
dater i Algarve i påsken.

   Rune Håversen slo endelig til utenfor
Stavanger. Med en flott 6. plass i Åpne
Norske på Bogstad kvalifiserte han seg for
landslaget og deltok i Nordisk i Danmark
i august (nr. 19 individuelt med 307 slag
og 3. beste nordmann). Best av de norske
var Hans Helge Strøm-Olsen på 290 slag
(4. plass).
   9-årige Eirik Tage Johansen (bildet) fikk
innsatspokal dette året. Den skulle nok
ikke bli hans siste.

Medlemsvekst og overskudd
Gard Petterson takket for seg i desember etter tre år som formann, og
overlot klubben til Sverre Ekeli. Avtalen med Sponsorservice AS ble sagt
opp av firmaet selv like etter fjorårets årsmøte. Derfor inngikk styret en
ettårig sponsoravtale med SAM AS (Ådne Stensland).
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“Vår mann”, Rune
Håversen (nr. 2 fra v.
bakerste rekke) under
Nordisk i Danmark.

Ny formann Sverre Ekeli.
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Rune Håversen på hjemmebane.
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Skikkelig lei av sakte spill
   Noen av klubbens medlemmer ble så
lei av sakte spill denne sesongen at de
foreslo for generalforsamlingen å lage lokal
regel om ”dropp av ny ball dersom den
forsvinner i roughen”. Styret (og årsmøtet)
var særdeles skeptisk til slik bruk av
regelverket …

Handicapsystem som i Sverige
   Omsider hoppet NGF i det: Handicap-
systemet i Sverige ble i mai innført også
i våre klubber. De største indringene er
desimalene, innføringen av klubbhandicap
fra 37 til 54 og de periodiske revisjonene
15.6, 15.8 og årsrevisjon 31.10.

“Jeg spiller best i mørket”
   Dette uttaler Stavangers og hele Norges
store fotballstjerne, Erik  Thorstvedt, til
Golfentusiasten etter en runde på Stavan-
ger Golfklubbs bane. Og selv om slagene
ikke satt helt den dagen; “- en dårlig dag
på golfbanen er bedre enn god dag på
jobben” sier Thorstvedt. I hans egen klubb
Tottenham er golfiveren og -interessen så
stor at manager Terry Venables har lagt
ned forbud mot golf de to siste dagene
før kamp ...

Europa ruler på Augusta...
Ian Woosnam vinner The Masters som den
fjerde europeer på rad (Lyle – Faldo – Faldo).

... men USA er suverene i tidenes
første Solheim Cup
USA vant 11,5 mot 4,5 i denne første og
historiske Solheim Cup. Svenskene Helen
Alfredsson og Lotta Neumann deltok på
Europas lag.

Best å trene litt !
Det er ikke hver-
dagskost, selv for
vår pro, Raymond,
å få en ekte prins
på besøk!

Olazabal mestvinnende golfer
Jose Maria Olazabal toppet ”World Leading
Money Winners” med 1.663.640 dollar etter
1990-sesongen. En fantastisk prestasjon av
en 24-åring. Ian Woosnam og Greg Norman
fulgte hakk i hæl.

Prins Andrew dukket opp
   Da den britiske fregatten ”Campeltown”
la til kai i Vågen påsken 1991, var det en
helikopterpilot utenom det vanlige som
tok landlov: Selveste Prins Andrew og ville
gå en runde – med guide. Og det fikk
han. (se egen sak)

Masters-vinner Ian Woosnam

Jose Maria Olazabal
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   Avdøde Fridtjof R. Bjelland ble minnet
med ett minutts stillhet.
   Banekomiteen fikk ros for arbeidet som
er gjort for å bedre sikkerheten på og rundt
golfbanen. Årsmøtet ble orientert om
kommunens planer om å anlegge tursti
fra parkeringsplassen, langs gjerdet mot
Rettedal og inn bak utslagsrampene på
drivingrangen. Stien skal være ferdig ved
utgangen av 1993.

   Sikkerheten for spillere på hull 9 var et
hett tema på årsmøtet, og problemstillin-
gen var identisk med dagens: Hvordan
hindre at spillere blir truffet av baller fra
drivingrange, og hvem har det økonomiske
ansvaret når det evt. skjer?? Styret viste til
NGFs kollektive ansvarsforsikring …
   Til tross for 200.000 kr mer i kontingent,
578.000 kr i ekstrainntekter fra rangen
og hele 707.000 i netto fra sponsoravtalen
med SAM AS, ble overskuddet ”bare”
244.000 kr. Hovedårsaken var nedbetaling
av flere lån. Kontingentene ble ikke hevet
til 1993-sesongen, men innmeldings-
avgiften økte fra 3000 til 4000 kr.

Sportslig: Tom Fredriksen og Rune
Håversen deltok i flere store turneringer
i Skandinavia og Mellom-Europa med
glimtvis bra resultater, men sesongen ga
lite heder og ære for våre fremste herre-
spillere. Bronsen i lag-NM og deltakelse
på EM-laget er det som er verd å nevne.
   Selv om NM på hjemmebane ikke ble
noen sportslig suksess for våre egne spillere,
så ble arrangementet ellers en stor fram-
gang. Knut Ekjord satte blant annet
banerekord på den ”nye par 70-banen”
under NM med 66 slag.
   Resultatene ble ikke som forventet for
juniorene heller, men det gror godt blant
de yngste guttene (og jentene er omsider
kommet).

Store skritt mot Par 71
Formann Sverre Ekeli kunne glede seg over at frammøtet på general-
forsamlingen igjen nærmet seg tresifret etter flere magre år på slutten av
1980-tallet. Interessen for det som skjer i klubben er økende blant
medlemmene. Samtidig har interessen for golf omsider eksplodert:
Medlemsmassen øker fra 883 til 1337 på to år. Og mest gledelig er det
at ni jenter under 17 år har tatt grønt kort. Fra før var det bare to (!)
jenter med hcp …
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Nok en sentral person
fra golfklubbens første år
er gått bort. Bildet er fra
sesongåpning tidlig
på 60-tallet.
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På gang mot Par 71
   Utvidelsen av hull 9 til par 5 er fullført,
og det er visjoner om ombygging av green-
ene på hull 3, 7 ,10 ,14 og 16. Området
som skal bli starten på vårt nye hull 8
(par 4) er sådd i.
   ”Prosjekt Par 71” som ble satt i gang i
desember 1990 nærmer seg mållinjen.

Haugsrud klarte det igjen
   For andre sesong på rad klarte Per
Haugsrud kunststykket å kvalifisere seg
til Europatouren gjennom knallsterk
innsats på ”Qualifying School” på høsten.
Haugsrud ble nr. 18 (40 kort) etter at
250.000 kr inntjent i 1991 ble alt for lite
til å holde plassen.

Flere norske viser tennene
   Thomas Nielsen slo i februar alle svenske
og danske proffene (23 stk.) i kvalifise-
ringen til det Åpne Filippinske Mester-
skapet, og klarte senere sju kvalifiseringer
på rad i Østen. I Portugal vinner Øyvind
Rojahn kvalifiseringen, og Knut Ekjord
matchspillet i det Åpne Portugisiske Ama-

tørmesterskapet. Norge er på golfkartet!

Ingen av våre gutter klarte å hevde seg på egen bane
under NM i Stavanger 17-18 juli. Ørjan Larsen,
BGK (fra v.), Knut Ekjord, OGK og Øyvind
Rojahn, BoGK ble alt for sterke. Ekjord satte ny
banerekord med 66 slag! Både Ekjord og Rojahn
sto for sterke prestasjoner internasjonalt det året.

Vi passerer 20.000 golfere
   Omsider tok det litt av for golfsporten
i Norge. På to år har antall spillere i klub-
ben tilsluttet NGF økt fra under 15 000
til over 20 000 (i løpet av sesongen 1992).
I 1979 var det 4529 golfere i landet.

SGKs breddesatsing på
juniorene skal snart
begynne å bære frukter.
I denne gjengen fra -92
skjuler det seg en frem-
tidig individuell norges-
mester samt flere
lagmestere.

Gutta (+ mor) på tur er fra v.: Erik Marthon Olsen, Per Magnus Haram, John H. W. Skorve, Tove og Eirik Tage Johansen, Kjartan
Lindanger, Magnus Jepson, Kenth Larsen, Piet B. Skjæveland, Trond Haarr, Ingmar Hauge, Arne-Andre Sørlie og August Larsen.
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   Den økte pengemengden var i hoved-
sak brukt til drift bane samt maskiner og
bygninger. Styret hadde i tillegg anledning
til å øke avskrivningen fra 300.000 til
400.000 kr (brukt i hovedsak til nedbeta-
ling av lån samt innkjøp av maskiner).
   Hele fem medlemmer med fartstid i
SGKs komiteer gikk bort dette året. Reidar
Lorentzen, Torstein Kavli, Tordis Tangvall
Eeg, Fredrik Knutsen og Colin W. Peck
ble minnet med ett minutts stillhet.
  Banekomiteens formann Inge Ullestad
redegjorde for nødvendigheten av å

investere i nytt vanningsanlegg (beregnet
til 1,5 mill.): ”Vanningsanlegget er
gammelt og tungvint. Med datastyrt
vanningssystem kan vi vanne om natten,
og vi kan også vanne teestedene.”
   Gard Petterson takket for seg i styret
etter ti strake år, derav tre som formann.

Sportslig: Reidun S. Røed dukket opp
igjen som klubbmester. På herresiden klarte
Gunnar Løvik endelig å slå seg helt til
topps etter omspill med Ådne Stensland.
   Til tross for rekordtidlig trening innen-
dørs, videobruk og intens teknisk trening,

Stavanger uten toppspillere
Formann Sverre Ekeli tok selv dirigentrollen på årsmøtet. Det gjorde
han nok med glede, for nok en gang kunne styret legge fram et regnskap
med overskudd og solide tall. Sponsorinntektene var bl. a. 312.552 kr
over budsjettet som var på 800 000, og greenfee endte på 374.027 mot
200.000 i budsjettet.
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Takket være det ny-
åpnede “Tennisland”
(med alle nymotens inn-
retninger for golf ) kunne
treningen starte grytidlig
det året.
Her får Rune Håversen
instruksjon av Jan Egil
Nærland.

Fredrik Knutsen hadde,
i likhet med de andre
som ble minnet under
årsmøtet, deltatt i styre
og stell like siden
klubbens første år.
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ble resultatene magre for vår topptrio
Tom Fredriksen, Ådne Stensland og Rune
Håversen. Selv om de tre satset på trenings-
leir i Florida i påsken, ble den nye genera-
sjonen spillere fra Kristiansand, Vestfold,
Oslo og Borregaard for sterke. Stavanger
har mistet sitt grep om elite-tronen. Vi er
for første gang på lenge uten en nasjonal
toppspiller. Ådne hadde et lite blaff i Åpne
Norske. Likevel var det diskvalifikasjonen
i lag-NM som ga det riktigste bilde av
årets elitesesong, dessverre.
   Juniorene er i framgang. I lag-NM klarte
de 6. plass mot 13. plass i 1992.

Rensedammene påbegynt
   Fortsatt pågår det store arbeider ute på
banen. De tre svære rensedammene fra
hull 17 og langs hull 16 er påbegynt, og
byggingen av nye hull 8 er også godt i
gang.

Nye lover uten kommentarer
   Arbeidet med å tilpasse klubbens lover
til kravene fra NIF, var grundig gjort.
Ingen hadde innvendinger, og årsmøtet
klappet utkastet gjennom.

Slutt på pølsebod-tiden
   Klubben passerte dette året fem millioner
kroner i omsetning, og Henrik Paaske
minnet generalforsamlingen på at NIF og

NGF snart ville pålegge alle klubber med
omsetning over to mill. å bruke stats-
autorisert revisor. Trolig fra 1995.

”Røffen” kommer ut
   Flere i klubben har savnet et eget med-
lemsblad. ”Golfentusiasten” startet samme
år som SGK ble stiftet, men vokste på et
vis fra klubben under kyndig ledelse av
Kjell Øverland og Alf Thorkildsen, og ble
overtatt av NGF i 1980. ”Røffen” skal
forbli et rent medlemsblad. Ellen Jepson
var ildsjelen for bladet.
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Lars Vinje fikk
albatross

Lars Vinje presterte å
sette ballen i hullet på
to slag på vår nye par
5, hull 9. I tillegg til
evig ære og berøm-
melse, fikk Vinje en
statuett fra klubben.

Det var sparsomt
med bilder i “Røffen” de første årene, men
Solfrid Foseide bidro med festlige illustrasjo-
ner. Solfrid har også tegnet “Røffen”-logoen.

Røffens redaktør,
Ellen Jepson.

Skogen rundt hull nr 1
vokser stadig, og det
gror også godt i under-
skogen av juniorer.
Her under BP Talent
Cup som ble spilt i
Stavanger i juni.
Til venstre,
11-åringen Eirik Tage
Johansen, Tom Børresen,
Erik Marthon Olsen,
Per Thomas Skaanes,
Kjartan Lindanger og
Magnus Jepson.
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   Styret må innføre inntaksstopp av
hovedmedlemmer. Ved sesongslutt står
235 personer på venteliste for inntak.
Ektefeller og juniorer får fortsatt plass.
   Dette året ble hull 8 gjort ferdig (tas i
bruk ved sesongstart 1995). Klubben har
nå fått ferdig en glimrende par 71-bane
(dersom ikke værgudene holder hekkan!).
Neste prosjekter er utbedringen av van-
ningsanlegget og forlengelse av hull 17.
Damene skal også få et skikkelig teested
på hull 6. Vanningsanlegget er nå kostnads-
beregnet til 1,8 mill. Klubben vil søke om

600.000 i tippemidler, mens SR-bank låner
klubben 1,2 mill. med pant i klubbhuset.
   Med drøye 300.000 i ekstra kontingent,
klarer styret nok en gang å presentere et
pent overskudd (ca. 87.000). Det meste
av ekstrakroner går også i år til drift bane/
bygninger. Greenfee og drivingrange bidrar
nå med ca. 1,2 mill. til driften.
   Kontingentene holdes uforandret, men
innmeldingsavgiften blir økt fra 4000 til
5000 for hovedmedlem.

Sportslig: Ådne Stensland har markert seg
i en del nasjonale turneringer, men som
klubb er vi litt i bakevja på elitenivået.
Under NM som ble spilt på Stavanger
Golfklubbs bane (etter at Hedmark GK
trakk seg), kom beste SGK-spiller, Tom
Fredriksen, på en 18. plass. Kristiansands
Kristian Svalheim vant overraskende for-
an Oslos Knut Ekjord.

   Da er det godt at juniorene fosser fram.
Erik Marthon Olsen tok en sterk 2. plass
sammenlagt på junior-touren (fire turne-
ringer). Satsingen de siste sesongene begyn-
ner å vise igjen. Juniorene har tatt seg av
flere og flere slagkonkurranser i klubb-
sammenheng i år.

Hundrevis på venteliste
Interessen for golf stiger. Medlemstallet er nå gått fra 1337 til 1589 på
to år, riktignok uten at vi har klart å lokke flere unge jenter til å begynne
med golf. Hele 100 av medlemmene stilte på generalforsamlingen der
formann Sverre Ekeli (som vanlig) var dirigent.
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Det nye vanningsanleg-
get krever store ressurser,
også kostnadsmessig.
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Kristian Svalheim KGK vinner NM i Stavanger.

K
N

U
T

 S
. V

IN
D

FA
LL

E
T,

 S
A



159

Alf Thorkildsen blir æresmedlem
   Styret innstilte i august Alf Thorkildsen
som nytt æresmedlem i klubben. Årsmøtet
applauderte styrets beslutning.

10-årsplan og baneguide
   Baneprosjektkomiteens formann Inge
Ullestad presenterte årsmøtet for en 10-
årsplan for golfbanen. Planen vil ligge til
fritt gjennomsyn for medlemmene. Komi-
teen er også i gang med en baneguide som
er planlagt ferdig før 1995-sesongen starter.

Ekstraforsikring ved banen
   Styret legger opp til en ekstra ansvars-
forsikring for alle medlemmer, pluss
greenfee-spillere, som gjelder ved spill på
golfbanen vår.

Nye koster i proshopen
   Jan Egil Nærland og Henning Lindanger
tar over det daglige ansvaret for proshopen.
Raymond Lees har fortsatt interesser i
bedriften, og skal som tidligere tilbringe
sommersesongen i Stavanger.

SGK-juniorene er i seget.
I juni reiser en gjeng
til Elverum for å spille
Hotel Central Open.
Vi kjenner igjen Tina
Foseide Toklum, Susanne
Jepson og Eirik Tage
Johansen (nr. 1, 3 og 4
fra v.) Bakerst reiseledere
Freddie Ullestad og
Tove Johansen.

Eirik Tage kom på en fin
4. plass.
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Alf Thorkildsen - æresmedlem SGK.

Med tre proer i stallen
skal det bli svung på
treningen. Her er
Henning Lindanger
(bakerst) med en skare
ivrige unger som skal
stifte sitt første bekjent-
skap med golf.
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   Etter flere år med til dels voldsom vekst
i medlemstallet, fant klubben nå ut at det
var på tide å begrense antall aktive medlem-
mer noe. Fra toppåret 1994 med 1589 med-
lemmer totalt, har en med inntaksstopp
klart å komme ned i 1333 for inneværende
år. Tore Helliesen og styret satte fram for-
slag om ”maksimalt 1100 medlemmer med
alle spillerettigheter”. Forslaget fikk års-
møtets støtte.
   Det var nok også litt av årsaken til at
klubben fikk et lite underskudd (ca. 39.000
kr) dette året. Nok en gang ble sponsorinn-
tektene en del lavere enn budsjettert. Det
ble også greenfees, men totalt vippet spon-
sorenes årsavgifter/kontingenter det hele
i balanse. På utgiftssiden var det den sports-
lige satsingen som ”bommet mest” med
ca. 78.000 over budsjett.

   Formann Sverre Ekeli overlot klubba til
nestformann Inge Ullestad etter fire år ved
roret. ”Et verv som har gitt meg mye glede,”
sa den avtroppende. Noen må ha ment at
han fortjente en ekstra påskjønnelse, for
på andelsbevistrekningen ble han trukket
ut med hovedgevinsten på 10.000 kroner!

Par 71-prosjektet i mål
Sesongåpningen var så tidlig som 8. april. Den markerte slutten på par
71-prosjektet. Med hull 8 i spill så vi den lykkelige slutten på en åtte
år gammel plan.
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En stolt Sverre Ekeli
åpner sesongen. Med
ferdigstillelsen av hull
nr. 8 er par 71-banen
endelig en realitet.
Bildet under er fra
åpningen 8. april.
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Sportslig: Kanskje var det litt for tidlig å
avskrive trioen Tom Fredriksen, Ådne Stens-
land og Rune Håversen i den ypperste norske
eliten? Da Åpne Norske for aller første gang
ble arrangert utenfor Bogstad og Oslo (i
Stavanger, selvsagt), så våre topper sitt snitt
til å melde seg på i teten. 4., 5. og 6. plass
og beste nordmenn for våre.
   Framgangen fortsatte i lag-NM, der
Tom Fredriksen, Ådne Stensland, Rune
Håversen og Erik Marthon Olsen tok
sølvet. Er vi tilbake der vi hører hjemme?!
   Juniorgjengen fortsetter å vokse både i
kvalitet og mengde. 14 gutter og tre jenter
har deltatt på NGFs juniortour i år. Jan
Egil Nærland og Freddie Ullestad har hatt
treneransvaret. Erik Marthon Olsen deltok
både i EM, European Young Masters og
i Nor-disk for juniors. I Nordisk ble han
nest-beste norske etter Henrik Bjørnstad.
   Et spesielt lyspunkt: Klubben har nå 15
aktive jenter under 18 år. Det er bedre
enn på mange, mange år. Vi stilte damelag
og ble nr. 8 i lag-NM jr.

Nye baner spretter opp
    To baner er i ferd med å gro til i
Stavanger-området: Ved Solastranden har
Sandnes & Sola Golfklubb klar 9 hull, og
på Forus er alt klart for Sola Golfklubbs
flotte 18-hulls prosjekt. ”Vi ser positivt
på dette, og ser fram til samarbeidet,” sier
formann Sverre Ekeli.

Longhitters på hull 8
   Det flotte, nye hull 8 bød på en del
innkjøringsproblemer. En del ”longhittere”
klarte nemlig å slå helt til husveggen på
den nærmeste ”Smedvigtomten”. Bane-
komiteen reagerte raskt, og en ny, streng
out of bounds-linje hjalp godt. Nå har
trærne sørget for sin egen OB-linje...

Erik Marthon Olsen
markerte seg sterkt dette
året. Han ble nr. 2 i det
prestisjetunge European
Young Masters som ble
vunnet av ingen ringere
enn Henrik Bjørnstad, til
venstre i bildet.
Bjørnstad er i jubileums-
året 2006 den første og
eneste nordmann som
har klart å komme med
på The US PGA-Tour.

Røykelov og bespisning

Miljøkomiteen gikk hardt ut denne sesongen
og innførte røyke forbud i jærhuset ”på
dagtid”, som det så fint het. Det skulle
fortsatt være lov å røyke i sluttet selskap.
Tanken var at medlemmene skulle kunne
spise i røykfritt miljø. ”De få som spiste
ble enda færre,” bemerket komiteen tørt
i sin rapport for 1995.

Nå kommer
Slope-systemet

I mars ble banen opp-
målt som en forbere-
delse til innføringen
av Slope fra 1996 av.
Systemet kommer fra
USA, og erstatter nå
SSS ved alle norske
golfbaner.

Vi spanderer på oss nok
et bilde fra åpningen av
hull nr. 8 der det ble skålt
i champagne(brus).
Vi kjenner igjen Karin
Haaland t.v. og Irene
Ødegård t.h.

SG
K

SV
ER

R
E 

EK
EL

I

ng

ardt ut denne sesongen
ud i jærhuset ”på



Fr
a

13
33 – 1352 medlem

m
er

   Det største løftet var likevel ny green-
klipper og ny fairwayklipper. Innkjøpet
kom på 827.000 kroner, og det passet mildt
sagt dårlig at bystyret overraskende be-
sluttet å ta bort all kommunal støtte til
klubben. Da det kalkulerte tilskuddet
(550.000.-) fra spillemidler  til vannings-
anlegget heller ikke kom i 1996, måtte
styret innkalle til ekstraordinær general-
forsamling 30. juli for å få lov til å låne
det samme beløpet i banken til vanlige
vilkår.
   En streng og kald vinter førte til at gree-
ner og fairways ikke var på sitt beste før
langt utpå sommeren. Åpningen av banen
skjedde først 29. april. Positivt: Det nye
vanningsanlegget begynner å gi resultater.
   Dette var også året da nåværende hull
15 sluttet å være hull 11. Litt grusing, litt
såing og vips så hadde vi en ny rekkefølge
for siste ni hull. En endring til det bedre.

   Kontingenten ble hevet for 1997 fra
2500 til 3000 kr for hovedmedlem.
”Det er første økning siden 1990,” be-
merket styret i sin innstilling. Seks av de
70 frammøtte protesterte.

Sportslig: Årets prestasjon var det nok
juniorene som sto for. I knallhard kon-
kurranse vant Eirik Tage Johansen, Per
Skaanes, Magnus Jepson og Tom Børresen
NM for lag. Trenerne Jan Egil Nærland,
Henning Lindanger og en meget engasjert
lagleder, Rune Håversen, skal også være
med og dele rosen. Tom Børresen tok bronse
i NM jr. individuelt (på hjemmebane), og
har også deltatt på juniorlandslaget.
   Det er også verd å merke seg at en hengs-
lete tenåring ved navn Eirik Tage Johansen
vant årets Talentcupfinale for eldste gutte-
klasse på èn under par over 54 hull.

Kommunen kuttet støtten
Etter årevis med konstant anleggsarbeid på golfbanen, var dette sesongen
der man skulle puste ut og kose seg med den nye, flotte par 71-banen.
Bare teestedet på hull 4 ”måtte” tas denne sesongen. Trallehuset ble
omsider ombygget til nesten doblet kapasitet (386 skap).
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En seier som smakte
godt! Stolte vinnere i
Lag NM-junior. Fra
venstre: lagleder Rune
Håversen, Per Skaanes,
Tom Børresen, Eirik
Tage Johansen og
Magnus Jepson.

Ny formann Inge
Ullestad avløste
Sverre Ekeli dette året.
Inge hadde vært med
i styret like fra 1981.
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   Tom Fredriksen vant klubbmesterskapet
for herrer, men var bare ti slag foran juni-
orene Magnus Jepson/Eirik Tage Johansen.
Tronskiftet nærmer seg.

   Innføringen av slope-systemet fra sesong-
start gikk rimelig bra. En del spillere gikk
litt ned igjen i handicap når banens
egentlige vanskelighetsgrad kom for en
dag …

Ballrenne i tillegg
   Nytt dette året er en prøveordning med
ballrenne for hver tredje starttid. Samtidig
utvider klubben muligheten til å bestille,
nå til tre dager i forkant. En fornuftig
fordeling mellom de som planlegger, de
som spiller på impuls og greenfee-spillerne.

Fortsatt farefullt på hull 9
   Driften av drivingrangen går så det
griner. 1,5 millioner baller er hamret ut i
løpet av sesongen. 6000 nye ”2-piece”
baller er innkjøpt, og de ti mattene nærmest
hull 9 er nå reservert for hcp 18 og bedre.
”Høyhandicappere slicer mer,” skriver
komiteen i sin begrunnelse.

Ny spillerute presentert
   Medlemsbladet presenterer forslaget til
ny (egentlig gammel) spillerute for hull
10 – 18. Det geniale, lille trikset med å
gå fra green 10 til teested 11 (tidl. 15), i
stedet for å gå til teested 15 (tidl. 11), ble
som vi nå vet, en stor suksess fra sesongstart
1997.

Golf ikke sexy?
Redaktøren av ”Røffen” er mektig irritert på en amerikansk menings-
måling som har skisport som mest sexy sport – og golf nederst på
listen. “Finnes det noe mer usexy enn en svett og snørrete skiløper med
havresuppebart og lang underbukse?” spør Jepson. ”Nei, ta en tur ut på
banen en fin vårdag, så skal dere se at det er mer sensualitet og virilitet
mellom ballene her, enn en hel langrennstropp kan oppvise!”

“Gamle” hull 15 blir
nytt hull 11, og “gamle“
hull 11 blir nytt hull 15.
Med ny rekkefølge spares
det opptil flere minutter
på en runde.
Her foregår det dugnad
på vårt nye og nåværende
hull 11.

Slutt på
familierabatten
Nesten uten disku-
sjon vedtok årsmøtet
dette året å innføre
betaling for alle juni-
orer uansett om begge
foreldrene var betal-
ende medlemmer
(det tidligere familie-
medlemskapet).

“Danse med køller”
er tittelen på Solfrid
Foseides illustrasjon som
hyller våren og ny golf-
sesong i Røffen nr.1/97.
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   Kommunen vil ikke godkjenne vårt
forslag til takkonstruksjon over deler av
drivingrangen, så dette prosjektet er igjen
utsatt.
   Styret har lagt ned mye arbeid for å få
orden på ansettelseskontrakter for alle
ansatte, i tillegg til nye avtaler med proene,
Cafè Mulligan og Stensland Golf AS.
   Etter flere år med helt stopp i inntak av
nye hovedmedlemmer, åpner styret i sin
årsrapport for at klubben igjen skal vurdere
et visst antall nye. Medlemstallet har stabi-
lisert seg på ca. 1400 etter toppåret i 1994
med 1589. Til tross for grundig dokumen-
tasjon av hvor mye ledig spilletid det
egentlig var ved banen (ca. 48% mellom
10.00 og 19.00), stemte årsmøtet ned
styrets forslag med 32 mot 26 stemmer.
Klubben har nå en venteliste på 362 navn.
Sponsorinntektene er kommet opp i over
millionen (omsider), og ved nøktern

pengebruk klarte klubben å vise fram et
driftsresultat på 341.000 kroner.

Sportslig: NM for damer og herrer på
hjemmebane var årets store mål. Banen
ble presentert i så god stand at mange
mente det var tidenes beste. To spillere
som markerte seg litt ekstra var vår egen
15-åring Eirik Tage Johansen og 15-årige
Suzann Pettersen. Eirik gikk i lederballen
søndag (endte på 7. plass med 291 slag
mot vinneren Morten Hæraas’ 284), mens
Suzann feide feltet av banen med 286 slag
totalt. Milevis bedre enn sine konkurrenter!
   Våre lovende juniorer gjentok bedriften
fra i fjor, og vant nok et lag-NM etter en
sterk og spennende sisterunde. Eirik Tage
Johansen, Magnus Jepson, Tom Børresen,
Erik Marthon Olsen og Daniel Gallaher
(reserve) var vårt lag. Trener Jan Egil
Nærland og lagkaptein Gunnar Løvik skal
også ha ros.

15-åring med beskjed
En slags mellomsesong når det gjelder utbedringer på bane og anlegg
generelt. Fjorårets politiske bombenedslag med kr. 0 i kommunal støtte,
gjorde at 1997-sesongen ble litt forsiktig. Det kommunale tilskuddet
var tilbake (snaue 75.000 kr), og selv med to dyre innkjøp på maskinsiden
måtte klubben fornye også i år. Ny roughklipper og ny Cushman er på
plass i redskapsskuret, som neste år er planlagt å erstattes av et nytt
redskapshus.
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Maskinparken trenger
stadig fornyelse, og det
gamle, rødmalte redskaps-
skuret midt på parkerings-
plassen skal snart vike
plassen for et nytt redskaps-
hus i kombinasjon med
nytt kontorbygg.
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Unge Eirik Tage Johansen
gikk i lederball med
“de store” under NM
i Stavanger. E
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   I klubbmesterskapet var det Gunnar
Løvik og Erik M. Olsen (junior) som gikk
til topps i harde, jevne oppgjør. Susanne
Jepson var mer ensom svale i dameklassen.
NB! Christian Aronsen senket bane-
rekorden til 65 slag under årets NM.

Jenteprosjekt kom i gang
   Vi har en imponerende junioravdeling
med hele 184 medlemmer under 18 år.
Men jenter er det ennå for få av. Klubben
søkte om støtte via NGF for å rekruttere
flere jenter. Selv med stemoderlige
5000 kr i støtte, dro Randi Vatnamot og

juniorkomiteen i gang en gruppe på 15
entusiastiske jenter mellom 8 og 10 år til
tirsdagstreninger både vår og høst.

Roy Tunge blir ny
forbundsdommer
   Roy Tunge går ut av
styret etter mange-
årig innsats. Men han
”pensjonerer” seg ikke.
Fra 1997 er han godkjent som forbunds-
dommer. Bare 12 av 35 kandidater kom
gjennom nåløyet. Første oppgave blir som
hoveddommer under lag-NM for damer
i Trondheim (akkurat, ja.)

”Vaskehusbrunå” på hull 3
   Sesongens mest oppsiktsvekkende for-
andring fant sted på hull 3, der bane-
mannskapet har bygd ny bro samt utbedret
og steinsatt bekken. Broen er tegnet av
formann Inge Ullestad, og etter en intern
navnekonkurranse i regi av medlemsbladet
”Røffen”, ble vår nye berømthet døpt
”Vaskehusbrunå”. Navnet skriver seg fra
et vaskehus som for 100 år siden sto i
nærheten av odden øst for teestedet på
hull 3. Vaskehusodden, for de urgamle.

Suverene Suzann Pettersen og Morten Hæraas tar
NM-gull.

“Vaskehusbrunå” står
ferdig dette året.
Bronseplaten med det
nylig vedtatte navnet var
ennå ikke kommet på
plass da bildet ble tatt.
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Det går på
stumpene
Mens sjokoladepapir,
plastkorker til vann-
flasker og liknende
boss øker i mengde,
er det i det minste
nesten helt slutt på
sigarettstumpene.
Miljøkomiteen krever
sin del av æren på
grunn av stumpe-
holderen m/hylster
som er satt opp ved
startboden. Ja, ja.



   Styrets forslag om å tilby de 50 første
på ventelisten medlemskap ble vedtatt.
Forslaget om å åpne for 100 nye ble ikke
tatt opp til avstemning av årsmøtet.
   Sponsorinntektene skjøt ytterligere i
været denne sesongen, og selv med solide
provisjoner (Stensland Golf AS) og store
driftsutgifter på sponsortiltak isolert sett,
ble overskuddet formidabelt. Hele
1.824.124 kroner tilførte sponsorene
klubben i 1998. Overskuddet ble tilslutt
på imponerende 858.750 kroner.
   Men mange mente at sponsoreventyret
kostet mer enn det smakte. Forslag om
begrensninger i antall sponsorturneringer
”haglet” på generalforsamlingen. Styret
lovet å finne løsninger som tok hensyn til
medlemmenes behov/ønsker.

Sportslig: Som i 1996 og i 1997 feide
juniorene over landet som en farsott.

For tredje året på rad kunne guttene løfte
trofeet over hodet, denne gang til og med
på hjemmebane. Eirik Tage Johansen,
Magnus Middelthon, Daniel Gallaher og
Lars Pittman var vår kvartett.
   Veldig gledelig er det også at vår beste
kvinnelige golfer, Susanne Jepson, tok sølv
i junior-NM og deltok på landslaget i EM
i Skottland, European Young Masters i
Italia (sammen med Eirik Tage Johansen)
og i Nordisk på Nes. Eirik Tage Johansen
og Daniel Gallaher var også begge med i
EM og Nordisk. Tage Johansen vant
junior-NM individuelt, mens Gallaher
vant finalen i A-touren i september.
   Ekstra positivt: Vi klarte endelig å stille
lag til lag-NM, kvinner junior.

   Klubbmesterskapet? Eirik Tage Johansen,
selvsagt. Den nye vin …

Sponsorkronene “sky high”
Rekordmange medlemmer fant veien til generalforsamlingen dette året.
Kanskje var det ryktene om det gode økonomiske resultatet som trakk
hele 110 personer til klubbhuset en mørk tirsdagskveld tidlig i desember?
Eller mer sannsynlig: Flere forslag om at klubben omsider skulle åpne
for inntak av nye medlemmer igjen …
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Vi arrangerer både
Stavanger Cup, Junior
A-Tour og Lag-NM
Junior dette året, tre for-
bundsturneringer som
krever mye planlegging
og store ressurser.
Her fra Stavanger Cup
hvor våre beste profes-
sjonelle golfere deltok.
Vi ser Thomas Nielsen
i orange helt til høyre.
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Golfjuniorene på Ledaal
   Stavanger kommune har tradisjon for å
hedre sine norgesmestere på Ledaal 1.
nyttårsdag. Dette året kledde Magnus
Jepson, David Gallaher og Eirik Tage
Johansen seg opp for å motta hedersnål
av ordfører Leif Johan Sevland. Tom
Børresen deltok også på gullaget, men
kunne ikke være med på Ledaal.

Torolf Smedvig hedret
   En viktig oppgradering fant sted da
minnesteinen for Torolf Smedvig ble flyttet
og området rundt opparbeidet. Smedvig-
steinen fikk en ny bronseplate med følgen-
de tekst inngravert: ”Din innsats - med
heder. Du som ga oss golfen’s gleder.”  Minne-
ordene er forfattet av Alf Thorkildsen.

Klaus Sletten fram i lyset
   Mange har lurt på hvilken kar som har
fått minnestein ved stien mellom 15. og
16. hull. ”Klaus Slettensteinen” ble brakt
fram i lyset igjen i år. Sletten var initiativ-
tager til Stavanger Skoglag i 1942, og var
aktiv i arbeidet med å grøfte og beplante
det som i dag er blitt golfbanen vår. Han
døde i 1946.

Stipendier til Susanne Jepson og
Eirik Tage Johansen
   NGFs talentstipend på 7500 kr gikk til
Eirik Tage Johansen, mens både Susanne
Jepson og Tage Johansen fikk 5000 hver
av klubbens Sponsorkomitè.

Et stort øyeblikk for
SGKs junior gull-lag
på Ledaal, (fra v.):
David Gallaher,
Magnus Jepson, Erik
Marthon Olsen og
Eirik Tage Johansen.
Ordfører Leif Johan
Sevland (t.h.) har regi
på seremonien.
(Tom Børresen var
ikke til stede da bildet
ble tatt)

“Mens andre golfklub-
ber får kritikk for mang-
lende ungdomssatsing,
skryter NGF av
Stavanger Golfklubb og
tildeler to av klubbens
unge, lovende spillere
stipend,” skriver
Stavanger Aftenblad.
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  Etter en glimrende forsesong med gode
forhold over det aller meste av banen, fikk
vi oss flere på trynet utover høsten. En ny
gjødseltype fungerte ekstremt dårlig, og
litt vel ivrig vanning og dressing, ga oss
sørpete teesteder og mange sure medlem-
mer. Det gikk så langt at formann Inge
Ullestad måtte oppfordre alle til å rette
”skytset” mot komiteene, og la banemann-
skapet få litt fred …
   Etter en del år med årsmøter/regnskaps-
avslutning i starten av desember, foreslo
styret at lagsloven ble endret slik at general-
forsamlingene ble flyttet til februar måned.
Igjen ble det diskusjon om antallet nye
medlemmer som skulle få slippe gjennom
nåløyet. Som et kompromiss ble ”50 nye
medlemmer fra ventelisten” formuleringen.

Andelsavgiften ble samtidig hevet fra 7000
til 10.000 for hovedmedlemmer og fra
3500 til 5000 for ektefelle/samboer.
   Det økonomiske gjennombruddet fra
1998 har bitt seg fast. Inntektene fra green-
fees og startkontingenter øker til 1.126.000
kroner. Sammen med drivingrange (489’)
og sponsorinntekter (3.391’), gir det
klubben et overskudd på 1.153.693 kr.
Ny rekord. Klubben går så det griner.

Sportslig: Generasjonsskiftet er nå gjen-
nomført. Eirik Tage Johansen og Susanne
Jepson er klubbens klare enere, og Eirik
Tage bekreftet sin nasjonale posisjon ved
å ta sitt andre strake junior-NM. Susanne
ble nr. 3. i jr-NM og nr. 5 i NM.

Rekordoverskudd i sørpe
Både enkeltmedlemmer og komiteer har jobbet hardt de siste årene for
å bygge opp et miljø også på junior-jentesiden. Noen topper har dukket
opp, men ennå mangler vi bredden. Siste sesong sank antall jenter under
18 år fra 49 til 43. Fjorårets vedtak om å åpne for inntak av nye
medlemmer igjen førte for øvrig medlemstallet til ”All time high” med
1600 ved utgangen av 1999.
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Denne gjengen dro til
Sorknes ved Rena for
å representere Stavanger
i NM-lag.
Fra venstre, Tom Jarle
Sunde, Susanne Jepson,
Erlend Engelsgjerd,
Camilla Klovning,
Christopher Juvkam,
Karen Thorsen Vatnamot
og Eirik Tage Johansen.

De kom ikke tomhendte
tilbake. Herrelaget endte
opp med sølvplass, og
jentene fikk bronse, et
steg opp fra året før.
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 Eirik Tage Johansen deltok ofte inter-
nasjonalt i år. EM, VM, British Boys,
Doug Sanders og ikke minst på Europa-
laget mot England. Tom Jarle Sunde ble
beste norske under Nordisk i Finland og
Susanne Jepson ble tatt ut på EM-laget.
Med NMs yngste mannskap kjempet vi
heroisk til sølv i lag-NM for herrer. Det
er god grunn til å berømme trener Jan
Egil Nærland, de øvrige proene og hele
støtteapparatet med årets resultater.
   På jentesiden viser trekløveret Camilla
Klovning, Karen Vatnamot og May Rita
Sunde at ildsjelenes harde arbeid på rekrut-
teringssiden ikke har vært forgjeves. Ser
vi konturene av et solid damelag?

  Magnus Jepson gikk banen på 66 slag
under juli-medal (4-4-3-3-2-5-4-3-4 og
3-4-4-4-4-5-4-2-4). Det er laveste runde
noengang av en SGK-spiller (ett slag bak
banerekorden). Også 16. plassen i NM
individuelt viste at Magnus kan nå toppen
om han fortsetter framgangen.

Planer om ny korthullsbane
   De siste års styrer har gjentatte ganger
diskutert mulighetene for å lage en
korthullsbane i tilknytning til golfbanen.
Arbeidet går tregt, og utallige møter med
parketaten i kommunen har bare ført til
enighet om å samarbeide i tiden framover
… kanskje ble det nedsatt en komitè?!

Byggeplaner i 2000
   Klubben planlegger å bygge et nytt
redskapshus/verksted. Bygget skal ha
byggestart i 2000, og kostnadsoverslaget
er på ca. 3 millioner kroner. Finansieringen
ser uproblematisk ut. To av millionene
står allerede på sparekonto.

Miljøplan for golfbanen
   Inge Ullestad, Atle Hansen og Sverre
Ekeli var i Sverige for å studere miljøplan-
legging av golfbaner i regi av NGF. Selv
om vi ikke har en egen miljøplan ned-
skrevet, viste turen at vår klubb ligger
langt framme på området. Sverre Ekeli vil
lede en gruppe nøkkelpersoner fram til
miljøplanen er klar. Kommunen har
bevilget 15.000 kr til arbeidet.

Sterk innsats av våre
unge juniorer i Lag-NM
Herrer som ble spilt i
Larvik. Sølvplassen er
ikke å kimse av! Fra
venstre, Daniel Gallaher,
Eirik Tage Johansen,
Tom Jarle Sunde,
Magnus Jepson og
Lars Pittman.
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Veteranen Tom Fredrik-
sen vant Stavanger Cup.
Men... formann Inge
Ullestad var skuffet over
at så mange av de beste
landslagsspillerne (inklu-
dert vår egen Eirik Tage
Johansen) hadde priori-
tert treningsleir i Irland
til fordel for den tradi-
sjonsrike sesongåpningen
i Stavanger.
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Fikk nei til
garasjeanlegg
Selv om det er godt
av både vyer og kro-
ner, så er det ikke alt
som går helt hjem.
Garasjebygget vi
ønsket oss på oppstil-
lingsplassen mellom
hull 12 og hull 13 ble
nektet av kommunen
av landskapsmessige
hensyn.

At vi har fått noen flinke jentegolfere er antakelig
et resultat av klubbens satsing på bredde. Her er
det full konsentrasjon under jentetreningen på
gamle åtten.

R
U

N
E

 V
AT

N
A

M
O

T

L
A

R
S 

O
. B

JØ
R

N
L

A
N

D

Inge Ullestad



Fr
a

16
00 – 1640 medlem

m
er

   Hele 130 medlemmer tok med seg
årsmøtet (som i samråd med NIFs regler
var flyttet til februar 2001), og vi har nå
økt det totale medlemstallet til 1640.
   Æresmedlem Olav Flatheim og tidligere
banemann Ingvald Hodne døde dette året.
   Aktiviteten er stor. 994 av medlemmene
hadde hcp-kort ved sesongstart (alt for
mange slurver med innlevering/henting/
justering), og 250 gjennomførte teorikurset
som gir rett til å ta den praktiske grønt
kort-prøven.
   Også dette året ble det åpnet for 50 nye
medlemmer fra ventelisten. Samtidig fikk
styret mulighet til å regulere inntak av
juniorer – om nødvendig. Kontingenten
ble økt til 3500 kroner for hovedmedlem.
   Finansinntekter på over 200.000 kr
gjorde at klubben klarte litt over 300.000
i overskudd i 2000.
   Det formelig kokte i klubben høsten 1999/
våren 2000. Årsaken var planene om å opp-
justere en del greener og teesteder i årene
framover. 27. september holdt den utvidete
banekomiteen et informasjonsmøte for

medlemmene. 80 personer møtte fram,
og temperaturen var tidvis feberhet.
Kortversjon: Komiteen mener det i lengden
vil svare seg å foreta en skikkelig ombyg-
ging av banen nå framfor å måtte inten-
sivere vedlikeholdet år for år. Motstanderne
av ombygging viste til kostnadene,
ulempen ved anleggsarbeidet og ”banen
er bra nok”.

Sportslig: Gledelig nok vokser junior-
gruppen fortsatt. Vi har nå 383 spillere
under 18 år. Likevel sliter vi fortsatt med
å gjøre golfen attraktiv nok som hoved-
idrett for unge jenter. Men noen få unntak
lyser opp. Sina Øyri deltok på høstens
siste B-tour, og Karoline Stavnem aspirerer
til B-touren neste sesong. Begge startet sin
golfkarriere i ”Jenteprosjektet” vårt.
   Dessuten har vi fått fram tre lovende
spillere i Susanne Jepson (nr. 3 i junior-
NM og nr. 2 på Order of Merit), Camilla
Klovning (klubbmester senior/junior og
nr. 3 på A-tour) og Karen Vatnamot
(i stadig framgang og tatt ut i NGFs
observasjonsgruppe for 2001).

Feberhet banediskusjon
Årets understatement kom da formann Inge Ullestad takket for seg i
styret etter 21 års innsats, de fem siste som formann: ”Dette har jo nesten
blitt en livsstil for meg,” sa Ullestad som antydet at han kom til å bidra
i klubben på andre plan … noe han som kjent fikk rett i.
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Per Våland (t.v.) legger
frem sine synspunkter
om ombyggingen for Inge
Ullestad, Egil Mønnich
og Svein Olsnes i om-
byggingskomiteen.

Olav Flatheim var
klubbens sekretær gjen-
nom mange år og hadde
vært medlem helt fra
begynnelsen.
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Tom Børresen (t.v) ble
beste amatør under
Stavanger Open. Eirik
Tage Johansen tar NM-
gull junior for 3. gang.
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  Disse tre juniorjentene presterte å vinne
bronsen under lag-NM i Bærum i slutten
av juli. En utrolig (og gledelig) framgang
for damegolfen i klubben.
   Blant guttene er det mye Eirik Tage
Johansen, men Erlend Engelsgjerd og Lars
Engseth er tatt ut i NGFs observasjons-
gruppe for 2001, og unge Engseth tok en
flott 3. plass på A-touren. Det gror. Eirik
Tage Johansen er for øvrig også tatt ut på
herrelandslaget for 2001.
   Våre unge herrer, Daniel Gallaher
(nr. 4 på rankingen i Norgescupen), Tom
Børresen, Tom Jarle Sunde og Magnus
Jepson satte også klubben på kartet ved
flere anledninger. I PGA Stavanger Open
var Børresen beste amatør med sin 9. plass.
I NM var Sunde best (nr. 10), vi klarte
4. plass i lag-NM og Jepson/Gallaher
representerte Norge i EM for ungdom og
i Nordisk lag herrer. Også Tom Jarle Sunde
og Susanne Jepson deltok på norske
representasjonslag i utlandet.

Hvor mye koster sponsoravtalen?
   Medlemmene ville ha på bordet sponsor-
avtalen klubben har med Golf Manage-
ment AS. Formann Steinar Fløisvik
redegjorde: ”65 % til klubben og 35 %
til Golf Management AS når alle utgifter
er trukket fra.”

Eirik Tage Johansen enda bedre
   Mange ventet kanskje at Eirik Tage
skulle flate litt ut etter sin voldsomme
framgang de siste årene. Men nei. Eirik
tok sitt tredje strake junior-NM, var beste
norske under EM for amatører, vant
Canon U-21 Masters i Sverige, ble nr. 2
i Doug Sanders og spilte den internasjonale
finalen på Jamaica.

Daglig leder kommer
   Fem av medlemmene fremmet forslag
til årsmøtet om at SGK skal ansette daglig
leder a.s.a.p. Det ble vedtatt at styret
kommer med et konkret forslag og utar-
beider stillingsinstruks til neste årsmøte.

Martin Roa æresmedlem
   Styret vedtok (etter forslag) å innstille
Martin Roa som nytt æresmedlem på
generalforsamlingen tirsdag 13. februar
2001. Forslaget ble applaudert av de 130
frammøtte.

Eirik Tage er ENEREN.
Han er naturlig nok det
store forbildet for våre
up-and-coming yngre
juniorer. Fra venstre,
Are Åsland Friestad,
Thomas Knag, Ole Berge
Ramsnes, Eirik Tage
Johansen og Lars Engseth.

Stolt trener Henning Lindanger med bronselaget,
fra v., Camilla Klovning, Susanne Jepson og Karen
Vatnamot.

Martin Roa  (i midten)
foran er “dugnadsbas” på
de faste mandagsdugna-
dene. Til h. for Martin
ser vi Johan Fr. Sverdrup
og til v. Arvid Østrem.
I rekken bak fra v.:
Sverre Ekeli, Willy
Hagen, Hans Bredvei,
Bjørn Lorentzen,
Tønnes Hognestad,
Alf Thorkildsen og
Olav Nordskog.
I bakerste rekke
kjenner vi igjen
Kjell Holter.
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   Fase 1 omfatter teested 2, teested 3,
fairway 4, fairway 9, green 9 og green 10.
Arbeidet starter våren 2002, og er kost-
nadsberegnet til 2.750.000 kroner.
Årsmøtet fikk også en skisse over Fase 2
og Fase 3 med tidsplan 2003 og 2004.
Tidligere gitt lånerammer er tiltrekkelige
til å dekke utgiftene, orienterte styrets Rolf
Heggheim. Styrets forslag til gjennom-
føring av Fase 1 ble enstemmig vedtatt.
   På det ordinære årsmøtet ble de avdøde
medlemmene Jens Chr. Magnus, Johan
Fr. Sverdrup og Harald Nevland minnet
med ett minutts stillhet.
   Store utgifter står for tur for klubben.
Blant annet derfor foreslo styret å tilby
100 fra ventelisten medlemskap. Terje
Haukelids gjentatte forslag om å kunne

omgjøre medlemskapet til en fritt omset-
telig aksje ble endelig ”terminert” av styret
på grunn av kulturdepartementets motstand
mot miksen offentlig støtte/salg av aksjer.
   Klubben kunne legge fram et overskudd
på solide 610.000 kr til tross for at sponsor-
inntektene lå 10 % under budsjett (3.320’
mot 3.745’). Reduserte utgifter på
sponsoraktiviteter, reiser og personal var
hovedårsaken til det gode resulatet.

Sportslig: Eirik Tage Johansen tok steget
helt til topps i år med seier og kongepokal
i NM herrer. Men bak ham gror det bra.
Juniorene Christopher Juvkam, Erlend
Engelsgjerd, Jens-Aleksander Lydersen,
Lars Engseth og Stian Soltvedt tok hjem
lag-NM etter å ha slått Bærum 3-1 i finalen.

Den store ombyggingen
De store ombyggingsprosjektene for banen gjorde det nødvendig å innkalle
til ekstraordinært årsmøte i september 2001. Leif Ramsnes orienterte de
70 frammøtte om bakgrunnen for de store utbedringene ved banen.
Etterpå gikk arkitekt Svein Olsnes mer detaljert inn i hva som skjulte
seg bak Fase 1.
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Styret 2001: Øverst fra v.
(innfelt), Hanne Hjort-
høy, Thomas McInnally,
Bernt Malmo, sekretær
Bodil Johannessen.
Foran fra venstre Rolf
Heggheim, Steinar Fløis-
vik (formann), Randi
Thorsen Vatnamot og
Åse Dalheim.

Ombyggingen i Fase 1
- det graves på hull
nr. 10.
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   Vårt høye juniornivå viser seg bl. a. ved
at seks av de 24 deltakerne i A-tour finalene
kom fra Stavanger. Lars Engseth (13)
deltok på EM-laget for juniorer i Polen.
Utrolig sterkt.

Nasjonalt: Landslagstrener Peter Svallin
og vår golfener Suzann Pettersen gikk tid-
lig i sesongen sterkt ut mot treningsintensi-
teten til norske ”toppspillere”. Her er det
mye å gå på, mente de to …

Inge Ullestad headgreenkeeper
   Svært spennende og utfordrende arbeider
står i kø ved klubbens golfbane. Samtidig
forsvant driftige Atle Hansen til Golf
Management AS. Men erstatteren var ikke
langt borte, nei. Tidligere formann Inge
Ullestad er nå ansatt i jobben som ny
headgreenkeeper.

Mange med verv i NGF
   Vår klubb har siden starten i 1956 hatt
medlemmer med verv i NGFs styrer og
utvalg. I år er sju av våre folk i aksjon:
Rune Vatnamot (styremedlem og regions-
leder), Leif Ramsnes (kontrollutvalg), Tore
Helliesen (lovutvalg), Sverre Ekeli (anlegg),
Roy Tunge (slope), Jan Egil Nærland
(regionstrener) og Tom Fredriksen
(eliteutvalg).

Innflytting i nytt hus i mai
   I mai sto det nye verksted, kontor og
garasjebygget ferdig til innflytting (konto-
rene på loftet var ikke innredet). Bygget
ble utvidet med full garasjekjeller til slutt,
og kostet derfor drøye fire millioner kroner
i stedet for opprinnelig planlagte tre mill.
Vi fikk et fantastisk bygg for pengene.
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Ønsket opprinne-
lig logo tilbake
Dag Svihus og Leif
Ramsnes foreslo for
årsmøtet at SGK skulle
gå tilbake til sin opp-
rinnelige logo. For-
slaget ble nedstemt.
Ellen Jepsons ”ekorn-
på-golfball-logo” er
blitt kjent og ikke
minst kjært …

Inge Ullestad - innflyttingsklar head greenkeeper

Nybygget i april 2001.
Det gamle redskaps-
skuret er ennå ikke revet.

Klubben har en gjeng
med flotte junior/elite-
golfere. Fra v. Stian Sol-
tvedt, Erlend Engelsgjerd,
KarenVatnamot, Lars
Engseth,       Christopher
Juvkam og helt til høyre,
Norgesmester herrer for
1. gang! - Eirik Tage
Johansen.

- og levende ekorn har vi
heldigvis ennå på banen.
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   Ombyggingen av banen (Fase 1) gikk
over all forventning. Stabilt og bra vær det
meste av sesongen sørget for at arbeidet
gikk raskere (og ble rimeligere) enn kalku-
lert. Sluttregningen kom på 2.375.000
mot budsjett 2.750.000 kr.
   Til tross for betydelige investeringer i
verksted- og kontorbygg, hull 1 og Fase 1,
er klubbens økonomi sterk. Total gjeld
per 31.12. 2002 er ca. 3 millioner kr.
   Sekretær Bodil Johannessen går av med
pensjon i mars 2003. For å styrke adminis-
trasjonen er Terje Bakka ansatt som admin/
markedsmedarbeider fra 6. januar 2003.

   Markante skikkelser som Randi Gowart-
Olsen og Raymond L. Feltey døde dette
året, og ble minnet på generalforsamlingen.
Nestformann Thomas McInally overtok
som formann da Steinar Fløisvik begynte
som daglig leder (se eget avsnitt).
   Styret legger opp til en offensiv på med-
lemsfronten: 150 nye vil få tilbud i 2003.
”Banen tåler høyere belastning enn vi har
nå,” mente styret og fikk årsmøtets enstem-
mige tilslutning til planen.

Sportslig:  Antall medlemmer med hcp
økte fra 901 til 977 denne sesongen. Det
viser at bredden er blitt bredere. Nok en
gang var det for få spillere til å avvikle
både junior jenter/damer i klubbmester-
skapet. Karoline Stavnem stakk av med
KM-tittelen, mens Christopher Juvkam
tok seg av herreklassen.
   Vårt mannskap i lag-NM var nær sensa-
sjonen da Henrik Bjørnstad og Oslo måtte
vente helt til 18. hull i siste runde for å
hente inn ”jyplingen” Eirik Tage Johansen.
Men sølv var ikke nederlag akkurat den
dagen …

Fra formann til daglig leder
Etter at klubben i februar besluttet å åpne for 100 nye medlemmer, steg
totalantallet fra 1645 til 1712 ved sesongslutt. Antallet utenlandske
medlemmer har sunket jevnt siden midt på 1990-tallet, og er nå nede
i 7 % av totalen (25,5 % i 1992).
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Randi Gowart-Olsen,
klubbhusets “mor” og en
betydelig skikkelse i
SGKs historie, døde
dette året.

Det er mange som savner
Raymond L. Felteys
smil og positive innstil-
ling til livet  - og til golf
i særdeleshet.

Oppgravde fairwayer på
hull 9 (t.h.) og hull 4
tidlig i januar 2002.

Avtroppende sekretær, Bodil Johannessen, lover
å vie mer tid til golf i sin pensjonistilværelse.
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   Årets sesong viste at vi ikke klarer å
henge helt med i Norgescupen. Ingen
blant de 16 beste i årets Matchplay-finaler
sier det meste. I NM måtte USA-student
Eirik Tage Johansen se fem mann foran
seg til slutt etter en litt svak sisterunde.
Men han tok sitt monn igjen da han satte
banerekord (65 slag) under EM under 21
år i Polen, og endte på 5. plass totalt.
Positivt var det også at juniorjentene klarte
5. plass i årets lag-NM (samme som
guttene).

Steinar Fløisvik daglig leder
   Prosessen med å skaffe klubben en driftig
daglig leder endte på forsommeren med
at avtroppende styreleder Steinar Fløisvik
ble tilbudt stillingen – og begynte i jobben
19. august. Ansettelsen innebar også en
oppsigelse av avtalen med Golf Manage-
ment AS (overgangsordning ut 2003).

Omsetningen over 10 millioner
   For første gang i klubbens historie vippet
driftsinntektene over 10 millioner kroner.
Heldigvis gjorde ikke utgiftene det samme.
Over budsjett på inntekt, og under på
utgift, ga fine 580.000 kroner til å plusse
på tiltrengt egenkapital.

Den store trefellingen
   Endelig er det blitt fart i trefellingen på
banen. Headgreenkeeper Inge Ullestad
har i samarbeid med parksjefen fått rom
for en mye mer aggressiv trefelling enn
tidligere. Det gir lys og luft til både tee-
steder, greener og fairways. Ikke rart banen
er bedre enn noen gang – sett i et historisk
perspektiv.

Drømmetur for senor Ullestad
   Inge Ullestad havnet senhøstes på
drømmetur til Mexico (m/fru Torhild),
etter å ha vunnet regional og nasjonal
utgave av BMW Golf Cup. Verdens-
finalen gikk i Los Cabos i Mexico.
Inge lå godt an etter to runder, men falt
noe av til 17. plass siste dag. Av 115
deltakere … Knallbra Inge!

Påtroppende daglig leder, Steinar Fløisvik skal
pløye ny mark i SGK.

På vei til Lag-NM der
gutta helt til slutt måtte
gi fra seg gullet til
Henrik Bjørstad & Co.
Fra v. Susanne Jepson.
Stian Soltvedt, Eirik Tage
Johansen, Tom Jarle
Sunde, Erik Marthon
Olsen og Magnus Jepson.
Sittende, foran fra v.
Karen Vatnamot og
Karoline Stavnem.

Inge Ullestad feller trær for å få lys og luft på banen.
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Eirik Tage og
Susanne til USA
Våre beste golfere,
Eirik Tage Johansen
og Susanne Jepson,
startet dette året stu-
dier i USA. Eirik på
University of South
Carolina. Susanne
ved Alabama State
University i Mobile.
Begge skal forsøke
å kombinere ut-
dannelse med økt
golfsatsing.
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   Etter alt trøbbelet med sopp, vekst og
gjødsel har styre og greenkeepere kon-
kludert med at det er grunn til å skifte
konsulenter og gjødselleverandører til neste
sesong.
   Banekomiteen, med formann Sverre
Ekeli i spissen, gjør et framstøt for å starte
Fase 2 i utbedringene av banen.
”De utsatte områdene foran veien på hull
14 og høyre kant av dogleggen på toppen
av bakken på hull 18 bør tas allerede i
høst,” sier Ekeli.

Arbeidet er såpass omfattende at alle
eventuelle forbundsturneringer i 2004 vil
måtte utgå. Men nå er vi virkelig i gang:
Utbedringene starter som banekomitè og
greenkeepere ønsker. Når det gjelder green-
ene, er det mer forsiktighet. Erfaringene
fra hull 1, 9 og 10 tilsier at arbeidet med
å oppgradere greener bør vente litt.

   Trygve Orre, en av klubbens markante
skikkelser helt tilbake fra starten midt på
1950-tallet (bl. a. tidligere sekretær og
styremedlem), gikk bort i 2003.

Sportslig: Eirik Tage Johansen viste at han
har tatt nok et steg oppover mot stjernene
vinteren 2002/2003. Han er ranket nr. 40
av ca. 1500 universitetsspillere i USA, og
ble i mai plukket ut på sesongens lag ”First
Team All-SEC squad”. I NM på Sola var
han i en egen klasse. Dessuten vant han
også internasjonalt (Swiss Open) i sommer.
   Erlend Engelsgjerd overrasket i Stavanger
Cup, der han tok 4. plassen med serien
76-71-73. USA-gjest Gene Jones jr. vant
overlegent med 69-66-75 (66 er tangering
av banerekorden).
   Nok en gang viste vi at vi har spillere
som kan kjempe om gullet i lag-NM. Til
slutt ble det bronse. Juniorene manglet
kanskje toppresultatene, men fem nye
spillere dukket opp på A-touren med SGK
på brystet. Det lover bra.

Stopp! Sopp, sopp, sopp ...
Langtidsplanen var at banen i 2003-sesongen skulle få hvile seg og gro
til etter de mange utbedringene i årene før. Det viste seg som en vellykket
plan. Været overrasket igjen med å by på mer opphold og sol enn mange
fryktet. To gode sesonger på rad er nesten i overkant.
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Det ser idyllisk ut på av-
stand, men til tross for
oppskriftsmessig gjøds-
ling og dressing, blir vi
ikke kvitt snømuggen
på våre nye greener.

“Trygve Orre var med i den
iherdige  lille kretsen som
skapte en bane, en klubb og
et miljø gjennom årene da
golf ennå var et fremmedord
i Norge”.

Utdrag fra minneord i Røffen nr 2/2003

En stor følgeskare fikk
se golf av høy klasse da
Eirik Tage Johansen ble
Norgesmester i tropevær
på Sola Golfklubbs
bane tidlig i august.
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   Klubbmesterskapene gikk til Nic Jepson
(imponerende for en gammel mann), og
Karoline Stavnem.

Lars Engseths vidunderslag
   Han hadde spilt bra, lå èn over etter sju
hull og skulle slå utslaget på hull 11 i årets
dugnadsturnering. Lars Engseth gikk for
greenen. Han trodde han hadde truffet
den også, men måtte skuffet se en balløs
green da han kom opp bakken. Så kikket
han i hullet på vei over … Hole-in-one på
hull 11 er en smule spesielt, ja.
Gratulerer!

Harde soppangrep på greenene
   Til tross for gunstig vær det meste av
2002-sesongen, slet vi med soppangrep
på de nye greenene på hull 1, hull 9 og
hull 10. Soppen snømugg tok seg til rette
over vinteren. Resultatet ble lite gress og
ujevne greener. Tålmodighet er eneste
botemiddel mot soppen.

Nyydelig teested på hull 5
   Selv om banen var ”fredet” denne seson-
gen, ble teestedet på hull 5 ombygd etter
tegninger av arkitekt Svein D. Olsnes.
Resultatet kan alle involverte sole seg i.
Et nyydelig teested er det blitt. Ikke rart
ventelistene nærmer seg 800 personer

Mannekengoppvisning fenger
   Det var ikke en eneste ledig stol under
mannekengoppvisningen som ble arran-
gert av damekomiteen. Mannekengene
var medlemmer (av begge kjønn) og pro-
shopen stilte med hele sin golfkolleksjon.

Eirik Tage setter ny banerekord på 64 slag under
Lag-NM på Skjeberg. Her sammen med en stolt
trener Jan Egil Nærland.

Karoline Stavnem,
klubbmester damer, og
Nic Jepson blir klubb-
mester foran veteranen
Jone Egeli og unge
Erlend Engelsgjerd .

Internett over-
tar mer og mer
Stadig flere av klub-
bens medlemmer be-
nytter seg av Inter-
nett når de melder
seg på turneringer, og
resultater og nett-
sider blir mye lest.

Stor fest for
Raymond Lees
Umåtelig populære
Raymond Lees ble
feiret med brask og
bram høsten 2003.
Etter 40 år i klub-
bens tjeneste sa Ray-
mond stopp. Sang
fra ”Jevliongane”, fest
og pengegave fikk
Raymond med seg
på veien videre.

Hanne Hjorthøy stiller
i pink og pepita og med
en artig liten gris til å
beskytte køllene.
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   Positivt var det at banen som helhet
holdt meget bra standard til alle sluser
åpnet seg midtveis ut i august. De åpenlyse
resultatene av intensivert trehogst er også
verd å nevnes. En stor ”reservegreen” er
opparbeidet og sådd i mellom hull 8 og
hull 18. Gresset herfra vil i framtiden bli
brukt til å forbedre andre greener.
   2004 var det første hele året med Steinar
Fløisvik (daglig leder ) og Terje Bakka
(admin/marked) ved roret. Med en inn-
tektsside på totalt 11,4 mill. (budsjett:
11,6), klarte klubben å få til et overskudd
på hele 1.086.000 kroner. Et eventyr.

Sportslig: Vi vanlige golfere har vondt for
å fatte at det er så mange nivåer opp til de
virkelig store spillerne. Under EM for ama-
tører i Skøvde i Sverige (august) viste Eirik
Tage sensasjonelt spill og gikk i lederballen
siste dag. Med 4 hull igjen ledet han kon-
kurransen, men engelskmennene ble for

sterke og henviste vår mann til bronsen,
bare to fattige slag fra seier – og et utvilsomt
internasjonalt gjennombrudd. (Eirik Tage
tok banerekord på 64 slag på 2. runden)
   Også da han vant NM på Losby med
serien 69-67-67-73 og viste fram 12 under
par, og ikke minst med 15 under par i P4
Tour-debuten, fikk vi et innblikk i hva vår
kanskje beste spiller gjennom tidene kan
klare som golfspiller. Perioder med motgang
og stagnasjon vil komme, men Eirik Tage
Johansen har stoff i seg til å strekke seg enda
et nivå eller tre. Da kan det meste skje!
   At vi også har bredde til å ta bronse i lag-
NM (Eirik Tage Johansen, Magnus Jepson,
Tom Jarle Sunde, Erlend Engelsgjerd og
Are Åsland Friestad), er betryggende.
14-årige Are Åsland Friestad gjorde komet-
karriere med seier på A-tour og deltakelse
på juniorlandslaget ved flere anledninger.

Over millionen i overskudd
Klubben sliter fortsatt tungt med å få orden på de nye greenene på hull
1, 9 og 10. Til tross for iherdig innsats fra banemannskapet (m/konsulent-
hjelp), er standarden på greenene et stykke fra akseptabelt nivå. Og enda
et stykke fra forventet nivå …
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Klubbens gode økonomi
tillater stadige  og større
forbedringer både inne
og ute. Jærhuset blir om-
innredet med nye møbler
og bar, og uteplassen får
en gedigen ansiktsløfting
i form av bl.a. nye møbler,
skiferheller og rislebekk.
Head greenkeeper Inge
Ullestad (t.v.) og daglig
leder Steinar Fløisvik
(t.h.) er svært fornøyde.

Are Åsland Friestad.

Eirik Tage Johansen -
vinner NM på Losby.
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   Susanne Jepson fikk med seg Karoline
Stavnem på P4 Tour, men selv om Karoline
tok sitt 3. strake klubbmesterskap i år,
sliter hun mot de beste nasjonalt. Susanne
ble nr. 6, nr. 7 (NM) og nr. 8, og bekreftet
sin posisjon blant landets ti beste amatører.

Damelaget sikret plassen i lag-NM
   Før var det nok å melde seg på. Nå
gjelder det å spille godt nok til å få være
med også neste år. Det klarte Susanne
Jepson, Karoline Stavnem og Lise Lørup
til kaptein Nina Hatleskogs store glede.

Canners er fortsatt populær
   Værgudene var skånsomme mot vår
populære og tradisjonsrike Canners Cup.
Ganske mange gjester utenbys var blant
de 80 deltakerne. Lars ”Albatross” Vinje
tok seg av Canners, mens Elisabeth
Thorsen vant Rogalandspokalen. Ingen
gjestfrihet, altså …

Joakim Knag sjokket i KM
   Kanskje var det et større sjokk at Nic
Jepson vant klubbmesterskapet året før,
men det var tross alt en bombe da 15-årige
Joakim Knag kom bakfra og snøt Are
Åsland Friestad og Magnus Jepson  i leder-
ballen for pokalen Strålende spilt, Joakim!

Eirik Tage Johansen på
Turnberry Kintyre i
Skottland hvor de siste
kvalifiseringsrundene til
British Open ble spilt.

Broren Thomas fikk for øvrig Årets
framgangspris. Aner vi hard kniving i
årene som kommer ..?!

Nesten med i British Open
   Eirik Tage Johansen prøvde for første
gang å kvalifisere seg til British Open (The
Open, som britene selv sier …). Han var
to små slag fra å klare det, og derved bli
tredje nordmann og den andre i klubbens
historie til å klare det. Tore Chr. Sviland
klarte bragden tidlig på 1980-tallet.

Helt USA-lag i klubben
   I tillegg til Eirik Tage Johansen og
Susanne Jepson, har også lovende Tom
Jarle Sunde valgt studier i USA. Han var
utenlands hele 2003-sesongen, men viste
framtennene umiddelbart i P4 Tour-
debuten (8. plass og nestbeste amatør).

Bjørn Engseth
”Årets Juniorleder”
NGF tildelte Bjørn Eng-
seth 7500 kr + tittelen
”Årets Juniorleder” for
hans arbeid med de unge
i egen klubb og i regionen.

Tom Jarle Sunde, USA

Susanne Jepson, USA

Joakim Knag (t.h).) holder takketale etter KM.
Ellers ser vi turneringsleder Svein H. Larsen. Lise
Lørup (t.v.) fikk 2. plass etter Karoline Stavnem.
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   At også damene får skikkelige utslags-
steder, er ikke èn dag for tidlig. Banen vår
er i støtet igjen. Kanskje er det nettopp
som arena for topp europeisk damegolf
vår bane er på sitt beste? Det begynner å
bli lenge siden vi arrangerte EM for damer
nå. Ny søknad på gang ..?
   Terje Haukelid fant veien tilbake til
klubben og erstattet Terje Bakka på sen-
sommeren. Som i 2004 er det også i 2005
god gang på sponsorarbeidet. Det er tydelig
at klubben har et godt produkt å selge.
   Nina Middelthon og Tore Helliesen ble
utnevnt til æresmedlemmer etter utallige
års arbeid for klubben.
    Et konkret resultat av juniorenes sterke
resultater ute på banen, er at medlemmene
av elite/juniorkomitè nå anbefaler at de
to komiteene bør slås sammen.
   Det økonomiske resultatet var sterkt,
også i 2005: 1.167.147 kroner i pluss. Det
flotte resultatet fra 2004 ble toppet med
nesten 100.000 kroner! I 2006 vil klubben
høyne kontingentene igjen etter stillstand
i 2005. Hovedmedlem øker etter planen
fra 4000 til 4500 kr. Medlemstallet går
ørlite opp i 2005.

Sportslig: Vi har mange lovende talenter.
Spesielt Are Åsland Friestad hadde en flott
sesong med to seire og en 2. plass på
A-tour. I tillegg klarte Christoffer
Tønnessen en 2. plass. Når vi vet at nivået
i Norge er bra, så river det litt med slike
gode prestasjoner. Det er ikke lett å glemme
Marius Thorps oppvisning på vår egen bane
i mai: 66-67-68 og 12 under banens par!
   Ungdommen feide ”gamlingene” av
banen i KM: Lise Lørup vant den sammen-
slåtte junior/dameklassen, mens Are Åsland
Friestad vant både junior og herreklassen.
Generasjonsskifte?! Åsland Friestad deltok
også på det sterke norske EM-laget for
gutter.
   Klubben har som mål å utvikle talenter
også på jentesiden. Foreløpig er Lise Lørup
alene på A-tour, men flere er på gang.

 Klubben hadde fire deltakere i Suzann
Junior Challenge. Ole Berge Ramsnes’ fine
2. plass i klasse 13-14 år og Sondre E.
Ronolds 4. plass i klasse 15-16 år viser at
Eirik Tage Johansen ikke blir den siste
NM-vinneren fra 50-åringen SGK.
   Resultater elite? I lag-NM klarte vårt
unge amatørlag å vinne sølvet. Knallsterkt.
Med på laget var Eirik Tage Johansen,
Christoffer Tønnessen, Are Åsland
Friestad, Erlend Engelsgjerd og Joachim
Knag. Damene klarte en god 6. plass.
   Eirik Tage Johansen var ute av form i
NM (kan ikke vinne hver gang), men
Christoffer Juvkam imponerte med en
sterk 10. plass. Tage er med i Team Norway,
og kommer garantert sterkere tilbake i
2006.

Jubileum og NM-satsing
Arbeidet med å få skikk på greenene på hull 1, hull 9 og hull 10 satte
sitt preg på sesongen 2005. Men det skjedde også mye positivt på golfbanen
vår. Over det hele popper forbedringene opp. Mange nye teesteder er
bygget.
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Nye æresmedlemmer,
Tore Helliesen og Nina
Middelthon, har arbei-
det i ulike komiteer
nesten uavbrutt siden de
ble medlemmer av SGK.

Marius Thorp fra Bærum
går banen 12 under par
over 54 hull!

Medlemsutvikling SGK 1995–2005

1995 2005-97 -99 2001 2003

1800

1700

1400

1300

1600

1500

1900

2000

Medlemstallet har steget jevnt og trutt de siste 10
årene. Fra en liten dipp i 2004 er det en svak økning
i 2005.

Terje Haukelid ble ansatt
i SGK-administrasjonen.
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Stavanger dominerer juniorklassene
   Klubbens langsiktige arbeid med å rekrut-
tere og utvikle egne spillere gir gode
resultater. I tillegg til mange spillere på C
og D-tourene i området, har vi egne junior-
turneringer med opp mot 40 deltakere.
På A-tour i september var 11 av 70 gutter
fra SGK. Det er kruttsterke tall! Men det
er samtidig en utfordring for klubbens
økonomi.

Se opp for ”Team NM 2006”
   Eliten i klubben sikter seg allerede inn
mot NM på hjemmebane 2006. Hele
sesongen 2005 har de beste juniorene og
de beste overårige trent sammen i ”Team
NM 2006”. Det skal bli veldig spennende
å se hva vi kan trylle fram til sommeren.
Vi har sterke tradisjoner å ta vare på her
på egen golfbane!

Snart lag i lag-NM, senior?
   Våre seniorer holder et imponerende
aktivitetsnivå. Om vi også tar med vete-
rangjengen som jobber dugnad året rundt,
er det usedvanlig flott. Men er det ikke
snart på tide at våre fremste seniorer tar

kampen opp med østlendingene i lag-NM
for senior? Vi har gode nok spillere. Har
vi ikke?

Nina Hatleskog døde i august
   Mangeårig styremedlem og turnerings-
komiteens utrettelige leder, Nina Hatle-
skog, ble syk og måtte gi tapt i august.
Nina sto på i kjent stil i det lengste, og
gjorde som alltid en kjempejobb for
klubben. Til og med da hun ble så svak at
hun ikke orket turen ut til golfbanen, bisto
hun komiteens medlemmer per telefon
med nyttige råd. Takk, Nina!
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Bjørnstad sensasjonell i USA
Sesongens absolutte høydepunkt i norsk golf
var Henrik Bjørnstads eventyrlige oppvisning
i kvalifiseringen til US PGA. 1100 spillere
jaget PGA-kortet. Bare 30 klarte det. Bjørnstad
var èn av dem. I slutten av januar ledet han
likegodt Buick Invitational i San Diego etter
63 av 72 hull. Det endte med 10. plass. Henrik
Bjørnstad har vist at det ”umulige” er mulig.
”Eirik Tage Johansen kan også klare PGA-
kortet. Vær tålmodig, tren målbevisst og ta
steg for steg,”sier Bjørnstad til vår store stjerne.

Se opp for denne karen
i de kommende år! Ole
Berge Ramsnes er en av
våre juniorer som stadig
imponerer.

Lag NM på Miklagard.

Her er noen av våre beste
elitespillere samlet etter
premieutdeling hvor
herrene tok en flott 2.
plass og damene kom på
6. plass: Bakerst fra v.,
Erlend Engelsgjerd,
Christopher Juvkam,
Eirik Tage Johansen,
Joakim Knag, Are Åsland
Friestad og (kaptein og
trener) Jan Egil Nærland.
Foran fra v.,
Solveig Åsland (kaptein),
Susanne Jepson, Karoline
Stavnem og Lise Lørup.

Nina Hatleskog.



Historikk
   På den konstituerende general-
forsamlingen 05.04.1956 ble et styre på
7 personer samt en sekretær oppnevnt.
Den gang satt også formannen i alle
komiteer i styret, et prinsipp som etter
hvert ble fraveket.
   Antall medlemmer i styret har i årenes
løp variert mellom 7 og 11 personer, noe
avhengig av hvorledes oppgavene er blitt
fordelt. I jubileumsåret består styret av 7
valgte medlemmer.

Oppgaver
   Styret skal være klubbens ansikt utad og
representere Stavanger Golfklubb mot
myndigheter og utenforstående interesser
(selskaper og enkeltpersoner). Styret er
ansvarlig overfor årsmøtet og overfor de
vedtak som her fattes. Det er videre ansvar-
lig for oppfølging av vedtatte budsjetter
samt at alle komiteer utøver sine aktiviteter
i henhold til gitte rammevilkår og instruk-
ser. Videre har styret ansvar for de kon-
trakter og avtaler klubben har inngått, det
være seg med ansatte, sponsorer og andre
som er knyttet til klubben.

STYRET, KOMITEER
OG TILLITSVERV
   Stavanger Golfklubb har siden starten i 1956 appellert til dugnadsånden i
mennesket. Og har hatt suksess med det. Noen har stilt til dugnad i beste jærske
ånd, brettet opp ermene og tatt et tak ute på banen. Noen har funnet sin plass
i en eller flere komiteer, det har alltid vært noen som har vært villig til å stille
opp for klubben. De som har ytt en innsats i styre eller komité, er de som er
lettest å nevne, deres navn finnes igjen i protokoller og årsberetninger. Og deres
forpliktelser var litt mer langsiktig.
  I alt er det siden starten registrert 23 forskjellige komiténavn og 1 utvalg i
tillegg til selve styret. I jubileumsåret eksisterer 10 komiteer ved siden av styret,
mens 13 komiteer og 1 utvalg er gått over i historien. I alt har 67 forskjellige
medlemmer sittet i styret i kortere eller lengre perioder. Ved isolert gjennomgang
av de forskjellige komiteer fremkommer 554 navn. Flere av disse er gjengangere
ved at de har vært engasjert i flere komiteer og/eller styret. Det har også vært
oppnevnt noen hurtigarbeidende utvalg der navnene ikke fremkommer. I tillegg
finnes en rekke personer som har stilt opp når de har blitt spurt og bidratt til
at klubben har blitt så veldrevet som den har vist seg å være gjennom alle år.
   I det følgende er de forskjellige komiteer vist sammen med de medlemmene
som har påtatt seg verv i komiteene/styret. Av enkelhetshensyn er navnene
gruppert alfabetisk. For formenn i komiteer er formannsperioden angitt i
parentes.

STYRET
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                                                Periode

Harald Abrahamsen 1973-78

Eivind R. Andersen 1994-96

Chester Banks      1977

Chr. W. Bjelland 1956-63

Fridthjof R. Bjelland 1964-69

Carsten Christensen 1966-73

Åse Dalheim 2001-03

Thomas Egeberg 1977-78

Ivar Eggja      2000

Eilif Eide      1984

Sverre Ekeli           1987-95 (1993-95)

Steinar Fløisvik     1997-02 (2001-02)

Alf Gowart-Olsen 1956-72

Randi Gowart-Olsen 1973-74

Nina Hatleskog 2002-05

Terje Haukelid 1996-98

Rolf Heggheim 2001-05

Reidar Helliesen   1956-59  (1956-59)

Tore Helliesen      1970-74  (1973-74)

Hanne Hjortøy                  1996-2001

Ellen Margrethe Hodne 1970-76

Per Haaland 2003-05

Ellen Jepson 1987-99

Bea Lange Kloster 1987-89

Knut Kloster         1978-83 (1980-83)

Bjørg Knutsen      1979

Svein Knutsen       1976-88 (1987-88)

Roar Kvamme 1990-91

R.A.Lorentzen 1956-64

Arnbjørn Lærdal 1956-65

Bernt Malmo                     1999-2005

Thomas McInally               1998-2005 

                                           (2003-05)

Cornelius Middelthon 1960-72 

                                           (1971-72)

                                                Periode

Nina Middelthon 1977-86  (1984-86)

Egil Mønnich 1987-90

Haakon Nesse 1985-86

Harald Nevland 1992-93

Unni Waldeland Næss 1994-96

Trygve Orre 1956-66

Colin W. Peck            1956 / 1964-67

Gard Petterson      1984-93 (1989-91)

John Polson 1975-76

Johan C Paaske 1968-73

Edna Raknes (Cashmore) 1983-86

Martin Roa 1976-79

Rolf Erik Sanne 1980-83

Jacob Sannes 1989-91

Erik Schanche 1991-93

Buddy Shrader      1974

Torolf Smedvig     1956-77 (1960-70)

Hans Petter Solberg      1997

Bente Soltvedt 2004-06

Henning Stabenfeldt 1977-82

David Stokes 1978-79

Johan Fr. Sverdrup 1969-75

Dag Svihus 1994-95

Kaare Sviland 1983-86

Alf Thorkildsen     1969-76 (1975-76)

Marit Thorsen 1975-76

Nina Tjomsland 1977-78

Roy Tunge 1987-97

Inge Ullestad 1981-2000 (1996-2000)

Randi Thorsen Vatnamot   1998-2005

Per Våland            1974-79 (1977-79)

Kjell Øverland 1967-69

Sigrun Øverland 1975-76

Inger Aarthun 1980-82
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I alt 67 personer har hatt tillitsverv i styret. Av disse har 14 vært formenn.

STYRET 1956–2005



Styreformenn i SGK  1956–2006
 R. Helliesen

1960

1965

1970

1975

1985

1990

1995

2000

2006

1980

1956

T. Smedvig

 C. Middelthon

T. Helliesen

A. Thorkildsen

P. Våland

K. Kloster

N. Middelthon

S. Knutsen

G. Petterson

S. Ekeli

I. Ullestad

S. Fløisvik

T. McInally

Reidar Helliesen
1956–59

Torolf Smedvig
1960–70

Cornelius Middelthon
1971–72

Tore Helliesen
1973–74

Alf Thorkildsen
1975–76

Per Våland
1977–79

Knut Kloster
1980–83

Nina Middelthon
1984–86

Svein Knutsen
1987–88

Gard Petterson
1989–92

Sverre Ekeli
1993–95

Inge Ullestad
1996–2000

Steinar Fløisvik
2001–02

Thomas McInally
2003–05

Tidsaksen til høyre gir en oversikt over det antall
år de ulike formennene har sittet i 50-års perioden.
Torolf Smedvig har sittet desidert lengst med
hele 11 år i formannsstolen.
Som en god nr. 2 kommer Inge Ullestad med
5 år som formann før han “abdiserte” til fordel
for jobben som head greenkeeper.
Nina Middelthon er eneste kvinne i kurven, og
hun var formann i 3 år. Thomas McInally
sitter ved roret i jubileumsåret 2006.

Følgende 14 formenn har styrt klubben vår i 50 år:

01

02

03

04

05

96

97

98

99

57

58

59

61

62

63

64

66

67

68

69

71

72
73

74

76

77

78

79

81

82

83

84

86

87

88

89

91

92

93

94
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Æresmedlemmer i SGK  1956–2006

Styret 1986
Fra v. Kaare Sviland, Gard
Petterson, Edna Raknes
(Cashmore), Svein Knutsen,
formann Nina Middelthon,
Haakon Nesse og davær-
ende “ferskt” styremedlem
Inge Ullestad. Helt til h.
sekretær Doris Lavold.

Styret 2001.
Bakerst fra v., Steinar
Fløisvik, Thomas McInally
og Bernt Malmo.
Foran fra v., Ellen Jepson,
Randi Thorsen Vatnamot,
Hanne Hjorthøy og styre-
formann Inge Ullestad .

 Torolf Smedvig Reidar Helliesen Kaare Sviland Olav Flatheim

Alf Thorkildsen Martin Roa Nina Middelthon Tore Helliesen

   Det er ikke automatikk i at et styremedlem
blir formann, og noen ganger kan det ta sin
tid. Det er Inge Ullestad et eksempel på. Han
ble valgt inn i styret 1981. 15 år senere, i
1996, ble han bedt om å ta formannsvervet.

Inge kommer på en god 3. plass når det
gjelder antall år som styremedlem/formann.
Hele 19 år var han del av klubbens frivillige
“stab”, og overgås bare av Torolf Smedvig og
Alf Thorkildsen med hver sine 21 år i styret.

Lang fartstid i styret

SGKs æresmedlemmer
har samtlige vært med
i styre og stell i mang-
foldige år. Noen har
vært involvert i flere
komiteer samtidig.
Sammen med alle de
andre frivillige som år
etter år stiller opp, har
de vært med på å prege
og forme den klubben
vi kjenner i dag.
Selv om noen funk-
sjoner er ivaretatt av
ansatte, er det frivillige
arbeidet like nødven-
dig og viktig som før.



BANEKOMITEEN
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Periode
Eivind R. Andersen 1967-68
Bjarte Andreassen      2000
Kaare Berge      1962
Carsten Christensen 1961-73
                                           (1968-70)
Sverre Ekeli           2002-03 (2002-03)
Finn Eliassen 1974-79
Andrew Greig 1980-82
Atle Hansen 1985-93
Erna Helliesen 1976-80
Hans Chr. Henriksen 1956-57
Preben Holst 1963-68
Per Høver 1957-58
Tor Inge Jacobsen 1976-81
Nic Jepson 1993-99
Magnus Jepson 2005-05
Jon Ketil Johnsen 1982-84
Torstein Kavli 1962-68
John A. King         1993-94 / 2002-05
Morten Helle Larsen 1979-87
Arnbjørn Lærdal           1956-61 / -66
Jens Chr. Magnus 1961-68
Bernt Malmo 2004-05         (2004-05)
Roy Marker 2004-05
Cornelius Middelthon 1959-70 
                                (1960-67) / 1973
Egil Mønnich                    1993-2002

                                               Periode
Johan Olsen 1962-68
Trond Nordskog 2005-05
Svein D. Olsnes                 1995-2003
Gard Petterson 1982-88      (1984-88)
Henrik Paaske 1989-92
Leif Ramsnes    1993-2001  (1996-00)
Martin Roa           1972-88 (1978-80)
Ståle Rugland 1967-68
Rolf Erik Sanne  1980-83   (1980-83)

                               /1985-92
Torolf Smedvig      1956-60 (1956-59)
                           / 1971-77 (1972-77)
Einar Sunde 2001-05
Johan Fr. Sverdrup       1961
Alf Thorkildsen           1961 / 1977-80
Steinar Tjomsland 1988-92
Harald Tollagsen 1962-67
Roy Tunge 1999-04
Inge Ullestad 1984-95  / 2001 (2001)
                                           (1989-95)
Magne Vasshus 1983-84
Lars Vinje 2004-05
Per Våland                  1968-72 / 1982
Trygve Wallem 1956-61
Kjell Øverland 1957-60
Fridtjof Aarøe 1957-60
Per Aasbø 1979-82

Historie
   En banekomité ble nedsatt på arbeidsut-
valgets møte 15.06.1955, altså nesten et
år før klubben formelt ble stiftet. Denne
komiteen har vært i kontinuerlig virksom-
het frem til 50-årsjubileet. I perioden
1993-1995 var komiteen riktignok om-
døpt til baneprosjektkomité, men det opp-
rinnelige navnet ble tatt tilbake fra 1996
da ”Prosjekt Par 71” var fullført.

Oppgaver
   Den opprinnelige og primære oppgaven
var å anlegge en 18-hulls golfbane på det
området som golfklubben fikk leie ved
sørenden av Stokkavatnet. Etter at dette
arbeidet ble fullført i 1963 har komiteens
oppgaver vært å planlegge vedlikehold og
forbedringer av banen, samt være et
kontaktledd mellom de baneansatte og
styret.
   I alt 47 personer har hatt verv i Bane-
komiteen. Av disse har 10 vært formenn.

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980



Historie
   Denne komiteen finnes første gang som
egen komité 1996 og har fremdeles sitt
virke.

Oppgaver
   Gjennom løpende rapportering fører
kontrollkomiteen tilsyn med at styret og
administrasjonen disponerer klubbens
økonomiske midler i henhold til general-
forsamlingens vedtak, samt gjennomfører
andre oppgaver som er besluttet av
generalforsamlingen.

Følgende 5 personer har vært valgt inn i
denne komiteen:

187

REDAKSJONSKOMITEEN
Historie
   Historien til redaksjonskomiteen må
sees i to helt separate perioder. På et styre-
møte 02.10.1956 ble det besluttet å opp-
nevne en redaksjonskomité for “Golf-
entusiasten”, bestående av R.A. Lorentzen,
Cornelius Middelthon og Kjell Øverland.
Middelthon må ha betakket seg for i års-
rapporten for 1956 finnes Tor Torbjørnsen
i hans sted.
   Redaksjonskomiteen skiftet navn i 1957
til Bladkomiteen, et navn den hadde frem
til 1961 da den ble omdøpt til ”Blad og
Pressekomité”. Utgivelsen av Golfentu-
siasten var blitt skilt ut fra redaksjonskomi-
teens ansvarsområde og komiteens opp-
gaver var få og små. Ved generalforsam-
lingen i 1962 ble komiteen derfor nedlagt
etter forslag fra styret.
   Stavanger Golfklubb så etter hvert behov
for å utgi mer informasjon til medlemmene
og tidlig på 1990-tallet ble et info skriv
på 2 A4 sider utgitt. Dette ble avløst av
medlemsbladet ”Røffen”, som de første
årene var et soloprosjekt med Ellen Jepson
som drivkraft. I 2002 fikk informasjon til
medlemmene større fokus ved at en redak-
sjonskomité med 3 medlemmer ble dannet.

Oppgaver
   Oppgavene til den første redaksjonskomi-
teen var å besørge utgivelse av bladet
Golfentusiasten, et blad som opprinnelig
var tenkt som et informasjonsorgan for
klubbens medlemmer, men som etter hvert
ble et organ for hele datidens golf-Norge.
   Den siste redaksjonskomiteen har hatt
som hovedoppgave å utgi Røffen, et in-
formasjonsblad for klubbens medlemmer.
   Følgende 4 ildsjeler hadde tillitsverv i
den første komiteen:

  Periode
Fredrik Knutsen                 1958-61
R.A. Lorentzen 1956-61  (1957-58)
Tor Torbjørnsen 1956-57
Kjell Øverland 1957-61

Følgende 3 har tatt opp hansken over
40 år senere:

                                             Periode
Sander Y. Bull-Gjertsen 2002-05
Ellen Jepson 2002-05   (2002-2005)
Nina Tjomsland                 2002-05

KONTROLLKOMITEEN

                                          Periode
Per Grønning                    2001-05
Sven Nilssen                     1999-02
Leif Ramsnes                    2003-05
Alf Thorkildsen             1996-2000
Sigrun Øverland               1996-98

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980
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DAMEKOMITEEN
Historie
   Denne komiteen har eksistert i tre perio-
der og da med vekslende aktivitet og inte-
resse blant klubbens kvinner. Den opp-
står første gang i 1965 og er aktiv til 1978
da komiteen trekker inn årene. I 1992 er
den igjen på beina med Nina Middelthon
som formann for tre medspillere, året etter
med 6 medlemmer i tillegg til formannen,
og komiteen sees også i 1994. Den forsvin-
ner igjen i 1995, men etter å ha ligget
nede tre år dukket komiteen igjen opp i
1998, også da med Nina Middelthon som

formann. Den har senere vist seg som
svært vital og miljøskapende for klubbens
aktive damespillere.

Oppgaver
   Damekomiteen har hatt som hoved-
oppgave å gi klubbens aktive damer bedre
forhold internt i klubben, samt fremme
relasjoner til damegrupper i andre golf-
klubber, særlig i nærområdet.
   Følgende 29 damer hadde tillitsverv
i denne komiteen:

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

   Periode
Dorothy Banks  1976-78
Annette Berg  1992-93
Gisela Berger  1992-93
Marit Bergstøl 1998-03     (2002-03)
Gunvor Dahle          1965-66 (1966)
Lea Faber       1 994
Liv Galtung        1994
Randi Gowart-Olsen        1978
Chrisa de Graeve        1994
Rigmor Hamre        1993
Ellen Margrethe Hodne  1966-76 
                                         (1969-76)
Tove Hognestad  2001-02
Inger Johanne Lund        2000
Anne Meling  2002-05
Nina Middelthon 1992-93(1992-93)
  / 1998-2001 (1998-2001)

                                             Periode
Unni Waldeland Næss  1993-94 
     (1994)
Mosse Orre                     1965, 1977
Inger Paaske       1965-73  (1967-68)
Torill Rein        1994
Tull Rønneberg   1965-71
Turid Sevild   1972-76
Reidun Stensland   1967-78
Lisbeth Sverdrup Schmidt      1993 /
                                            2003-05
Anne Surdal 2002-06        (2004-05)
Nina Tjomsland  1974-78 (1977-78)
Else Tollagsen   1969-70
Torhild Ullestad        1993
Edda Wangsholm   2003-05
Sigrun Øverland   1971-78

Damekomiteen har arran-
gert klesvisninger mm.
Øverst viser Anne Meling
klær fra proshopen.
Nederst er det Kersteen
Edvardsen, Karen Haaland
og Irene Ødegaard som
koser seg på hatteparty.

Maikatt er en populær
dameturnering som
damekomiteen står for.
Her fra Maikatt 2005.

Mandag er damedag
i SGK, og antallet damer
som deltar øker stadig.
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TURNERINGSKOMITEEN

Historie
   En felles turnerings- og handikapkomité
ble etablert på årsmøtet 1962 og fungerte
i parallell til sportskomiteen inntil denne
siste ble nedlagt på generalforsamlingen
22.03.1965. På generalforsamlingen dette
året ble det sagt at turnerings- og handikap-
komiteen skulle kunne danne separate
undergrupper og supplere med medlem-
mer om nødvendig. Handikapdelen av
turneringskomiteen ble fraskilt på general-
forsamlingen 04.02.1976 og turnerings-
komiteen oppsto som egen komité slik vi
kjenner den i dag. Komiteen har nok vært

den mest arbeidskrevende av klubbens
komiteer noe som gjenspeiles av det høye
antall medlemmer som har hatt verv her.

Oppgaver
   Turneringskomiteens primære oppgaver
er å planlegge konkurransesesongen,
invitere til konkurransene, forestå det
tekniske arrangementet med startlister,
sjekk av scorekort, premielister og
premieutdeling.

Følgende 104 medlemmer har hatt verv
i denne komiteen:

Harald Abrahamsen          1967-75
                                       (1973-75)
Jan Inge Andreassen          1992-97
Odd Arnesen               2002 (2002)
Rolf Bellesen                     1997-98
Ottar Birkeli                     1970-72
Fridthjof R. Bjelland         1962-70
Tor Brekke                        2002-03
Einar Børresen              1979-1980
                                       / 1986-87
Gunvor Dahle                   1962-66
Jone Egeli                          1983-84
Inge Bjørn Eidem              1990-91
Sverre Ekeli                             1990
Paul Elgar                          1995-96
Svein Erikson         1989,1991-96 /
                               1998 (1991-96)
Arne Feyling                      1992-94
Olav Flatheim                        1976
Peter Flugstad                    1981-83
Steinar Fløisvik 1973-75 / 1978-79
                                            (1979)
Solfrid Foseide      1992-97, 2001 /
                                        2003-05
Terje Frafjord                     1987-89
Stig Fredriksen                  1981-82
Andrew Greig                        1985

                                         Periode

Liv G. Hamre                    1992-93
Rigmor Hamre                  1967-70
Thomas R. Hansen            1990-91
Nina Hatleskog 2002-05 (2003-05)
Sigve Haukelid                  1997-99
Terje Haukelid         1989, 1993-95
Trond Henrichsen             1999-00
Hanne Hjortøy                  2004-05
Tor Inge Jacobsen            1975 / 80
Ellen Jepson                      2002-05
Magnus Jepson                  2002-05
Graeme Johannessen          1999-05
Jone Johannessen                   1981
Bente Juvkam                        2000
Christopher Juvkam              2005
Knut Kloster                    1977-79
Dagfinn Klovning            1976-77
Elin Klovning              1997-2000
                                      (1998-99)
Reidar Kobberstad         2000-01 /
                                        2004-05
Bjørg Knutsen 1979
Jan Arild Knutsen            1994-96
Svein Knutsen  1973-78 (1976-78)

                              / 1982
Svein Harald Larsen         2002-05

Periode

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980
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Siri Leitao                             1998
Henning Lindanger           1988
Eivind Holm Lund              2000
Debbie Majors 1994
Elin Malde                        1981-82
Arne M. Martinsen           1996-97
Brynjulf Melhus                1976-80
Grete Middelthon            1983-86
Nina Middelthon              2004-05
Svein Moe 1984
Trond Nordskog 1982-85 /1989-90
                                     (1989-90)
Kåre Norheim                   1973-75
Jan Egil Nærland               1985-86
Trygve Orre   1962-68    (1962-66)
Arnfinn Orten                         2005
Colin W. Peck                   1962-67
Arve Pedersen                    1995-99
Thor G. Pedersen 2004
Gard Petterson                  1997-99
Else M. Plahte                   1989-91
Henrik Paaske  1986-88  (1987-88)
Johan C. Paaske                1962-72
Edna Raknes   1979-86  (1984-86)
Kenneth Ramsnes               1981
Olav Revheim                   1983-86
Jennifer Rickett                 1994-95
Tull Rønneberg 1990
Tor Salomonsen 1989
Rolf Erik Sanne                 1985-86

   Periode

Erik Schanche 1989
Turid Sevild                      1975-76
Erik Sjøberg                      2000-01
Helge Skorve 1989
Henning Stabenfeldt         1977-78
Reidun Stensland              1973-77
Ådne Stensland                 1991-93
Kjetil Sunde                1989 / 1992
Johan Fr. Sverdrup            1967-75
                                      (1970-72)
Dag Svihus                  1988 / 1993
Alf Thorkildsen                 1968-74
Elisabeth Thorsen 2004
Marianne Thorsen 1980
Marit Thorsen 1990
Freddie Ullestad                1987-88
Inge Ullestad     1980-83 (1980-83)
Johan Ullestad                   1990-91
Torhild Ullestad     2001 / 2004-05
Knut Varpe 2003
Morten Vestbø 1998-01  (2000-01)
Steinar Vestbø                   2000-01
Lars Vinje          1991-2005 (1997)
Karen Woie 2001
Inge B. Østbø                   1984-85
Kjell Østbø 1989
Magne Østbø                    1988-92
Dag Øverland                1997-2000
Kjell Øverland 1967-69  (1967-69)
Sigrun Øverland                1971-75
Inger Aarthun                   1978-81

    Periode
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HANDICAPKOMITEEN

Historie
Denne komiteen finnes første gang som
egen komité i 1957, men funksjonene ble
snart underlagt sportskomiteen og senere
den kombinerte turnerings og handikap-
komiteen. På årsmøtet i 1976 ble handikap-
komiteen skilt ut som egen komité og har
vært drevet som det siden da.
   I de tidlige år hadde hvert medlem sin
side i en protokoll, konkurranseresultatene
ble ført inn i protokollen og eventuelle
reguleringer vurdert ut fra runderesultatet
i forhold til SSS (standard scratch score).

Handikapet ble så ført inn på tavlen ved
inngangen i Jærhuset. Dette systemet ble
frafalt da datateknologien gjorde sitt inntog
i klubben.

Oppgaver
   Denne komiteen har som oppgave å gi
medlemmene handikap etter retningslinjer
gitt av Norges Golfforbund, revidere
handikapet og utstede nye kort før sesong-
start samt å oppdatere handikaplistene.
   34 personer har hatt tillitsverv i denne
komiteen:

Periode

Harald Abrahamsen          1985-95
Rolf Abrahamsen              2004-05
Eivind R. Andersen           1982-83
                                      (1982-83)
Alv Otto Edvardsen          1996-05
Roar Dahlbak                    1985-87
Gunvor Dahle                   1978-80
Randi Gowart-Olsen         1981-83
Rigmor Hamre                  1988-90
Sigurd Hamre 1982-2005 (1993-95)
Erna Helliesen                   1957-60
Rune Håversen 1987
Graeme Johannessen 1994
Svein Knutsen            1984 (1984)
Joao Leitao                    1988-2003
Egil Mønnich    1984-88 (1985-88)
Peter Mønnich 1989-05  (1996-99)
Bitten Nesse                     1985-87
Haakon Nesse                   1985-87
Jan Egil Nærland              1991-95
Trygve Orre  1   976-81  (1976-81)
Colin W. Peck   1957-60 (1957-60)
Olav Revheim            1986,88 / 90
John Richardson               1957-60
Rolf Erik Sanne             1996-2005
                                      (2000-05)

Periode

Graeme Simpson 1984
Henning Stabenfeldt         1982-83
David Stanhope 1988
Reidun Stensland              1981-84
Tore Chr. Sviland              1976-83
Marit Thorsen 1977
Sigrun Øverland 1976
Emil Aarthun                    1991-93
Eskil Aarthun                    1979-81
Kjell Aarthun                    1983-84

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

De første årene var det
forbundet som bestemte
hvilket handicap de
beste spillerne skulle ha.
På bildet Svein Knutsen
- flere ganger norges-
mester.

I dag er alle golfere til
enhver tid ansvarlige for
sitt eget handicap.
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JUNIORKOMITEEN
Historie
   På styremøte 21.04.1965 ble det opp-
nevnt en juniorkomité med 6 utpekte
representanter.  Komiteen døde hen rundt
1969 og lå brakk noen år og før den ble
reaktivisert under generalforsamlingen
28.03.1974. Den holdt oppe virksomheten
til 1984 da rekrutteringen til golf blant
de unge var lav. I 1985 og 1986 ble derfor
juniorkomiteens oppgaver ivaretatt av en
nyetablert kombinert trenings/junior-
komité. Denne fikk kort virketid, i 1986
gjenoppstår treningskomiteen som egen
komité, mens trenings/juniorkomiteen
ivaretar juniorarbeidet dette året.

I 1987 er juniorkomiteen gjenetablert som
en ren komité for klubbens yngste, mens
den fra og med jubileumssesongen er blitt
slått sammen med Elitekomiteen til en
Junior og elitekomite.

Oppgaver
   Juniorkomiteen skal tilrettelegge,
organisere og gjennomføre aktiviteter for
SGK’s juniormedlemmer for å utvikle
deres ferdigheter i golf, etikette og for-
ståelse/utøvelse av sporten.
   Følgende 66 medlemmer har hatt tillits-
verv i denne komiteen:

Periode

Kathrine Abrahamsen 1995
Terje Bakka           1981-82 (1981)
Rolf Bellesen                     1978-79
Leif Magne Dalheim         1992-94
                                      (1992-94)
Erik Danielsen                  2001-02
Geir Dueland                    1989-90
Elisabeth Engelsgjerd 2005
Odd Engelsgjerd               1999-03
Bjørn Engseth  1997-98 / 2000-05
                                      (2001-05)
Christian R. Evensen 1996
Steinar Fløisvik 1976-77 (1976-77)
Torbjørn Fløysvik              1988-90
Terje Frafjord 1988
Tom Fredriksen                 1981-84
Per Frøiland                      1992-93
Christopher Gallaher 1998
Berit Gilje (Boyall)            1988-91
Sigurd Hamre             1987 (1987)
Atle R. Hansen 1987
Trudi Helland                   1982-84
Bjørn Erik Hervik 1991
Kjell Holter 1997
Arne Birger Håland        1965-69 /
                         1989-94 (1989-91)
Rune Håversen                 1995-97
Kirsten Jacobsen 1979

Tor Inge Jacobsen     1975   (1975)
Camilla Jacobsson             2003-04
Graeme Johannessen         1993-94
Jone Johannessen        1982 (1982)
Aksel Johansen              1995-2000
                                   (1996-2000)
Tove Johansen                   1991-95
Rolv Johnsen 1996
Dagfinn Klovning    1969 (1969) /
                                   1984 (1984)
Elin Klovning                   1975-78
Ronny Knag                     2003-05
Jan Arild Knutsen              1968-69
Svein Knutsen1965-68 (1967-68) /
                                              1974
Rune Kvernberg                1993-94
Henning Lindanger           1988-93
Gunnar Løvik      1982-84 og 1987
Elin Malde                        1979-82
Remi Nilsen                      1995-96
Trond Nordskog         1983 (1983)
Unni Waldeland Næss       2003-04
John Robert Olsen            2003-05
Steinar Olsen              1995 (1995)
Henrik Paaske                   1965-69
Leif Ramsnes                     1975-80
Olav Revheim                   1983-84
Ståle Rugland                    1965-67

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Periode

Anne Sverdrup - stort
juniortalent på 70-tallet.
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Periode

Jacob Sannes 1990
Ola Selvåg                        1980-81
Per T. Skaanes      1990-94 og 1997
Bente Soltvedt                  2000-05
Reidun Stensland              1965-69
Ådne Stensland 1981
Terje Sunde                       1997-99
Alf Thorkildsen 1965-66 (1965-66)

Ann Elin Thorstensen 2005
Inge Ullestad    1976-80 (1978-80)
Randi T. Vatnamot         1995-2002
Tor Vika                           1977-80
Kjetil Vinje                       1975-76
Jan Østerhus                     1992-93
Terje Øverland 1974
Solveig Aasland                 2004-05

Periode

TRENINGSKOMITEEN

Historie
   Generalforsamlingen i 1975 vedtok å
etablere en treningskomité, og her ble
Svein Knutsen valgt inn. Han fikk med
seg Harald Abrahamsen og Dagfinn
Klovning i denne første treningskomitéen.
Siden har antallet medlemmer ligget
mellom 4 og 6 stykker, men sank så lavt
som 2 og 1 før komiteen ble tatt av kartet
i 1994 eller 95.
   Den siste treningskomité valgt av general-
forsamlingen besto av 1 mann (Jan Egil
Nærland i 1994). Senere er oppgavene
videreført av Elitekomiteen som har et
tett samarbeid med klubbens profesjonelle
trenere.
   I 1985 ble oppgavene utført av den sam-
menslåtte trenings/juniorkomite, men selv
om trenings/juniorkomiteen fortsetter
under dette navnet i 1986, gjenoppstår
likevel treningskomiteen, valgt av årsmøtet
dette året. For 1994 var eliten å finne blant
juniorene og TK var i en slags dvaletilstand
med penger i budsjett.

Oppgaver
   Komiteen hadde som hovedoppgave å
legge forholdene til rette for klubbens
elitespillere, slik som treningsforhold og
instruksjon på hjemmebane, trenings-
opphold og instruksjon på fremmede
baner, etc.

   Følgende 16 personer har hatt oppgaver
for denne komiteen):

Harald Abrahamsen       1975-77 /
                                        1981-84
Per Berge 1980-83 og 89-92 (1989)
Bob Earles                        1977-78
Tom Fredriksen  1982-84 og 88-89
Bea Lange Kloster             1979-80
Dagfinn Klovning             1975-79
Svein Knutsen  1975-84 (1977-84)
                                  /1986 (1986)
Roar Kvamme                   1990-91
Jan Egil Nærland           1988-89 /
                                        1994-95
Svein D. Olsnes                1989-93
                                      (1990-92)
Leif Ramsnes    1977-80 / 1986-88
                                      (1987-88)
Reidun Stensland              1981-84
Ådne Stensland                 1986-87
Torbjørn Svendsen            1983-84
Tore Chr. Sviland              1976-79
Inge Ullestad                     1986-93

Periode

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Per Berge var en mange
elitegolferne som tok sin
turn i treningskomiteen,

Camilla Klovning, junior
(2001).
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TRENINGS-/JUNIORKOMITEEN

Historie
   Denne komiteen fikk en av de korteste
levetider av alle komiteer i klubbens historie.
Den ble etablert 1985 ved at treningskomi-
teen og juniorkomiteen ble slått sammen.
Rekruttering blant juniorer var på denne
tiden nede i en bølgedal og man søkte å
trekke de få ambisiøse juniorer inn på et
høyere nivå. Forsøket kan ikke ha vært
særlig heldig, året etter velges på nytt en
”ren” treningskomité og da forbeholdt
klubbens elitespillere, mens juniorene blir
hengende med navnet trenings/junior-
komité. Ved at det på årsmøtet i 1987 igjen
velges medlemmer til en ren juniorkomité,
betyr at det dermed ble satt punktum for
det korte livet til trenings/juniorkomiteen.

Oppgaver
   Komiteens primære oppgaver var å arran-
gere treningsopplegg og instruksjon for

klubbens beste spillere samt for de juniorer
som viste vilje til å trene litt ekstra for å
nå sine mål. Komiteen foresto også arran-
gement for juniorene i eget rom i kjelleren
uten at dette ble en varig suksess.
   Følgende 7 personer har hatt tillitsverv
i denne komiteen):

Periode

Harald Abrahamsen          1985-86
Rune Håversen 1986
Dagfinn Klovning             1985-86
                                      (1985-86)
Gunnar Løvik 1985
Elin Malde 1985
Olav Revheim 1985
Ådne Stensland 1985

ELITEKOMITEEN (tidligere treningskomiteen)

Historie
   På årsmøtet 05.12.1995 kom Sverre Ekeli
med forslag om at treningskomiteen skulle
forandre navn til elitekomiteen da dette
var mer dekkende. Forslaget ble vedtatt.
Denne komiteen finnes første gang som
egen komité i 1996 og besto av 3 personer
inntil komiteen ble slått sammen med
juniorkomiteen etter 2005-sesongen.

Oppgaver
   Komiteens hovedoppgave er å gi ambisi-
øse spillere som har passert junioralderen
et skikkelig tilbud med hensyn på trening
og konkurransedeltakelse. Komiteen er
videre ansvarlig for uttak til lag-NM.
   Følgende 12 har hatt tillitsverv i denne
komiteen:

Periode

Solfrid Foseide 2001
Christopher Gallaher 1999
Aksel Johansen 2001-02 (2001-02)
Knut Juvkam 2001
Andreas Middelthon     1999-2000
                                   (1999-2000)
Jeppe Broch Nilsen            2003-04
Jan Egil Nærland 1998
Unni Waldeland Næss      1996-99
                                      (1996-98)
Erik Marthon Olsen 2005
Bernt Rønningsbakk         2002-05
Hans Petter Solberg          2002-05
                                      (2003-05)
Terje Sunde 2000

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Harald Abrahamsen var
med i en av de mest
kortlevde komiteene i
klubbens historie.

Elitespillerene John King
(t.v.) og Erlend Engels-
gjerd under KM.
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MILJØKOMITEEN

Historie
   Denne komiteen finnes som egen komité
fra 1987 og til og med 2003.
   Miljøkomiteen overtok de tradisjonelle
oppgavene til huskomiteen som gikk inn
året før. Fra og med 2004 ble oppgavene
knyttet til konkurranseavvikling overført
til turneringskomiteen og miljøkomiteen
var historie.

Oppgaver

   Den nye komiteen skulle stå for dugnad
inne i og på utsiden av klubbhuset for å
gjøre inntrykket best mulig før sesongen.
Drift av kafeteria var blitt overlatt eksterne

personer og miljøkomiteen skulle tilrette-
legge dette. Samtidig hadde komiteen inten-
sjoner om å gi nye og uetablerte golfere
en smidig og positiv inntreden i klubben
gjennom arrangementet ”Onsdagsslicen”,
en uformell 9-hullsrunde for de ferske der
de fikk følge av litt mer erfarne spillere og
der de på turen kunne få råd om regler,
etikette etc. Sosialt samvær med en kaffe-
kopp og premieutdeling etter runden var
også et viktig virkemiddel i denne proses-
sen. Konkurransen ”Mai-katt” ble også
arrangert av miljøkomiteen.
   Disse 41 har hatt tillitsverv i miljøkomi-
teen (formannsperioder i parentes):

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Åse Dalheim 1994-2002 (1998-01)
Tordis Tangvall Eeg           1991-93
Alv Otto Edvardsen          1993-95
Egil Edvardsen              1990-2003
Bente Godø                      1987-90
Ulla Hamre                       1990-93
Margaret Hill 1987
Tønnes Hognestad        1995-2001
Karin M. Haaland            1991-93
Reidar Jakobsen                2001-03
Ragnhild Johannessen 1994
Bea Lange Kloster             1987-90
                                      (1987-89)
Roar Kvamme               1987 / 1991
Berit Lea                          2002-03
Øivind Lokna               1998-2000
Roy Løvland 1994
Astrid Magnus 1988
Jens Chr. Magnus 1988
Inger Mydland 1987
Harald Nevland                 1990-91

Periode

Ann Helen Nygaard      1993-2001
Thor G. Pedersen          2002-2003
Inger Paaske 1987
Olav Revheim 1988
Per Revheim 1987
Rolf Erik Sanne                1987-90
Erik Schanche jr. 1993
Harald Schmidt 1993
Lisbeth Sverdrup Schmidt 1987-88
Asbjørn Skjefte 1994
Bjarne Sunde 1987
Dag Svihus 1988
Else Sørlie                         1994-98
Sonja Tellefsen                  1987-88
Elisabeth Thorsen             2000-03
                                      (2002-03)
Birte Tjeldflåt                1999-2002
Tor Olav Tjeldflåt         1994-2002
Roy Tunge                        1987-97
Torhild Ullestad1989-92  (1990-92)
Irene Ødegård 1 991-97  (1993-97)
Helene Østbø              1987 / 1989

Periode

Miljøkomiteen hadde
også ansvarte for klar-
gjøring av klubbhuset
til sesongstart.



HUSKOMITEEN

Historie
   Denne komiteen finnes første gang som
egen komité i 1956 og skulle bestå av 3
medlemmer. Årsrapporten for 1957 viser
nå en komité på 7 personer, 3 menn og
4 damer. Komiteen het i perioden 1960
- 62 ”Hus- og festkomite”, men dette litt
tendensiøse navnet ble forlatt til fordel for
det opprinnelige navnet Huskomité fra
1964 da generalforsamlingen dette året
besluttet å døpe om komiteen. Komiteen
virker uavbrutt frem til 1987 da funksjo-
nene ble overlatt til den nydannete miljø-
komiteen.

Oppgaver
   Huskomiteens oppgaver var i hovedtrek-
kene tredelt. Komiteen ble etablert for å
skaffe klubben et klubbhus og forbedre
huset og dets interiør til medlemmenes
beste. Ved arrangementer av en viss størrelse
i klubbens regi og der servering var forven-
tet, skulle komiteen sørge for innkjøp av
alle råvarer, tilbereding av mat, salg av mat
og drikke samt opprydding og renhold.
Beplanting i blomsterbed, samt vedlike-
hold av disse, var og underlagt huskomiteen.
   De følgende 47 medlemmer hadde
tillitsverv i denne komiteen:

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Molly Anstee                     1985-86
Ottar Birkeli                     1972-74
Gerd Bjelland                    1957-62
Ingrid Marie Bjelland        1969-73
Vera Curzon 1985
Aud Egeberg                     1975-82
Lis Eriksen                        1975-77
Selma Fjetland                  1977-80
Randi Fugelli                    1964-71
Bente Godø                      1983-86
Alf Gowart-Olsen              1956-72
                                      (1956-72)
Randi Gowart-Olsen         1957-71
  / 1973-74  (1973-74) og 1984-85
Åse Halvorsen                   1972-74
Rigmor Hamre                  1980-85
Torunn Hauge                  1974-77
Astrid Henrichsen             1974-76
Erna Henrichsen               1964-70
Ellen Jepson 1986
Bea Lange Kloster   1975-76, -78 /
                                        1982-83
Bjørg Knutsen                   1967-73
Fredrik Knutsen                1972-73
Roar Kvamme 1984
Jens Chr. Magnus              1973-74

Periode

Nina Middelthon              1968-79
                                      (1977-79)
Inger Mydland 1983-86 (1985-86)
Bitten Nesse     1979-82 (1980-81)
Mosse Orre                       1959-63
Kari Peck                          1957-64
Peter H. Petersen              1957-65
Inger Paaske                      1965-71
Torstein Rugland 1961
Turid Sevild                      1971-73
Nora Smedvig                   1957-68
E. Sommerfeldt-Schmidt  1957-62
Reidun Stensland              1967-71
Jan Summers 1986
Else Sverdrup                    1971-74
Gunvor Sørli                     1977-82
Alf Thorkildsen                 1962-72
Marit Thorsen   1973-76 (1975-76)
Else Tollagsen                    1971-72
Liv Våland                        1977-78
Per Våland                        1973-74
Helene Østbø 1986
Sigrun Øverland               1965-70
Wenche Øxnevad              1978-85
Inger Aarthun                   1975-77

Periode
Kari Peck (bildet over)
var i likhet med Randi
Gowart Olsen (bildet
under) helt sentrale i
huskomiteen.
Men golfen var det vik-
tigste. Bildet av Randi
er fra en Øst-Vest
konkurranse i Bergen
1969.
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Av og til vanket det
blomster. Her er Nina
Middelthon (t.h.) og Bea
Kloster (t.v.). I midten
Aud Egenberg og bakerst
(t.v) Liv Våland.

Alle måtte ta et tak med vedlikehold og rengjøring, men også matlaging og større arrangementer
lå under huskomiteens mandat. Bildet fra 1970 viser Astri Henriksen (t.h), Sari Fuggeli og Reidun
Stensland. Helt til høyre ser vi Åse Andersen.

“- Vi var helt skøre”
Huskomiteens “Grand old Lady” forteller til “Røffen” i 2002:
“- Vi var en gjeng damer, helt skøre, vi spilte hele formiddagen,
raste hjem for å lage og servere middag, og så ut for å spille
om igjen om ettermiddagen. Alle kjente alle, og det var lov å
parkere langs trallehuset, slik at vi kunne se hvem som var der.
Vi var iherdige på alle vis. Randi Gowart-Olsen og Kari Peck
var sentrale, og de gjorde kolossalt mye for klubben. Jeg var i
huskomiteen den gangen, og vi hadde en skikkelig storrengjøring
hvert år når våren kom.”

Huskomiteen m/hjelpere.
tar en pust i bakken uten-
for klubbhuset. Inger Paaske
t.h. Ved siden av Inger sitter
Reidun Stensland, og vi
ser Else Sverdrup midt i
bildet. Bea Kloster er nr. 4
fra h., Marianne Thorsen
sitter til v. for Else og
Inger Aarthun er nr 2 fra v.
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K

SG
K

SGK

EL
LE

N
 JE

PS
O

N

197



BYGNINGS- OG BYGGEKOMITEER

Historie
   En uformell byggekomité virket i perio-
den 1963-64 og organiserte byggingen av
det huset som nå rommer tralleskapene.
   En bygningskomité ble etablert i 1975
skulle ta seg av bygningsmessige forhold
og vedlikehold. Oppgavene hadde tidligere
vært utført i av medlemmer av Huskomi-
teen, men nå var det blitte et klarere skille
mellom gjennomføring  av vedlikehold
(bygningskomiteen) og arrangementer
(huskomiteen). Bygningskomiteen hadde
sitt virke frem til 1987 da oppgavene ble
overført til Miljøkomiteen.
   Ved årsmøtet 1981 ble det etablert en
egen byggekomité som skulle iverksette
byggingen av det nye garderobebygget.

I 1982 hadde den formann og 6 medlem-
mer. Komiteen ble oppløst på årsmøtet
23.02.1983

Oppgaver
   Tradisjonelt var bygningkomiteens opp-
gave å holde klubbhuset og den øvrige
bygningsmasse i stand gjennom vedlike-
hold og mindre forbedringer.
   Byggekomiteene var prosjektrettet og
hadde som oppgave å planlegge og gjen-
nomføre større nybyggprosjekter. Slike
komiteer ble oppløst når byggeprosjektet
var gjennomført.
   Følgende har deltatt i bygge- og bygnings-
komiteer:

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Byggekomite for trallehuset:

Torolf Smedvig                 1963-64
Johan Fr. Sverdrup             1963-64
Alf Thorkildsen                 1963-64
Jacob Vabø                        1963-64

Byggekomite for nytt garderobebygg:

Kaare Sviland     1981-82 (1981-82)
Knut Kloster                     1981-82
Inge Ullestad                     1981-82
Nina Middelthon              1981-82
Randi Gowart-Olsen         1981-82
Per Aasbø 1982
Roy Tunge 1982

Bygningskomite:

Thomas Egeberg               1977-78
Jan Fjermestad 1976
Knut Kloster 1977
Petter Helle Larsen            1979-80
Jens Chr. Magnus 1975
Olav Nordskog     1981-86  (1983)
Rolf Erik Sanne 1979
Kaare Sviland  1976-81  (1977-81)
                                      / 1984-86
Roy Tunge       1983-86  (1984-86)
Inge Ullestad         1975-82 (1982)
Per Våland        1975-76 (1975-76)
Per Aasbø                               1979

Trallehuset hadde egen
byggekomite.

Inngangen ble ombygget
i 1982.

Knut Kloster var med
i flere perioder.

Kaare Sviland ledet komi-
teen for nytt garderobe-
bygg.
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CADDIEKOMITEER

Historie
   Caddiekomiteen finnes første gang valgt
på generalforsamlingen i 1961. Imidlertid
er det nevnt i styrereferat fra august 1960
at caddiemaster Henrichsen skulle ordne
med tilstrekkelige caddies og traller for
Canners dette året.
   Komiteen hadde sitt virke frem til gene-
ralforsamlingen 26.03.1973 da den ble ned-
lagt. Trener Raymond Lees overtok jobben
med å skaffe caddies og Johan Paaske var
kontaktmann til styret. Behovet for caddies
svant etter hvert hen og organisert bruk
av disse er for lengst historie.

Oppgaver
   Caddiekomiteens primære oppgaver var
å organisere caddies i A- og B-grupper,
avhengig av erfaring, alder og oppførsel
på banen. Komiteen skulle lage instrukser
for caddiene og føre dialog med caddiene
og deres tillitsmann samt fastsette honora-
ret for caddiene. Når større turneringer

skulle arrangeres av SGK, skulle caddie-
master mobilisere tilstrekkelig antall
caddier for deltakerne som ønsket slik
assistanse.
   Følgende har hatt tillitsverv i denne
komiteen:

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Jan Bjorheim                     1968-72
Jan Fjermestad 1970-72  (1971-72)
Einar Fugelli                     1961-62
Trygve Hamre                   1963-64
Henrich Henrichsen          1961-62
Sverre Henriksen              1965-67
Jens Chr. Magnus 1964-72 (1968-70)
Johan Olsen                      1965-69
Colin W. Peck 1963
Kari Peck 1970
Johan C. Paaske 1963
Johan Fr. Sverdrup            1964-69

PeriodePeriode

Jens Chr. Magnus var
forman 1968 – 70.

Caddier Kirsten Foseide
og Ove Johansen i 1973.

Colin W. Peck slår ut i
upåklagelig stil, mens
caddien følger med.
Colin ble med
i komiteen i 1963.
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FINANSKOMITEEN

Historie
   Forut for stiftelsen av klubben, var et
arbeidsutvalg i virksomhet og 15.06.1955
ble det nedsatt en finanskomité med 5
medlemmer, faktisk de samme som formelt
ble valgt ved det konstituerende møtet
05.04.1956. Denne første komiteen holdt
det gående frem til generalforsamlingen
1962. Ifølge vedtak under konstitueringen
skulle komiteen bestå av 5 medlemmer,
et antall som ikke alltid ble etterlevd.
Komiteen kontaktet store og små bedrifter
og enkeltpersoner og ba om bidrag for å
slippe å pålegge klubbens medlemmer
store ekstra innbetalinger.
   En ny finanskomité dukket opp på gene-
ralforsamlingen i 1982 (da man hadde
vedtatt bygging av nytt garderobebygg)
og levde frem til 1986. Den kunne rappor-
tere at den i løpet av 1985 hadde solgt
reklameplass på teested skiltene for rundt
kr. 90.000.-.

Oppgaver
   Finanskomiteens oppgaver har gjennom-
gående vært å skaffe til veie midler eller
tjenester til gjennomføring av store opp-
gaver som anlegging av bane og bygging
av nytt garderobebygg samt til klubbens
drift.
   De følgende 11 har hatt tillitsverv i
denne komiteen:

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Periode

Gunnar Asphaug 1982
Johan David Behrens         1956-59
Chr. W. Bjelland 1956-61 (1956-59)
Sander Y. Bull-Gjertsen     1983-86
                                            (1986)
Sverre Ekeli 1986
Alf Gowart-Olsen              1957-61
Cornelius Middelthon 1956
Johan C. Paaske                1957-58
John Rønneberg                1959-61
Walter Sørli      1982-85 (1982-85)
Jacob Øxnevad                  1982-84

Historie
   Dette utvalget ble opprettet på årsmøtet
23.02. 1983, men virket ikke som forutsatt
og ble opphevet etter et år.

Oppgaver
   Utvalget, med 3 medlemmer fra oljesel-
skapene og 4 fra klubben, skulle ta sikte
på å ta seg av saker og forhold av felles

interesse samt arbeide for et klubbmiljø
som alle kunne ha glede og nytte av.
   Medlemmer i utvalget som representerte
SGK:

Periode

Inger Mydland 1983
Kjell Øverland 1983
Harald Abrahamsen 1983
Steinar Andreassen 1983

LIASONUTVALGET

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Cornelius Middelthon
var med i denne komi-
teen allerede i 1956.

Kjell Øverland var med
i dette heller kortvarige
utvalget.
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SENIORKOMITEEN

Historie
   Jens Chr. Magnus hadde deltatt på Old
boys mesterskapet på Bogstad 10 ganger
da han høsten 1983 skrev et brev til styret
der han påpekte den sosiale og litt ufor-
melle rammen bak arrangementet der høy-
handikappere kunne konkurrere på lik fot
og etterlyste noe lignende for Stavanger
Golfklubb.
   To år senere, da en seniorkontakt til
NGF skulle oppnevnes ble Jens Chr.
Magnus forespurt. På det påfølgende års-
møtet i februar 1986 redegjorde han for
sine tanker om forskjellige konkurranser.
   Seniorarbeidet for damer og herrer ble
drevet uformelt og nærmest som enmanns
prosjekter de første 15-16 årene ved at
Jens Chr. Magnus og senere Ray Feltey
organiserte seniorene til samlinger og ufor-
melle konkurranser med ballpremier.
Ved årsmøtet 07.12.1998 ble det opplyst
om at en ny seniorkomité var etablert og
der old boys og fair ladies gruppene, samt
Norsk Seniorgolf skulle inngå.

Oppgaver
   Komiteens oppgaver har vært å samle
klubbens seniorer i sosiale sammenhenger
samt arrangere interne og litt uformelle
konkurranser for de forskjellige alders-
grupper. Komiteen står som kontakt mot
Norsk Seniorgolf.
   De følgende 8 personer har påtatt seg
verv til seniorenes beste:

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Periode

Sverre Ekeli      1999-02 (1999-00)
Ray Feltey       1996-02  (1996-98)
Hans Helgø                      2002-05
Kjell Holter                      2000-05
Jens Chr. Magnus              1986-95
                                      (1986-95)
Nina Middelthon              1999-05
                                      (2001-05)
Elisabeth Nevland 2005
Nina Tjomsland                2002-05

DRIVING RANGE KOMITEEN

Historie
   Denne komiteen ble oppnevnt ved års-
møtet 08.12.1992 og fikk sitt første virkeår
i 1993. Komiteen var aktiv til og med
2001 da funksjonene ble underlagt
banekomiteens ansvarsområde.

Oppgaver
   Komiteens oppgaver var å ha ansvar for
at treningsbanen ble utrustet og drevet på
en måte slik at klubbens medlemmer og
andre brukere kunne få et godt tilbud på
trening/oppvarming. Blant disse oppgav-
ene var anskaffelse av baller, klippekort,
polletter, bøtter, matter etc. samt daglig

drift som generelle forbedringer, ball-
plukking etc.
   Følgende medlemmer har hatt tillitsverv
i denne komiteen:

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Periode
Stein Bjørnar Johansen         1993-94
Torbjørn Næss 1994-2001 (1996-99)
Gard Petterson                      1993-99
Bjørn Rosvold 1994-2001   (2000-01)
Rolf Sværen                          2000-01
Malcolm Thorniley 1993-95 (1993-95)

Sven Nilssen - sprek
senior.

Elisabeth Nevland ble
med i komiteen i 2005.
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GRØNT KORTKOMITEEN

Historie
   Komiteen, som ble oppnevnt av styret,
kom på banen våren 1989 som en konse-
kvens av direktiver fra NGF etter at golf-
interessen hadde tatt skikkelig av i Norge.
Arbeidet ble utført av valgte komitémed-
lemmer, men oppgavene med å skolere
nybegynnere er etter hvert blitt overlatt
klubbens profesjonelle trenere.

Oppgaver
   Komiteens oppgaver har vært å gi nybe-
gynnere informasjon og opplæring om
regler og etikette samt i praktisk spill på
banen. GK-komiteen er den instans som
utsteder en approbasjon (GK) for de nye
medlemmene og som kvalifiserer for spill
på de fleste norske baner og i henhold til de
krav som Norges Golfforbund har nedfelt.
   Følgende 33 medlemmer har hatt tillits-
verv i denne komiteen (formannsperioder
i parentes):

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Periode

Thomas Friis-Thommassen 1997
Petter Hamre                    1992-93
Rigmor Hamre                  1990-91
Hanne Hjortøy                 2000-01
Ellen Jepson                      1998-99
Stein Bjørnar Johansen      1992-93
Jan Arild Knutsen 1993
Henning Lindanger           1998-06
Debbie Majors 1993
Arne M. Martinsen 1992
Berit Mønnich                  1992-93
Sven Nilssen                     1995-97
Jan Egil Nærland               1998-06
Torbjørn Næss 1993
Laila Oftedahl                   1992-93
Michael Parker                  1995-97
Bryde Pedersen                 1995-97
Bjørn Rosvold                   1992-93
Tull Rønneberg                 1990-91
Henning Stabenfeldt         1990-91
Ådne Stensland  1992-93 (1992-93)
Dag Svihus 1992
Marit Thorsen                   1990-91
Freddie Ullestad 1994
Leiv Vik                           1995-97
Sigrun Øverland 1989-91 (1989-91)
Emil Aarthun 1994

Periode
Bjørn Erik Bjørnsen          1992-93
Åse Dalheim                     2002-05
Jone Egeli                         1992-93
Bjørg Feyling                    1992-93
Tom Fredriksen                 1994-95
Bernt Friis-Thommassen   1994-97
                                      (1994-97)

Trener Henning Lind-
anger har ført mange
unge og eldre golfere
fram til grønt kort.
Han har vært medlem
av komiteen siden 1998
 – og er det fremdeles
i jubileumsåret 2006.

Rigmor Hamre, erfaren
golfveteran, har vært
medlem av denne
komiteen.

- Det har også Tom
Fredriksen, en av SGKs
store golftalenter.
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VALGKOMITEEN

Historie
   Klubbens første valgkomité ble oppnevnt
på generalforsamlingen 14.03.57 og har
eksistert i alle år siden. Et forslag reist på
årsmøtet 11.02.1986 om at valgkomiteen
skulle velges i sin helhet og ikke bestå av
tidligere og nåværende formenn ble da
nedstemt. Imidlertid hadde styret kommet
med et forslag om at valgkomiteen skulle
bestå av to valgte medlemmer samt sist av-
gåtte formann og dette forslaget fikk flertall
ved avstemningen. Komiteen opererer i
dag som en komité uten utpekt formann.

Oppgaver
   Komiteens oppgaver har vært, og er, å
finne villige og kvalifiserte medlemmer til
klubbens styre og komiteer, samt å foreslå
disse medlemmene for valg på generalfor-
samlingen/årsmøtet.
   Følgende 21 personer har gjennom
årenes løp sittet i denne komiteen:

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Periode
Christian W. Bjelland        1964-69
Frithjof R. Bjelland    1957-63 / 70
Sverre Ekeli                   1996-2000
Reidar Helliesen 1957-72 (1971-72)
Tore Helliesen                   1973-80
Ellen Jepson                      2000-05
Knut Kloster 1981-88         (1986)
Svein Knutsen 1986
Brynjulf Melhus                1989-95
Cornelius Middelthon      1971-76
                                      (1975-76)
Nina Middelthon           1984-88 /
                                     1996-2005
Unni Waldeland Næss      2005–05
Gard Petterson                  1994-99
Henrik Paaske                   1989-93
Lars Sem                          2000-04
Kåre Skogen                      2001-05
Torolf Smedvig 1957-75 (1973-74)
Else Sverdrup                    1991-95
Alf Thorkildsen  1975-83 (1981-83)
Per Våland       1977-85 (1984-85)
Sigrun Øverland               1986-90

Frithjof R. Bjelland var
med i valgkomiteen
i klubbens første år...

- mens Else Sverdrup
kom med i 1991.

I SGKs medlemsmasse
skjuler det seg mange
talenter – å finne dem
er valgkomiteen opp-
gave.
Her er Bente Soltvedt
(t.v.), mangeårig med-
lem av både styret og
juniorkomiteen.
Nina Hatleskog (t.h.)
var, like til hun gikk
bort i 2005, medlem av
styret og i tillegg leder
av turneringskomiteen.
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FADDERKOMITEEN

Historie
   Fadderkomiteen ble oppnevnt på styre-
møte 21.4.1965 og medlemmene utpekt.
Komiteen hadde en meget kort virketid,
kun 4 år, da man på årsmøtet 1969 kunne
opplyse om at den ble lagt ned.

Oppgaver
   Fadderkomiteen hadde til formål å skaffe
frem medlemmer som kunne være faddere
eller kontakter for nybegynnere.
   Til generalforsamlingen 05.03.1968
hadde Johan Fr. Sverdrup fremsatt et skrift-
lig forslag om å etablere en ordning der
mer erfarne spillere kunne være disponible
for nye spillere på visse forhåndsbestemte
tider slik at disse kunne bli kjent med
hverandre samt få erfaring med spill på

banen. Det ble vedtatt å forsøke å få
ordningen gjennomført det kommende
år. Det er lite som tyder på at ordningen
ble noen suksess.
   Miljøkomiteen tok senere opp litt av
den samme ide gjennom å arrangere
”Onsdags-slicen”
   Følgende har hatt oppgaver i denne
komiteen:

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Periode
Fredrik Knutsen                1965-68
Jens Chr. Magnus              1966-68
Tull Rønneberg                 1965-68
Johan Fr. Sverdrup      1968 (1968)
Kjell Øverland 1965-67  (1965-67)

ANNONSEKOMITEEN

Historie
   Denne komiteen ble første gang opp-
nevnt på styremøte 06.11.1957, men hen-
visning til denne finnes ikke i referatet fra
det påfølgende årsmøte, holdt 22.04.
1958,og det er derfor grunn til å tro at
komiteen hadde et meget begrenset virke.
Komiteen gjenoppsto som egen komité i
1966, men fikk ganske kort levetid etter-
som 1970 ble dens siste virkeår.

Oppgaver
   Annonsekomiteens oppgave er ikke
nedfelt i klubbens papirer, men trolig var
dens mandat var å skaffe annonser til
mindre reklamefinansierte trykksaker som

terminlisten og programmer til større
mesterskap i Stavanger Golfklubbs regi.
   Disse 8 har hatt tillitsverv i denne
komiteen:

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Periode
Harald Abrahamsen           1966-70
Ottar Birkeli                     1966-70
Jan Fjermestad                  1966-69
Olav Flatheim    1966-70 (1968-70)
Ole Helliesen 1957
Jacob Nannestad 1957
Ståle Rugland    1966-67 (1966-67)
Torstein Rugland 1957

Johan Fr. Sverdrup var
en av initiativtakerne
til fadderkomiteen.

Harald Abrahamsen har
vært medlem i mange
komiteer, også i annonse-
komiteen.



205

APELLUTVALG
Historie
   På årsmøtet 1979 ble det foreslått å
etablere et lovutvalg som skulle se til at
klubbens lover og statutter samsvarte med
lovene til NGF og NIF. Styret foreslo her
Alf Thorkildsen, Tore Helliesen og Knut
Kloster. Det er trolig at lovutvalget gikk
over til å bli det appellutvalg som finnes
første gang til valg i 1980. Det har bestått
av 3 medlemmer pluss 2 vararepresentanter
i alle år, bortsett fra i perioden 1981-83
da 5 medlemmer utgjorde utvalget. I 1981
og -82 var utvalget ledet av en formann.
Utvalget hadde sitt siste virkeår i 1995.

Oppgaver
   Appellutvalgets primæroppgaver var å
være øverste klageinstans i disiplinær- og

liknende saker. (Etter sigende skal utvalget
aldri ha vært tvunget til å måtte samles
for å ta stilling i slike saker).
   Følgende har hatt sittet som medlemmer
av dette utvalget:

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Periode
Reidar Helliesen                1981-83
Tore Helliesen     1980-83 og 85-95
Knut Kloster         1984 / 1987-88
Cornelius Middlethon jr.  1981-83
Alf Thorkildsen                 1980-95
Per Våland    1980-86 (1981-82) /
                                        1988-95

SPORTSKOMITEEN
Historie
   Sportskomiteen ble etablert ved general-
forsamlingen i 1956 og skulle bestå av 3
medlemmer. Man har funnet Trygve Orre
som formann i denne komiteen i stiftelses-
året, men navn på de øvrige i komiteen
fremkommer ikke før ved valget på gene-
ralforsamlingen i 1957 da fem medlemmer
ble valgt inn. Det ble på årsmøtet 1962
opprettet en turnerings- og handikapko-
mité. Denne tok gradvis over de oppgavene
sportskomiteen inntil da hadde hatt og
ved generalforsamlingen våren 1965 ble
sportskomiteen nedlagt.

Oppgaver
   Sportskomiteens oppgaver har ikke blitt
nedtegnet i de historiske dokumenter,
men ut fra det en kan lese fra referater og
liknende, hadde denne komiteen oppgaver
som man senere fant igjen i trenings-,
turnerings- og handikapkomiteene.

Dessuten sto komiteen for oppvisninger
der utenbys golfspillere var invitert for å
vise frem sine kunster.
   Totalt 11 personer hadde tillitsverv i
denne komiteen:

Periode
Fridthjof R. Bjelland          1957-61
Olav Flatheim 1961-64  (1962-64)
Rigmor Hamre                 1958-64
Erna Helliesen 1957
Cornelius Middelthon jr.  1957-58
Trygve Orre      1956-61 (1957-61)
Colin W. Peck                   1957-61
Johan C. Paaske                 1959-61
Torstein Rugland              1962-63
Johan Fr. Sverdrup            1962-64
Kjell Øverland 1964

1956 1960 1965 1970 1975 1985 1990 1995 2000 20061980

Tore Helliesen var med
i to perioder.

Alf Thorkildsen satt i
utvalget i 15 år!!

Å få utebys spillere til
klubben var en av
komiteens oppgaver.
Her fru Baby Sibbern
fra Bergen 1956.



Lykketreffet Raymond
At trener Raymond Lees kom til klubben, må sies å være et rent lykketreff.
For det kunne gått helt galt. Vår første trener John Richardson var i ferd
med å forlate klubben, og det var seriøse forhandlinger i gang med en
skotte ved navn Mr. Ronald Affleck som hadde svart positivt på klubbens
stillingsannonse i “Golf Illustrated” 13. februar 1964.

   Alt var klappet og klart, men i siste
sekund lot Mr. Affleck klubben i stikken
med det relativt korte brevet gjengitt under,
stilet til klubbens sekretær, Tore Helliesen.
Tore reagerte kraftig, og informerte britiske
The Professional Golfers Association i brevs-
form om denne merkelige oppførselen.

Om Mr. Afflecks “personal reasons” hadde
noe å gjøre med at giftet seg 4. april det
året (og derfor hadde fått utsatt ankomst-
daton til 7. april) vet vi ikke. Vi er bare
så utrolig glad for at den neste på lista
som kunne komme til Stavanger på svært
kort varsel, het Mr. Raymond Lees.

Klubbens sekretær,
Tore Helliesen, var svært
skuffet over oppførselen
til skotten Mr. Ronald
Affleck.
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Her er den aller første av de kontraktene som Raymond undertegnet.
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1964 - Raymond kommer
Meldingen i “Golfentusiasten” fra 1964 var høytidelig og formell;
“Som ny trener etter Mr. John Richardson som forlot klubben i februar
etter nærmere 8 år som Greenkeeper og Professional, ble ansatt
Mr. Raymond A. Lees, som ventes å ankomme til sesongens begynnelse.
Mr. Lees, som er 25 år gammel, kommer fra Dore & Totley Golf Club,
Bradford, Sheffield, hvor han har vært Professional de siste fire år.”

Gjennom sine 40 år
som trener i
Stavanger Golfklubb
er det ikke få
nyfrelste golfere vår
trener Raymond har
vist veien til en bedre
sving. Han kunne
sitt fag, og hadde
samtidig evnen til å
formidle golfkunn-
skap på godt og
folkelig vis.

Ikke noe å si på svingen
til vår nye pro!

SG
K
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2003 - Raymond drar
Trener Raymond er uløselig knyttet til Stavanger Golfklubbs 50-årige
historie. I 40 av disse spennende årene med oppturer og nedturer var i
alle fall en ting sikkert; med våren og trekkfuglene kom Raymond. Like
sikkert var det at Raymond ville forlate oss når de sørvendte grågåsflokkene
om høsten fløy over golfbanen. Ingen var leie for det. Raymond kom
alltid tilbake! 40 år etter er svingen

fremdeles upåklagelig!
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NStartet med godt og vel 200
medlemmer
   Raymond kom til klubben i en tid som
var preget av harde kår, intenst dugnads-
arbeid og et medlemstall som lå og vippet
rundt 200.
    40 år senere – i 2003 – beslutter
Raymond at han vil forlate oss etter endt
sesong. I 2003 blomstrer klubben, det er
laaange ventelister og antall medlemmer
er nesten tidoblet siden 1964. Økonomien
er en av de mest solide som kan oppvises
i noen klubb i golf-Norge – alt ligger til
rette for at Raymond skal få oppleve selve
gullalderen i klubben.
   Det var mange som prøvde å overtale
Raymond til å bli. Men Raymond sto fast
på sitt; “It´s time to move on” sa han.
At det var nyetablerte Fana Golfklubb
med pro Tim Brooks som senere skulle
kuppe Raymond, visste vi ingenting om
da. I 2003.

Everybody loves Raymond!
   Rays fanklubb var stor – den spente fra
de aller yngste med køller lengre enn egne
meter over havet – til treningssultne elite-
golferne med store ambisjoner – til de
eldste med litt skjelvende sving og rustne
knær. Raymond hadde noe å gi dem alle,
uansett sportslig nivå.
   “Everybody loves Raymond” er et utsagn
som absolutt alle kan slutte seg til - spesielt
i Stavanger Golfklubb.



Avskjedsfest
  Å si farvel til Raymond var ikke noe
medlemmene gjorde med lett hjerte. Det
kom tydelig til uttrykk på avskjeds- og
jubileumsfesten som klubben arrangerte
for Raymond 3. oktober 2003. Her ble
jubilanten behørig hyllet gjennom taler
og sanger. Men selv om kvelden var preget
av latter og spøk, “in true Raymond-
spirit”, lå likevel vemodet der som en
undertone. Raymond skulle forlate oss.
   Det er jo ikke så rart at det var en viss
melankoli å spore under den muntre
overflaten. Raymond har betydd mye.

– Både for de av oss som har vært medlem-
mer et titalls år, men også for de mange
som hadde fulgt han fra første dag.
Inger Paaske, som kom på festen (bildet
under), finner vi på listen over klubbens
aller første medlemmer og hun har fulgt
Raymond gjennom hele denne spennende
tidsepoken.
  Under avskjedskvelden var det hilsener
fra de mange proene som Ray har hatt
under sine beskyttende vinger, samt
hilsener fra unge og eldre enkeltmed-
lemmer. Og fra klubben, selvsagt.

Raymond har alltid vært
populær hos damene, og
denne kvelden var intet
unntak. Mens Magne
Høiland sang med sin
mest smektende stemme,
kranset Hanne, Torhild,
Solfrid, Helene, Ellen,
Nina og Åse seg rundt
hedersgjesten og sang
med til ære for han. Slik
vil vi huske Raymond,
smilende og blid og et
naturlig midtpunkt.
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Formann Thomas
McInally fremfører en
hilsen fra klubben.

Inger Paaske, solid golfer som har deltatt i mang-
foldige Canners og andre turneringer siden 1956.
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Jan Egil Nærland (t.v.) og Freddie Ullestad
fremførte en hilsen på vegne av alle proene som
Raymond har “oppfostret”.

De som sto for ur-
oppførelsen av verket
“Jevliongane” var
(fra v.) Svein Erikson,
Roar Kvamme, Freddie
Ullestad, Terje Frafjord
og Inge Ullestad.
Ikke synlig på dette
bildet – Jone Egeli.

Avskjedssang til Raymond fra “jevliongane”

Melodi: Litt ubestemmelig, men
minner mye om “Hello, Mary Lou”

Ref.: (synges mellom hvert vers):

Hello Raymond Lees, Came to us in 64,
You opened up the door, and showed us
how to play, In the right way.

Bare spør an Terje, han kan jo hooka.
Slice kan jo alle, mest Roar Kvamme.
Jan Arild Knutsen, Olav Flatheim og
Martin Roa, Gjorde så godt de konne.

“Har do vont i hoden, do jevli ongen.”
“Har do ingen penga, gå inn i juniorrummen.”
“Hode eller de andre, du alltid vinna.”
“Ot av butikken, do jevli ongen.”

Du kom om våren, som reine julenissen.
Den kvida bommå, va fyldt te taget.
Med masse køller og andre ting,
Me blei vidle og sprang omkring.

Me sko te England, for å bli gode.
Station Hotell, va der me bodde.
Det va’kje best i byen, det så me fort.
Ein gode “frokfost”, va Raymonds kort.

I Raymonds Tax Free, me kjøpte godter.
I fine poser, å ha med hjem.
Å dagen etter, fekk vi vondt i “hoden.”
Raymonds Taxfree, billigst i Norden.

På Raymonds Snackbar, du solgte toast.
Den va berømte, med ost og skinka.
Og du va medlem, i Iron 5,
Så fekk du drikka, så du blei glade.

Bye, bye Raymond Lees. Thanks for those 40
years. We owe a lot to you, we think we’re
gonna cry. Bye, bye old Ray good bye.
Good Bye old Ray Good bye.

For mange av de nå “godt voksne” proene
og caddiene har Raymond vært nesten
som en far, noe som kom tydelig fram i
de ulike taler og hilsener fra den kanten.
   Inge og en gjeng med “jevliongane”
(som tilbrakte mestedelen av sin barn-
dom på golfbanen) fremførte en hyllest-
sang i et fantastisk tablå med gitarer og
T-skjorter spesialdesignet for anledningen.
Et av høydepunktene var da Magne
Høiland entret scenen og fikk alle med
på i refrenget til “Jeg kommer snart igjen”.
Til og med Raymond sang med...
   Det hjalp litt på melankolien at klubben
bød på deilig fingermat, noe som de ca.
hundre festdeltakerne satte stor pris på!
– Og Raymond, kveldens hedersgjest?
Han tok det hele med fatning, men var
nok litt overveldet (og nesten litt rørt)
over all oppmerksomheten. Vi på vår side
måtte bare, med et sukk, erkjenne at neste
vårs trekkfugler ville komme “enslige”
tilbake.

211

E
LL

E
N

 J
E

PS
O

N

“Jevliongane” var felles-
betegnelsen Raymond
hadde på den gjengen
av unger som “vokste
opp” på golfbanen.
Mange av dem var
caddier. Uansett yrke
i dag – de har nesten
samtlige startet sin
“karriere” på golfbanen
med ballplukking for
trener Raymond.



   Allerede ved den konstituerende gene-
ralforsamlingen 5. april 1956 ble klubbens
første honorære (ikke-betalte) sekretær,
Joachim Berner jr., valgt inn i styret.
Til sammen har seks personer hatt dette
sentrale og arbeidskrevende vervet gjennom
klubbens første 30 år:

1. Joachim Berner jr. (1956-58)  ( 3 år)
2. Steinar Dahle (1959-62)  ( 4 år)
3. Tore Helliesen (1963-69)  ( 7 år)
4. Trygve Orre (1970-73)  ( 4 år)
5. Per Jan Selmer (1974-75)  ( 2 år)
6. Olav Flatheim (1976-85)  (10 år)

   En fellesnevner for de fem første sekre-
tærene var at de alle var menn i full jobb.
Sekretærfunksjonen hadde de utenom –
en funksjon som de første årene i stor grad
var av administrativ karakter.
   Det et rimelig å tro at klubbsekretærene
tok mye av skrivearbeidet med på jobb og
lot sine egne, (kvinnelige) sekretærer ta seg
av maskinskriving og utsendelse av papirer.

Tungdrevet papirmølle
   I en tid hvor datarevolusjonen lå mange
år frem i tid, var klubbens administrasjon
ganske tungdreven. Kopimaskiner var det
bare de største bedriftene som hadde og
SGKs møtereferater ble skrevet på maskin
med blåpapirgjennomslag. Det hendte
nok at det ikke ble skrevet referat, fordi
det var enklere å “arkivere” informasjonen
i egne hoder.
   For å kunne drive noenlunde effektivt
var en avhengig av å kunne utnytte tette
bånd til de næringsdrivende i klubben.
I mange år hjalp Smedvigs Rederikontor
til i forbindelse med spesielle sekretæropp-
gaver som regnskap, kopiering og utstedelse
av informasjon til medlemmene.

Selve regnskapet
ble disse første
årene ført med
penn i en egen
protokoll.
   Chr. Bjelland
& Co A/S var også blant de bedriftene
som bidro med “gratis”-arbeid for klubben.
I klubbens arkiv finnes en rekke brev fra
daværende sekretær Trygve Orre stilet til
kontorsjef Kjell Øverland hos Chr. Bjelland
& Co. Brevene fra tidlig 70-tall gjaldt over-
sikt over nye medlemmer, utmeldinger og
adresseforandringer, etc. Kjell Øverland
formidlet disse videre til Liv Fretheim (som
arbeidet på kontoret hos Bjelland), og som
i sin tur oppdaterte medlemsregisteret.
   Først da Olav Flatheim i 1976 overtok
som honorær sekretær ble det en slags
“fast” bemanning på klubbens kontor,
som i starten var et heller kummerlig lite
rom i 2. etasje i jærhuset. Her utførte
Flatheim gjennom ti år sine daglige opp-
gaver for klubben. Flatheim benyttet seg
ofte av de tjenestene Stavanger Idrettskrets
kunne tilby, spesielt når det gjaldt kopi-
ering og frankering ved masseutsendelser.
   Da Olav Flatheim sluttet i 1985, var
også tidsepoken for de honorære klubb-
sekretærene over. Nå var tiden moden for
å ansette en sekretær i lønnet stilling til å
ta seg av de administrative oppgavene i
klubben. De to sekretærene som har vært
ansatt i klubben er:

Doris Lavold  (1986-1987) (  1 år)
Bodil Johannessen  (1987-2002) (15 år)

   Da Bodil Johannessen gikk av for alders-
grensen ble klubbsekretærens oppgaver
overført til SGK-administrasjonen som
i 2006 består av daglig leder, Steinar
Fløisvik, og medarbeider Terje Haukelid.
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SGK fra blåpapir til web
Gjennom Stavanger Golfklubbs første 50 år har det parallelt vært en
rivende teknologisk utvikling som også har preget klubben og dens
administrasjon, og ikke minst kommunikasjonen med omverdenen.

Klubbens første sekre-
tær, Joachim Berner jr.

Tore Helliesen,
sekretær gjennom 7 år

Trygve Orre hadde
vervet i 4 år.

Bodil Johannessen var
ansatt 15 år i klubben.

Olav Flatheim
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   Utviklingen når det gjelder praktiske
hjelpemidler har vært formidabel siden
Olav Flatheim overtok som sekretær i 1976.
Det første viktige fremskrittet i klubben
besto i en relativt “moderne” kopimaskin
som skulle vise seg å være svært nyttig.
Etter hvert fikk klubben god nok økonomi
til å trykke årsreferater etc. hos ett av byens
trykkerier.

Datapoint 1800
   Dataverdenen var upløyet mark rundt
1980, men klubben hadde to medlemmer,
Egil Mønnich og Svein Ydstebø, som var
ansatt i datafirmaet Scanvest på Sandnes.
Daværende formann, Knut Kloster, tok
kontakt med disse to og ba om å få utredet
mulig innføring av data i klubben.
   Klubben fikk en brukt ”Datapoint 1800,
minimaskin RMS-anlegg” tilnærmet gratis
fra firmaet Einar Børresen A/S. Børresen
fikk reklameplass på et teested som takk.
Vel fortjent  – en ny Datapoint 1800 kostet
i den tiden mer enn 200 000 kr!!! Egil
Mønnich med datautdannelse fra England
og med et stort hjerte for golf, program-
merte maskinen slik at klubben etter hvert
bl. a. kunne føre både sitt eget medlems-
kartotek og betalingsregister. Tidlig i 1983
kunne Olav Flatheim starte jobben med
å legge medlemsregisteret inn på data.
   Egil Mønnich ga seg ikke. Han program-
merte nye moduler til databasen og utviklet
en modul som var tilpasset turnerings-
komiteens ulike konkurranseformer og en
annen som kunne ivareta handicapkomi-
teens behov. Modulene bidro til å lette
komiteenes arbeid i betydelig grad.
   Mot slutten av 1980-årene kom pc-en
på markedet og golfklubbens program-
moduler ble konvertert til å fungere i
nettverk. Systemet ble senere utvidet med
et eget program som var tilpasset start-
bodens behov for bestillingsrutiner.
   Systemet fra dataverdenens spede barn-
dom har, like fram til jubileumsåret, tjent
klubben i over 20 år. Det er først de aller
siste årene at nye golfprogrammer med
noenlunde tilsvarende ytelser er kommet
på markedet og har kunnet utfordre det
”hjemmesnekrede”, men effektive SGK-
programmet. Stavanger Golfklubb har i

jubileumsåret tatt i bruk Golfbox – et
system som kan kommunisere med resten
av golf-Norge. Det er likevel ganske unikt
at EM (Egil Mønnich) Software Partners
program har hatt en levetid på over 20 år,
og det i en dataverden der programmene
ofte har blitt byttet ut før opplæringspro-
sessen på det gamle var fullført...
   I takt med tiden har klubben også fått
sine egne hjemmesider redigert av (nok
en ansatt i EM Software Partners), Magnus
Jepson. Her holdes SGKs medlemmer
informert om det meste som skjer i klub-
ben. Via hjemmesidene er det også mulig
å melde seg på (og av) turneringer og få
tilgang til resultater og startlister.

   At den teknologisk/elektroniske utvik-
lingen i klubbens historie har gått raskt,
er sikkert. De første medlemmene lot seg
villig lokke til årsmøter og premieutdelin-
ger der smalfilmer som ”The Wonderful
World of Golf”, utlånt av Norske Shell
A/S, var selve gulroten. I dag sitter vi
hjemme i vår egen myke sofa og ser så
mye golf vi bare orker, brakt inn i stuen
via satelitt og kabel.

Egil Mønnich utviklet
et dataprogram skredder-
sydd for golfklubbens
ulike behov. Her med
et klenodium fra tidlig
datatidsalder - en
Datapoint 2 200.
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Magnus Jepson har
utviklet og har ansvaret
for SGKs hjemmesider.
Bildet er fra våren 2003
da sidene for første gang
ble presentert.

Stavanger Golfklubbs nye header til hjemmesidene (www.sgk.no) i 2003.

DATAPOINT 1800
Kapasitet ca 256 kB m/
2 diskstasjoner, hver på
10 mB. Slå den!
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Og til sist...
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...de første medlemmene

Herr A. B. Adams
Herr Arne Brögger Andersen
Fabrikkbestyrer Albert G. Barstad
Skipsreder Erland Bassøe
Fru Else Bassøe
Direktør Johan David Behrens
Fru Elisabeth Behrens
Skipsreder Charles R Bergesen
H.r. advokat Ole Bergesen
Skipsreder Sigval O.S. Bergesen
Fru Ragny Bergesen
Direktør Joachim Berner
Agent Joachim Berner jr.
Fru Tone Berner
Direktør  Chr. W Bjelland
Fru Gerd Bjelland
Direktør Frithjof R. Bjelland
Fru Ingrid Marie Bjelland

Avd.sjef Sverre Bjelland
Fru Tordis Bjelland
Arkitekt Sverre Brandsberg Dahl
Disponent Olav M. Bredal
Disponent Finn Brodahl
Disponent Rasmus Bull
Fru Elly Bull
Navigatør Leif M. Bjørnsen
Sekretær Sverre Bjørn-Nielsen
Ingeniør Sven Bjørnestad
Direktør Sigurd Barstad
Fru Ruth Barstad
Herr Carsten Christensen
Lege Olaf Christophersen
O.r. sakfører G.B. Dreyer
Boktrykker Paul Dreyer
Frk. Helene Eidam
Skipsreder Edvin Endresen

Hotel Atlantic med Breiavatnet i hjertet av Stavanger var rammen rundt
den konstituerende generalforsamling 5. april 1956. Kontingenten ble satt
til kr 200 for aktive medlemmer og kr 75 for ektefeller. Mange av de som
ble medlemmer det første året bar navnet til kjente og ærverdige familier
i datidens Stavanger.

I de originale medlems-
listene fra 1956 ble be-
nevnelsene fru eller frk.
brukt for å angi de kvinne-
lige medlemmenes sivile
status. Ingen av dem var
benevnt med yrkestittel.

For herrene ble det ikke
skilt mellom gift eller ugift.
Der det ikke forelå yrkes-
tittel, ble benevnelsen herr
brukt, uansett sivil status.

Som en ser var det et be-
tydelig antall direktører,
disponenter og skipsredere
blant våre første med-
lemmer. Det er kanskje
ikke til å undres over at
golf ble betraktet som en
sport kun for “de kondisjo-
nerte” i datidens Stavanger
og i Norge forøvrig.
(Listen er fra 15. 8. 1956)
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Fru Dethen Endresen
Agent Hard Endresen
Herr Trygve Forgaard
Herr Johan E. Foss
Herr Erling Forgaard
Fru Emilie Forgaard
Disponent Sverre Fuggeli
Herr Hjalmar Fuggeli
Herr Karl Gilje
Siviling. Kåre Gill
H.r. advokat Reidar Helliesen
Fru Ester Helliesen
Agent Hans Chr. Henriksen
Fru Ingjerd Henriksen
Agent Sverre Henriksen
Disponent Arne Hidle
Herr Kaare A. von Hirsch
Fru Anne Grethe von Hirsch
Herr Rudolf Hodne
Fru Ellen Margrethe Hodne
Lege Reid Holgersen
Dipl. Opt. Svein Hommerstad
Direktør Per E. Høver
Fru Lise Lotte Høver
Herr Einar H. Håland
Fru Ann Hjelm
Agent Henrich Henrichsen
Fru Erna Henrichsen
Skreddermester Hans J. Jakobsen
Agent Richard Johnsen
Fru Richard Johnsen
Disponent Ingjell Torland Jensen
Herr Fredrik Kavli
Siv.ing. Thorstein Kavli
Fru Kari Kavli
Direktør Wilhelm Kavli
Fru Gerd Kavli
Løytnant Finn Kleivan
Agent Erling J. A. Knutsen,
Direktør Carl Fredrik Kolderup
Disponent Chr. R. Langberg
Lege Niels M. Lunde
Avd.sjef Finn Lier
Redaktør R. A. Lorentzen

Grosserer Arnbjørn Lærdal
Kontorsjef C. Middelthon jr.
Herr Paul A. Moe
Kjøpmann Helge Mæhle
Direktør Egil Songe Møller
Fru Ingeborg Songe Møller
Direktør Alfred Mår
Skipsreder Alf Gowart Olsen
Fru Randi Gowart Olsen
Agent Johan Olsen
Herr Knut Pleym. Olsen
Direktør Trygve Orre
Fru Karen Marie Orre
Disponent O.G. Ottesen
Konsul C.W. Peck
Fru Kari Peck
Kjøpmann Peter H. Petersen
Direktør Johan C. Paaske
Fru Johan C. Paaske
Avd.sjef Ths. Plathe Pedersen
Disponent Egil Rygh Reiersen
Siv.ing Olav Rein
Fru Inger Johanne Rein
Direktør Rolf Ring
Herr Thorstein Rugland
Ing. Jac Salvesen
Fru Diddi Salvesen
Disponent Edvin Sandberg
Herr Per Sanne
Herr Karl Seim
Herr Ingolf Sigbjørnsen
Apoteker Wilhelm Siira
Lege K. B. Skjelbred-Knudsen
Fru Agga Skjelbred-Knudsen
Herr Nils Skogen jr.
Skipsreder Torolf Smedvig
Fru Nora Smedvig
O.r. sakfører Johan Smedvig
Fru Kirsten Smedvig
Herr Erling Sommerfeldt Schmidt
Direktør Arne Storhaug
Direktør Knud Sømme
Arkitekt Tor Sørensen
Fru Baby Sørensen

Herr Tor Torbjørnsen
Siv.ing. Trygve Wallem
Fru Tordis Wallem
Banksjef Harald Wiig
Fabrikkeier Jonas B. Øglend
Ingeniør Halvor K. Øgreid
Kontorsjef Kjell Øverland
Tannlege Per Øwre
Fru Eli Øwre
Direktør Erling Aanensen
Tannlege Einar S. Årstad
Fru Herdis Årstad
Tannlege Hans S. Årstad
Herr Frithjof Aarøe
Grosserer Harald Årrestad

Juniormedlemmer

Herr Jan Peter Bjelland
Herr Jakob Dreyer
Herr Dreyer, Kaare
Stud. jur. Tore Helliesen
Herr Steffen Kierulff
Herr  Jan-Arild Knutsen
Frk. Vivian Kooyman
Frk. Turid Gowart Olsen
Herr Gudmund Gowart Olsen
Herr Thorleif Orre
Herr Rolf Ståle Rugland
Herr Terje Ruud

Livsvarige medlemmer:

Skipsreder Berge Bergesen, Oslo
Disponent Reidar Frønsdal, Bergen

Fru Reidar Frønsdal, Bergen

Skipsreder Johan Horn, Bergen

Direktør Olav Johnsen, Bergen

Direktør Arne Jebsen

Direktør Gerdt Løvold, Bergen

Direktør Arne Trosdahl, Oslo

217



...de første sponsorene
Stavanger Golfklubb har i perioder hatt bidragsytere, snille onkler og i de
seneste årene sponsorer som har ytt større eller mindre beløp til klubben og
dens bane og drift. Uten midler fra disse ville skippertaket med bygging av
banen blitt et langt større løft for klubbens medlemmer. Et lite tilbakeblikk
på både givere og ikke minst hva disse har fått av motytelser fra klubben
forteller litt om utviklingen i det Stavangerske næringsliv gjennom disse 50
årene.

Arbeidet med å skaffe penger
   Den finanskomité som gikk til verket i
1955, før klubben formelt var stiftet, besto
av fem næringslivsledere og med et stort
nettverk i det lokale næringsliv som basis.
Det ble satt opp lister over potensielle
givere og så begynte prosessen med å få
disse til å gi noe til klubben slik at arbeidet

med å anlegge en bane kunne ta til. Hvor
mange som fikk henvendelsen er usikkert,
det vi vet er hvilke firmaer som stilte seg
positive til å yte et beløp, stort eller lite.
For å lage en litt smidig ordning, ble det
gitt anledning til å dele beløpet over to år.

Bygging av golfbanen
hadde ikke vært mulig
uten bidragene fra
Stavangers bedrifter og
næringsliv. Her under
anlegging av hull 10.
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En oversikt over de første giverne (se listen
under) kan være verdt å ta med. Den for-
teller litt om datidens næringsliv og forteller
oss videre at det er få av disse navnene vi
finner igjen i firmaregistrene for Stavanger.
Mange av firmaene er blitt lagt ned, mange
er fusjonert med andre, mens andre igjen
fremdeles eksisterer. Nok et eksempel på
at ingenting i næringslivet er  stabilt og
evig, det gjennomgår kontinuerlige
forvandlinger.

   Mens næringslivet endrer seg radikalt
er forandringene innen golfen på sin side
mer stabil. Golfens mål er de samme,
ballen i hullet på færrest mulig slag og i
henhold til gjeldene regler. Forandringen
på utstyrssiden (utviklet av næringslivet)
kan vi se bort fra i denne omgang.
   Det totale beløp foreslått av Finans-
komiteen var 140.000.- kroner, 122.750.-
 var kommet inn på konto per 01.10.1956,
det øvrige gjensto til betaling i 1957.
Beløpene varierte mellom 10.000.- og
1.000.- og der de to navnene øverst på
listen toppet med 10.000.- hver.
   Komiteen hadde videre en annen liste
med foreslåtte firmanavn og beløp, totalt
63.000.-, der det ennå ikke var kommet
innbetalinger.
   Det som er verdt å merke seg fra denne
første jakten på penger er at dette var rene
pengebidrag uten noen form for
motytelser.
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Dalfonn (Sigval Bergesen)
Sig. Bergesen d.y., (Rosenberg m.fl.)
Det Stavangerske Dampskibsselskab
A/S Tou
Chr. Bjelland & Co A/S
Central Canning m.fl.
Hotel Atlantic
Viste og Victoria Hotel
Sola Strandhotell
Stavanger Tinfabrik
K. Grudes Konfeksjonsfabrikk
Jonas Øgænd
Vestlandske Gummi-industri
Dreyer A/S
North Sea Packing Co.
Skips A/S Saphir
C. Middelthon
Arne Hidle & Co.
Norsk Hammerverk
Stabenfeldt Forlag
I.F. Marnburg
Joh. Rasmussen & Racine

Rønneberg Preserving
Imperial Canneries
Stavanger Electro Staalverk
Norrig Hermetikkfabrikker
Stavanger og Rogalands Bank
Den norske Creditbank
S. S. Bredal A/S
A/S Strong
Norske Shell A/S
Stavanger Aftenblad
Brødrene Osmundsen
O.A. Lærdal & sønn
Stavanger Trådstiftfabrikk
Helge R. Myhre A/S
Salgscentralen
Stavanger Forsikring
Mathiessens Bananmodneri
Scandinavian Airlines
Det Bergenske dampskibselskap
R.S. Platou (Oslo)
Fearnley & Eger (Oslo)
Vesta (Bergen)

Canning (hermetikk) - industrien sto ennå sterkt
i Stavanger på 1950-tallet og det reflekteres i
listen med de første bidragsyterne.



De første bidragsyterne
og støttespillerne bidro
også gjennon annonser
i Golfentusiasten til
finansieringen av Norges
eneste golfblad og
Stavanger Golfklubb.
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Det var flere former
for bidrag. Blant annet
var pokaler og premier
til tradisjonsrike Canners
helt fra starten av
finansiert av hermetikk-
fabrikkene. Navnet
“Canners” er en engelsk
vri på canning som betyr
hermetikk på norsk.

Julie Ege, skjønnheten
fra Sandnes, fikk pryde
reklamen til Bjellands
ketchup.
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Supportere av Stavanger Golfklubb
1978
   Fra 1978 finnes  en liste over en rekke
selskaper knyttet til oljeindustrien, 19 i
tallet. De sto alle som bidragsytere med
et beløp på kroner 960.- hver til golf-
klubben, totalt kroner 18.240.- minus
moms. Overskriften på listen var
”Supporter of Stavanger Golfklubb 1978”
og den var signert R.H. Var det vår
amerikanske venn fra Esso, Richard (Dick)
Hill som sto bak denne innsamlingen?

Reklamesalg
   Den nye finanskomiteen som virket
midt på 1980-tallet så mulighetene til å
hente inn midler fra den internasjonale
oljeindustrien som hadde etablert seg i
Stavangerregionen. “Pakker”, der reklame
eller firmanavn på tee-stedene var det
Stavanger Golfklubb kunne tilby, ble solgt
til en rekke firmaer.

Prisene den gang var relativt lave, kr.
5.000.- for hvert teested og med separate
sponsorer på dametee og herretee.
Inntektene av dette salget utgjorde både
i 1984 og 1985 rundt 90.000.-.
   Reklamesalget avtok da finanskomiteen
ble nedlagt i 1986. Senere forsøk på å
fortsette salget gjennom klubbens admini-
strasjon var ikke helt vellykket, særlig da
”krakket” i 1987  medførte lavere aktivitet
og investeringsvilje i alle bransjer.
   At næringslivet har vært i forandring
også de senere år, ser man ved å studere
navnene på de firmaene som hadde
teested-reklameplass i 1984 (se neste side).
Oljerelatert industri sammen med bank,
forsikring og hotell dominerer. Hermetikk
og shipping, som var store næringer på
50-tallet og som dominerte blant klubbens
første bidragsytere, er ikke representert på
denne listen.

Stavanger Golfklubb har
siden første spadetak
vært i kontinuerlig ut-
vikling, og det har vært
prøvd flere måter å
skaffe nok penger på.
Målet har hele tiden vært
en stadig bedre bane.
Bildet viser hull 3 slik
det så ut i klubbens
spede barndom.
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Firma som hadde teested-
reklameplass i 1984
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Dresser Norway
BP
DnC
KNA hotellet
K-bank
Scandic Hotell
Schlumberger
Arco Norway Inc
Elf
Fred Hansen
Tou
Norske Shell
Storebrand Norden
Rogalandsbanken
Mobil
Stavanger Forsikring
Esso
Aker Engineering
Phillips

SG
K
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...den første baneformannen
   Marthon Østbø (t.v.) var vår aller første
baneformann. Han jobbet for klubben fra
1957 til 1989 – 32 år i alt. I sitt 85. år
husker han den første tiden og samarbeidet
med Torolf Smedvig som om det var i går.
“Torolf va ein eineståanes mann,” sier
Østbø. “Ikkje et skjeivt ord i de 20 årå
me jobbde samen”.

   Vår sjefgreenkeeper Inge Ullestad (t.h.)
husker også Torolf godt fra caddie-tiå og
sin barndom på golfbanen. De er begge
enige. “- Du vett, uden han Torolf hadde
det ikkje blitt någen golfbane”, sier
Marthon.
Den sindige baneformannen vet hva han
snakker om. Også i 2006.

Den gamle Ransomes
håndklipperen er hentet
fram for anledningen.
Bak denne har Marthon
gått atskillige mil
gjennom årene som
baneformann.

E
LL

E
N

 J
E

PS
O

N



DRØMMEN
OM EN GOLFBANE

1956 – 2006
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“I ditt ansikts sved
skal du spille din golf ”

TORBJØRN SVENDSEN (red.)

Alder: 52
Yrke: Avismann
Golf: startet med tre luftslag i 1975,
så åtte timer på hull 9 med lånt 7'er
jern. I dag pasjonert bettinggolfer med
hvilepuls og hcp 4,5
Motto: alt konne vore værre

ROLF ERIK SANNE

Alder: 61 og senior i redaksjonskomiteen
Yrke: Siv.ing/konsulent
Golf: Medlem fra 1975. Startet med en
Ben Hogan bok i en hånd og golfkøllen
i den andre. Sliter enda med det.
Er stadig gjest på rangen. Uten bok. Og
ute på banen. Med stigende handicap.
Motto: Det er kjekkere å rydde i arkivet
enn å rote i roughen

ELLEN JEPSON

Alder: ...husker ikke, det er noe med 5
Yrke: Grafisk designer
Golf: Medlem siden 1979. Har ambisjoner
om å komme under 20 i jubileumsåret,
men innser at det er like kjekt å tape som
å delta
Motto: eg tror det ikkje før det e sant

Vi tre som har jobbet med jubileums-
boken for Stavanger Golfklubb har hatt en
voksende følelse gjennom hele prosessen:
Respekt og beundring for de ildsjelene
som bidro til at vi fikk en  golfklubb i
Stavanger.
Vårt håp er at dere som leser boken skal få
en større bevissthet om det arbeidet og de
hendelsene som samlet har bidratt til at vi
i 2006 kan hylle oss selv, klubbens grunn-
leggere og med sann glede feire vårt
50-års jubileum.

I en så omfattende bok med så mange årstall, navn og bilder, kan
det, (på tross av våre ambisjoner om å lage en så korrekt bok som
mulig) oppstå feil.Det er viktig at vi blir informert om dette, slik
at boken kan bli oppdatert ved eventuelle opptrykk.

Forfattere av boken er:
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På forsiden av denne jubileumsboken ser vi det

lille huset på Kvassheim som for over 50 år

siden ble tatt ned i tusen biter, flyttet fra Jæren

til Revheim og ble Stavanger Golfklubbs

første klubbhus.

De første årene sto det ganske alene, men etter

hvert ble det bygget på, og i jubileumsåret sto

det siste tilbygget ferdig.

År kommer og år forsvinner – men en ting er

sikkert – Jærhuset overlever oss alle. Det er selve

hjertet i golfklubben. Historien sitter i veggene.

Mellom permene i denne boken er fortellingen

om Stavanger Golfklubb, om de menneskene

som var med på det vågale prosjektet å starte

den, om slitet og entusiasmen, om oss – og om

en høyst levende 50-års jubilant.

“I ditt ansikts sved
skal du spille din golf ”

TORBJØRN SVENDSEN (red.)

Alder: 52
Yrke: Avismann
Golf: startet med tre luftslag i 1975,
så åtte timer på hull 9 med lånt 7'er
jern. I dag pasjonert bettinggolfer med
hvilepuls og hcp 4,5
Motto: alt konne vore værre

ROLF ERIK SANNE

Alder: 61 og senior i redaksjonskomiteen
Yrke: Siv.ing/konsulent
Golf: Medlem fra 1975. Startet med en
Ben Hogan bok i en hånd og golfkøllen
i den andre. Sliter enda med det.
Er stadig gjest på rangen. Uten bok. Og
ute på banen. Med stigende handicap.
Motto: Det er kjekkere å rydde i arkivet
enn å rote i roughen

ELLEN JEPSON

Alder: ...husker ikke, det er noe med 5
Yrke: Grafisk designer
Golf: Medlem siden 1979. Har ambisjoner
om å komme under 20 i jubileumsåret,
men innser at det er like kjekt å tape som
å delta
Motto: eg tror det ikkje før det e sant

Vi tre som har jobbet med jubileums-
boken for Stavanger Golfklubb har hatt en
voksende følelse gjennom hele prosessen:
Respekt og beundring for de ildsjelene
som bidro til at vi fikk en  golfklubb i
Stavanger.
Vårt håp er at dere som leser boken skal få
en større bevissthet om det arbeidet og de
hendelsene som samlet har bidratt til at vi
i 2006 kan hylle oss selv, klubbens grunn-
leggere og med sann glede feire vårt
50-års jubileum.

I en så omfattende bok med så mange årstall, navn og bilder, kan
det, (på tross av våre ambisjoner om å lage en så korrekt bok som
mulig) oppstå feil.Det er viktig at vi blir informert om dette, slik
at boken kan bli oppdatert ved eventuelle opptrykk.

Forfattere av boken er:
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